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مقاومت پیروز» هفته دفاع مقدس گرامی باد«

در آغاز سخن به سه گفتارگهر بار مقام معظم رهبری در ارتباط با جنگ 
تحمیلی و دفاع مقدس می پردازیم   جنگ به وسیله ی مردم اداره 
شــد. هم ارتش و هم سپاه پاسداران انقلاب اسلامی و هم نیروهای 
گوناگون، متکی به مردم بودند؛ به ایمان مردم، به عشــق مردم، به 
صفای مردم. 1390/0۷/20  جنگ هشت ساله، ما را قوی تر کرد. اگر 
جنگ هشت ساله نبود، این سرداران شجاع، این مردان برجسته 
نشان داده نمیشدند، در بین ملت بروز نمیکردند؛ این حرکت عظیمِ 
مخلصانه ی مردم مجال بروز و ظهــور پیدا نمیکرد. 1389/11/2۷  
هشت سال دفاع مقدس ما صرفاً یک امتداد زمانی و فقط یک برهه            ی 
زمانی نیست؛ گنجینه            ی عظیمی است که تا مدتهای طولانی ملت ما 
میتواند از آن اســتفاده کند، آن را استخراج کند و مصرف کند و 
ســرمایه            گذاری کند. 1388/0۶/24 در تاریخ ملتهای زنده جهان 
شــجاعتهای بسیار مشاهده می شود که تداوم   نسلها و افتخارات 
قومی را ســبب شده است اما تجلی اقتدار اسلام به یک قوم و ملت 
تعلق ندارد که موجب شکوفایی و بالندگی کلیه مسلمین جهان است. 
ادامه صفحه آخر  

امنیت کشور  به  برکت دفاع مقدس است 
که نشان  داد  هر تجاوزی پاسخ کوبنده می گیرد

نیروی دریایی سپاه به ۱۸۸ فروند بالگرد 
و پهپاد جدید و عمود پرواز تجهیز شد

عناوینخبرها

بهره گیری از شرکت های دانش بنیان
برای رفع مشکلات، یک ضرورت است

9

واگذاری زمین ساخت 21۵00 واحد مسکونی 
در 1۵ استان به ستاد اجرایی فرمان امام)ره(  

۱3

راهکار به روز بودن در حوزه ی تکنولوژی
ورود به بازارهای بین المللی است

۱0

 عملکرد بانک رفاه کارگران
 قابل تقدیر است

۱4

نمی دانم یک میلیارد دلار مورد موافقت 
رهبری را برای کدام کار مهم تر گذاشته اند؟ 

۱۱

تعامل هرچه بیشتر بین منطقه و صنعت 
در جهت توسعه پایدار

۱5

 استفاده بهینه از آب موجود 
در دستور کار تهران

۱2

آمریکا  امروز به نقطه 
شکست حتمی رسید

2

گشایش های ارزی 
در راه است

6

هرگاه مردم را  فراموش کنیم  
در چشم بر هم زدنی شکست بر ما چیره خواهد شد

3

سازمان امور مالیاتی یک بانک را 
به مراجع قضایی معرفی کرد

7

در جنگ اقتصادی به خودکفایی کامل 
خواهیم رسید

4

انسجام اوپک ثبات بیشتر بازار جهانی 
نفت را  به دنبال دارد

۸

رونمایی از اولین توربین بادی 
مقیاس متوسط کشور
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مهدیمیرحیدری

مدیرعاملوسردبیر

بنام آنکه جان را روشنی داد
»تکلیف اوّل است شهیدانه زیستن«

مقدمه
در اوّلین سالهای گام دوّم انقلاب اسلامی که به لطف 
الهی، این انقلاب به دوّمین مرحله ی خودســازی، 
جامعه پردازی، و تمدّن ســازی وارد شده و به امید 
موفّقیّت نسلی که تحقّق این فرایند بزرگ و جهانی را 
برعهده می گیرد، این نوشتار به مناسبت انتشار تقریظ 
رهبر معظّم انقلاب اســلامی و بــا هدف مروری بر 
ویژگیهای شاخص کتاب مربع های قرمز، خاطرات 
شفاهی برادر گرامی حاج حســین یکتا )از دوران 
کودکی تا پایان دفاع مقدّس( به قلم خواهر گرامی 
سرکار خانم زینب عرفانیان به نسل جوان کشور تقدیم 

می شود.
اوّل

خانواده، عامل اصلی در حیات طیّبه
در برگ برگ کتاب و مرور زندگی راوی و دیگر کسانی که 
نامشان در این اوراق آمده نقش و تأثیر خانواده از نظر اعتقاد راسخ 
به معارف و مناسک دینی، ارتباط صمیمی و علائق خانوادگی و 
توجّه به کانون عاطفه بودن خانواده آن هم به معنی گسترده، 
ارتباط، توجّه و تقویت روابط با همســایه _ که در معارف دینی 
باخبر بودن از احوال همسایگان از شروط مسلمانی دانسته شده 
_، تشــخیص درست جبهه ی حق و باطل در خانواده، دقّت در 
کسب روزی حلال و خلاصه تمام آنچه لازمه ی یک خانواده ی 
مؤمن انقلاب است در همه ی ابعاد آن به وضوح نمایان است، و 
البتّه اینچنین خانواده هایی می توانند محلّ رویش هزاران هزار 

شهید و جانباز و ایثارگر و بسیجی باشند.
هرچند امکان رویش عناصر مؤمن و انقلابی از خانواده هایی 
که این ویژگیها را هم ندارند به دلیل قدرت اختیار و اراده در انسان 
وجود دارد امّا محیط مطمئن و گرم و سالم و ایمان مدار خانواده، 

پیمودن مسیر تکامل را بسیار آسان تر می سازد.
دوّم

مسجد، حَرَم
مسجد و دیگر اماکن متبرّک و مذهبی همچون صحن و 
سرای زیارتگاه ها و بقُاع، پایگاه اجتماعی جامعه ی اسلامی شاید 
همدوش و هم تراز خانواده و البته ناشی از همان تعلیم و تربیت 
خانوادگی،  دوّمین نقش را در تکوین شخصیّت راوی و بسیاری 
از شهدا و ایثارگرانی دارد که نامی و یادی از آنها در این کتاب آمده 
است. مسجد در این مسیر تکاملی صرفاً محلّی برای نمازخواندن 
نیست، مسجد محلّ عبادت است امّا محلّ طهارت هم هست، 
مرکز انُس و الفت برادران ایمانی هم هســت، حلقه ی ارتباط 
روحانیّت مخلص و مؤمن و آزاده و متخلقّ به فضائل اخلاقی با 
جوانان و نوجوانان هم هست، مدرسه ی معارف دینی و اخلاق و 
بصیرت آموزی هم هست، ملجأ و پناه جوانان در گرفتاری ها و 
سختی های فردی و اجتماعی و روحی و عاطفی هم هست، محلّ 

آشنایی با کتاب و کتاب خوانی هم هست.
و بدین سان صحن و سرا و حرم خاندان عصمت و طهارت 

نیز نقشی بالاتر از یک زیارتگاه می یابد، محلّی 
می شود برای تسکین آلام فکری و روحی و 
عاطفی، تکیه گاهی بــرای حفظ ارتباط و 
نگاه داشتن رشته ی تعلقّ به معبود از طریق 
اتصال به ارواح مطهّر اولیاء الهی، و از این دو 
مرکز اصیل پرورش انسان یعنی خانواده و 
مســجد، نوجوانانی ظهور می کنند که در 
سالهای اوّلیّه ی نوجوانی تا رسیدن به جوانی، 
آنچه برای آنها اهمّیّت پیدا می کند زر و زیور 
دنیا و دل مشغولی های معمول این سنین در 
جوامع دیگر نیســت، بلکه مفاهیم اصلی و 
مورد توجّه روح پاک این گونه جوانان اذان و 
نماز و نمازشــب اســت و زیارت و روضه و 
یادگیری معارف دینــی از احکام گرفته تا 

اصول اعتقادات و  تفسیر و اخلاق.
سوّم

روحانیّت اصیل
همانند آنچه در دیگر روایت های دوران دفاع مقدّس در 
لابه لای خاطرات رزمندگان و شهدا آمده است و البتّه به نحوی 
چشمگیر ، تصویری دقیق و واقعی در جای جای کتاب مربع های 
قرمــز از روحانیّت اصیل و تراز به دســت می آید. تصویری که 
جامعــه ی ما همچنان به تثبیت و تقویت آن نیازمند اســت. 
تصویری که باید الگو و میزان برای حوزه های علمیه باشــد تا 
همچون گذشته حافظ اهمّیّت و ارزش و نقش و تأثیر روحانیّت 

باشد.
الگویی که هم هر طلبه و روحانی در هر سطح خود را مدام 
با آن ارزیابی کند و هم جامعه ، ترازی برای تشــخیص و تمیز 
روحانیّت اصیل از کسانی که احیاناً لباسی از روحانیّت به عاریه 
گرفته اند، داشته باشد. روحانیّتی اصیل که توأم با برخورداری از 
علم و تقوا و ورع، نقش مهمّی در هدایت و حفظ جوانان این کشور 
داشته، همچنان که حافظ مرزهای ایمانی و مکتبی بوده و با اینکه 
خود را در کُنج مســجد یا حجره و حوزه محدود نکرده و برای 
انقلاب و ایران از جان و دل مایه گذاشته و نمونه ی بارزی از خواصّ 
بابصیرت را در وجود خویش به ظهور رسانده امّا هرگز درصدد 

خودنمایــی نبوده، و اگر در لابلای همین نوع کتابها از آنها یاد 
نمی شد شاید بسیاری از مردم تا آخر عمر هم با وجوه شخصیّتی 

آنان آشنا نمی شدند.
مرحوم آیت الله حاج میرزاعلی احمدی میانجی یکی از این 
علمای برجسته است که نام و یادش در صفحات کتاب مربع های 
قرمــز به دفعات آمده و هربار جلوه ای از زهد و تقوا و مهربانی و 
عطوفت و دلسوزی و دین مداری حقیقی و زهد و مردم داری اش 
ظهور کرده، همو که هم زمان که دیگران را به حضور در جبهه 
تشویق می کرد جگرگوشه ی دلبند خودش  نیز به جبهه حق 

علیه باطل پیوست و سرانجام به مقام رفیع شهادت رسید.
آیــت الله احمد میانجی همان کســی اســت که امام  
خمینی)قدّس سرّه( زمانی که پس از پیروزی انقلاب اسلامی به 

قم بازگشتند برای ملاقاتش به خانه ی او رفتند.
فقیه برجسته ای که با همه ی علم و معرفتی که کسب کرده 
بود می گفت: »حرف تازه ای نداریم، همان حرف های هزار سال 
پیش اســت، ســخنانی که خدا و پیغمبر)صلّی الله علیه وآله( 
گفته اند، اگر انســان به همان حرف ها عمل کند به ســعادت 

می رسد.«
همو که وقتی با جوانها مصاحبت می کرد می گفت: »من 

شصت سال دارم، سی سال من پایین می آیم، 
چند ســال هم شــما بالا بیایید که حرف 

یکدیگر را بفهمیم.«
و کدام نوجوان و جوانی است که وقتی 
این سخن مهربانانه و تربیتی را بشنود شوق 
ارتقاء و کمال جویی در او زبانه نکشد؟ و البتّه 
این فضائل اخلاقی صرفــاً در حدّ تعلیم و 
تدریس و کلام باقی نمی ماند، شخصیّتی با 
آن همه علم و فضیلت و بالای ۶۰ سال سن و 
درعین حــال، اصرار بر چــای آوردن برای 
مهمان هایی که فرقی هم نکند مهمان از علما 
باشــد یا محمّدحسین نوجوانی که او را آقا 
محمّدحســین خطاب می کند. عالمی که 
چون اعتقاد داشت »امام باید منتظر مأموم 
شود« خود را قبل از نماز به مسجد می رساند 
و بعد از نماز با خطابه های کوتاه ده دقیقه ای، 
بهتریــن معارف را با زیباترین بیــان و در کوتاهترین زمان به 

مخاطب هدیه می کرد.
فقیهی که وقتی در مسجد از شهادت جعفر دلبندش مطلع 
شد بی آنکه اشــاره ای به این موضوع کند بعد از نماز جماعت 
روضه ی علی اکبر خواند و وقتی آثار خجالت و دستپاچگی در 
کسانی که قرار بود خبر شهادت فرزندش را به او بدهند مشاهده 

کرد خودش گفت: »جعفر ما هم پر کشید، خوشا به حالش«.
و چنین است که در پرتو وجود نورانی  این چنین عالمانی، 
دههــا و صدها طلبه و روحانی دیگر نیز راه معرفت و فضیلت را 
می پیمایند، از حجت الاســلام ترابی که برای جوانان تفسیر 
می گفت تا آیت الله رجبی و حجت الاســلام هاشــمی زاده و 
حجت الاســلام بسطامی و حجت الاسلام مرتضی آقاتهرانی و 
حجت الاسلام ایرانی و برخی  از آنان نیز در همین مسیر و در کنار 
جوانان پرورش یافته در مکتب اســلام ناب محمّدی به فیض 
شهادت نائل می شوند، شهدایی ازجمله: حجت الاسلام سیّد 
محسن روحانی، حجت الاسلام مجتبی اکبرزاده و صدها شهید 

از طلاب و روحانیون.
استکبار جهانی از چنین روحانیّتی هراس دارد، روحانیّت 

اصیل بیدار مردمی حاضر در صحنه و به دور از هر نوع تعلقّ مادّی 
و حتّی تبلیغ شخصی در فضای حقیقی و مجازی.

آری بــا مطالعه ی زندگی این نوع علما، درک این عبارت 
امام خمینی)ره( آســان می شود که در پیام موسوم به منشور 

روحانیّت چنین نوشت:
»سلام بر حماسه سازان همیشــه جاوید روحانیّت که 
رساله ی علمیّه و عملیّه ی خود را به دم شهادت و مرکّب خون 
نوشــته اند و بر منبر هدایت و وعظ و خطابه ی ناس از شــمع 
حیاتشان گوهر شب چراغ ساخته اند.  افتخار  و آفرین بر شهدای 
حوزه و روحانیّت که در هنگامه ی نبرد، رشته ی تعلّقات درس و 
بحث و مدرسه را بریدند و عقال تمنّیات دنیا را از پای حقیقت 
علم برگرفتند و سبکبالان به میهمانی عرشیان رفتند و در مجمع 

ملکوتیان، شعرِ حضور سروده اند.« )سوّم اسفند ۱۳۶۷(
چهارم

امام خمینی)قدّس سرّه(
از ویژگیهای قابل توجّه کتاب مربع های قرمز، درج عبارتی 
مهم و سرنوشت ساز از حضرت امام خمینی)قدّس سرّه( آن الگو 
و اسوه ی آزادگان جهان در ابتدای هریک از فصول چهارده گانه 

و نیز در متن برخی صفحات است.
مجموعــه ی این ۳۵ جمله ی برگزیــده از حضرت امام 
نشــان دهنده ی جهــت معرفتی و حاکی از بصیــرت راوی و 
نویسنده ی کتاب است، این عبارات از جهتی بیان کننده نگاه آن 
فقیه عارف مجاهد در مقاطع گوناگون دفاع مقدّس است و نیز 
همچون شاخص و معیار و علامتی که سالکان طریق اسلام ناب 
راه را گم نکنند و آنچه به تعبیر حضرت آیت الله العظمی خامنه ای، 
»اصول و خطوط روشنی اســت که امام در این کشور، در این 
منطقه و در مقابل چشم همه ی مردم جهان آنها را بنیاد کرد و 
در حقیقت هویتّ و اصول انقلاب ما می باشد.« )۱۳8۱/۳/۱۴(  
همواره در منظر همه ی مســئولین و مردم قرار گیرد و ملاک 
سپردن مسئولیت ها و میزان صحّت عمل کارگزاران و مدیران 

کشور باشد.
برای شناخت شخصیّت و اهمّیّت درک نقش و تأثیر امام 
خمینی)قدّس سرّه( در احیای اسلام ناب و برافروختن نور امید 
در دل مستضعفان جهان و تأثیرات تاریخی و بین المللی نهضت 
امام خمینی)قدّس سرّه(، مجموعه ی شش جلدی »ره، رهرو، 
رهبــر« _ حاوی دیدگاهها و بیانات حضرت آیت الله خامنه ای، 
رهبر معظّم انقلاب اســلامی درباره ی شخصیّت و خطّ و آثار و 
بــرکات و درس و وصایای حضرت امام خمینی)ره( _ بســیار 

راهگشا و روشنگر است.
و هرکس با مبانی معرفتی ولایت فقیه و بنیان های نظام 
اجتماعی و سیاسی اسلام آشنا شود، اهمّیّت موضوع ولایت فقیه 
و نقش محوری و بنیادین آن در حفظ و قوام اسلام و نظام اسلامی 
و حرکت انقلاب ا سلامی به سوی جامعه ای آرمانی که برمبنای 
فضائل تشــکیل می شــود و آزادی، اخلاق، معنویتّ، عدالت، 
استقلال، عزّت، عقلانیّت و برادری)۱( در آن جاری خواهد شد 

را درمی یابد.

شش  نکته  درباره ی  کتاب  مربع های  قرمز

علیرضا مختارپور در »نهمین پاسداشت ادبیات جهاد و مقاومت« و 
انتشار تقریظ رهبر انقلاب بر کتاب »مربع های قرمز« خاطرات شفاهی حاج 
حســین یکتا که به قلم خانم زینب عرفانیان تدوین و توسط انتشارات 
شــهید کاظمی منتشر شده اســت، به بیان ۶ نکته پیرامون این کتاب 

پرداخت.
به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی نهاد کتابخانه های عمومی کشور به 
نقل از پایگاه اطلاع رسانی دفتر حفظ و نشر آثار حضرت آیت الله العظمی سیدعلی 
خامنه ای )مدظله العالی(، در آستانه ی چهلمین سالگرد آغاز دفاع مقدس، »نهمین 
پاسداشــت ادبیات جهاد و مقاومت« همراه با انتشار تقریظ رهبر انقلاب بر کتاب 

»مربع های قرمز« از سوی مؤسسه ی پژوهشی-فرهنگی انقلاب اسلامی ساعاتی 
پیش )شــنبه ۲۹ شــهریورماه( در جوار مزار شهدای دفاع مقدس، با حضور جمع 
محدودی از پیشکسوتان جهاد و مقاومت و فعالان حوزه ی ادبیات و هنر دفاع مقدس، 
با رعایت دستور العمل های بهداشتی در گلزار شهدای بهشت زهرا سلام الله علیها 

برگزار شد.
علیرضا مختارپور به همین مناسبت به بیان ۶ نکته از کتاب »مربع های قرمز« 

پرداخت که در ادامه مشروح آن را می خوانید. 
کتاب »مربع های قرمز«، خاطرات شــفاهی حاج حسین یکتا است که به قلم 

خانم زینب عرفانیان تدوین و توسط انتشارات شهید کاظمی منتشر شده است.

ادامه در صفحه 14 
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چرادراکثرهفته نامه اقتصادی ایران

ایامزیارت
امامحسین)ع(
بافضیلتترین
اعمالاست؟

حضرت آیت الله خوشوقت )ره(: به خاطر این ]در اکثر ایام زیارت امام حسین )ع( با فضیلت ترین اعمال به حساب می آید[که حفظ اسلام با امام حسین )ع( است. علت اینکه خدا این را 
دیده بود، چون دید بعد از پیامبر اکرم )ص( خیلی از عوضی ها می خواهند اسلام را از بین ببرند، همه جا را بی دین کنند، خدای متعال با علم و حکمتش تشخیص داد آن چیزی که بتواند اسلام 
را از نابودی حفظ کند شهادت امام حسین )ع( است. این شهادت و مصیبت سنگین یک جوری است که دل انسان ها را تحریک می کند، اگر چه کافر باشند، لذا شما دیدید مسیحی ها، 
یهودی ها، روز عاشورا نذری می دهند، به خاطر شهادت امام حسین )ع( است، این حفظ می کند. هر سال که ایام محرم می رسد، روز عاشورا سیاهی و شام و ناهار و سینه و... عده ای می آیند 
و مسلمان می شوند. کسانی که به واسطه گناه از خدا فاصله می گیرند در این ایام به برکت خون امام حسین )ع( جمع می شوند و نماز و روزه و توبه و کار ها درست می شود، بنابراین هیچ 

چیزی به اندازه شهادت امام حسین )ع( اسلام را حفظ نکرده است. منبع: کانال رسمی حضرت آیت الله خوشوقت تهرانی )ره( در پیام رسان ایتا

رهبر معظم انقلاب اسلامی   در ارتباط تصویری با 
مراســم تکریم و تجلیل از پیشکسوتان دفاع 
مقدس و مقاومت، با اشاره به پیروزی درخشان و 
واضح ملت ایــران در دفاع مقدس گفتند: این 
واقعیت، نتیجه رهبری و فرماندهی شگفت انگیز 
امام خمینی، حضور همه جانبه قشرهای مختلف 
مردم و اقدامات و ابتکارات عقلایی مدافعان اسلام 
و انقلاب در این حماسه تاریخی بود که باید مراقب 
تلاش دشمنان در تحریف واقعیات این قطعه از 

هویت برجسته ایرانیان باشیم.
رهبــر انقلاب همچنین با ابراز تأســف شــدید از 
جان باختــن روزانه حدود ۱۵۰ نفر بر اثر کرونا، مردم را به 
رعایت کامل و مســتمر دســتورالعمل های بهداشــتی 

فراخواندند.
فرمانده کل قوا، تکریم و تجلیل از پیشکســوتان و 
رزمندگان دفاع مقدس را وظیفه حتمیِ ملی و توصیه مؤکد 
اسلام خواندند و افزودند: برای درک عظمت کار این عزیزان 
و هم رزمان شهیدشان باید عظمت میدان دفاع مقدس و 
چرایی و چگونگی این قطعه مهم از تاریخ ایران را به خوبی 

درک و فهم کرد.
ایشــان صدام جاه طلــب را تنها ابزاری در دســت 
قدرت هــای بزرگ به ویژه آمریکا برشــمردند و افزودند: 
طرف هــای اصلی نبــرد با ملت ایران یعنــی »آمریکای 
ضربه خورده از انقلاب اسلامی، قدرت های نگران از ظهور 
یــک هویت جدید اســلامی- ایرانی در منطقــه، ناتو و 
کشــورهای اروپای غربی و شــرقی«، صدام را به حمله 

تحریک کردند تا نظام و انقلاب اسلامی را در هم بکوبند.
حضرت آیت الله خامنه ای با اشــاره به انتشار اسناد 
توافق های آمریکا و صــدام قبل از آغاز جنگ افزودند: در 
طول سال های جنگ نیز کمک های نظامی، اطلاعاتی و 
مالی غرب و شــرق به رژیم بعثی از طریق امارات، کویت، 

عربستان و دیگر مسیرها ادامه داشت.
رهبر انقلاب علاوه بر تحریک دشمنان، اوضاع داخلی 
ایران را نیز در تشــجیع صدام به حمله، مؤثر دانســتند و 
افزودند: وضع نامناسب ارتش از لحاظ امکانات و فرماندهی 
در ســال آغاز جنگ، نوپدید بودن ســپاه و کمبود شدید 
امکانات دفاعی، واقعیاتی بود که دشمن از آنها اطلاع داشت 
و همین مسائل نیز آن را به آغاز جنگ، بیشتر تحریک کرد.
حضرت آیت الله خامنه ای پس از تشــریح چگونگی 
آغاز جنگ تحمیلی 8 ساله به بررسی مستند عوامل و نکات 
مهــم دفاع جانانــه و پیروزمندانه ملت ایــران در مقابل 

دشمنان پرداختند.
ایشــان در این زمینــه، رهبــری و فرماندهی امام 
خمینی)ره( را از آغاز تا پایان دفاع مقدس بسیار حساس و 
شگفت انگیز برشمردند و افزودند: امام از همان آغاز، ابعاد 
و حجم واقعی کارزار را شــناخت و با درایتی اعجاب انگیز 
اعلام کرد که این جنگ، نبرد دو کشور همسایه نیست بلکه 
دشــمنان انقلاب اسلامی و ملت ایران در پشت صدام در 

مقابل نظام اسلامی صف آرایی کرده اند.
رهبــر انقلاب، آوردن ملت به صحنه دفاع مقدس را 
تشخیص حیاتی امام راحل عظیم الشأن دانستند و افزودند: 
امام با درک عمیق خود، مانند اصل انقلاب، ملت را به وسط 
میدان کارزار همه جانبه آورد چرا که فهمید صرف حضور 

نیروهای مسلح نمی تواند مسئله را حل کند.
ایشــان، شخصیت  بی نظیر، نفوذ معنوی، صداقت و 
معصومیت در بیان حقایق و واقعیات و نگاه تیزبین را از دیگر 
ویژگی های فرماندهی امام در هشــت سال دفاع مقدس 
برشمردند و افزودند: امام با قاطعیتی فوق العاده و بی نظیر، 
فرمان می داد و کارها را به پیش می برد که تأکید بر شکست 
حصر آبادان و آزادسازی خرمشهر و سوسنگرد از نمونه های 

این قاطعیت عجیب است.
ایشــان موضع گیری های هوشــمندانه به اقتضای 
شرایط مختلف جنگ را از دیگر ویژگی های امام خواندند 
و با ذکر نمونه هایی افزودند: دادن روحیه به ملت و تحقیر 
دشمن در هنگام لازم، جلوگیری از آفت مخرّب غرور در 
پیروزی ها و دلگرمی دادن و تفقد رزمندگان در مواقع مورد 
نیــاز از جمله روش هایی بود کــه این پدر مهربان و مدیر 
معنوی، آگاه و مســلط بر میدان به کار می گرفت و دفاع 

مقدس را هدایت می کرد.
رهبر انقلاب با ابراز تأسف از غفلتی که در نوشته ها و 
مباحث مربوط به دفاع مقدس درباره نقش امام خمینی 
وجود دارد، افزودند: باید در این زمینه کار جدی و گسترده 
انجام شود. ایشان سپس با تأکید بر مراقبت از تلاش دشمن 
برای تحریف واقعیات دفاع مقدس، به بیان نکاتی درباره 

ابعاد شگرف و عظیم این پدیده پرداختند.
»پیروزی درخشان و روشــن ملت ایران در جنگ 
تحمیلی« نخستین نکته ای بود که حضرت آیت الله خامنه 
ای به آن اشــاره کردند و گفتند: هدف دشــمن از به راه 
انداختن جنگ، ساقط کردن نظام اسلامی، سلطه مجدد 
بر ایران و تجزیه کشــور بود اما یک وجب از خاک ایران را 
نتوانستند اشغال کنند و یک قدم هم نتوانستند جمهوری 

اسلامی و ملت ایران را به عقب برانند.
ایشان با اشاره به شکست های مداوم ایران در جنگ 
هــای یکی دو قرن اخیر در دوره قاجار و در دوره پهلوی و 
تحقیر سران ایران در آن دوران، افزودند: ملت ایران در دفاع 
مقدس توانســت در مقابل قدرت های شــرق و غرب و 
کشورهای وابسته به آنها بایستد و با سربلندی پیروز شود 
و بر همین اساس این دفاع پیروزمندانه، بخشی از هویت 

ملی ایران است.
رهبرانقلاب اسلامی در نکته بعدی، دفاع مقدس را از 
ابتدا تا انتها یکی از »عقلانی ترین و مدبرانه ترین حرکات 
ملت ایران« برشمردند و گفتند: برخی ها تلاش دارند تا با 
استناد به خطایی که در یک جمعی صورت گرفته، دفاع 
مقدس را به بی تدبیری متهم کنند، درحالی که این دفاع از 
همان شــروع کار یعنی همکاری ارتش و سپاه و انتخاب 
تاکتیک های مبتکرانه و شجاعانه و انجام اقدامات بزرگ و 
شگفت آور در عملیات ها تا پایان جنگ و قبول قطعنامه، 

همه مبتنی بر عقلانیت و تدبیر بود.
»شکل گرفتن یک مدل جدید از حضور مردمی و بروز 
اســتعدادها در دفاع مقدس« ســومین نکته ای بود که 
حضرت آیت الله خامنه ای به آن اشــاره کردند و افزودند: 
این مدل بی نظیر و بی سابقه در جهان به گونه ای بود که 
هر فردی اعم از رزمنده ۱۴ ساله تا پیرمرد ۷۰ ساله یا دختر 
دانش آموز دبســتانی و بانوان محترم در پشــت جبهه یا 
پزشک و جراح و کشاورز و کارمند و دانشجو و شاعر و انواع 
قشرها و صنوف مختلف، هریک جایگاه خود را در این شبکه 
عظیم مردمی پیدا می کردند و مشغول دفاع و خدمت می 
شدند. ایشان خاطر نشــان کردند: در این مدل گسترده 
حضور مردمی ، اســتعدادهای مهمــی ظهور می یافت و 
به عنوان مثال یک جوان روستایی از کرمان تبدیل به حاج 
قاسم سلیمانی شد، یا یک افسر جوان تبدیل به فرمانده ای 
مجرب و توانا همچون شهید صیاد شیرازی و شهید بابایی 
شــد، و یا از یک روزنامه نــگار داوطلب در کوران حوادث 
جبهه، نابغه اطلاعاتی مثل شهید باقری ساخته شد. رهبر 
انقلاب اســلامی تأکید کردند: امروز هم اگر همت شود و 
نگاه صحیح به مسائل و مردم وجود داشته باشد، می توان 
از این مدل بی نظیر استفاده کرد. البته بحث جنگ با بحث 
اقتصاد متفاوت اســت ولی صاحبان فکــر می توانند در 
بررســی ها و پژوهش های خود، این مدل را به عنوان ابزار 
اقتــدار ملی درنظر بگیرند. حضرت آیــت الله خامنه ای 
نقش آفرینی مردم و گروههای مختلف در پشت جبهه را 
بخش دیگری از این مدل عظیم مردمی دانستند و گفتند: 
کمک های مالی مردمی، آذوقه رسانی به جبهه ها، رسیدگی 
به مجروحان، بدرقه و تشییع باشکوه شهیدان در شهرها، 
حمایت های فرهنگی تبلیغاتی و مقابله با عملیات روانی 
دشــمن، پذیرایی و اســکان جنگ زدگان در شهرها، و 
مقاومت مردم در شهرهایی که آماج حملات موشکی رژیم 

بعث بودند، نمونه هایی از این نقش آفرینی ها هستند.
ایشان بروز عالی ترین فضایل اخلاقی و معنوی و تعالی 
روحی در میان رزمندگان را یکی از فصل های درخشــان 
کتــاب قطــور دفــاع مقــدس برشــمردند و افزودند: 
شرح حال هایی که از برخی رزمندگان نوشته شده، وصیت 

نامه شهدا، فضایل اخلاقی همچون صدق و صفا، اخلاص، 
تواضع، خدمت به دیگران، ایثار، فداکاری، سحرخیزی ها 
و عبادت های عارفانــه، بی اعتنایی به زیورهای دنیوی و 
رفتارهــا و حالات مادران در اعزام جوانان خود به جبهه و 
استقبال از فرزندان شهیدشان، همه به برکت اسلام و ایمان 
عمیق دینی بود کــه در دوران دفاع مقدس تجلی و بروز 

یافت.
»سرمایه سازی دفاع مقدس برای کشور« نکته بعدی 
بود که رهبر انقلاب اســلامی به آن اشاره کردند و گفتند: 
یکی از این سرمایه سازی های ارزشمند »امنیت« است که 
به برکت دفاع مقدس به دســت آمده زیرا دفاع ملت ایران 
نشان داد که هزینه تعرض و تجاوز به کشور بسیار بالا است 
و هر متجاوزی با پاســخ کوبنده مواجه می شود، بنابراین 
متجاوز قبل از هر اقدامی تأمل خواهد کرد و آن را به صرفه 

نخواهد دانست.
ایشــان »روحیه خودباوری« و »حرکت به ســمت 
نوآوری های فنی و علمی« را یکی دیگر از ســرمایه های 
دوران دفاع مقدس دانســتند و افزودند: در همان دوران و 
هنگامی که شهرهای ایران هدف موشک های دشمن بود 
و هیچ کشــوری به ما موشک و تجهیزات نمی داد، شهید 
طهرانی مقدم و دوستان وی، صنایع موشکی را پایه گذاری 
کردنــد و توانایی کنونی موشــکی، نتیجه همان روحیه 

خودباوری و حرکت علمی آن زمان است.
رهبر انقلاب اسلامی، جرأت انجام کارهای به ظاهر 
نشــدنی و ارتقای ســرمایه انســانی کشــور را از جمله 
سرمایه های دوران دفاع مقدس برشمردند و گفتند: یک 
نمونه از ســرمایه های انسانی دوران دفاع مقدس، شهید 
ســلیمانی بود که در عرصه منطقه و دیپلماسی، اقدامات 
شــگفت آوری انجام می داد و هنوز ملت ایران از گستره 

فعالیت های این شهید عزیز اطلاع کافی ندارد.
حضرت آیت الله خامنه ای »آشنایی بیشتر ملت ایران 
با ذات و واقعیت تمدن غرب« را از دیگر نکات هشت سال 
دفاع مقدس دانستند و افزودند: در تاریخ معاصر ایران عناد 

و خباثت دولت های غربی در حق ملت ایران چندبار آشکار 
شده اما این دولت ها با حمایت کامل از حکومت فاسد، ضد 
بشری و دیکتاتوری صدام، ادعاهای حقوق بشری و انسانی 
خود را عملًا لگدمال کردند و ماهیت خود را بروز دادند که 
این شــناخت عمیــق  خیلی مهم اســت و باید در همه 

تصمیمات ما نقش داشته باشد.
ایشان، »بروز توانایی ها و ظرفیت های ملت ایران برای 
جهانیــان« را از دیگر نکات تأمل برانگیــز دفاع مقدس 
برشمردند و افزودند: دفاع مقدس در اوج حملات رسانه ای 
دشمنان ایران، خود به یک »رسانه ی رسا و صدای بلند« 
تبدیل شــد و با نشان دادن شــجاعت، وحدت، همت و 
مقاومت ملی ایرانیان، برای ایــن ملت در جهان ارزش و 

وجهه درست کرد.
رهبر انقلاب اسلامی دفاع مقدس را تابلویی عظیم و 
درخشان در پیش روی ملت ایران خواندند و افزودند: جنگ 
پدیده ای سهمگین و خشن است اما با وجود همه مشکلات 
و ضایعــات آن، دفــاع مقدس برای ملت ایــران برکات، 

بشارت ها، پیشرفت ها و طراوت هایی به ارمغان آورد.
حضــرت آیت الله خامنه ای ادبیات جهاد در قرآن را 
بشارت آمیز و در نفی ترس و اندوه دانستند و گفتند: نظیر 
همین ادبیات درباره مقاومت وجــود دارد و قرآن تأکید 
می کند اگر استقامت کنید، ترس و اندوه که دو آفت بزرگ 
برای یک ملت اســت، از شما برداشته خواهد شد. ایشان 
کارهای انجام شده در خصوص دفاع مقدس را با ارزش اما 
کم دانســتند و خاطرنشــان کردند: هر چه از زمان دفاع 
مقدس دورتر می شویم باید به معرفت آن نزدیک تر شویم 

چراکه دستهای تحریفگر در کمین هستند.
رهبر انقلاب اســلامی، ادبیات دفــاع مقدس را به 
سرچشمه ای جوشان تشبیه کردند و با تأکید بر تولید متون 
فاخــر ادبی به عنوان منابع غنی بــرای خلق آثار هنری و 
همچنین لزوم شخصیت پردازی از شهیدان و رزمندگان 
جنگ گفتند: موضوع یادواره های دفاع مقدس نیز مسئله 
مهم دیگری است که از ایجاد فاصله نسلی در مقوله جهاد 

و مقاومت جلوگیری می کند.
حضرت آیت الله خامنه ای، مدافعان حرم را نمونه ای 
درخشــان از تداوم برکات دفاع مقدس و استمرار روحیه 
جهاد در نسل جدید برشمردند و افزودند: حضور همزمان 
رزمندگانی از ملیت های مختلفِ ایرانی، ســوری، عراقی، 
لبنانی و افغانستانی در صف واحد از حقایق و پدیده های 

حیرت انگیز زمان ما است.
رهبر انقلاب اسلامی در بخش پایانی سخنانشان با 
تقدیر از تلاشهای فداکارانه و دائمی کادر درمان و مسئولان 
در مقابله با کرونا، از فوت روزانه ۱۵۰ تا ۱۷۰ نفر از هموطنان 
در اثر کرونا ابراز تأســف کردند و افزودند: علاج این واقعه 
تأســف بار به دســت خود مردم و در گروی رعایت اصول 
بهداشتی مثل فاصله گذاری، استفاده از ماسک و شستن 

دستها است.
حضرت آیت الله خامنه ای در خصوص مسئله اربعین 
نیز گفتند: ملت ایران عاشق امام حسین و زیارت اربعین 
هســتند اما قضیه راهپیمایی اربعین صرفــاً متوقف به 
صلاحدید مسئولان ســتاد ملی مقابله با کرونا است که 
تاکنون با انجام آن مخالفت کرده اند، بنابراین همه باید تابع 
وتسلیم باشند. ایشان با انتقاد از حضور برخی افراد در مرزها 
برای اظهار ارادت به امام حسین)ع(، گفتند: اظهار ارادت 
باید از منازل انجام شــود همچنانکه در روز اربعین چند 
زیارت وارد است و مردم می توانند با خواندن آنها، به پیشگاه 
حضرت سیدالشهداء)ع( شکوه کنند که ما آرزوی حضور 
داشتیم اما با این وضع مقدور نشد تا ان شاءالله آن حضرت 

عنایت و کمکی بفرمایند.
پیش از سخنان فرمانده کل قوا، سرلشکر باقری رئیس 
ســتاد کل نیروهای مســلح با بیان گزارشی از برنامه ها و 
فعالیت های انجام شده در زمینه حفظ و ترویج فرهنگ، 
آثار و ارزش های دفاع مقدس گفت: وظیفه ما است که آن 
دوران زرین و نقطه نورانی در کشــور را زنده نگه داریم و با 
پاســداری از آن اجازه ندهیم دوران سراسر افتخار دفاع 

مقدس، تحریف و به فراموشی سپرده شود.

رهبر انقلاب اسلامی در ارتباط تصویری با مراسم تجلیل از پیشکسوتان دفاع مقدس تبیین کردند؛

ابعاد فرماندهی بی نظیر امام خمینی و دفاع عقلانی، مردمی و سرمایه ساز ملت ایران

رئیس جمهور گفت: همان طور 
که پیش بینی می کردیم، ســی ام 
شــهریور 99 به عنوان یک روز به 
یادماندنی در تاریخ کشور ما خواهد 
بود و آمریکا امروز به نقطه شکست 

حتمی خود رسید.
به گزارش اعتبار به نقل از خبرگزاری 
صدا و ســیما؛ آقای حســن روحانی در 
ســخنان خود در جلسه هیئت دولت، با 
اشاره به اینکه همانگونه که از قبل پیش 
بینی می کردیم و امروز ســی ام شهریور 
۱۳۹۹ به عنوان یک روز به یاد ماندنی در 
تاریخ دیپلماسی کشــورما خواهد بود، 
افزود: آمریکا به عنوان یک کشور زورگو در 
سطح جهان از دو سال و نیم پیش تا الان، 
تلاش سرســختانه ای را بــرای تحمیل 
مجدد تحریم های شــورای امنیت علیه 

ملت ایران آغاز کرد.
رئیــس جمهور افــزود: مخصوصا 
رونــدی که در ماه های اخیر و در یک ماه 
گذشــته، آمریکا دنبال می کرد امروز به 
نقطه شکســت حتمی خودش رسیده 

است، آمریکایی ها در طول این دو سال و 
نیم تلاش کردند یک بار دیگر یک ائتلاف 
جامعه جهانی را علیه جمهوری اسلامی 
ایران به وجود بیاورد. آمریکایی ها از روزی 
که از توافق هسته ای و برجام خارج شدند 
فکر می کردند در زمان کوتاهی می توانند 
اتحادیه اروپا را به سمت خودشان بکشانند 
و حتی فکر می کردنــد با تحریکاتی که 
انجام می دهند جمهوری اسلامی ایران 

اقداماتــی را انجام خواهــد داد که آن ها 
بتواننــد بهانــه لازم را برای بازگشــت 
قطعنامه های شورای امنیت پیدا کنند. 
خوشــبختانه آمریکا در تمام مراحل در 
طول این مدت با شکست و پاسخ منفی 
جامعه جهانی و حتی متحدان ســنتی 
خودش روبرو شــد و نتوانست ائتلافی را 
علیه ما به وجود بیاورد، در طول یک ماه 
گذشــته تلاشی که انجام داد این بود که 

برابر لغو محدودیت های تسلیحاتی ایران 
بایستد و نگذارد در یک ماه آینده تحریم 
تسلیحاتی ایران لغو شود که در این زمینه 
نیز دچار شکســت شــد.  در واقع امروز 
می توان گفت فشار حداکثری آمریکا علیه 
ملت ایران در بخش سیاســی و حقوقی 
تبدیل به انزوای حداکثری آمریکا شده 
است و امروز در جهان دیپلماسی همگان 
شاهدند در یک ماه گذشته آمریکا سه بار 
پیاپی دچار شکســت در شورای امنیت 
ســازمان ملل شد یعنی همان جایی که 
آن ها همیشه فکر می کردند نقطه قوت 
آنهاســت آن هم به دلایل مختلف مانند 
دلایــل تاریخی این که حق وتو دارند و یا 
دوستان ســنتی را داشتند همیشه فکر 
می کردند در شورای امنیت سازمان ملل 
شکست نمی خورد هرچند که در مجمع 
عمومی ســازمان ملل بار ها شکســت 
خوردند. ما شاهد این بودیم که در شورای 
امنیت ۱۳ عضو از ۱۵ عضو این شــورا در 
برابر آمریکا ایستادند و از برجام حمایت 

کردند و نظر آمریکا را نپذیرفتند.

رئیس جمهور: آمریکا  امروز به نقطه  شکست حتمی رسید
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وزیــر فرهنگ و 
ارشــاد اســلامی به 
مناسبت آغاز هفته دفاع 
مقــدس در پیامی این 
دوران را هویت بخش و 
ثمره بالنده از فرهنگ 

ایثار و شهادت دانست.
 در پیام »سیدعباس صالحی« ، آمده است:» دوران 
حماسه ساز هشت سال دفاع مقدس ملت قهرمان ایران، 
با تأسی از حرکت تاریخی سرور و سالار شهیدان حضرت 
امام حسین )ع( ثمره ای بالنده از فرهنگ ایثار و شهادت 
را برای همیشه در تاریخ این مرز و بوم به جای گذاشته و 
این فرهنگ در تاریخ ایران تبدیل به یک ســنت شده؛ 
دیباچه دفاع مقدس برگه های زرینی از تبلور باور و مرام 
انسان های پاکباخته ای است که اتصال به ملکوت را رهین 

ایمان خود ساخته اند.«
او در این پیام افزوده است: »فرهنگ ایثار و شهادت 
در جای جای این سرزمین، هویت بخش و موجب قوام و 
دوام مردمان آزاده ایران بوده است. ارزش آزادگی در طول 
تاریخ همیشــه قرین ایرانیان بوده، طــراوت ماندگار و 
بهره مندی همیشگی جامعه از این ارزش ناب اخلاقی و 
انســانی نیازمند توجه و همت دغدغه مندان و فرهنگ 
دوســتان اســت تا در انتقال این مفاهیم انسان ساز به 

نسل های بعدی از هیچ تلاشی فروگذار نکنند.«
بــه گفته صالحی، بیــان صریــح و صادقانه دفاع 
شرافتمندانه ایرانیان در دوران هشت سال دفاع مقدس 
در قالب خلق آثار ارزشمند در حوزه های متنوع فرهنگی 
و هنــری برگ های زرینی از تاریخ پرفراز و نشــیب این 
سرزمین است؛ تردیدی نیست که گنجینه پرگوهر دفاع 
مقدس هنوز حرف های بسیاری برای پدید آورندگان آثار 
همتراز شاهکارهای بزرگ حماسی جهان دارد و وظیفه 
همه ماست که از این گنج عظیم بهره های بیشتری ببریم.

در ادامه پیام وزیر فرهنگ و ارشــاد اسلامی آمده 
اســت: »برگزاری رویدادهای فرهنگی و هنری در حوزه 
دفاع مقدس بســتر مناســبی برای پردازش عالمانه به 
حماسه دفاع مقدس و نقش آفرینی شایسته آحاد ملت 
بزرگ ایران، بازخوانی میراث گرانقدر معارف و خاطرات 
رزمندگان آن دوران باشــکوه و انتقال تجربیات ارزنده 
ایشان است تا چراغ راه آیندگان و جوانان ایران اسلامی 
باشــد که با عزم راسخ گام دوم انقلاب را محکم و استوار 

بردارند.«

حجت الاسلام روحانی: ســرفصل های بودجه به 
گونه ای تدوین شده اســت که در کنار تامین کالا های 
اساسی و مواد اولیه تولید پروژه های اولویت دار نیز اجرا 

شود.
رئیس جمهور در جلســه شورای عالی هماهنگی 
اقتصادی سه قوه، با استناد به سرفصل های مختلف بودجه 
کل کشور اظهارداشت: سرفصل های بودجه به گونه ای 
تدوین شده اســت که در کنار تامین کالاهای اساسی و 
مواد اولیــه تولید پروژه های اولویــت دار در حوزه های 

زیربنایی نیز طبق برنامه زمان بندی شده اجرا شود. 
در این جلســه محمد باقر قالیباف رئیس مجلس 
شورای اسلامی هم گفت: همانطوری که بارها گفته شده 
ما صرفا با تحریم های اقتصادی دشمن مواجه نیستیم 
بلکه درگیر یک جنگ اقتصادی هستیم و شورای عالی 
هماهنگی اقتصادی به عنوان قرارگاه مقابله با این جنگ 

اقتصادی نقش آفرینی می کند. 
با هــم افزایی تمامی بخش هــای درون نظام و با 
هماهنگــی هایی که بوجود خواهد آمد، به طور قطع در 
مواجهه با این جنگ اقتصادی با استفاده از همه ظرفیت 

های نظام به پیروزی دست خواهیم یافت.
رئیس قوه قضائیه نیز با اشاره به مباحث مطرح شده 
و همچنین نیازهای اقتصادی کشــور، گفت: سایر قوای 
کشور در کنار دولت هستند و به قوه مجریه که در وسط 
میدان مقابله با مشــکلات و جنگ اقتصادی دشــمن 
ایستاده و مسئولیت اصلی را در این زمینه بر دوش دارد 

مساعدت خواهند کرد. 
حجت الاســلام و المسلمین سید ابراهیم رئیسی 
اظهارداشــت: آمــاده همــکاری با دولت برای پشــت 
سرگذاشتن و رفع موانع موجود و تحقق برنامه ها هستیم. 
در این جلســه رئیس سازمان برنامه و بودجه گزارشی از 
منابع و مصارف پیش بینی شــده در بودجه سال جاری 
کشــور و میزان تحقق پیش بینی هــای انجام گرفته و 
همچنین وضعیت اقتصادی کشــور ارائه نمود و پس از 
بحث و بررسی های لازم، تصمیماتی برای تحقق منابع 
درآمــدی بودجه با رعایت  صرفه جویی های لازم اتخاذ  

شد.

»حماسه و ایثار« از واژه های 
ماندگار در سرنوشت هر ملتی است، 
بویژه اگر این واژه ها دارای مفاهیم 
معنوی مقدســی باشند. همانند 
حضــرت  قیــام  و  حماســه 
سیدالشهدا)ع( که نه تنها هیچ گاه 
گرد فراموشی را بر خود نخواهد دید، 
بلکه تحول آفرین و انسان ساز نیز 

است.
روزنامه ایران در یادداشتی به قلم 
سعید اوحدی معاون رئیس جمهوری و 
رئیس بنیاد شــهید و امور ایثارگران، 
آورده اســت: چهل سال پیش با حادثه 
شوم حمله سراسری رژیم بعث عراق به 
خاک جمهوری اســلامی دوران دفاع 
مقدس برای این مرز و بوم شکل گرفت. 
رژیــم بعثی بــا حمایــت دولت های 
استکباری شرق و غرب و ثروت بی حد و 
اندازه حاکمــان مرتجع منطقه با قصد 
برانــدازی حکومــت تازه تأســیس 

جمهوری اســلامی و اشــغال استان 
خوزستان حمله ای جنون آمیز به خاک 
ایران داشــت. تجاوز ایــن رژیم بعثی 
شهادت، مجروحیت، جانبازی، اسارت و 
آوارگی صدها هــزار هموطن ایرانی را 
سبب شد.  اما چون این حمله شرورانه، 
دفاع یکپارچه ملت مؤمن و ولایتمدار را 
در مقابل خود داشــت، مصداق جهاد 
مظلوم در برابر ظالم شد و مدافعان حریم 
مسلمین مخاطب آیه شریفه قرآن قرار 
گرفتند که: »الذین آمنــوا و هاجروا و 
جاهدوا فی سبیل الله باموالهم و انفسهم 
اعظــم درجــه عنــدالله و اولئک هم 
الفائزون« )ســوره توبه، آیــه ۲۰( در 
روزهای اول تجــاوز بیگانگان، رهبری 
معنوی حضرت امــام خمینی )ره( به 
گونه ای بود کــه جوانان پاکباخته این 
سرزمین سخن و فرمان ایشان را به جان 
و دل خریدند. حضرت امام خمینی )ره( 
حتی بعد از آزادسازی خرمشهر از لوث 

وجود متجاوزان، جمله معروف خویش 
را بر زبان آوردند که »خرمشــهر را خدا 
آزاد کرد«، جمله کوتاهی که هم الهی 
بودن قیام و حرکت ملت ایران را معرفی 
کردند و هم قدرت معنوی را در پیروزی 

این نبرد نشان دادند.
رهبر معظم انقلاب اسلامی حضرت 
آیت الله خامنه ای با واژه ها و مفاهیم ناب 
و خاص درباره عظمت روحی و معنوی 
ایجاد شده در دوران جنگ می فرمایند: 

»آن عزت، اعتماد به نفس و احســاس 
اقتداری که از ناحیه معنویت رزمندگان 
ما و جامعه اســلامی ما احساس شد و 
توانست آن حادثه عجیب و شگفت انگیز 
- یعنی پیــروزی در دفــاع مقدس و 
شکست نخوردن در مقابل تهاجم این 
همــه دشــمن - را رقــم بزنــد، آن 
خصوصیات، آن خصلت ها، برای ملت ما، 
برای کشور ما، یکی از بزرگترین نیازها 

است.«

هرگاه مردم را  فراموش کنیم  خبـــــر
در چشم بر هم زدنی  شکست بر ما چیره خواهد شد

صالحی: دوران دفاع مقدس ثمره 
بالنده از فرهنگ ایثار و شهادت است

خبـــــر

هفته نامه اقتصادی ایران
 ۱۸۸ فروند پهپاد و بالگرد به نیروی دریایی سپاه پاسداران انقلاب اسلامی با حضور سرلشکر سلامی ملحق شد. فرمانده نیروی دریایی سپاه پاسداران انقلاب اسلامی در این مراسم با بیان اینکه 
فیلمبرداری و عکاسی در حوزه رزمی برای انهدام اهداف ثابت و متحرک دریایی، از قابلیت های این پهپادهاست، گفت: با الحاق این پهپادها تمام مأموریت های نیروی دریایی سپاه، زیر پوشش 
پهپادهای بومی ایرانی قرار می گیرد. رصد و پایش همه تحرکات دریایی هم با این پهپادها رهگیری می شود. سردار علیرضا تنگسیری با اعلام اینکه پهپادهای ملحق شده کاملاً بومی  و به دست متخصصان 
سازمان صنایع هوایی ایران ساخته شده است، افزود: سه فروند از این پهپادها برای نخستین بار رونمایی می شود  و قابلیت انجام مأموریت از روی شناور برای اهداف مورد نظر را دارد.  پهپاد مهاجر۶ 
نیز با دقت بالا در دریا و ساحل، از دیگر پهپادهایی است که صبح امروز به نیروی دریایی سپاه ملحق شد. سردار تنگسیری با اظهار اینکه  این پهپاد با شعاع پرواز بیش از ۲۰۰ کیلومتر، توانایی حمل ۴ موشک 

و انجام مأموریت در همه شرایط آب وهوایی را دارد، گفت: دو فروند بالگرد آب نشین و ۴ فروند بالگرد با ظرفیت های رزمی و حمل موشک هم امروز به نیروی دریایی سپاه پاسداران ملحق شد.

نیرویدریاییسپاه
به۱۸۸فروندبالگرد
وپهپادجدیدو
عمودپروازتجهیزشد

رئیس مجلس با اشاره به شکست 
حقوقی آمریکا در شورای امنیت به 
دلیل اقتدار و ایستادگی مردم ایران و 
با تاکید بــر این که »نبایــد به این 
شکست های حقوقی و سیاسی آمریکا 
دلخوش باشیم« گفت: پیروزی واقعی 
را زمانی اعلام کنیم که اقتصاد و مردم 
ما قوی شده باشند و احساس کنند در 
زندگی آنهــا تغییرات ملموس ایجاد 

شده است.
به گزارش اعتبار به نقل از  خانه ملت، 
دکتر محمدباقر قالیباف در نشست علنی 
مجلس شــورای اسلامی، در نطق پیش از 
دســتور خود با اشــاره به آغاز هفته دفاع 
مقدس و تبریک این ایام به  ملت شهید پرور 
و سرافراز ایران اسلامی  تاکید کرد: منطق 
دفاع مقدس یعنی باور به توان مردم و اعتقاد 
راسخ به اینکه سنت های الهی تخلف ناپذیر 

هستند.
رئیس مجلس شورای اسلامی ادامه 
داد: هرگاه مردم را باور کنیم پیروز خواهیم 
شد و هرگاه آنها را فراموش کنیم و در رأس 
امور قرار ندانیم، در چشــم بــر هم زدنی 
شکست بر ما چیره خواهد شد. دفاع مقدس 
برای ما مدرسۀ مردم باوری است؛ به عینه 
دیده ایــم کــه چگونه در ابتــدای جنگ، 

هنگامی که باوری به حضور آنها توســط 
مسئولان وجود نداشت، چگونه دشمنان 
پیشروی  کردند و چگونه تنها چند ماه پس 
از حضور گستردۀ مردم و باور واقعی به توان 
ملت، عملیات هایی مانند شکســت حصر 
آبــادان، طریق القــدس و فتح المبین در 
ابتدای سال ۶۱ به وقوع پیوست. آن منطق، 
همچنان زنده و پیش روی ماست. اگر مردم 
را فراموش کنیم، شکست می خوریم و اگر 
به توان آنها باور داشته باشیم و کار را به آنها 
واگذار کنیم، پیروزی حاصل خواهد شــد. 
شعار هفتۀ دفاع مقدس امسال، شعاری پر 
مغز و درس آموز است: »ما قوی هستیم«؛ 
ایــن همــان منطقی اســت کــه  باعث 
شکست های امروز دشــمنان مردم ایران 
شده است. به عنوان مثال در خصوص همین 

اقدامات اخیر آمریکا نیز باید تاکید کرد که 
به دلیل اقتدار و ایســتادگی مردم ایران، 
دشمن به آنچه می خواست نرسید ولی نباید 
به این شکست های حقوقی و سیاسی آمریکا 
دلخوش باشیم و فراموش کنیم که دشمن 
ظالــم ما در صــورت ادامــه یافتن برخی 
غفلت ها، گام به گام در تشــدید تحریم ها 
جلوتر می آید تا به نظام تحریم ها، شــکل 
جدیدی بدهد.  تجربه این مدت نشان داده 
اســت که هرگاه در برابر اقدامات خصمانه 
آمریکا منفعل عمل کردیم، فشار تحریمی 
بیشتری به معیشت مردم وارد شده است لذا 
ضروری است با اقدامات فعالانه، هوشمندانه 
و موثر اجــازه نداد بیش از ایــن به مردم 
عزیزمان فشار بیشتری وارد شود در همین 
راستا ضروری است، کمیسیون امنیت ملی 

پس از شکست مفتضحانه آمریکا درحوزه 
حقوقی و سیاسی حرکت های یک جانبه 
آمریکا که مورد اعتراض دیگر کشــورهای 
جامعه بین الملل نیز هست را رصد و اقدامات 
متقابل لازم برای صیانت از منافع مردم را  با 
جدیت پیگیری کند و به صحن ارائه دهد. 
وظیفۀ ما آن اســت که مردم را قوی کنیم. 
مســئلۀ مردم ما ناکارآمدی در ادارۀ کشور 
است؛ مسئلۀ مردم ما شرایط معیشتی است؛ 
مســئلۀ مردم ما حمایت نشــدن از لحاظ 
اقتصادی اســت. ما نباید کشور و معیشت 
مردم را معطل غــرب کنیم. اینکه ترامپ 
رئیس جمهور شود یا بایدن، هیچ تغییری 
در سیاست ضربه زدن به ملت ایران حاصل 
نخواهد شد. ما باید مردم را در اولویت قرار 
دهیم و باید از تجربه های روشن ملت ایران 
بهره بگیریم و بدانیم که دشمنی آمریکا با 
این ملت، ریشــه دار اســت و اینکه ترامپ 
رئیس جمهور شود یا بایدن، هیچ تغییری 
در سیاست اصلی ضربه زدن به ملت ایران 
حاصل نخواهد شد پس لازم است بر روی 
قوی شــدن ملــت ایران تمرکــز کنیم و  
پیــروزی واقعی را زمانــی اعلام کنیم که 
اقتصاد و مردم ما قوی شده باشند و احساس 
کنند در زندگی آنها تغییرات ملموس ایجاد 

شده است. 

سردار سلامی: انقلاب اسلامی 
موازنه قدرت استکباری را به هم زد

 فرمانده کل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی به 
وقوع انقلاب اســلامی در ایران و ریشه دشمنی 
 اســتکبار بــا ایــن رویــداد اشــاره کرد 
و گفت: امام خمینی )ره( بی اعتنا به قدرت ها به ما 
آموخت و نشان داد که آمریکا هیچ غلطی نمی 

تواند بکند. 
 سردارسرلشکر حسین سلامی  گفت: این گفته امام 
را امروز می بینیم که آمریکا تاکنون نتوانسته است، غلطی 
بکند. انقلاب قرار بود که موازنه قدرت را بر هم بزند و اولین 
واکنش استکبار با سقوط شاه آغاز شد و این ستیز به علت 
به خطر افتادن منافع استکبار بود که علیه ملت ایران جنگ 
را آغاز کردند. فرمانده کل سپاه پاسداران توضیح داد که 
دفاع مقدس ما سرشار از شگفتی ها بوده و حماسه های 
بزرگی دارد که از عاشــورا سرچشمه گرفته است. همه 
پاسداران، ارتشیان و بسیجیان فدایی ملت بزرگ ایران 
هستند و همه ما تا آخرین قطره خون خود از عزت، رفاه، 
امنیت، آسایش و آرامش ملت ایران دفاع می کنیم، زیرا 
آرزوی ما شهادت در راه اعتلای ملت بزرگ ایران است. 
فرمانده کل سپاه پاسداران با اشاره به اهمیت حقوق ایران 
در برجام اظهارداشت: اگر در برجام حقوق ما به رسمیت 
شناخته نشود ما اقدامات خود را انجام می دهیم و از بلوف 
و تهدیدها در این زمینه هراسی نداریم و مردم نیز ابداً نباید 
نگران باشند، زیرا ما در سال های گذشته نشان داده ایم به 
هیچ کشوری نیازمند نیستیم. با طرح مکانیزم ماشه آنها 
به دنبال ایجاد ترس و واهمه در ما هســتند در حالی که 
آمریکا با این طرح  اگر ماشه را بکشد مطمئن باشید که 
گلوله ای از آن خارج نخواهد شــد زیرا که آمریکا در این 
زمینه کاملاً تنها مانده و ما هم مقتدرانه از منافع خود دفاع 
می کنیم زیرا این یک کار سیاســی است و بدون شک 
آمریکایی ها در این زمینه شکست خواهند خورد. آمریکا 
در تبدیل پیروزی های نظامی بر پیروزیهای سیاسی عملًا 
در جهان ناتوان شده و با رهبری شیطانی دولتمردان این 
کشور نشان دادند که با دشــمن پروری دنبال رهبری 
شیطانی در جهان هستند. رهبری الهی ما به دنبال کرامت 
بشــری، طهارت اخلاقی، پاکی جامعه بشری و دوستی 
است، اما رهبری شیطانی آنها به دنبال پیروزی خود بوده  
زیرا با دشــمن پروری می خواهند به اقدامات خود اد امه 

دهند.
وی با بیان اینکه امریکایی ها وقتی سردار سلیمانی 
را به شهادت رساندند همه جهان به آنها اعتراض کردند، 
یادآورشد: آمریکایی ها سردار قاسم سلیمانی را که ۴۰ 
ســال حق جهاد بر گردن ما دارد را ترور کردند و باید در 
این خصوص انتقام سخت ملت ایران ظهور پیدا کند و 
این تنها با متلاشی کردن نظام سلطه عملی خواهد بود. 
سردار سلیمانی شخصیت ممتاز برجسته ای بود که نقش 
بزرگی در اســتحکام مقاومت و شکست سیاست های 
آمریکا، اسرائیل، انگلیس و متحدان آنها در منطقه داشت 
و به فضل الهی با شــهادت این سردار انرژی جدیدی به 
مقاومت تزریق شد و همه جوانان جهان اسلام به دنبال 

انتقام شهادت سردارحاج قاسم سلیمانی هستند.
حاج قاسم سلیمانی وقتی که شهید نشده بود مردم 
به ندرت عکس او را می دیدند، اما وقتی که ایشــان به 
شهادت رسید هم اکنون روح بزرگ آن سردار در همه 
جا حضور دارد و زنده است؛ ما حاج قاسم را از دست نداده 
ایم بلکه او را به دست آورده ایم و با شهادت یک فرمانده 
بزرگ روح ایشان تکثیر شده است. امروز خون حاج قاسم 
سلیمانی در همه جا جاری شده و با شهادت ایشان هیچ 
برنامه ای در جبهه های مقاومت به خصوص در سوریه، 
لبنان، افغانستان، پاکستان، یمن و یا عراق متوقف نشده 

و همچنان این مشعل فروزان است. 
فرمانده سپاه  با اشاره به  سازش برخی کشورهای 
عربی منطقه با رژیم صهیونیستی افزود: اقدام امریکایی 
هــا و ســازش برخی از کشــورهای منطقه بــا رژیم 
صهیونیستی  باعث نفرت ملت های منطقه شده است. 
اصلی این حرکت مانور انتخاباتی ترامپ بود و طنابی بر 
گردن برخی از کشو رهای عربی منطقه انداخت در حالی 

که در این نمایش اصلًا فلسطینی ها حضور نداشتند.
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مشاور فرمانده معظم کل قوا با 
تاکید براینکه رزمندگان و ایثارگران 
دفاع مقدس باید با حضور در فضای 
مجازی به خاطره گویی و رمان نویسی 
از هشت سال جنگ تحمیلی اقدام 
کنند. گفت: نهضت خاطره خوانی و 
نویسی از رشــادت های شهیدان و 
ایثارگران دفاع مقدس بهترین ابزار در 

جنگ نرم با دشمنان است.
ســیدیحیی رحیم صفوی شامگاه 
شنبه در مراسم نهمین پاسداشت ادبیات 
جهاد و مقاومت همراه با انتشار تقریظ رهبر 
معظم انقلاب بر کتاب »مربع های قرمز« در 
گلزار شــهدای بهشــت زهرا)س(، اظهار 
داشــت: مولفان خوش ذوق و با انصاف به 
همــراه نویســندگان چیره دســت باید 
خاطرات هشــت ســاله دفــاع مقدس 
رزمندگان را برای آگاهی نسل جوان کشور 
از ایثارگری های شهیدان و مدافعان کشور 

به رشته تحریر درآورند.
وی با بیان اینکه در آستانه چهلمین 
سال تجاوز رژیم بعث عراق به ایران اسلامی 
باید نسل دوم و سوم انقلاب از دلاور مردی 
های رزمندگان و مصیبت های مردم در آن 
زمان آگاه شــوند، خاطرنشان کرد: کشف 
لایــه های زیرین معــارف عالی و متعالی 

رزمندگان هشــت سال جنگ تحمیلی و 
امام خمینی)ره( باید بر تمامی ملت ایران 
و جهان منتشر شود. صبر، بردباری و ایثار 
۲۰۰ هزار شــهید، ۳۰۰ هزار جانباز، ۴۰ 
هزار آزاده و ۲ میلیون بســیجی داوطلب 
جبهه های حق علیه باطل هشــت سال 
جنگ تحمیلی باید بدون هیچگونه کم و 
کاست و در نهایت صداقت و بی طرفی باید 
در اختیار نسل جوان ایران و جبهه مقاومت 
قرار گیرد. شــهیدان هشــت سال جنگ 
تحمیلی راه کربلا را باز کردند و شــهیدان 
مدافــع حرم در حال بــاز کردن راه قدس 

هســتند و خون ســردار ســپهبد قاسم 
ســلیمانی و یارانش به حتم در آینده ای 
نزدیک راه قدس شریف را باز خواهد کرد. 
حقایق غیرقابل انکار جبهه های حق علیه 
باطل باید به صورت تصویری و نوشتاری در 
فضای مجازی و رسانه ای در اختیار مردم 
قرار گیرد تا الگوی خوبی برای جوانان شود.  
جوانان کشــور و جبهه مقاومت باید رمز 
قدرت، اقتدار و امنیت ملی حال حاضر ایران 
اسلامی را بدانند و در این راه نیازمند نفوذ 
کلام راویان منصف و نویسندگان بی طرف 
هستیم. راویان هشت سال جنگ تحمیلی 

باید نقش جهاد، بسیج، ارتش و سپاه را به 
یــک اندازه بیان کنند و همچنین از نقش 
مادران و همسران شهدا نیز غافل نشوند.  
نهمین پاسداشت ادبیات جهاد و مقاومت 
همراه با انتشار تقریظ رهبر معظم انقلاب بر 
کتــاب »مربع های قرمز« شــامگاه امروز 
)شــنبه( در آستانه چهلمین سالگرد آغاز 
هفته دفاع مقدس با رعایت کامل پروتکل 
های بهداشــتی و حضور پرشور مسئولان 
لشــکری، کشــوری و خانواده های معزم 
شهدا و ایثارگران در گلزار شهدای بهشت 

زهرا)س( برگزار شد. 
سرلشکر رحیم صفویی مشاور عالی 
فرمانده کل قوا، ایمان عطارزاده معاون دفتر 
حفظ و نشر آثار مقام معظم رهبری، امیر 
محمدرضا فولادی معاونت پژوهشی ارتش 
جمهوری اسلامی و سعید خال مدیرعامل 
سازمان بهشت زهرا)س( از جمله مسئولان 

حاضر در این برنامه بودند.
تقریــظ رهبــر انقلاب بــر کتاب 
»مربع های قرمز« از ســوی مؤسســه ی 
پژوهشی-فرهنگی انقلاب اسلامی نیز در 
جوار شــهیدان گمنام قطعــه ۴۰ گلزار 
شهدای بهشت زهرا)س( نیز در این برنامه 
رونمایی و عبای مبارک رهبر معظم انقلاب 

نیز بر شانه حاج حسین یکتا گذاشته شد.

نهضت خاطره نویسی دفاع مقدس بهترین ابراز در جنگ نرم با دشمنان است
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برگزاری جلسه شورای عالی 
هماهنگی اقتصادی سه قوه

»حماسه و ایثار« از واژه های ماندگار در سرنوشت هر ملتی است



تبدیل خطوط مونتاژ اکسل پراید به تیبا با صرفه جویی ۵0 میلیارد ریالی
با حضور قائم مقام مدیرعامل گروه ســایپا، تبدیل 
خطوط مونتاژ اکســل جلو و عقــب پراید به تیبا در 

مگاموتور با موفقیت انجام شد.
به گزارش سایپانیوز، در راستای اهداف استراتژیک 
گروه سایپا مبنی بر تولید انبوه محصول تیبا در سال 
جاری و برابر با برنامه افزایش تولید خانواده اکسل تیبا 
در مگاموتور، طراحی و خطوط مونتاژ اکسل شامل 
خط اول مونتاژ اکسل جلو و خط سوم مونتاژ اکسل 
عقب پراید به تیبا با کمترین هزینه راه اندازی و به بهره 

برداری رسید.
بر این اســاس و همزمان با اجرای این پروژه، ارتقاء و 
تجهیز خطوط مونتاژ نیز در برنامه قرار گرفت و پرس 
های اکســل جلو مجهز به لودسل و... جهت ثبت و 
نمایش نمودار، گراف شــد و در خط اکسل عقب نیز 
فیســکچرهایی با قابلیت مونتاژپذیری آسان تر در 

جهت راحتی کارکرد اپراتور ساخته شد.
در این مراسم علی شیخ زاده قائم مقام مدیرعامل گروه 

خودروسازی سایپا، گفت: مگاموتور تولید کننده قوای 
محرکه و قلب تپنده محصولات گروه خودروسازی 
سایپا است و نقش کلیدی را در استراتژی گروه دارد.

در حال حاضر برنامه هایی که در مگاموتور سایپا در 
رابطه با توسعه محصولات از جمله خانواده محصول 
تیبا و خانواده شاهین در حال انجام است، به نحوی 
است که  خط دوم مونتاژ موتور و سرسیلندر محصول 
تیبا و خطوط مونتاژ اکسل تیبا با حداقل هزینه ها راه 

اندازی شده است.
قائم مقام مدیرعامل در امور تولید، کیفیت و توسعه 
محصــول با تاکید بر اینکه مدیریت ارشــد گروه به 
صورت ویژه پیگیر برنامه های توسعه ای و تولید قوای 
محرکه اســت گفت: مگاموتور تا دو سال آینده باید 
صاحب خانواده موتور خاص خودش باشــد و گروه 
خودروسازی سایپا،  از موتور و گیربکس نسل جدید 
در محصولات جدید خود استفاده کند و همه اقدامات 

در این خصوص شروع شده است.

گفتني است پروژه طراحی، ساخت، نصب تجهیزات 
و راه اندازی خطوط مونتاژ و تولید مجموعه اکسل جلو 
و عقب تیبا با توان تولید همزمان مجموعه اکسل برای 
هردو محصول X100 و X200 و با ظرفیت تولید 
۹۰۰ ست در روز ضمن افزایش توان علمی و تخصصی 
مگاموتور، صرفه جویی مالی بالغ بر۵۰ میلیارد ریال 

را به همراه داشته است.
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اما معلوم نیست این تعداد محدود تایر وارد شده تا چه زمانی می تواند جوابگوی نیاز کامیون داران و دارندگان دیگر خودروهای سنگین باشد. به گزارش همشهری، 
3۰۰ تا ۴۰۰هزار حلقه لاستیک سنگین وارد گمرکات کشور شده و قرار است با دستور وزیر راه و شهرسازی با ارز دولتی ترخیص شود و در اختیار رانندگان قرار گیرد. 
گفته می شود این میزان واردات تا 3 ماه آینده بخشی از مشکلات رانندگان را حل می کند اما به نظر می رسد برای بعد از آن هنوز تصمیمی گرفته نشده است. تصمیم 
دولت برای حذف ارز دولتی واردات لاستیک و مواداولیه تولید این کالا از ابتدای امسال، افزایش شدید قیمت این کالا را به دنبال داشته و نابسامانی در سامانه توزیع 
نارضایتی ها را افزایش داده است. احمد کریمی، دبیر کانون کامیون داران تصمیم دولت برای حذف ارز دولتی واردات لاستیک سنگین را یک اشتباه راهبردی دانست 

و گفت: این تصمیم ۱۸ تا ۲۲ درصد به قیمت لاستیک سنگین افزود و به همین نسبت در کرایه حمل کالا تأثیر افزایشی داشت.

بازگشتموقت
ارزدولتیبه

وارداتلاستیک
سنگین

1- طرح مسأله
نظر به مشکلات موجود در صنعت خودرو کشور و 
همچنین ضرورت بررسی علل ناکارآمدی صنعت خودرو، 
طرح تحقیق و تفحص از صنعت خودروی کشور مطرح 
و در جلسه مورخ ۰۷/ ۰۶/ ۱۳۹۷  مورد تصویب نمایندگان 

محترم مجلس شورای اسلامی قرار گرفت. 
عمده محورهای این طرح عبارت بودند از: بررسی 
علل زیان دهی شرکت های خودروساز، برنامه های تولید 
خودرو با قیمت مناسب و سطح کیفی استاندارد، بررسی 
چگونگی عقد قرارداد با شرکت های خودروساز خارجی و 
دســتاوردهای آن، فرآیند انتصابات خصوصاً در هیئت 
مدیــره و مدیران عامل شــرکت های خودروســازی و 
شرکت های تابعه، بررسی فرآیندهای تأیید کیفی مواد و 
قطعات و محصول نهایی با توجه به استانداردهای تعریف 
شده، بررسی فرآیندهای فروش و خدمات پس از فروش 
خودروســازان و علل نارضایتی مردم از آن، فرآیندهای 
مرتبط با تأمین قطعات و مواد و فرآیندهای مالی موجود، 
دخالت خودروسازان در امور صنفی و در نهایت وضعیت 

واردات و تخلفات موجود

عضو هیئت رئیسه 
مجلس ماجرای اعطای 
پلاس  دنــا  خودروی 
اتومات بــه نمایندگان 

مجلس را تشریح کرد.
امیرآبــادی  احمــد 
فراهانی، عضو هیئت رئیسه 

مجلس شورای اسلامی، در واکنش به انتشار خبری مبنی 
بر تحویل یک دســتگاه خودروی دنا پــلاس اتومات به 
نمایندگان مجلس به صورت اقساط اظهار کرد: مجلس باید 
در هــر دوره نمایندگــی دو اقــدام را انجــام داده و برای 
نمایندگان خودرو و مسکن تهیه کند، چرا که بیشتر وکلای 
ملت برای رفت و آمد به شهرستان حوزه انتخابیه خود به 
خودرو نیاز دارند تا بتوانند به روستا ها سرکشی کرده و در 
جلسات شــرکت کنند. وقتی حدود ۴ ماه پیش تصمیم 
گرفتیم برای نمایندگان اتومبیل تهیه کنیم خودروی دنا 
حدود ۲۲۰ میلیون تومان قیمت داشت و این نرخ در همین 
مدت زمان کوتاه به ۶۰۰ میلیون تومان رسید، البته از حدود 
۳۰۰خودروی تهیه شده بخشی پژو پارس و بخشی دیگر 
دنا پلاس اتومات است. خودروی دنا به تعدای از نمایندگان 
که حوزه انتخابیه شان با تهران چند صد کیلومتر فاصله دارد، 
تعلق گرفته است. نمایندگان برای انجام امور نمایندگی، 
حضور در جلســات وزارتخانه ها و همچنین رسیدگی به 
حوزه هــای انتخابیه بــه خودرو نیاز دارنــد و نمایندگان 
شهر هایی که با تهران فاصله زیادی دارند قطعا نمی توانند 
هر هفته با خودروی خود به حوزه های انتخابیه رفته و دوباره 
به تهران برگردنــد، بنابراین ما در این زمینه با مشــکل 
مواجهیم و بعضاً برخی نمایندگان در حوزه های خود خودرو 
نداشته و مجلس نمی تواند اتومبیل مورد نیاز آنها را تأمین 
کند. ما به مردم حق می دهیم با توجه به مشکلاتی که دولت 
در خصوص خودرو و دیگر مسائل به وجود آورده، نسبت به 
این موضوع حساسیت داشته باشند، اما مجلس برای تأمین 
خودروی نماینــدگان و انجام امــور نمایندگی چه باید 
می کرد؟  مجلس شورای اسلامی در سال های متمادی به 
نمایندگان، راننده و خودروی دولتی برای تردد در حوزه های 
انتخابیه و رفت و آمد در جلسات اختصاص می داد که این 
امر باعث تحمیل بودجه کلان به بیت المال می شد و هزینه 
استهلاک راننده و خودرو نیز بسیار بالا بود، بنابراین تصمیم 
گیری شــد که خودرو بدون راننده و با هزینه شخصی در 
اختیــار نمایندگان قرار گیرد تا به این ترتیب حدود ۱۱۰ 
میلیارد تومان به نفع بیت المال تمام شود.خودرو ها بر اساس 
قیمــت مصوب شــورای رقابت و با رعایــت تمام ضوابط 
خریداری شده و ســند آنها به نام مجلس است. بر اساس 
مصوبه کمیته خودروی وزارت صنعت خودرو به دستگاه های 
اجرایی واگذار می شود و مجلس نیز بر همین مبنا اتومبیل ها 
را خریداری کرده است.  در هیئت رئیسه مجلس این موضوع  
که خودرو ها برای عدم تحمیل هزینه اضافه به مجلس به 
نمایندگان واگذار شود یا خیر، تصمیم قطعی گرفته نشده 

و فعلا اسناد مربوط به این اتومبیل ها به نام مجلس است.

نگاهیبهاقداماتمجلسدهم-۱

در حوزه قوای محرکه و توســعه موتورهای 
موجود قدم های خوبی برداشــته ایم و در ارتقای 
استاندارد خودروها از اروپا چهار به اروپا پنج از هیچ 
کارشناس خارجی اســتفاده نکردیم و این یک 
دستاورد بزرگ در حوزه صنعت خودروی کشور 

تلقی می شود.
 فرشاد مقیمی در مراســم گرامی داشت چهلمین 
سالگرد دفاع مقدس و یادواره شهدای گروه صنعتی ایران 
خودرو افزود: عرضه شش محصول جدید در سال جاری، 
نشان دهنده این است که ایران خودرو با اتکای به توانمندی 
های داخلی قادر اســت،  موفقیت های بزرگی را رقم بزند. 
در حوزه ساخت داخل تاکنون موفق شده ایم ۵۰ قطعه را 
در داخل کشور بسازیم و به تولید انبوه برسانیم.  به گفته 
وی، این مسیر تا رسیدن به خودکفایی حداکثری و کاهش 
وابســتگی صنعت خودرو به حداقل ممکن، ادامه خواهد 

داشــت.  در شرایطی که صنعت خودروی کشور در صدر 
فهرســت تحریم ها قرار داشت،  آرمان هایمان را زنده نگه 
داشتیم و با وحدت کلمه، ثابت کردیم که امکان مقابله با 
استکبار و بدخواهان ملت ایران وجود دارد.  وی با بیان اینکه 
امروز ایران خودرو درگیر یک جنگ بزرگ اقتصادی است، 
بر ادامه راه شهدا در این جنگ اقتصادی تاکید کرد و گفت: 
تحریم های ظالمانه که به صورت هوشمندانه طراحی شده 

بود، با هدف زمین گیر کردن صنعت خودروی کشور آغاز 
شد و دشمن به دنبال توقف خطوط تولید و ایجاد نارضایتی 
اجتماعی بود که خوشبختانه نتوانست به اهداف خود جامه 
عمل بپوشاند. مقیمی با تاکید بر اینکه نه تنها اهداف پیش 
بینی شده دشمن محقق نشد، بلکه ما شرایط را به نفع خود 
تغییر داده ایم، به مرور شــرایط ســخت ناشی از تحریم 
پرداخت و گفت: میزان تولیدات ما به کمتر از هزار دستگاه 
در روز و میزان تجاری سازی به کمتر از ۳۴ درصد رسیده 
بود. تعهدات معوق تا ۲۰۵ هزار دستگاه در اردیبهشت ماه 
سال گذشته افزایش یافته بود، اما با همت و اراده مدیران و 
کارکنان ایران خودرو، شاخص تولید متوسط این شرکت 
امســال به بیش از دوهزار دســتگاه در روز رسیده است. 
تعهدات معوق کاهش چشــمگیری یافته و میزان تولید 
تجاری به میزان قابل قبولی رسیده است و حرکت در مسیر 

دستیابی به اهداف عالی ادامه خواهد داشت.

هفته نامه اقتصادی ایران

در جنگ اقتصادی به خودکفایی کامل خواهیم رسید
گزارش تحقیق و تفحص از صنعت خودرو
جهت قرائت در صحن در مجلس دهم

چرا مجلس به نمایندگان خودروی دنا 
پلاس اتومات داد؟

 مجوز فروش فوق العاده ماهانه 
 25 هزار دستگاه خودرو توسط

 ایران خودرو و سایپا
 معاون امور صنایع 
وزارت صمت در جلسه 
کمیته خــودرو بیان 
کرد: ایــران خودرو و 
سایپا به ترتیب ماهانه 
18 هزار دستگاه و ۷ 
خودرو  دستگاه  هزار 
در قالــب فروش فوق 

العاده اینترنتی با زمان تحویل حداکثر سه ماه تا 
پایان سال به متقاضیان عرضه خواهند کرد

مهدی صادقی نیارکی با بیان این مطلب افزود: این 
طرح در راستای اجرای مصوبات کمیته خودرو و به منظور 

مدیریت بازار و افزایش عرضه خودرو انجام خواهد شد.
خودروسازان ۴۰ درصد از تولیدات خود را به طرح 
های جدید فروش و ۶۰ درصد را به انجام تعهدات قبلی 

خود اختصاص خواهند داد.
معاون امور صنایع وزارت صمت با تاکید بر ضرورت 
فروش امــوال و املاک غیر مولد و مازاد شــرکت های 
خودروساز گفت: منابع مالی حاصل از فروش این اموال 
باید صرف پروژه های ساخت داخل و داخلی سازی قطعات 
مورد نیاز بشــود. واردات قطعاتی که ساخت داخل می 
شوند، مشمول محدودیت واردات می شوند تا تمایل به 
سمت داخلی سازی قطعات افزایش یابد. تولید قطعات 
اصلی که هنوز ارزبــری دارند در قالب پروژه های ملی و 
حمایت بانک های عامل و بانک مرکزی می بایســت به 

سمت داخلی سازی برود.
 کمیته ای در ایدرو با حضور معاونت طرح و برنامه 
وزارت متبوع و ســایر ذینغعان بــرای رصد برنامه های 
ساخت داخل و هماهنگی برای تامین تسهیلات مورد نیاز 

می بایست تشکیل شود.
وی در ادامه با اعلام اینکه برگزاری میزهای ساخت 
با رعایت پروتکل های بهداشــتی از سر گرفته شد، بیان 
کرد: اولین میز در حوزه پتروشیمی خواهد بود و میزهای 
بعدی به ترتیب در صنعت لوازم خانگی و خودرو برگزار 

می شوند.

عضو هیئت رییسه مجلس می گوید 
اختلاف قیمت خودرو در بازار آزاد و نرخ 
مصوب نصیب دلالان می شود که مجموع 
این مبلغ حدود 4۵ هزار میلیارد تومان 

است.
سید محسن دهنوی عضو هیئت رییسه 
مجلس شورای اسلامی  با انتقاد از گرانی لحظه ای 
خودرو در بازار، گفت: متاسفانه قیمت خودرو در 
شرایطی توسط شورای رقابت تعیین می شود که 
شفاف نبودن نحوه محاسبه و تاخیر در انتشار 
قیمت ها موجب نارضایتی مردم و خودروسازان 
شده است؛ تاخیر در به روزرسانی قیمت ها سبب 
افزایش زیان انباشته خودروسازان شده و کاهش 

سرمایه در گردش را در پی داشته است.
نماینده مردم در تهران، ری، شمیرانات، 
اسلامشهر و پردیس در مجلس شورای اسلامی 
با بیان اینکه کاهش نقدینگی موجب افُت میزان 
تولید و تاخیر در تحویل خودروها شــده است، 
افزود: فرمول قیمت گذاری خودرو باید توسط 
شــورای رقابت شفاف منتشر شــود تا مردم و 
خودروســازان قادر باشــند قیمت خودرو را 
محاسبه و شــورای رقابت برحُسن اجرای این 
فرآینــد نظارت کند. با اجرای این پیشــنهاد، 
قیمت گذاری خودرو شــفاف و زیان انباشــته 
خودروســاز کنترل خواهد شد که نتیجه آن 

افزایش میزان تولید خودرو است.
 تولیدات خودروسازان
 کیفیت لازم را ندارد

این نماینده مــردم در مجلس یازدهم 
همچنین ایمنی و میزان مصرف ســوخت را از 
جمله شــاخص های کلیدی کیفیت خودرو 
توصیف کرد، ادامــه داد: خودروهای تولیدی 
توســط شــرکت های مطرح دنیــا (از جمله 
خودروسازان مطرح چینی( در اکثر موارد دارای 
۴ الی ۵ ستاره ایمنی در آزمایش ایمنی تصادف 
)یورو ان کپ( هستند، درحالی که خودروهای 

پرتیراژ داخلی به زحمت قادر به کســب ۱ یا ۲ 
ستاره ایمنی در آزمایش مذکور هستند و این 
موضوع در تعداد بالای فوتی ها و معلولیت های 
ناشــی از تصادفات رانندگی به خوبی نمایان 
می شود. براساس آمار اعلام شده توسط سازمان 
پزشکی قانونی کشور، در سال ۹8، بیش از ۱۵ 
هزار نفر در تصادفــات رانندگی جان خود را از 
دســت دادند و بیش از ۳۰۷ هزار نیز مصدوم 
شــدند. میزان تلفات رانندگی در اروپا حدود ۹ 
کشــته در ۱۰۰هزار نفر است درحالی که این 
میزان در ایران حدود۲۰ کشته در هر ۱۰۰ هزار 

نفر بوده که بیش از دو برابر اروپا است.
مصرف سوخت پژو 40۵ حدود

 30 درصد بیشتر از برلیانس است
عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس 
درباره مصرف سوخت خودروهای داخلی، گفت: 
میزان مصرف ســوخت ترکیبی)شهر و جاده( 
خودرو دنا ۷.۷۴ لیتر در ۱۰۰ کیلومتر است، در 
حالی که مصرف خودروهای چینی مثل برلیانس 
که در داخل کشور مونتاژ می شوند ۶.۴ لیتر در 
۱۰۰ کیلومتر اســت. این به معنی مصرف ۲۰ 
درصد بیشتر نسبت به برلیانس است. خودروهای 
قدیمی تر مانند پژو۴۰۵ دارای مصرف سوخت 
8.۳8 لیتر در ۱۰۰ کیلومتر است که به معنی 
مصرف ســوخت ۳۰ درصد بیشتر نسبت به 

برلیانس اســت.  اگر میزان مصرف ســوخت 
خودروهای کشور ۲۰ درصد کاهش یابد، میزان 
درآمد حاصل از صادرات بنزین صرفه جویی شده 
برابر با ۲.۴ میلیارد دلار خواهد بود که معادل ۵۰ 
هزار میلیارد تومان اســت. در حال حاضر سود 
خودروساز به ازای هر خودرو ۵ درصد محاسبه 
می شود و کیفیت خودرو اثر چندانی بر محاسبه 
ســود ندارد، ادامه داد: به منظور ایجاد انگیزه 
افزایش سطح ایمنی و کاهش مصرف سوخت در 
خودروسازان لازم است به ازای افزایش ایمنی 
خودرو یــا کاهش مصرف ســوخت خودرو، 
مشوق هایی برای خودروساز در نظر گرفته شود؛ 
به طور مثال در صورت کسب ۵ ستاره ایمنی ۵ 
واحد درصد به سود مصوب خودرو مذکور اضافه 

شود.
مسیر ویژه ای برای صدور مجوز تردد 
و دریافت پلاکِ خودروهای دست ساز 

ایجاد شود
رئیس فراکسیون اقتصاد دانش بنیان با 
بیان اینکه صنعت خودروهای دست ساز و خاص 
در دنیا جایگاه ویژه ای دارد، افزود: بســیاری از 
شــرکت ها مانند لامبورگینی، پورشه و فراری 
دارای تولیــدات با تیراژ پاییــن ولی ارزش بالا 
هستند به عنوان نمونه قیمت متوسط تولیدات 
فراری حدود ۴۰۰ هزار دلار اســت که ۲۰ برابر 
قیمت خودروهای متداول است. در کشورهای 
مطرح در حوزه خودروسازی مانند آمریکا مسیر 
ویژه ای به منظــور دریافت پلاک و مجوز تردد 
برای خودروهای دست ســاز ایجاده شــده تا 
سازندگان این خودروها با هزینه مالی و زمانی 
قابــل قبول قادر به دریافت پلاک و مجوز تردد 
باشــند. در داخل کشــور نیز تعدادی خودرو 
دست ساز توسط مبتکران داخلی ساخته شده 
اما هیچ یک از سازندگان موفق به دریافت پلاک 
نشده اند، دلیل اصلی عدم دریافت پلاک و مجوز 
تردد هزینه ی بالا و زمان طولانی دریافت مجوزها 

است. به منظور توسعه فناوری و ایجاد اشتغال 
برای نیروهای تحصیل کرده و متخصصان حوزه 
صنعت، باید مســیر ویژه ای برای صدور مجوز 
تردد و دریافت پلاک برای خودروهای دست ساز 
ایجاد شــود. از اواسط سال ۹۷  افزایش قیمت 
خودرو در بازار آزاد کلید خورد به گونه ای که در 
برخی موارد بهای چهارچرخ ها در بازار آزاد به دو 
برابر قیمت مصوب رسید. شکاف ایجاد شده بین 
قیمت بازار آزاد و کارخانه سبب هجوم گسترده 
مردم و دلالان حرفه ای به سمت خرید خودرو 

از کارخانه شد.
دلالان با اجاره کد ملی 

محدودیت های ایجاد شده برای خرید 
خودرو را دور زدند

دهنوی با اشاره به اینکه دلالان حرفه ای 
با اجاره کد ملی، محدودیت های ایجاد شده برای 
خریــد خودرو را دور زدند، بیان کرد: با توجه به 
حضور بیشــمار دلالان در صف خرید، امکان 
خرید خودرو از کارخانه، توسط مصرف کننده 
واقعی بســیار محدود شده و مصرف کنندگان 
واقعی مجبور به خرید خودرو از بازار و با قیمت 
آزاد شدند. با این روند اختلاف قیمت بین بازار 
آزاد و نرخ مصوب نصیب دلالان می شــود. که 
مجموع این مبلغ بالغ بر ۴۵ هزار میلیارد تومان 
اســت و بخش اصلی آن نیز به جیب دلالان و 
ســوداگران رفته است. به منظور حفظ حقوق 
مردم بهترین راهکار، عرضه خودرو در بورس کالا 
است که مابه التفاوت قیمت کشف شده در بورس 
کالا و قیمت مصوب به عنوان مالیات اخذ خواهد 
شد. همچنین مالیات اخذ شده می تواند صرف 
توســعه حمل و نقل عمومی و افزایش تولید 
خودرو شود تا منافع آن  به عموم مردم برسد، در 
این صورت با افزایش تیراژ تولید قیمت بازار آزاد 
به قیمت مصوب همگرا می شود. علاوه بر این با 
توجه به حذف رانت، انگیزه فساد و فروش خودرو 

به افراد خاص از بین می رود.

45 هزار میلیارد تومان عایدی دلالان از بازار خودرو
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قابلیت رصد و نظارت بورس کالا
 بسیار بیش  تر از بازار آزاد است

 سعید مدنی/ کارشناس ارشد 
صنعت خودرو

ادامه از شماره ۲۴۶
ارائه برنامه دوسویه

در مورد حدود اختیارات 
وزارت صمــت بــرای کاهش 
التهابات بازار خودرو با توجه به 

دستور حسن روحانی رئیس جمهور در این زمینه، سعید مدنی 
مدیرعامل پیشین سایپا معتقد است هنگامی که رئیس جمهور 
برای آرامش بازار از وزارت صمت برنامه بخواهد وزارت صمت و 
همچنین خودروسازان به طور متقابل برای تحقق برنامه های 

اعلامی خود از بدنه دولت درخواست هایی دارند.
این کارشناس خودرو تاکید می کند اگر بخواهیم برنامه ها 
را عملیاتی کنیم نیازمند ایجاد رابطه دوسویه میان دولت از یک 
طرف و سیاست گذار خودرویی و خودروسازان از طرف دیگر 
هستیم. وی می افزاید در حال حاضر بند ناف قیمت کالاهای 
مختلف از جمله خودرو به نرخ ارز گره زده شده است. دولت باید 
در کنار گرفتن برنامه از وزارت صمت برای ایجاد آرامش در بازار 
خودرو به دنبال این باشد تا این بند ناف را قطع کند.  فربد زاوه 
کارشناس خودرو هم به خبرنگار ما می گوید در شرایط فعلی و 
با توجه به التهابات موجود در بازار خودرو، وزارت صمت به عنوان 
سیاست  گذار خودرویی می تواند به سمت شکستن انحصارهای 
موجود در زنجیره خودروســازی حرکت کند. این کارشناس 
خودرو ادامه می دهد وزارت صمت به لحاظ قانونی این امکان 
را دارد تا با برداشتن انحصارهایی که خود به نوعی در به وجود 
آمدن آن نقش داشته است، زمینه را برای ایجاد آرامش در بازار 
فراهم کند. البته زاوه معتقد است تمام التهابات مرتبط با بازار 
خودرو از مسیر دستور به وزارت صمت حل نمی شود و دولت 
باید نگاه کلان تری به این موضوع داشته باشد. این کارشناس 
خودرو می گوید درحال حاضر آنچه بیش از همه باعث شده تا 
بازار خودرو از ریل خارج شــود و شاهد افزایش لجام گسیخته 
قیمت ها باشیم ریشه در مساله تورم دارد. او تاکید می کند حل 
معضل تورم و کنترل آن در حیطه وظایف وزارت صمت نیست 
و برای حل آن باید ســازمان برنامه، وزارت اقتصاد و دارایی و 

همچنین بانک مرکزی چاره اندیشی کنند.
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باید۳میلیون
و۱۱هزارتومان

دریافتی
داشتهباشند

هفته نامه اقتصادی ایران

رونمایی از اولین توربین بادی مقیاس متوسط کشور توسط وزیر دفاع
چند پروژه ملی سازمان توسعه 
منابع انرژی وزارت دفاع )توان( با 
حضور امیر ســرتیپ حاتمی وزیر 
دفاع و پشتیبانی نیرو های مسلح 

افتتاح و به بهره برداری رسید.
 در سال جهش تولید، چندین پروژه 
ملی سازمان توسعه منابع انرژی وزارت 
دفاع )توان( با حضور امیر سرتیپ حاتمی 
وزیر دفاع و پشــتیبانی نیرو های مسلح 

افتتاح و به بهره برداری رسید.
وزیــر دفاع و پشــتیبانی نیرو های 
مسلح در آیین بهره برداری از بزرگترین 
مجتمع تولید باتری های صنعتی کشور و 
رونمایی و بهــره برداری از اولین توربین 
بادی مقیاس متوسط بومی کشور ساخت 
متخصصان صنعت دفاعی گفت: در آستانه 
گرامیداشــت چهلمین ســالگرد دفاع 
مقدس و در سالی که از سوی مقام معظم 
رهبری )مدظله العالــی( به نام )جهش 
تولید( نامگذاری شده است، دشمنان ملت 
بــزرگ ایــران اســلامی در صدداند با 
ظالمانه ترین تحریم ها، معیشت و زندگی 
عمومی مردم عزیزمان را با مشکل و چالش 
جدی مواجه کنند، اما متخصصین صنعت 
دفاعی با کار و تلاش شبانه روزی و جهادی 

و با تکیه بر ظرفیت های بی نظیر داخلی 
توانســتند در حوزه تامیــن انرژی برای 
حوزه هــای مختلف صنعتی کشــور، با 
استعانت از خداوند متعال با افتتاح و بهره 
بــرداری از این مجتمع بــزرگ و ملی، 
ظرفیت تولید باتری های صنعتی کشور را 
به ۱8۰ میلیون آمپر ســاعت در ســال 
افزایش دهند که این دستاوردی بزرگ در 
این شرایط تحریم برای کشور یک افتخار 
بزرگ محسوب می شود. با بهره برداری از 
این مجتمــع بزرگ تولیــد باتری های 
صنعتی کشور، بخش قابل توجهی از نیاز 

صنایع مهم داخلی از جمله در حوزه های 
مخابراتی، نیروگاهی و پالایشــگاهی و 
ارتباطاتی تأمین شــده و با این ظرفیت 
تولیدی، سالانه از خروج میلیون ها دلار ارز 
جلوگیری خواهد شد. با دست یابی به این 
فرآیند ها، متخصصیــن صنعت دفاعی 
توانستند به دانش فنی پیشرفته طراحی 
این محصولات دست یابند و از این رهگذر 
جمهوری اســلامی به تــوان صادرات 
باتری های صنعتــی و ارائه خدمات فنی 
مهندســی، افزایش بهــره وری، کاهش 
هزینه های تمام شده، صرفه جویی ارزی، 

ارتقای شاخص های کیفی، افزایش و ارتقاء 
رضایت مشــتریان، جلوگیری از واردات 
عمده محصولات خارجی و در نهایت به 
روزرســانی فناوری تولید باتری دست 
می یابــد. با افتتاح و بهره بــرداری از این 
طرح های صنعتی به صورت مستقیم و غیر 
مستقیم برای بیش از هزار نفر شغل ایجاد 
شده است. وزیر دفاع در ادامه این مراسم 
بصــورت تصویری اولیــن توربین بادی 
مقیاس متوسط در کشــور را رونمایی و 
تصریــح کرد، نظر به طراحی و ســاخت 
اولیــن توربین بادی مقیاس متوســط 
۲۵۰کیلوواتــی بومی کشــور توســط 
متخصصان سازمان توسعه منابع انرژی 
وزارت دفاع، اجزای این توربین نسبت به 
نمونه های خارجی کاملا بهینه ســازی 
شــده و در این توربین قابلیت جا نمایی 
مبدل در درون برج منجر به اشغال فضای 

کمتر و ارتباط بهتر می شود.
وزیــر دفاع تغییــر منطقه کنترل 
دوربین از کنترل ســرعت بــه کنترل 
گشتاور، حذف حسگر سرعت و عملکرد 
بدون حســگر دوربیــن و تولید انرژی با 
باد هایی با سرعت پایین )۴ متر بر ثانیه( را 

از ویژگی های این توربین برشمرد.

با احتساب مابه التفاوت حق مسکن، کارگران حداقل بگیر بدون فرزند و بدون سابقه این ماه باید 3 میلیون و ۱۱ هزار تومان دریافتی داشته باشند.  تصویب حق مسکن 3۰۰ هزار تومانی در روزهای پایانی مرداد، مجال دریافت این مولفه مزدی 
در مردادماه را باقی نگذاشت و لاجرم پرداخت آن به شهریورماه کشانده شد. درحالی که زمان آغاز حق مسکن 3۰۰ هزار تومانی از تیرماه است، کارگران باید در شهریور، مابه التفاوت دو ماه قبل یعنی تیر و مرداد را دریافت کنند. با احتساب 
افزایش ۲۶ درصدی حداقل مزد و حق مسکن 3۰۰ هزار تومانی، دریافتی کارگران حداقل بگیر بدون سابقه و بدون فرزند، در ماه های عادی رقم ۲ میلیون و ۶۱۱ هزار تومان است؛ در عین حال، ۲۰۰ هزار تومان مابه التفاوت برای هریک از 
ماه های تیر و مرداد باید در ماه جاری به کارگران پرداخت شود؛ با احتساب این مابه التفاوت ها، کارگران حداقل بگیر باید ۴۰۰ هزار تومان علاوه بر دستمزد خود دریافت کنند که دریافتی آنها 3 میلیون و ۱۱ هزار تومان می شود. با این حساب، 
در شهریورماه هر کارگر بدون سابقه و بدون فرزند باید حداقل 3 میلیون و ۱۱ هزار تومان دریافتی داشته باشد و اگر کارفرما کمتر از این پرداخت کند )مثلا حاضر به پرداخت مابه التفاوت حق مسکن نباشد( کارگر می تواند به ادارات کار 
شکایت کند. گرچه کارگران قرارداد موقت که نگران روزهای خاتمه قرارداد هستند، در صورت تخلف کارفرمایان چندان رغبتی برای شکایت کردن ندارند چراکه در بیشتر موارد شکایت کارگرِ قرارداد موقت به بیکاری او منجر می شود.

کوروش پرویزیان 
رئیس کانون بانک ها و 
اعتباری  موسســات 
حق  گفت:  خصوصی 
حق  تولیدکنندگان، 
بزرگی است و بانک ها 
احساس دِین به تمامی 
تولیدکنندگان و فعالان 
اقتصادی دارند و تلاش شــبکه بانکی بر اجرای 

مقررات به طور ساده و آسان است.
در حال حاضر همه قرارداد ها دارای فرمت ابلاغی 
هستند و از سال ۹۳ به بعد در حال انجام است، ولی تنوع 
قرارداد های مربوط به عقود اسلامی زیاد است و فرصت 
استاندارد سازی وجود نداشت. در حال حاضر قرارداد ها، 
استاندارد شده و در ســایت بانک ها و همچنین بانک 
مرکزی وجود دارد، نسخه امضا شده نهایی در بانک ها 
باقی می ماند و نحوه محاسبه سود در تمام شبکه بانکی 
از دستورالعمل واحد و مشخصی پیروی می کند و اگر 
ایرادی وجود داشــت از طریق بازرسی بانک ها و بانک 
مرکزی این امکان در اختیار مشــتری برای پیگیری و 
اصلاح قرار داده شده است. حجم تسهیلات پرداختی 
گویای واقعیت اســت و در پنج ماه امســال ۵۹8 هزار 
میلیارد تومان حجم تسهیلات پرداختی از شبکه بانکی 
بوده که از این مبلغ ۳۰۰ هزار میلیارد تومان تسهیلات 
سرمایه در گردش است. میلیون ها قرارداد بانکی اعم از 
تســهیلات خرد و کلان در حال حاضر پایدار و اجرایی 
است و در این تعداد امکان اشتباه و مشکل وجود دارد. 
بر اســاس آمار وزارت صمت حــدود ۱۲۰ هزار واحد 
صنعتی کوچک، متوسط و بزرگ در کشور داریم. رئیس 
کانون بانک و موسســات اعتباری خصوصی با اشاره به 
اینکه قانون تملک در اختیار سازمان ثبت اسناد و املاک 
اســت، ادامه داد: در قانون تســهیل اعطای تسهیلات 
بانکی، بانک ها مکلف شدند که محل طرح را به عنوان 
وثیقه قبــول کنند. مجوز هایی کــه وزارت صمت در 
بخش های مختلف صادر می کند تبدیل به نبود کارآیی 
در مصرف تســهیلات در کشــور می شود و همچنین 
تســهیلات تکلیفی این موضوع را دامن زده و کارآیی 

منابع را در کشور پایین آورده است.

۹۰ درصد تولیدکنندگان
 با بانک ها مشکل دارند

گفتگو-۱
نقش کلیدی بانک سپه در تبدیل نفت

به ثروت و سرمایه پایدار در کشور

معرفی وزیر پیشنهادی صمت به مجلس
تصمیم کارگروه پایش رفتار تجاری برای 
ایفای تعهدات ارزی واحدهای تولیدی

ظــم  کا محمد
مدیرعامل  چقازردی 
بانــک ســپه گفت: 
شــرکت  پروژه های 
پالایشــگاه بیدبلند 
از  یکی  خلیج فارس؛ 
اثرگذارترین طرح های 
ملی کشــور ازطریق 

بزرگ ترین طرح سندیکایی نظام بانکی کشور با 
محوریت بانک سپه اجرا شد و طرح شرکت پالایش 
گاز بیدبلند )2( علاوه بر کمک به رونق اقتصادی و 
توسعه منطقه کمتر توســعه یافته از هدر رفت 
گازهای غنی چاه های نفت و گاز جلوگیری می کند.
مدیرعامل بانک ســپه ضمن اشاره به عاملیت این 
بانک در تخصیــص مبلغ 8 میلیارد و ۵۰۰ میلیون دلار 
اعتبار برای اجرای مهار آب های مرزی کشور، تصریح کرد: 
با همکاری وزارت خانه های کشاورزی، نیرو و بانک سپه 
۹۶ درصــد پروژه های طرح ملی مهــار آب های مرزی 
عملیاتی شده و مشارکت این بانک در ابر پروژه آب های 
مرزی جزو افتخارات بزرگ نخستین بانک ایرانی است. 
اجرای پروژه مهار آب های مرزی به مدیریت بیش از ۵.۵ 
میلیارد مترمکعب آبی که از مرزهای کشور خارج می شد، 
منجر و ۲۲۴ هزار هکتار زمین زراعی زهکشی و به شبکه 
آبیاری مجهز شــد اضافه شــد و ۱8۰ هزار هکتار زمین 

کشاورزی برای اولین بار زیر کشت آبی رفت. 
حمایت از احداث بزرگ ترین باغ مرکبات، انگور و 
خرما و احداث سد خاکی در شهرستان قصر شیرین در 
نقطه صفر مرزی و کمک به راه اندازی واحد بزرگ پرورش 
گاو شیری در استان قزوین ضمن اشتغال زایی مستقیم 
و غیرمســتقیم برای صدها نفر به تأمین امنیت غذایی 

کشور هم کمک می کند.  
بانک ســپه برای احداث دو واحد یادشــده ۲ هزار 

میلیارد ریال منابع اختصاص داده است.
ادامه در شماره بعد

حســینعلی امیری معاون پارلمانی رئیس 
جمهور گفت: حجت الاســلام حســن روحانی 
علیرضا رزم حسینی را به عنوان وزیر پیشنهادی 
وزارت صنعت، معدن و تجارت به مجلس شورای 

اسلامی معرفی کرد.
وی با اعلام این خبر که رزم حسینی به عنوان وزیر 
پیشنهادی صمت از سوی دولت به مجلس معرفی شده 
اســت، گفت: آقای روحانی در نامه ای به مجلس، آقای 
علیرضا رزم حسینی را به عنوان وزیر پیشنهادی صمت 
به مجلس معرفی کرد. معرفی وزیر صمت قاعدتاً در جلسه 
علنی مجلس شورای اسلامی باید اعلام وصول شود.طبق 
آیین نامه داخلی مجلس شورای اسلامی قاعدتاً یک هفته 
پس از اعلام وصول این موضوع، جلسه رای اعتماد به وزیر 
پیشنهادی باید برگزار شود. رزم حسینی از فرماندهان 
دوره دفاع مقدس از لشــکر ثارالله و قائم مقام شهید والا 
مقام حاج قاســم ســلیمانی بوده و یکی از افتخاراتش 
ایثارگری و دریافت نشــان فتح است. وزیر پیشنهادی 
صمت پس از دوره دفاع مقدس نیز از سابقه مدیریت در 
چند شرکت بزرگ و عضویت در هیات مدیره چند واحد 
تولیدی برخوردار بوده است و تجربه فعالیت های بازرگانی 

دارد.
معــاون رئیس جمهور تاکید کرد: با توجه به اینکه 
آقای رزم حسینی عضو هیئت مدیره چند واحد معدنی 
نیز بوده است با امور صنعت، معدن و تجارت آشنایی کامل 
دارد. ایشان متولد ۱۳۴۰ و تحصیل کرده رشته اقتصاد 

در دانشگاه شهید باهنر کرمان است.

توسعه  سازمان 
تجارت ایــران اعلام 
براســاس  کــرد: 
تصمیمــات کارگروه 
تجاری،  رفتار  پایش 
واحدهای تولیدی که 
تعهدات ارزی خود را 

ایفا نکرده اند حداکثر تا 10 آبان ماه سال 99، مهلت 
دارند نسبت به ثبت مشکلات ایفای این تعهدات 

اقدام نمایند.
طبق تصمیمات اتخاذ شده از سوی کارگروه پایش 
رفتار تجاری، واحدهای تولیدی که با مشــکلاتی زمینه 
ایفای تعهدات ارزی خود روبرو هستند، حداکثر تا ۱۰ آبان 
ماه ســال جاری مهلت دارند مشکلات خود را به صورت 
کتبی به کارگروه اقدام ارزی استان ارسال کنند تا پس از 
بررسی آن کارگروه های استانی، به کارگروه پایش رفتار 
تجاری مرکزی در سازمان توسعه تجارت ایران ارجاع شود 
تا در خصوص تعلیق کارت بازرگانی آنها تصمیم گیری 
شود. همچنین کارگروه های اقدام ارزی استانها حداکثر 
تا ۲۰ آبان ماه موظف به ارســال نتایج بررســی خود به 
دبیرخانه کارگروه رفتار تجاری مرکزی )سازمان توسعه 
تجارت ایران( هســتند. لازم به ذکر است،در خصوص 
صادرکنندگان غیر تولیدی که ایفای تعهد ارزی آنان بین 
۳۰ تا ۶۹ درصد صورت گرفته نیز همانند صادرکنندگان 
فوق عمل خواهد شــد. بر اســاس اعلام سازمان توسعه 
تجارت ایران صادرکنندگان در صــورت هر گونه ابهام 
میتوانند به سازمانهای صمت استانها، یا معاونت کسب و 
کار اتاق بازرگانی و یا دفتر مقررات صادرات و واردات در 

سازمان توسعه تجارت ایران مراجعه نمایند. 
گفتنی اســت؛ کارگــروه پایش رفتــار تجاری از 
نماینــدگان اتاق بازرگانی، اتاق تعــاون، گمرک ایران و 

سازمان توسعه تجارت ایران تشکیل شده است.
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در شــرایطی که ضرورت مبارزه با 
کالاهای قاچاق بیش از پیش احســاس 
می شود، رئیس کل گمرک ایران اعلام 
کرد کالاهای اساسی بدون کد رهگیری 

 ترخیص می شوند!
 مهدی میراشــرفی اظهار داشت: از دو 
هفته قبل و با تصمیــم دولت، واردکنندگان 
کالا های اساسی که ارز آنها تأمین نشده و کد 
رهگیری دریافت نکرده اند، اما کالایشــان به 
مبادی ورودی و گمرکات رســیده باشــد در 
صورتی که سایر اسناد و مدارک آنها آماده باشد 
کالا های اساسی شــان بدون کد رهگیری از 
گمرک ترخیص می شود. بخشنامه این تصمیم 
هم ناظر بر کالا هایی است که در گمرکات است 
و هــم کالا هایی که وارد می شــوند. بنابراین 
درخصوص کالا های اساسی چنانچه وارد کننده 
مایل باشــد بــدون کــد رهگیــری بانک، 
کالایش ترخیص شود گمرک کالا را ترخیص 
می کند و معطل کد رهگیری بانک نمی ماند. 
درخصوص کالا های غیراساسی که بیشتر مواد 
اولیه و ماشین آلات خط تولید است با آخرین 

تصمیمی که در دولت گرفته شد کالا هایی که 
تا ۲۰ تیر امسال قبض ورود به انبار دارند باید 
بتوانند با ارز متقاضی و بدون نیاز به کد رهگیری 

 ترخیص شوند.
رئیس کل گمــرک ادامــه داد: از آنجا 
که ترخیص کالا های غیراساســی مانند مواد 
اولیــه و ماشــین آلات خط تولیــد بدون کد 
رهگیری اجرایی نشده همچنان با دپوی بیش 
از ۵/۳ میلیــون تــن مواداولیــه، واســط و 
ماشین آلات خط تولید در گمرکات و مبادی 
ورودی به ارزش بیش از شــش میلیارد دلار 
مواجه هستیم که اگر مصوبه یادشده در این باره 
هم اجرایی شود حجم قابل توجهی از این کالا ها 
 ترخیص خواهد شد. در خصوص قطعات خودرو 
با اختیاراتی که سرپرست وزارت صمت و رئیس 
کل گمرک داشتند این قطعات را بدون دریافت 
کــد رهگیری ترخیص کردیــم و در مورد دو 
خودروســاز بزرگ اینکه در شــرایط کنونی 
خودرو معطل قطعاتی باشد که به کشور وارد 
شده، اما کد رهگیری اخذ نکرده اند موضوعیت 

ندارد.

تکلیف کالاهای قاچاق چه می شود؟
گفتنی اســت، هرچند رئیس گمرک 
از ترخیص کالاهای اساســی بــدون نیاز به 
کدرهگیری خبر داده و آن را امر مثبتی تلقی 
کرده، اما نباید از خاطر ببریم که این کدرهگیری 
)و هر قانون مشــابهی مثل شــبنم و...( برای 
جلوگیری از ورود کالاهای قاچاق اجرایی شده 
اســت. اگر دولــت از وضعیت ترخیص کالاها 
نارضایتی دارد و فرآیند طولانی آن را غیرقابل 
دفاع می داند، بهتر است با تجهیز دستگاه ها و 
تسهیل فرآیند رهگیری، مشکل را حل کند نه 

اینکه قانون را کنار بگذارد!
ضمن اینکه برخی واردکنندگان اصلا به 
این امید که اگر کالاهایشان مدتی طولانی در 
گمرک بماند می تواند بــدون رعایت قوانین 
 ترخیص شــود، اقدام به واردات می کنند. در 
واقع، این خود - در برخی موارد-  حربه ای برای 
ورود کالاهای غیرقانونی است که پس از مدتی 
به شکل قانونی وارد کشور می شود. نمونه بارز 
این موضــوع را در واردات حــدود چهار هزار 
خودرو غیرقانونی در تابستان ۹۷ مشاهده کرده 

بودیــم. در حال حاضر، حداقل انتظاری که از 
گمرک می رود این اســت کــه تلاش خود را 
معطوف به پیشرفت سامانه های خود کند، به 
نحوی که برای جلوگیــری از یک اتفاق مضر 
)مثل دپو شدن( لازم نباشد کل قانون را زیر پا 
بگذارند، ضمن اینکه در این مسیر با توجه به 
سوءاستفاده های احتمالی برخی واردکنندگان، 
باید توجه بشود که کنار گذاشتن قانون، حداقل 
مجالی بــرای ورود کالاهای ممنوعه و قاچاق 

ایجاد نکند.

کالاهای اساسی بدون کد رهگیری  ترخیص می شوند!

ارائه آمار دقیق ضریب نفوذ بیمه 
در کشور در گرو محاسبه تمامی بیمه 
نامه های صنعت بیمه و سازمان های 
دیگر است که در حوزه های مختلف 
درمان تکمیلی، بیمــه محصولات 
کشاورزی و نظایر آن فعالیت می کنند.

دکتر غلامرضا سلیمانی که در مجمع 
عمومی عادی سالیانه بیمه مرکزی سخن می 
گفت با اعلام این مطلب افزود: برای ترسیم 
تصویر واقعی از صنعت بیمه باید تمامی مولفه 
های اثر گذار بر ضریب نفوذ بیمه مورد ارزیابی 
دقیق قرار بگیرد چرا که برای مثال بیش از 
هفت و نیم میلیون بیمه نامه تکمیلی درمان 
خارج از صنعت بیمه صادر شده است. با توجه 
به شیوع گســترده ویروس کرونا در کشور، 
مشــکلاتی در خصوص تهیــه بیمه نامه و 
همچنین بازخریــد بیمه نامه های زندگی 
بوجود آمد اما روند صنعت بیمه رو به رشد 
بوده است. وی  با تشریح عملکرد نهادناظر و 
صنعت بیمه در خصوص کاهش آسیب های 
ناشی از شیوع کرونا به طراحی بیمه نامه های 
متناسب نظیر بیمه توقف کسب و کار ناشی 
از پاندمی ها، خاطرنشــان کــرد: پرداخت 

مطالبات وزارت بهداشت در کوتاه ترین زمان 
ممکن که با انگیــزه حمایت از کادر درمان 
صورت گرفــت که از مهمترین تصمیمات 
صنعت بیمه در دو حوزه عمل به تکالیف و 
ایفای مسئولیت های اجتماعی به شمار می 
رود. رئیس شورای عالی بیمه با ارائه آخرین 
آمار صنعت بیمه در حوزه های گوناگون از 
افزایش کمی و کیفی سخت افزارها، نیروی 
انسانی و همچنین تنوع محصولات بیمه ای 
خبــر داد و گفت: توســعه صنعت بیمه به 
خصوص در رشته بیمه های زندگی و تامین 
آتیه بــه مولفه های مختلفی نیاز دارد که با 
برنامه ریزی دقیق و کارشناســانه در مسیر 
مناسبی در حال حرکت هستیم. سلیمانی 
پیوند صنعت بیمه و بازار سرمایه را یک اتفاق 
ارزشمند توصیف کرد و اظهار داشت: صدور 
ضمانت نامه های بیمه ای، حمایت جدی از 
تولیدگران، توســعه بیمه هــای اعتباری، 
طراحی بیمه نامه هــای مرتبط با کیفیت 
محصول از مهمترین نشانه های این پیوند 
است که با راه اندازی مرکز مدیریت ریسک 
این تعامل وارد فاز جدی تری نیز خواهد شد. 
وی ضمن ابراز قدردانی از نگاه مثبت وزارت 

اقتصاد و همچنین نمایندگان خانه ملت از 
تاســیس صندوق بیمه حوادث طبیعی به 
عنوان یک پشتوانه محکم برای دولت و مردم 
نام برد و تصریح کرد: انشالله در آینده نزدیک 
بــا آغاز فعالیت این صنــدوق دغدغه های 
مختلف در حوزه چگونگی تامین منابع برای 
پرداخت خسارات ناشی از حوادث طبیعی، 
برطرف خواهد شد. رئیس کل بیمه مرکزی 
آیین نامه سرمایه گذاری را برای تسریع ورود 
صنعت بیمه به بازار سرمایه راهگشا توصیف 
کرد و گفت: خوشبختانه رشد سرمایه گذاری 
صنعت بیمــه در بازارهای مالی از وضعیت 
خوبی برخوردار است و شرایط رضایت بخشی 

را پشت سر می گذارد. وی از امضای تفاهم 
نامه نهادهایی نظیر معاونت علمی ریاست 
جمهوری، سازمان محیط زیست، مرکز ملی 
بهره وری و نهادهای دیگر به عنوان رویکرد 
تعامل گرایانه نهادناظر صنعت بیمه یاد کرد و 
گفت: استاندارد سازی اطلاعات شرکت های 
بیمه از مهمتریــن رویکردهای ما در حوزه 
فناورانه به شــمار مــی رود چرا که تجمیع 
اطلاعات بدون تعامل با دستگاه های مرتبط 
امکان پذیر نخواهد بود. سلیمانی از صنعت 
بیمه به عنوان صنعتی اطلاعات محور نام برد 
و افزود: هم افزایی سامانه سنهاب و نهادهای 
مرتبط می تواند در تحلیل داده ها، ترسیم 
نمایه اقتصادی و پردازش آن نقش موثری را 
ایفا کند. رئیس شورای عالی بیمه با تاکید بر 
ضرورت نقش نظارتی از راه اندازی و تکمیل 
داشبوردهای مدیریتی در صنعت بیمه خبر 
داد و تصریح کرد: فرایند شفاف سازی یکی از 
مهمترین موضوعاتی است که با جدیت در 
نهــاد ناظر صنعت بیمه دنبال می شــود و 
دســتیابی تمامی ارکان ایــن صنعت به 
اطلاعات به روز، کامل و صحیح از اولویت های 

ماست.

صنعت بیمه از بزرگترین مراکز تولید و پردازش اطلاعات کشور محسوب می شود
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6
وزیر اقتصاد در مکاتبه ای بارئیس قوه قضاییه، با اشاره به اینکه، قانون سردفتران موجب شکل گیری انحصار قانونی و برخورداری افرادی خاص از وضعیتی ممتاز و متمایز از دیگران شده است، خواستار اصلاح رویه های 
مرتبط با مجوز سردفتری شد. فرهاد دژپسند در مکاتبه ای با آیت الله رئیسی رئیس قوه قضاییه نکاتی را در خصوص ماده ۶9 قانون سردفتران، انحصار قانونی سردفتران، مطرح کرده است. در این نامه آمده 
است، همانگونه که پیش از این طی نامه شماره ۱7۱۶۲/۸۰ مورخ ۱399/۲/۱7 به استحضار حضرتعالی رسیده است، شکل و محتوای قوانین و مقررات مرتبط با فعالیت سردفتران و دفتریاران از جمله مفاد مواد 5 و 
۶9 قانون دفاتر اسناد رسمی مصوب ۱35۴، به گونه ای است که موجب شکل گیری انحصار قانونی و برخورداری افرادی خاص از وضعیتی ممتاز و متمایز از دیگران شده است که این امر با مواضع و جهت گیری های 
اسناد بالادستی نظام و همچنین رویکردهای حضرتعالی در ایجاد فرصت های برابر برای همگان منافات داشته و از این جهت نیز پیش از این، هیأت مقررات زدایی و تسهیل صدور محورهای کسب و کار در جلسه 

سی و سوم به تاریخ ۱39۸/۱۰/۲ موضوع »اصلاح رویه های مرتبط با مجوز سردفتری« را در دستور کار خود قرار داده که تصمیمات این هیأت طی نامه صدرالاشاره به استحضار حضرتعالی رسیده است.

مکاتبه
وزیراقتصادبا
رئیسقوهقضائیه
برایبرچیدنانحصارِ
موروثیسردفتران

هفته نامه اقتصادی ایران

محمد جواد آذری جهرمی وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات در مراسم افتتاح پروژه بزرگ رینگ فیبر نوری جزایر قشم، 
کیش و خارک بوشهر، گفت: پیش از این در زمینه فیبر دریایی توان داخلی نداشتیم، اما افتتاح پروژه بزرگ رینگ فیبر نوری 
جزایر با توان ملی و گسترش خودکفایی کشور انجام شد و با این مهم هزینه پروژه به یک سوم کاهش یافت. شبکه فیبرنوری 
در قشم، کیش و خارک پایدار شده و ظرفیت رادیویی تا تنب بزرگ و کوچک و ابوموسی گسترش یافته و این جزایر نیز باید 
با سرمایه گذاری دولتی به شبکه فیبر متصل شود. در سال ۹۶ از مجموع مردم هرمزگان 8۰ درصد به خدمات ارتباطات 
تلفن و پیامک دسترسی داشتند که امروز به بیش از ۶/ ۹8 درصد رسیده، پهنای باند اینترنت هرمزگان از ۲۶ درصد به 8۶ 
درصد رسیده و جهشی بزرگ در استان است. اجرای ۱۲۰ سایت جدید نسل سوم و چهارم مصوب شده و ۲۲۰ کیلومتر 
فیبر جدید اجرا خواهد شد که مجموعا ۱۰۶ میلیارد تومان اعتبار نیاز دارد و عملیات آن آغاز می شود و انتظار است تا ۲۰ 
اسفند به بهره برداری برسد. اشکالاتی وجود دارد که ناشی از انتظارات بجا، محدودیت منابع و بعضا ضعف های مدیریتی است 
و در قیاس با سایر نقاط کشور، هرمزگان و قشم رشد محسوسی داشته و البته مشکلاتی هم هست که باید برای حل آن تلاش 

کرد. توسعه زیرساخت های ارتباطی به ویژه در شرایط فعلی برای تسریع تحقق عدالت آموزشی بسیار حائز اهمیت است.

وزیرارتباطات:درزمینه
فیبردریاییتوانداخلیرا
بهنمایشگذاشتیم

محمد جواد آذری جهرمی

اصغر نورالله زاده مدیر عامل صندوق کارآفرینی امید گفت: تاکنون ۱۲۶ میلیارد تومان وام به 
تولیدکنندگان لوازم مقابله با کرونا پرداخت شده که ۱۰۰ میلیارد تومان آن پرداخت به تعاونی ها 
بوده است.وی در مورد جزئیات حمایت از کسب و کارهای مرتبط با تولید اقلام و تجهیزات مقابله با 
کرونا، اظهار داشت: برای کمک به شرکت های تعاونی تولیدکننده ملزومات مقابله با کرونا، مقرر شد 
صندوق کارآفرینی امید حمایت اعتباری از این واحدها را در دستور کار قرار دهد. در همین راستا با 
هماهنگی بانک توسعه تعاون، برای تمامی بنگاه های تعاونی که محصولات بهداشتی تولید کنند 
یک خط اعتباری ۵۰ میلیارد تومانی از سوی صندوق و یک خط اعتباری ۵۰ میلیارد تومانی دیگر 
از ســوی بانک توسعه تعاون اختصاص یافت. این تسهیلات به صورت سرمایه در گردش در اختیار 
شرکت های تعاونی قرار گرفته است و برای این خط اعتباری استثنایی نداشتیم و به همه تعاونی های 
تولیدکننده محصولات بهداشــتی مقابله با کرونا همچون البسه بیمارستانی، دستکش، ماسک، 

شوینده، ضدعفونی کننده، گان و... اختصاص یافت. 

پرداخت۲.۱هزارمیلیارد
ریالوامبهتولیدکنندگان
اقلامبهداشتیکرونا

اصغر نورالله زاده

حسن اسماعیلی عضو هیئت مدیره و رئیس کارگروه تخصصی ورود شرکت رجا به بازار سرمایه 
با اعلام این خبر افزود: خوشبختانه با حمایت های سازمان تأمین اجتماعی برای افزایش سرمایه رجا 
و خروج از ماده ۱۴۱، شرایط لازم برای ورود به بازار سرمایه کشور برای مجموعه شرکت حمل و نقل 
ریلی رجا فراهم شــد. وی با بیان اینکه مقدمات این کار با تشــکیل کارگروه تخصصی ورود به بازار 
سرمایه از تیرماه ۱۳۹۹ آغاز شد، گفت: راهکارهای افزایش سرمایه، جمع آوری و تدوین مستندات، 
برگزاری چندین جلســه مشاوره، مذاکره با کارگزاری های مختلف، شناسایی کارگزار واسط و...  از 
جمله اقدامات این کارگروه برای ورود رجا به بازار ســرمایه بود. عضو هیئت مدیره و مدیر برنامه و 
بودجه شرکت رجا خاطرنشان کرد: شرکت حمل و نقل ریلی رجا به عنوان بزرگترین شرکت ریلی 
مسافری ایران با سهم حدود ۵۵ درصدی ناوگان و جابه جایی در کشور همچنین ظرفیت بالای انجام 
فعالیت های تعمیراتی و فنی قطارها چشم انداز روشنی را بعد از ورود به بازار سرمایه متصور بوده و به 

عنوان پیشرو در صنعت حمل و نقل ریلی مسافری کشور، به دنبال توسعه این بخش است.

عرضهاولیهبزرگترین
شرکتریلیکشور
دربورسبهزودی

شرکت حمل و نقل ریلی رجا

مجتمع چندمنظوره، تجاری، تفریحی، گردشی، ورزشی، خدماتی و فرهنگی ایران مال بر اساس اسناد، به 
صورت کامل، متعلق به بانک آینده است و هیچ فرد حقیقی و حقوقی دیگری در آن سهیم نیست؛ خبر »انتقال 
مالکیت ایران مال به بانک آینده برای تسویه بدهی علی انصاری با تصویب شورای پول و اعتبار«، کاملاً کذب و 
جعلی است؛ احداث پروژه بازار بزرگ ایران )ایران مال(، از شروع به کار بانک تات در پایان سال ۱۳88 و آغاز سال 
۱۳8۹ سر گرفته، پس از آن، طی فرایند ادغام و تأسیس بانک آینده و انتقال دارایی ها و بدهی ها، به بانک آینده 
منتقل شده، بر اساس آخرین کارشناسی رسمی کانون کارشناسان رسمی دادگستری، ارزش ایران مال، بس 
فزون تر از بهای تمام شــده آن و یک دارایی ارزشــمند و بی بدیل اعلام شده که حسب توافق با بانک مرکزی و 
دستگاه های نظارتی، با رعایت موازین قانونی، به زودی نزد سازمان بورس کشور، ثبت خواهد شد؛ ضمنأ با هدف 
بهره مندی شمار بیش تری از عموم جامعه از منافع ایران مال، سهام شرکت توسعه بین الملل ایران مال )سهامی 
عام(، در آینده ای نزدیک در بازار سرمایه کشور، عرضه خواهد شد. بانک آینده ضمن انتشار این بیان، حق پیگیری 
حقوقی و قانونی به منظور صیانت از منافع سهام داران، سپرده گذاران، مشتریان و ذی نفعان خود را محفوظ می دارد.

»انتقالمالکیتایرانمال
برایتسویهبدهیعلیانصاری،
کاملاًکذبوجعلیاست

بانک آینده 

رئیس دیوان محاسبات با بیان مشکلات ناشی از عدم بودجه ریزی عملیاتی اظهار داشت: دیوان به دنبال 
نظارت عملکردی بودجه است. مهرداد بذرپاش گفت: از سال 8۰ همواره بنا بود که بودجه ریزی کشور عملیاتی 
شود که پیشرفت هایی داشتیم اما این هدف محقق نشد؛ کاری که دیوان محاسبات برای نظارت بر بودجه انجام 
می دهد مبتنی بر »حسابرسی رعایت« است، یعنی فقط شکل قانون رعایت شود که البته این هم خوب است اما 
کافی نیست. مثلا برای اجرای قطعه ای از طرح ساخت یک آزادراه ۱۰۰ میلیارد تومان بودجه اختصاص می دهند 
اما چون طرح تا پایان سال انجام نمی شود، پیمانکار درخواست تعدیل می دهد و دستگاه اجرایی سال بعد ۳۰ درصد 
بودجه اضافه می کند و این رویه چند سال تکرار می شود و یکباره می بینیم طرحی که قرار بود با ۱۰۰ میلیارد تومان 
به بهره برداری برسد، هزینه اش به ۶۰۰ - ۵۰۰ میلیارد تومان افزایش می یابد.  در حسابرسی چنین پرونده ای، شکل 
قانون رعایت شده است، زیرا همه ساله پیمانکار اعلام کرده است که نمی تواند طرح را به پایان برساند و درخواست 
تعدیل کرده؛ اینجا ظاهرا تخلفی روی نداده است اما طرحی که قرار بود با ۱۰۰ میلیارد تومان ساخته شود ۵ برابر 

هزینه برده است و مابه التفاوت ۴۰۰ میلیارد تومانی اتفاق می افتد؛ چه کسی باید پاسخگو باشد؟ 

توسعهنظارت
دیوان
محاسبات

مهرداد بذرپاش

بانک توسعه تعاون به میزان ۱۵ هزار میلیارد ریال اعتبار برای مرحله پنجم طرح اشتغال پایدار روستایی 
اختصاص داده است که با مجموع ۲۵ هزار میلیارد ریال تسهیلات در مراحل اول تا چهارم، در مجموع ۴۰ هزار 
میلیارد ریال تسهیلات به این طرح پرداخت کرده است.  این طرح در راستای مهم ترین راهبردهای اقتصادی 
و اجتماعی دولت در سه سال اخیر به مرحله اجرا درآمده و منابع صندوق توسعه ملی از طریق چهار بانک و 
موسسه مالی عامل جهت ایجاد اشتغال و رونق تولید در سراسر کشور به کارآفرینان و تعاونگران تخصیص 
 یافته است. سیدباقر فتاحی رئیس هیات مدیره بانک توسعه تعاون با تاکید بر اینکه این طرح در مراحل بعدی 
نیز از محل بازگشت اقساط پرداخت خواهد شد، بر بازگشت به موقع تسهیلات تاکید کرد. دستگاه های بالادستی 
به عنوان سیاست گذار طرح، برنامه گسترده ای برای اجرای چندین باره این طرح از محل بازگشت اقساط تدارک 
دیده اند. حضور بانک در طرح های تسهیلات موضوع بند الف تبصره ۱8 قانون بودجه، تسهیلات مقابله با کرونا، 
حمایت از تعاونی های مسکن کارگری و کارمندی موجب پدیدار شدن ظرفیت هایی در واحدهای استانی بانک 

شده است که امکان هدایت مشتریان کارآفرین و تعاونگر را در استفاده از این منابع فراهم کرده است.

تسهیلات
بانکتوسعهتعاون
بهطرحاشتغالروستایی

سیدباقر فتاحی

 مجمع عمومی عادی به طور فوق العاده صاحبان ســهام بیمه سینا با تصویب صورت های 
مالی سال ۱۳۹8 و تقسیم ۲۰ ریال سود به ازای هرسهم به کار خود پایان داد. مجمع عمومی 
عادی به طور فوق العاده صاحبان ســهام شرکت بیمه ســینا )سهامی عام( با حضور ۷۷ درصد 
صاحبان سهام، حسابرس و بازرس قانونی، نماینده بیمه مرکزی، نماینده سازمان بورس و اوراق 
بهادار )به صورت ارتباط آنلاین(، اعضای هیات مدیره و رضا جعفری مدیرعامل شرکت بیمه سینا 
در شعبه شهید بهشتی بیمه سینا برگزار شد. در ابتدای جلسه، گزارش هیات مدیره به مجمع 
درخصوص فعالیت ها و عملکرد شــرکت در ســال مالی ۱۳۹8 توسط رضا جعفر، مدیرعامل و 
نایب رئیس هیات مدیره ارائه و برنامه های آتی شــرکت نیز برای صاحبان ســهام اعلام شــد. 
همچنین با اعلام سود دوره به مبلغ 8۱۵ میلیارد ریال و پوشش زیان سنواتی، با تصمیم اعضای 

مجمع مقرر شد به ازای هر سهم ۲۰ ریال سود به سهامداران پرداخت شود.

تصویب
صورتهای
مالی

بیمه سینا

نگارش-۱

مدیرعامل بانک صادرات جزییات چهار طرح 
اعتباری جدید را بــرای رونق تولید و حمایت از 

مسکن قشر متوسط تشریح کرد.
به گزارش اعتبار  به 
نقــل از بانک صــادرات، 
صیــدی،  حجت الــه 
مدیرعامل بانک صادرات 
ایران در آئین گرامیداشت 
آغاز شصت و نهمین سال 
فعالیــت ایــن بانــک و 
ســامانه  از  رونمایــی 

پیشخوان مجازی »شمس« و چهار محصول اعتباری که 
با حضور وزیر امور اقتصادی دارایی برگزار شد، گفت: در 
ســال جدید، طرح رونق تولید را با نام »طراوت توسعه« 
رونمایی و آغاز کردیم و در طرح جدید »طراوت مسکن« 
نیــز به دنبال ایجاد اعتبار لازم بــرای رونق و حمایت از 

ساخت مسکن برای اقشار متوسط و کم درآمد هستیم.
صیدی ادامه داد: با افزایش ســرمایه بانک، موانع 
خدمت رسانی به واحدهای تولیدی بزرگ کشور برداشته 
می شود. در عین حال که بانک صادرات ایران در اعتبارات 
کوچک مثل وام ازدواج، خوداشتغالی و سایر تسهیلات 
حمایتی به خصوص در بخش تسهیلات کسب و کارهای 
آســیب دیده از کرونا و... حضور پررنگ و فعالی داشته و 

دارد.
وی افــزود: در طرح »همیان« به کمک واحدهای 
تولیدی رفته و تا ۳ ماه حقوق و مزایای کارکنانشان را به 
عنوان تسهیلات پرداخت کرده ایم. اما در بخش حمایت 
از بنگاه های بزرگ به دلیل الزامات بانک مرکزی در بخش 
کفایت ســرمایه، با موانعی روبــه رو بودیم که با افزایش 
ســرمایه بانک، ورود نقدینگی جدیــد و بهبود کفایت 
سرمایه می توانیم جایگاه خود را در بین بانک های کشور 

و منطقه ارتقا دهیم.
ادامه در شماره های بعد

دیدگاه-۱
چهار طرح اعتباری جدید برای رونق تولید 

و حمایت از مسکن قشر متوسط
اعتماد می ماند...

20شهریور  روز  از 
130۷ که نخستین بانک 
تمامــاً ایرانی با عنوان 
ایران«  ملــی  »بانک 
کنون،  تا  تأسیس شد 
این بانک از دو سرمایه 
بی بدیل برخوردار بوده 
که موجب قوام و اعتلای 

این بانک در مقاطع مختلف شده است: اول سرمایه 
انسانی دلسوز، متعصب و کارآمد و دوم »اعتماد«.

به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی بانک ملی 
ایران ، محمدرضا حسین زاده مدیرعامل بانک ملی ایران 
در یادداشتی نوشت:  البته این دو لازم و ملزوم یکدیگرند 
و وابســتگی خاصی به هم دارند، چرا که بدون سرمایه 
انسانی توانمند و دلسوز اساساً اعتمادی حاصل نمی شود 
و بدون اعتماد، چه بسا که اساساً این بانک در فراز و نشیب 
های تاریخی این چنین استوار و پابرجا باقی نمی ماند. اگر 
از زمان تأســیس بانک ملی ایران به تحولات سیاســی، 
اجتماعی و اقتصادی کشــور نظری داشــته باشــیم، 
رویدادهای مهمی را مشاهده خواهیم کرد که خواسته یا 
ناخواسته بر بنیاد بسیاری از سازمان ها و نهادها مؤثربوده 
اســت؛  اشغال نظامی ایران توسط قوای روس و انگلیس 
در موسم جنگ جهانی دوم، کودتای ۲8 مرداد ۱۳۳۲، 
انقلاب سفید و وقایع اعتراضی پس از آن، انقلاب اسلامی، 
جنگ تحمیلی و اعمال تحریم های ظالمانه اقتصادی از 
جمله وقایعی هســتند که ساختار سیاسی، اجتماعی و 
اقتصادی کشور را در دوران معاصر تحت تأثیر قرار داده و 
در پی آنها بســیاری از وزارتخانه ها، سازمان ها، نهادها، 

بانک ها و... حذف و یا با یکدیگر ادغام  شده اند.
در طی این ســال ها برخی از بانک ها و مؤسسات 
اعتباری نیز به علت ورشکستگی، انباشت بدهی، سلب 
اعتماد مردم از آنها و یا به دلایلی دیگر از رده خارج شده 

و دیگر نامی از آنها باقی نمانده است.
ادامه درشماره بعد

رئیس کل بانک مرکزی با اشاره به اخبار ناشی از 
گشــایش های ارزی گفت: در حــوزه بین المللی 
رایزنی های ما در بعضی کشور ها در آستانه ثمردهی 

است.
به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی بانک مرکزی، 
دکتر عبدالناصر همتی در جلســه دوره ای خود با مدیران 
عامل بانک ها با اشاره به تلاش های نظام بانکی در اقتصاد 
کشور گفت: عملکرد بانک ها طی چند سال گذشته قابل 
قبول و سازنده بوده است، این درحالی است که تحت تاثیر 
عوامل خارج از اراده آن ها همواره با مشکلاتی هم دست به 
گریبان بوده اند.  وی با تاکید بر  ضرورت بازتاب اقدامات نظام 
بانکی در رسانه ها ، از مدیران عامل بانک ها خواست اقدامات 
مثبت نظام بانکی را هرچه بیشتر برای مردم تبیین کنند.  
رییس کل بانک مرکزی ضمن تقدیر از عملکرد شبکه بانکی 
در مقوله های کنترل نقدینگی، بازار بین بانکی، پرداخت 
تســهیلات مبارزه با کرونا، قرض الحسنه ازدواج جوانان و 
خصوصا بخش های پیشران و صنایع کوچک و متوسط، بر 
لزوم تداوم انسجام و حمیت در همه ارکان اقتصادی کشور 
برای مواجهه موفقیت آمیز با شرایط جنگ اقتصادی تاکید 
کرد.  دکتر عبدالناصر همتی به وضعیت نرخ ارز در روز های 
اخیر اشــاره کرد و گفت: آمریکا تمام تلاش خود را در این 
روز ها به خرج داده است و نهایت جنگ روانی و فشار آنها، 

همین شرایطی است که این روز ها شاهد هستیم.
روند بازگشت ارز صادرکنندگان سرعت گرفته 

وی ضمن اشاره به اخبار ناشی از گشایش های ارزی 

گفت: در حوزه بین المللی رایزنی های ما در بعضی کشور ها 
در آستانه ثمردهی است و از طرف دیگر میزان صادرات نفت 
و فرآورده های آن بهتر و روند بازگشت ارز صادرکنندگان 
سرعت گرفته که هرسه این عوامل تاثیرات مثبتی خواهند 
داشت؛ بر همین مبنا از بانک ها هم می خواهیم به انتقال و 
در دسترس قرار دادن منابع ارزی برای نیاز های تعریف شده 

ادامه دهند. 
رئیس شورای پول و اعتبار تاکید کرد: آنچه نظام بانکی 
در شرایط مبارزه با کرونا انجام داد یک اقدام تحسین برانگیز 
بود که توانســتند درهمان ابتدای شــیوع کرونا ۲۳ هزار 
میلیارد تومان تسهیلات در اختیار خانوار های یارانه بگیر 
قرار دهند و همین امر قدردانی رئیس جمهوری را به دنبال 
داشت. رئیس کل بانک مرکزی ضمن برحذر داشتن بانک ها 
از رشد بی محابای ترازنامه افزود: بانک ها باید به گونه ای عمل 
کنند که رشد ترازنامه شان را متناسب با وضعیت ترازنامه 
و ریسک بانک تنظیم کنند و به بانک مرکزی برای کنترل 

نقدینگی کمک کنند.

دکتر همتی با اشاره به عملکرد بانک ها در خصوص 
تســهیلات تکلیفی خرید تضمینی گندم گفت: بانک ها 
تاکنون 8 هزار و ۵۰۰ میلیارد تومان در این زمینه پرداخت 
کرده ا ند که تا رسیدن به نقطه هدف و پایان این تکلیف، راه 

زیادی باقی نمانده است.
اختصاص تسهیلات کرونایی 

به واحد های کسب و کار 
 وی تصریح کرد: شبکه بانکی در یک ماه و نیم اخیر 
برای تســهیلات کرونایی واحد های کسب و کار اقدامات 
خوبی انجام داده اند و ۴ هزار و ۴۰۰ میلیارد تومان تسهیلات 
پرداخت کرده اند و لازم اســت در مقوله تسهیلات ودیعه 
مسکن نیز آن بخش از کار که به عهده شبکه بانکی است از 
جمله روند بررســی پرونده ها را تسریع بخشند و شرایط 
پرداخت این سرفصل تسهیلات را منطبق با ضوابط ستاد 
ملی مبارزه با کرونا با سرعت بیشتری به پیش ببرند. رئیس 
کل بانک مرکزی بر لزوم توجه بیشتر شبکه بانکی به طرح 
گواهی اعتبار مولــد )گام( تاکید کرد و افزود: این طرح از 
جمله طرح هایی اســت که متناسب با شعار سال و جهش 
تولیــد می تواند از واحد های تولیدی کوچک و متوســط 
حمایت های جدی کند و بر همین اســاس ضرورت دارد 
بانک ها بیش از گذشــته به آن بپردازند. وی گفت: شرایط 
پیوستن بانک های خصوصی به طرح گام را به زودی فراهم 
می کنیم. دراین جلسه مدیران بانک ها ضمن طرح مسائل 
و مشکلات خود پیشنهاد هایی برای پیشبرد امور بانکی ارائه 

کردند.

همتی: گشایش های ارزی در راه است

مجمع عمومی عادی ســالانه 
شرکت ابنیه و ســاختمان پدیده 
شاندیز با حضور سهامداران حقیقی 
و حقوقی شــرکت برگزار شــد و 
اعضای جدید هیات مدیره شرکت 
با برگزاری انتخابات مشخص شدند. 
در این انتخابات شــرکت توسعه 
بین المللی گردشــگری پدیده شاندیز، 

شــرکت پدیده پارسیان توس، موسسه 
پشتیبانی سهام پدیده، شرکت تجارت 
الکترونیــک پدیــده کیش و شــرکت 
بین المللی پدیده شاندیز کیش به عنوان 
اعضای اصلی هیات مدیره انتخاب شدند. 
براساس این گزارش شرکت آریا دوام ساز 
شرق و شهرداری شــاندیز نیز براساس 
آرای ســهامداران به عنــوان اعضــای 

علی البدل هیات مدیره انتخاب شــدند. 
انتخاب حسابرسی مســتقل و بازرس 
قانونی اصلی و علی البدل برای سال مالی 
منتهــی بــه ۳۰/ ۱۲/ ۱۳۹۹ و تعیین 
تصمیم گیــری  آن،  حق الزحمــه 
درخصوص انجام معاملات موضوع ماده 
۱۲۹ لایحه اصلاحــی، تعیین و جبران 
خدمات هیات مدیــره و حقوق اعضای 

غیرموظف و تصویب تکالیف تازه ای برای 
هیات مدیــره جدیــد از دیگر مصوبات 
مجمع عمومی عادی سالانه شرکت ابنیه 
و ساختمان پدیده شــاندیز بود. در این 
مجمع، روزنامه »دنیای اقتصاد« به عنوان 
بــرای  کثیرالانتشــار  روزنامــه 
اطلاع رسانی های شــرکت سهامی عام 

ابنیه و ساختمان پدیده انتخاب شد.

اعضای جدید هیات مدیره پدیده مشخص شدند

مجید قاسمی رئیس کل بانک مرکزی ایران در دوران دفاع مقدس گفت: مجموع درآمدهای ارزی کشور 
درسال ۶۵، ۶۶ و ۶۷ بیشتر از ۲۱ میلیارد دلار نبود ولی کشور با تکیه بر توانایی های خود روی پای خود ایستاد.  
در بند اول سیاســت های اقتصاد مقاومتی، بیخود نوشته نشده که باید همه امکانات برای مشارکت تمامی 
آحاد جامعه فراهم شود. سال ۶8 سال خاتمه جنگ هشت ساله بود و آثار جنگ هنوز در مملکت وجود داشت 
از ۱۲ هزار مگاوات ظرفیت منصوبه برق کشور فقط دو هزار مگاوات کار می کرد و مردم در سال های ۶8 و ۶۹ 
در طول روز با ســاعت های خاموشی زیادی رو به رو بودند. کل درآمدهای ارزی کشور در سال ۱۳۶۵ به پنج 
میلیارد و ۷۰۰ میلیون دلار رســید و بخش عمده ای از دریافتی های ارزی در همان سال برای دفاع مقدس 
هزینه شد. آن چیزی که دوران طاغوت تحویل انقلاب داد همه وابستگی بود حتی ساده ترین نیازهای کشور 
مثل سیم خاردار از خارج وارد می شد. از سال ۱۳۵۹ که تجاوز رژیم بعث عراق در کشور کلید خورد در بانک 
مرکزی برنامه تثبیت اقتصادی اعلام شد. در این برنامه سیاست های پولی به دقت تحت کنترل بود به طوری 

که قیمت ها نه با ابزارهای تعزیری بلکه با ابزارها و سیاست های پولی به خوبی کنترل می شد.

کشوردر۳سال
اوججنگبا۲۱میلیارددلار
ادارهشد

مجید قاسمی



www.etebar.net

شنبه 5 مهرماه 1399، شماره 247

7
مصطفی سعیدی، مدیرعامل کارخانه مازندران، با انتقاد از روند حمایتی دولت از کاغذ گفت:  مصوبات تنها روی کاغذ است،  ما هنوز نتوانسته  ایم نه مطالباتمان را بگیریم و نه برداشتی از جنگل داشته باشیم. کارخانه چوب 
و کاغذ مازندران که بزرگ ترین کارخانه تولید کاغذ در کشور به شمار می رود،  با ظرفیت تولید سالانه ۱75 هزار تن کاغذ تحریر و روزنامه چند سالی است که از رونق افتاده و دچار رکود شده است. این رکود تا اندازه ای 
است که در سال های اخیر بسیاری از تولیدات در انبار مانده و یا دوباره خمیر شده اند ، اما حالا کاغذ داخلی که سال ها است رنگ بی مهری مصرف کنندگان را به خود گرفته است، می تواند امروز در وانفسای افزایش 
قیمت ارز و نبود یارانه های حمایتی دولت برای واردات کاغذ خودی نشان دهد و خود را از وضعیت رکود برهاند ؛ البته اگر همتی در دولت و در مدیریت تولید وجود داشته باشد. متأسفانه برخی مصوبات دولتی که به 
حمایت از کارخانه نیز منجر می شود، تنها روی کاغذ اعتبار دارد و اجرایی نشده است. در چنین شرایطی نمی توان انتظار داشت که تولید چاپ و تحریر رونق پیدا کند. در زمینه جذب سفارشات جلسات متعددی با آموزش 
و پرورش وشرکت های زیرمجموعه آن داشتیم که بتوانیم کاغذهای چاپ و تحریر مورد نیاز کتاب های درسی را تولید کنیم، فعلًا در حال مذاکره برای سفارش ۴۰ هزار تن کاغذ مورد نیاز آموزش و پرورش برای سال 
آینده هستیم. ما چندین مذاکره با برخی از مدیران وزارت ارشاد داشته ایم، درصدد هستیم تا جلسه ای نیز با وزیر ارشاد داشته باشیم و به تفاهمی در زمینه تولید کاغذ مطبوعات برسیم.  ستاد تسهیل و رفع موانع تولید 
مصوباتی را در جهت حمایت از چوب و کاغذ مازندران دارد که متاسفانه تاکنون اجرایی نشده است،  قرار بود ۱۰۰ میلیارد برای واردات چوب و ۱۰۰ میلیارد نقدینگی در اختیار ما بگذارند که این موارد هیچ کدام محقق نشده 

و تنها روی کاغذ باقی مانده است. ما تابع شرایط ارز هستیم، زمانی می توانیم چاپ و تحریر تولید کنیم که بتوانیم مواد اولیه را به قیمت متعادل و ارزانی تهیه کنیم تا بتوانیم با محصول هندی و اندونزی رقابت کنیم.

توافق
باآموزشوپرورش
برایتولید
۴۰هزارتنکاغذ

هفته نامه اقتصادی ایراناقتصاد کلان

محمدرضا پور ابراهیمی داورانی رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی  توضیحاتی 
درباره تاثیر عرضه خودرو در بورس بر قیمت آن ارائه کرد. وی درباره »طرح ســاماندهی بازار و صنعت 
خودرو« و تاثیر اســتفاده از ظرفیت بورس بر ساماندهی این حوزه، گفت: قیمت گذاری خودرو ارتباط 
چندانی با محل عرضه ندارد بلکه بحث اصلی این است که تغییرات نرخ ارز چه تاثیری در بهای تمام شده 
تولید خودرو دارد. باید مشخص شود که از قیمت کنونی خودرو چه میزان حباب بوده و افزایش تولید، 
تا چه میزان می تواند قیمت ها را منطقی کند. براســاس بررسی های انجام گرفته بخشی از تقاضاها که 
موجب افزایش قیمت شدید خودرو شده، تقاضای سفته بازی و سرمایه گذاری بوده و مصرفی نیست، در 
دنیا نه تنها خودرو کالای سرمایه ای محسوب نمی شود بلکه مانند برنج، یخچال و... مصرفی است. مشکلات 
کنونی نظام اقتصادی موجب شده، مردم به دنبال خرید کالاهای مصرفی مانند خودرو برای سرمایه گذاری 
باشندو  مادامی که تقاضای غیرواقعی موجود در بازار با روش های واقعی حذف نشود، نگرانی از استمرار 

وضعیت کنونی وجود دارد.تاثیر تغییرات نرخ ارز در بهای تمام شده تولید خودرو باید محاسبه شود.

بایدهاونبایدهای
عرضهخودرو
دربورس

محمدرضا پور ابراهیمی

 نشست مجمع عمومی عادی سالیانه شرکت سهامی بیمه ایران بارعایت کامل پروتکلهای بهداشتی، 
باحضور معاون وزیر اقتصاد، رییس کل بیمه مرکزی، مدیرعامل و اعضای هیات مدیره بیمه ایران و سایر اعضا 
برگزار شد و اعضای مجمع ضمن ارزیابی مثبت از عملکرد موفق بیمه ایران در سال ۹8 و ادامه روند رو به رشد 
آن در سال جاری، بر صورت های مالی سال گذشته این شرکت مهر تایید زدند.  نشست مجمع عمومی عادی 
سالیانه شرکت سهامی بیمه ایران به ریاست دکتر معمارنژاد معاون امور بانکی و بیمه وزارت امور اقتصادی و 
دارایی و با حضور دکتر سلیمانی رییس کل بیمه مرکزی، نمایندگان وزارت امور اقتصادی و دارایی، وزارت 
صنعت، معدن و تجارت، سازمان برنامه و بودجه، سازمان حسابرسی )حسابرس قانونی بیمه ایران( و مدیرعامل، 
رییس و اعضای هیات مدیره بیمه ایران برگزار شد. در این نشست پس از ارائه گزارش هیات مدیره بیمه ایران 
و استماع گزارش حسابرس و بازرس قانونی، اعضای مجمع نیز نقطه نظرات کارشناسی و رهنمودهای خود 
را درخصوص عملکرد شرکت در سال گذشته مطرح و پس از بررسی و تبادل نظر در مسایل فنی و حسابرسی، 

ضمن تشکر از شفافیت گزارش های ارائه شده، صورت های مالی سال ۱۳۹8 بیمه ایران را تصویب کردند.

صورتهایمالیسال9۸
بهتأییدمجمع
عمومیرسید

بیمه ایران

دکتر اکبر افتخاری مدیرعامل صندوق بازنشســتگی کشوری با اشاره به طرح ارائه تسهیلات 
خرید کالای خانگی به بازنشستگان گفت: این طرح به زودی آغاز می شود و بازنشستگان براساس 
اعتبار متناسب با حقوق خود در بسته های ۱۵، ۳۰ و ۵۰ میلیون تومان خرید خواهند کرد. وی در 
مراسم اهدای جوایز مرحله نخست طرح یاری به بازنشستگان برنده قرعه کشی مرحله نخست که 
همزمان با روز گرامیداشت ادبیات فارسی و استاد شهریار برگزار شد، اظهار کرد: طرح های مختلفی 
در حوزه رفاه و افزایش قدرت خرید بازنشستگان تحت پوشش اجرایی شده که جدیدترین طرح آن 
»ارائه تسهیلات خرید کالای خانگی« از یکی از شرکت های معتبر داخلی است و با مشارکت بانک 
صادرات به زودی کلید خواهد خورد.  سه بسته یک میلیون و ۲۰۰ هزار تومانی شامل یک ماه خرید، 
یک ماه تنفس و چهار ماه بازپرداخت اجرا شده که با اتمام مرحله دوم آن در پایان شهریورماه، مرحله 
سوم آن نیز استمرار دارد و این طرحی بود که اعتبار آن روی کارت نقدی بازنشستگان شارژ شده و 

خود این موضوع یک نوآوری در صنعت بانکداری و ارائه خدمات رفاهی اعتباری در کشور است.

تسهیلاتاعتباری
خریدکالایخانگی
برایبازنشستگانکشوری

اکبر افتخاری

 موسســه اعتباری ملل در کنار تســهیلاتی که برای عمومی متقاضیان ارائه داده است در بخش تسهیلات 
قرض الحســنه نیز اعتباراتی اختصاص داده و به اقشار مختلف با نرخ کارمزد ۴درصد پرداخت کرده است. براساس 
تفاهم نامه ای که این موسسه با وزارت آموزش و پرورش در بهمن ماه سال گذشته منعقد کرد، مقرر شد تا به ۲۰ هزار 
نفر از کارکنان آموزش و پرورش وام قرض الحسنه ای تا سقف ۵۴ میلیون ریال در ۱8 قسط پرداخت شود. براساس این 
تفاهم نامه تسهیلات قرض الحسنه با نرخ کارمزد ۴درصد از بهمن ماه سال گذشته تا امسال به معلمان پرداخت می شود. 
در جلسه امضای تفاهم نامه بین موسسه وزارتخانه، قائم مقام موسسه اعتباری ملل اعلام کرده بود که منابع قرض الحسنه 
ملل در رفع نیازهای ضروری مردم مانند ازدواج و بسیاری از موارد ضروری دیگر هزینه شده است. مروجی افزود: موسسه 
ملل برای کاهش دغدغه و جلب رضایتمندی و رفاه معلمان این تسهیلات را با کارمزد ۴ درصد و در بازه زمانی ۱۵بهمن 
ماه سال ۹8 تا سال جاری پرداخت می کند. اللهیار، معاونت برنامه ریزی و توسعه منابع وزارت آموزش و پرورش اعلام 
کرد: معلمان قشر تاثیرگذار در آینده کشور هستند و وزارت آموزش و پرورش در نظر دارد مشکلات معیشتی معلمان 

را به حداقل برساند که یکی از اقدامات انعقاد تفاهم نامه برای اعطای وام قرض الحسنه با موسسه اعتباری ملل است.

اختصاصاعتبارات
دربخش
تسهیلاتقرضالحسنه

موسسه مالی و اعتباری ملل

دکتر حمید پورمحمدی معاون اقتصادی سازمان برنامه و بودجه گفت: تقویت و افزایش صادرات و 
همچنین جلوگیری از افزایش تورم و اجتناب از بیشتر شدن پایه پولی از رویکرد های مهم بودجه سال 
آینده است. هر سال از اواسط ماه تیر موضوع تدوین لایحه بودجه در دستور کار کارشناسان سازمان برنامه 
و بودجه قرار می گیرد و تا اواســط آذر ادامه می یابد که امسال نیز این کار در موعد مقرر آغاز شده است. 
امروز جلســه شورای راهبردی بودجه تشکیل و مقرر شد تا اوایل هفته آینده بخشنامه بودجه و ضوابط 
پیوســت آن به دستگاه های اجرایی ابلاغ شود تا آن ها بتوانند بودجه خود را در موعد مقرر تقدیم کنند. 
درباره منابع و مصارف بودجه سال آینده بررسی ها انجام شد و برای امسال نیز آمار نشان می دهد در نیمه 
اول سال به رغم همه تحریم ها و محدودیت ها در منابع درآمدی دولت با نظم و دقت همه پرداخت های 
اجتناب ناپذیر از جمله حقوق کارکنان دولت و سایر تعهدات و پرداخت های عمرانی به موقع پرداخت شده 
است و بدون کسری بودجه به این مرحله رسیده ایم.در بودجه سال آینده با رویکرد افزایش تولید و تحقق 

اقتصاد مقاومتی موضوع صادرات به کشور های همسایه یکی از راهبرد های اساسی خواهد بود.

افزایشصادرات
وکاهشتورماز
رویکردهایبودجه۱۴۰۰

حمید پورمحمدی

بانک ملت و هلدینگ صنایع پتروشیمی خلیج فارس با هدف ارتقای سطح همکاری ها، تفاهمنامه امضا 
کردند.  بر اساس این تفاهمنامه که به امضای دکتر محمد بیگدلی مدیرعامل بانک ملت و جعفر ربیعی مدیرعامل 
هلدینگ پتروشیمی خلیج فارس رسید، سطح همکاری های متقابل در زمینه های اعتباری و گشایش اعتبارات 
اسنادی افزایش می یابد. دکتر محمد بیگدلی، مدیرعامل بانک ملت در مراسم امضای این تفاهمنامه با اشاره به این 
نکته که پتروشیمی خلیج فارس یکی از مشتریان مهم و استراتژیک بانک است، تاکید کرد: بانک ملت تمایل دارد 
همچنان به عنوان بانک اولِ هلدینگ خلیج فارس به همکاری های خود با این پتروشیمی بزرگ کشور ادامه دهد. 
بانک ملت همواره در تعامل با مشتریان ارزنده خود نهایت انعطاف پذیری را از خود نشان داده و همکاری های بانک 
ملت با حوزه انرژی و نفت و گاز کشور سابقه طولانی و درخشانی دارد.جعفر ربیعی مدیر عامل پتروشیمی خلیج 
فارس نیز در این جلسه از بانک ملت به عنوان یکی از بزرگترین و مهم ترین بانک های تجاری کشور نام برد و گفت: 
ارتباط بین پتروشیمی خلیج فارس و بانک ملت همیشه بر اساس رابطه برُد-برُد بوده و تجربیات گذشته نیز نشان 

می دهد که پرونده های اعتباری پتروشیمی ها کمترین مطالبات را در سیستم بانکی کشور ایجاد کرده است.

انعقادتفاهمنامههمکاری
بانکملتوهلدینگ
پتروشیمیخلیجفارس

محمد بیگدلی

با اضافه شدن تولیدکنندگان به سامانه بازارگاه، توزیع دستی و خارج از سامانه نهاده های دامی متوقف و توزیع 
مکانیزه و اتوماتیک جایگزین شــده است. آقای امید گیلان پور با اشاره به گلایه دامداران و مرغداران از تخصیص 
نیافتن نهاده های دامی به میزان لازم برای تولید افزود: در توزیع دستی امکان توزیع نامتوازن وجود دارد، اما باتوجه 
به اصلاحاتی که در ســامانه بازارگاه صورت گرفته میزان تامین نهاده به اندازه تولید واحد مرتبط شده و نهاده ها به 
صورت مکانیزه و اتوماتیک از طریق ســامانه بازارگاه در اختیار تولیدکنندگان قرار می گیرد. پیشتر تنها دامداران 
نهاده های خود را از طریق ســامانه بازارگاه دریافت می کردند در حالی که با اصلاحات جدید صورت گرفته توزیع 
نهاده های مورد نیاز مرغداران گوشتی هم از طریق سامانه بازارگاه به صورت مکانیزه و اتوماتیک صورت می پذیرد.

همچنین با دستور وزیر جهاد کشاورزی اطلاعات واحد های تولیدی مرغ تخم گذار هم جمع آوری شده و نهاده های 
مورد نیاز این واحد ها نیز از طریق بازارگاه صورت می پذیرد. شکایت مرغداران تولیدکننده تخم مرغ، مبنی بر عدم 
توازن در توزیع نهاده ها، دریافت شــده و در راســتای این شکایت اطلاعات این مرغداری ها در حال بررسی است تا 
مشکلات مربوط به گذشته نیز پیگیری و شفاف سازی شود که چه مشکلاتی در توزیع نهاده ها وجود داشته است.

توقفتوزیعدستی
وخارجازسامانه
نهادههایدامی

امید گیلان پور

مجمع عمومی فوق العاده بانک سامان با دستور جلسه افزایش سرمایه برگزار می شود. بنا بر این 
گزارش بانک سامان با انتشار اطلاعیه ای ضمن اعلام این خبر از سهامداران خود دعوت کرده است 
تا با حضور در این مجمع به بحث و بررسی دستور جلسه یاد شده بپردازند و در این مورد تصمیم گیری 
کنند. بنابر اطلاعیه بانک سامان، افزایش سرمایه مورد نظر می تواند از محل سایر اندوخته ها به مبلغ 
۳۵۰۰ میلیارد ریال صورت گیرد. همچنین در این مجمع امکان افزایش سرمایه از مبلغ ۱۱هزارو۵۰۰ 
میلیــارد ریال به مبلغ ۱۶هزارمیلیارد ریال از محل آورده نقدی ســهامداران هم وجود دارد که در 
صورت موافقت سهامداران، اختیار عملی کردن آن طی مدت ۲سال به هیات مدیره تفویض خواهد 
شــد تا پس از اخذ مجوز از سازمان بورس و بانک مرکزی نسبت به انجام آن اقدام شود. بنا بر اعلام 
بانک سامان و در راستای رعایت دستورالعمل های ابلاغی ستاد ملی مبارزه با کرونا، صورت های مالی 
و گزارش فعالیت هیات مدیره در مجمع توزیع نخواهد شد و سهامداران می توانند این اطلاعات را از 

سایت کدال دریافت کنند.

سهامداران
برایافزایشسرمایه
بهمجمعمیروند

بانک سامان

خبـــــر

بانک  مدیرعامل 
اینکه  اعلام  با  مسکن 
حســاب های  تعداد 
تشکیل شده اقدام ملی 
مسکن در آن بانک 89 
هزار و 2۵ واحد به مبلغ 
یک میلیــارد و 9۷1 
میلیون تومان اســت، 

گفت: اولین قسط بانک برای 8۶0 واحد اقدام ملی 
مسکن، پرداخت شد.

محمود شایان مدیرعامل بانک مسکن در گفت وگو 
با خبرنگار پایــگاه خبری وزارت راه و شهرســازی، در 
خصوص اقدامات آن بانک برای اجرایی و عملیاتی شدن 
طرح اقدام ملی مسکن، گفت: در موضوع اقدام ملی، هفته 
گذشته اولین قراردادها در دفترخانه بسته و بلافاصله بعد 
از آنکه قراردادها به بانک فرســتاده شد، بانک برای 8۶۰ 
واحد، اولین قسط را واریز کرد. طرح اقدام ملی مسکن هر 
روز به شــکل تصاعدی در حال رشــد است و این مهم 
نشان دهنده موفقیت اجرای طرح اقدام ملی مسکن است.

مدیرعامل بانک مسکن با اشاره به اینکه تعداد کل 
حساب های افتتاح شده طرح اقدام ملی مسکن 8۹ هزار 
و ۲۵ است که مبلغ کل آنها یک میلیارد و ۹۷۱ میلیون 
تومان اســت، گفت: در خصوص اقدام ملی مسکن ۶۵ 
پروژه به بانک معرفی شده که شامل ۷۰8۷ واحد است. 
همچنین ۳۲ پروژه که شامل ۵۹۲۱ واحد است در حال 
تشکیل پرونده هستند و ۱۵ پرونده در حدود ۱۹۹۰ واحد 
نیــز تصویب و مراحل نهایی پرداخــت را طی می کند.

ســپرده گذاری به میزان ۴۰  میلیون تومان از ســوی 
متقاضیان در زمان یکســاله انجام و بعد از اتمام یکسال 
سقف تسهیلات انفرادی و اگر زوج باشند سقف تسهیلات 
زوجین به آنها پرداخت می شود. مدل دیگر این است که 
تعدادی نیز در ســاخت و ساز مشارکت دارند که بانک با 

آنها با نرخ ۱8 درصد وارد مشارکت می شود.

خبـــر
 پرداخت اولین قسط بانک

 برای ۸۶۰ واحد اقدام ملی مسکن
تسهیلات بانک صادرات تولید کشور را نجات داد

اتاق  رئیس  نایب 
بانک  گفــت:  تهران 
اعتماد  ایران  صادرات 
بیشــتر فعالان بخش 
تولید را به خود جلب 
کرده است، ضمن اینکه 
با اقدامــات این بانک 
این  از  تولیدکنندگان 

تنگنای اقتصادی راه نجات پیدا کرده اند.
علاء میرمحمدصادقی با بیان مطلب فوق اظهار کرد: 
وقتی از ســوی یک بانک مانند بانک صادرات ایران این 
امکان فراهم آمده که با ابزاری همچون ال ســی داخلی 
جریان کسب و کارها تقویت شود، تولید افزایش پیدا کند 
و دادوستدها بیشتر شود، باید از این امکان استقبال کرد.

معاملات همیشه با پرداخت های نقد و نسیه انجام 
می شده است، اگر محدود به معاملات نقد شود، حاصل 

چیزی جز رکود و کسادی در بازار نیست.
به هر حال این شــرایط پیش می آید که واحدهای 
تولیدی نیاز داشته باشند مواد اولیه خود را به صورت نسیه 
تهیه کنند و پس از اینکه محصول خود را به فروش برسانند 
و پول نقد به دست آورند، هزینه آن را بپردازند، در نتیجه 
برای پر کردن مهلت زمانی بین خرید و پرداخت، نیاز به 
تضمینی هســت که بانک با ابزاری مانند ال ســی این 

تضمین را ایجاد می کند و معامله را انجام می دهد.
این طرح راهکار مناسبی را دربرگرفته است، به ویژه 
که بیشتر فعالان حوزه های مختلف کسب و کار و تولید، 
افراد نامعتبری نیستند و می توان روی توانمندی و اعتبار 
شمار زیادی از آنها در ارائه تسهیلاتی این چنین حساب 

کرد.
این طرح عــلاوه بر منافع تولیدکنندگان، منفعت 
عرضه کنندگان مواد اولیه آنهــا را هم تأمین می کند و 
راهکاری معتبر و رایج در همه دنیا حتی در مبادلات بین 
المللی است، بنابراین دلیلی ندارد اقتصاد ما خود را از آن 

محروم کند.

معاون ســازمان امور مالیاتی از 
معرفی یک بانک بــه مراجع قضایی 
به دلیل عدم ارائه اطلاعات حساب های 
بانکی خبر داد و گفت: آیین نامه دریافت 
مالیــات از خانه ها و خودروهای لوکس 
تدوین شده و برای اجرا منتظر تصویب 

هیات وزیران هستیم.
 به گــزارش اعتبار به نقــل از  فارس، 
محمود علیزاده، معاون فنی و حقوقی سازمان 
امور مالیاتی کشور با بیان اینکه درحال حاضر 
از ۱۱ بانک به طور کامل اطلاعات حساب های 
بانکی را گرفتیم و بقیه بانک ها به صورت ناقص 
اطلاعات خود را ارائه کردند، گفت: دریافت این 
اطلاعات به صورت دیتابیس )سی دی( است و 
نه وب سرویس. فقط یک بانک به مراجع قضایی 
معرفی شــده و امیدواریم آنهــا نیز به قانون 
تمکین کنند. بانک ها یکی یکی در حال پاسخ 
به درخواست سازمان امور مالیاتی هستند. قرار 
است عمل کنیم و قرار نیست حرف بزنیم. بر 
مبنای قانون، نامه ها به دادســتانی انتظامی 
مالیاتی ارســال و در صورت عدم همکاری به 

محاکم قضایی معرفی می شوند. علیزاده افزود: 
دوســت نداریم دیگر فرجه زمانی به بانک ها 
بدهیم. درخواست به بانک های عامل داده شده 
و بر مبنای آن، بانک ها موظفند تراکنش های 
بانکی ارائه کنند. وقتی بانکی تحت هر شرایط 
از این درخواســت طفره برود، نیازی به دادن 
مهلت نیست و اجرای قانون در دستور کار است 
و برمبنای آن اقدام می شود. تمامی تلاش بر 
این اســت که پایانه های فروشگاهی و سامانه 
مودیــان در موعد مقرر یعنی ســال ۱۴۰۰ 

عملیاتی و راه اندازی شود. اصل موضوع به قانون 
پایانه های فروشگاهی بازمی گردد که مقدمات 
آن در حال آماده ســازی است، در چارچوب 
قانون به سمت اجرایی شدن آن می رویم و ثبت 
کارتخوان محدود به پزشکان و وکلا نیست و 
صنوف و فعالان اقتصادی را در بر می گیرد. وی 
ادامه داد: اطلاعات فعالان اقتصادی را روی لبه 
رویداد دریافت می کنیم. منظور از لبه رویداد 
یک گام قبل از پرداخت مالی است. چراکه یک 
رویداد مالی می تواند اتفاق بیفتد اما پرداخت 

نداشته باشد. پرداخت مالی )تعهدی، نقدی یا 
الکترونیکی( می شود. اگر دامنه آن را برای کل 
کشور پیاده سازی کنیم، به همه رویدادهای 
مالی می رسیم. ســال ۹8 بالغ بر ۱۵ گروه از 
حرفه ها و صاحبان مشــاغل مشــمول ثبت 
کارتخوان در نظام مالیاتی شدند که ثبت نام در 
مشــاغل زیاد نبــود. ۷۰ درصد پزشــکان 
کارتخوان خود را ثبت کرده اند. سایر مشاغل 
نیز کمتــر از ۱۰ درصد تمکین کردند. از اول 
سال ۹۹ مشمولان مکلف هستند که این قانون 
را اجرا کنند. البته به آن معنا نیست که نتوانند 
اکنــون ثبت نــام کنند، بلکه از مشــوق ها و 
مزیت های در نظر گرفته شده محروم و حتی 
جرایمی نیز در نظر گرفته شده است. دریافت 
مالیــات در هر کشــوری به لحــاظ تامین 
هزینه هــای دخل وخرج بودجــه، جایگاه و 
اهمیت ویژه ای دارد. در این سال ها به واسطه 
کاهش دیگر منابع در ســبد درآمدی بودجه 
کشور، ظرفیت قانون گذاری و اجرایی معطوف 
به پایدار سازی و توســعه نظام مالیاتی بوده 

است.

سازمان امور مالیاتی یک بانک را به مراجع قضایی معرفی کرد

رییس سازمان امور مالیاتی دستورالعمل رسیدگی به 
صورتحســاب های غیرواقعی را ابلاغ کرد.به گزارش ایسنا، 
امیدعلی پارسا طی بخشنامه ای اعلام کرد: پیرو بخشنامه قبلی 
در خصوص نحوه رسیدگی به صورتحساب های غیرواقعی و 
همچنیــن ضمن تاکید بــر اجرای مفاد این بخشــنامه در 
حسابرسی های مالیاتی کلیه سنوات علی الخصوص سال های 
۱۳۹۷ و ۱۳۹8 ادارات امور مالیاتی باید با دعوت از مودی مورد 
حسابرســی از وی درخواســت کنند که اسامی خریداران و 
فروشندگان واقعی را که اسامی آنها در اسناد و مدارک تسلیمی 
اعلام نشده، ارائه کند.در این راستا، همکاری لازم با مودی مورد 
حسابرسی صورت می گیرد و مهلت کافی )حداکثر یک ماه( 

برای ارائه اسامی خریداران و فروشندگان واقعی مد نظر قرار 
می گیرد و با رعایت مفاد بخشنامه، باید بدین شرح اقدام شود: 
هر گاه بر اساس مدارک و مستندات ارائه شده توسط مودیان 
واقعی )خریدار و فروشــنده( یا مودیان فاقد اعتبار مالیاتی 
)مودیان صوری به عنوان خریدار یا فروشنده( یا اطلاعات واصله 
از سایر اشخاص مشخص شود مودی واقعی نسبت به خرید از 
مودیان فاقد اعتبار مالیاتی )مودیان صوری( یا فروش به آنها 
اقدام کرده است، ادارات امور مالیاتی مکلفند نسبت به عدم 
پذیرش اعتبار مالیاتی خریــد )خرید از مودیان فاقد اعتبار 
مالیاتی( اقدام کنند.مگر اینکه مودی نسبت به معرفی فروشنده 
واقعی اقدام نماید و در صورت مطالبه و پس از وصول مالیات و 

عوارض ارزش افزوده خرید یادشده از فروشنده واقعی، مبالغ 
پرداختی برای خریــدار واقعی اعتبار مالیات بر ارزش افزوده 
محسوب می شود.همچنین باید در مواردی که قبلا نسبت به 
پذیرش اعتبار خرید از مودیان فاقد اعتبار اقدام کرده اند، مجددا 
نسبت به مطالبه مالیات تا سقف اعتبار غیرواقعی پذیرفته شده 
از خریدار واقعی )با توجه به عدم پرداخت مالیات و عوارض در 
زمان خرید( اقدام کنند.طبق اعلام ســازمان امور مالیاتی، با 
توجه به عدم صدور صورتحساب با نام خریدار واقعی، نسبت 
به مطالبه جریمه عدم صدور صورتحساب موضوع مواد ۱۶۹ 
مکرر قانون مالیات های مستقیم و همچنین بند ۲ ماده ۲۲ 

قانون مالیات بر ارزش افزوده اقدام کنند.

دستورالعمل رسیدگی به صورتحساب های غیرواقعی
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۸
دکتر »کاظم خاوازی« درباره رویکرد شرکت مس در راه اندازی واحدهای تولید کود شیمیایی، گفت: در نتیجه بحث و تبادل نظر مابین وزارت جهاد و صمت قرار شده است تا شرکت مس به عنوان یکی از شرکت های 
قدیمی و قوی کشور در خصوص یکی از محصولات وزارت جهاد کشاورزی که کودهای فسفاته باشد با وزارت جهاد کشاورزی همکاری کند.  در این زمینه مقرر شد شرکت ملی مس احداث واحدهای تولید کودهای 
شیمیایی فسفاته SSP، TSP و DAP را در برنامه کاری خود قرار بدهد که این اقدام شرکت ملی مس برای بخش کشاورزی یک کار بسیار با اهمیت است چون کود یکی از آیتم های مهم در نهادهای زراعی و باغی هست 
و با این اقدام ما در تولید این کودها خودکفا می شویم.  در جریان این همکاری مجموع سرمایه گذاری ها توسط شرکت ملی مس تامین خواهد شد و وزارت کشاورزی از تامین بخشی از مواد مورد نیاز این کار حمایت 
می کند.  این محصول در تولید کودهای شیمیایی، خوراک دام و اسید فسفریک با گرید خوراکی مورد استفاده قرار می گیرد و مازاد آن نیز در  صادرات می تواند مورد استفاده قرار گیرد. در حال حاضر، بخشی از کودهای 

فسفاته و شیمیایی مورد نیاز کشور از خارج و بخش دیگر آن در داخل تامین می شود ولی این حرکت خوب شرکت ملی مس باعث خواهد شد کشور در تولید این محصول در مدت کوتاهی خودکفا شود.

باحمایت
شرکتمسدرتولید
کودهایشیمیایی
وفسفاته
خودکفامیشویم

هفته نامه اقتصادی ایران

خبـــــر

در رتبــه بندی 
گاز  و  نفــت  مخازن 
کشف شــده در سال 
2019، رتبه نخســت 
جهان در کشف بزرگ 
ترین مخازن نفت و گاز 
با کشــف ۵ میلیارد 
بشــکه نفــت قابل 

استحصال به ایران تعلق گرفت.
صالح هندی با بیان اینکه در ســال ۲۰۱۹ بیش از 
۲۰۰ اکتشــاف در جهان انجام شده افزود: سهم ایران از 
این اکتشاف ها، اکتشاف اول و سوم جهان بوده است. ایران 
در سال ۲۰۱۹ میدان ارم را به عنوان رتبه اول و میدان نام 
آوران را باعنوان رتبه سوم بزرگ ترین اکتشاف های جهان 
درسال گذشته میلادی به دست آورد.هندی با بیان اینکه 
در کســب این عناوین با بزرگ ترین شرکت های جهان 
رقابت کرده ایم گفت: رتبه دوم مربوط به گاز پروم روسیه 
با حدود ۳ میلیارد بشــکه و اختلاف فاحش با کشفیات 
ایران، رتبه سوم مربوط به شرکت قدیمی و قوی بریتیش 
پترولیوم، رتبه چهارم مربوط به ابر شرکت اکسون موبیل 
ایالات متحده و رتبه پنجم متعلق به نفت فلات قاره چین 
بوده است. مدیر اکتشاف شرکت ملی نفت ایران با بیان 
اینکه حدود ۲۰ میلیارد بشــکه معــادل نفت خام قابل 
استحصال درسال ۲۰۱۹ درجهان کشف شده است افزود: 
با اقدامات انجام شــده توانستیم حدود ۵ میلیارد بشکه 
نفت قابل استحصال برای کشور ثبت کنیم که ۲۵ درصد 
کل نفت وگاز کشف شده در سال ۲۰۱۹ جهان است. در 
یــک رقابت نابرابر و در شــرایط تحریم، موفق شــدیم 
بزرگترین کشف ۲۰۱۹ را از آن جمهوری اسلامی کنیم. 
کار تکمیل دو چاه اکتشافی انجام شده و سه چاه دیگر هم 
در نیمه دوم ســال تکمیل خواهد شد و با کشفیاتی که 
امیدواریم در این مناطق به ثبت برســانیم، تکرار رتبه 
بزرگترین کشف جهان برای ســال آینده دور از انتظار 
نیست. امسال در اکتشاف به مناطق جدید نیز ورود کرده 
ایم و به دنبال کشف منابع نفت و گاز در استان گلستان 
در موقعیت هیرکان و دشــت مغان در موقعیت ارتوداغ 
هســتیم که امسال کار حفاری چاه ها آغاز می شود و اگر 
این حفاری ها به نتیجه برســد با توجه به موقعیت این 
مناطق دستاورد بزرگی برای کشور به حساب می آید. در 
کســب داده ها برای نخستین بار، یک طرح اکتشافی در 
منطقه بســتان آباد میانه و طرح بسیار بزرگ دیگری در 
شرق بندرعباس و در منطقه جازموریان آغاز کرده ایم که 
به دلیل وســعت طرح ها، نتایج آن به ســال های آینده 

موکول خواهد شد.

یک کارشناس مالیاتی با اشاره به اینکه فاکتورهای 
صوری به چالشی برای غیرمودیان تبدیل شده است، گفت: 
عده ای برای فرار از مالیات، کد ملی جعلی به نام دیگران را در 
فاکتورها درج می کنند که باعث دردسر مردم می شود. 
سیاوش غیبی پور در گفت وگو با خبرگزاری فارس در مورد 
مطالبه مالیات از غیرمودی در ادارات مالیاتی اظهار کرد: طبق 
دستورالعمل ماده 1۵۷ قانون مالیات های مستقیم، شناسایی 

مودی با اداره امور مالیاتی است.
فرض کنید یک برگ تشخیص مالیاتی صادر می شود که به نام 
شخص غیر از طرفین معامله که کدملی آن ثبت شده است و به همین 
علت مالیات برای این فرد آمده و کدملی همان است، اما سایر اسناد و 
تراکنش و حساب بانکی به نام صاحب کد ملی نیست. نماینده سازمان 
امور مالیاتی در هیات های حل اختلاف مالیاتی افزود: این دستورالعمل 
شفاف کرده که هیات های حل اختلاف بر اساس ماده ۱۵۷ قانون 
مالیات های مستقیم مودی واقعی را شناسایی و مالیات را مطالبه کنند 
و از غیر مودی رفع تعرض شود. این کارشناس مالیاتی در پاسخ به این 
سوال که  موضوع به کدملی اجاره ای و شرکت های صوری بازمی گردد، 
با تایید آن گفت: مثلا به یک فروشگاه بزرگ مراجعه می کنید و ۱۰۰ 
میلیون تومان کالا  می خواهید فاکتور صوری و جعلی )شامل نام شرکت 
و کدملی( ارائه می دهد.  وی با بیان این که وحدت رویه در رابطه با مطالبه 
مالیات از غیر مودی توسط معاون درآمدهای مالیاتی به ادارات مالیاتی 
ابلاغ شده است، تصریح کرد: برخی ادارات مالیاتی افراد را به هیات های 
حل اختلاف مالیاتی می فرستادند. برخی می گفتند شکایت کنند. 
عده ای غیرمودی را به معاونت فناوری سازمان هدایت می کردند که 
نامش را از سامانه حذف کند که آنها نیز این کار را نمی کنند و می گویند 
باید یک مرجعی آن را تایید کند که معامله نکرده است. همچنین 

عده ای می گویند باید همه ایران را بگردد و درگیر این موضوع شود.

براســاس گزارش ارزیابی کیفی خودروهای سواری تولیدی در 
مردادماه سال جاری، محصول پژو ۲۰۰8 ایران خودرو تنها خودرویی است 
که پنج ستاره کیفی را کامل کسب کرده است اما از سوی دیگر خودرو تک 
ستاره در این بررسی کیفیت خودروها دیده نمی شود. این در حالی است 
که ۱۶ خودرو سه ستاره کیفی و پنج خودرو چهار ستاره کیفی را به خود 
اختصاص داده اند.براساس ارزیابی صورت گرفته از سوی شرکت بازرسی 
کیفیت و استاندارد ایران )ISQI(، درحالی که برخلاف گزارش ارزیابی 
کیفی خودروهای ســواری در ماه های گذشته، در گزارش مردادماه به 
کیفیت خودروهای سطح قیمتی یک و سه اشاره نشده است؛ از یک سو 
پژو ۲۰۰8 از سطح قیمتی دو، تنها خودرویی است که پنج ستاره از پنج 
ستاره کیفی را کسب کرده است اما از سوی دیگر خودروی تک ستاره 
کیفی هعم دیده نمی شود. در خودروهای سواری در سطح قیمتی دو؛ پس 
از پژو ۲۰۰8، هایما S۷ اتوماتیک چهار ستاره و همچنین خودروهای جک 
S۵، جک S۳، تیگو ۵ و SWM G۰۱ سه ستاره کیفی را کسب کرده اند. 
در همین سطح قیمتی NEW MVM X۳۳S، دو ستاره از پنج ستاره 
کیفی را دریافت کرده است. در گروه قیمتی چهار خودروهای سواری، پژو 
۲۰۷ و پژو ۲۰۷ صندوقدار، دناپلاس و برلیانس H۲۳۰ در این ارزیابی 
موفق به کسب چهار ستاره کیفی شده اند.   خودروهای سواری دنا، پژو ۲۰۶ 
صندوقدار و مدل بدون صندوق آن، رانا، سورن، پژو پارس اتوماتیک و پژو 
پارس)ایران خودرو کرمانشاه، فارس، تهران، خراسان، مازندران و صنایع 
خودروسازی فردا( توانسته اند در این ارزیابی سه ستاره از پنج ستاره کیفی 
را در سطح قیمتی چهارم به خود اختصاص دهند. در این گروه همچنین 
پژو ۴۰۵ خراسان در رده دو ستاره کیفی قرار گرفته است. در خودروهای 
سواری در سطح قیمتی پنجم؛ محصولات کوییک و کوییک R، تیبا، تیبا 
۲ و ســاینا موفق به کســب سه ستاره کیفی و ســایپا X۱۳۱  همین 
خودروسازی و سایپا X۱۳۱ شرکت پارس خودرو، دو ستاره از پنج ستاره 
کیفی را کسب کرده اند. در مدل ارزیابی کیفی خودروهای داخلی این 
محصولات بسته به کیفیت خود یک تا پنج ستاره دریافت می کنند. یک 

ستاره پایین ترین و پنج ستاره بالاترین سطح کیفی را نشان می دهد.

در جلسه مجمع عمومی عادی به طور فوق العاده 
بانک گردشگری که با حضور اکثریت سهامداران برگزار 
شد، صورت های مالی منتهی به 29 اسفند سال 1398 به 

تصویب رسید.
 ابتدا مرتضی خامی مدیرعامل بانک گردشگری گزارشی 
از عملکرد هیات مدیره بانک را به سهامداران حاضر در جلسه 
مجمع ارائه کــرد. مرتضی خامی در گزارش خود تصریح کرد: 
اعضای هیات مدیره بانک گردشگری تلاش کرده تا تاثیر شرایط 
تحمیلی بیرونی را به حداقل برساند و مانع از افزایش پیامدهای 
ناشــی از شرایط اقتصادی به بانک شود ضمن اینکه توانست با 
تکیه بر سیاست های کلان خود جزو بانک های سودده در بورس 
باشد. وی افزود: مرحله اول افزایش سرمایه بانک گردشگری تا 
۱۵ هزار میلیارد ریال بود که در نیمه نخســت سال ۹۹ محقق 
شــد و ورود به مرحله دوم افزایش ســرمایه در سال جاری در 

دستور کار بانک قرار گرفته است.

خبـــر
 ایران رتبه نخست جهان 

در اکتشاف نفت و گاز

کد ملی جعلی برای فرار از مالیات

 ارزیابی کیفی خودروهای سواری 
در مردادماه

سوددهی بانک گردشگری

بهینه سازی مصرف انرژی می تواند نقش 
سازنده ای در آینده اقتصاد کشور ایفا کند

جلســه دیدار تعدادی از اعضای هیأت مدیره فدراسیون 
صنعت نفت ایران با معاون اول رئیس جمهوری برگزار شد. اسحاق 
جهانگیری در این جلسه پیشنهادات مطرح شده برای بهینه سازی 
مصرف انرژی را مثبت ارزیابی کرد و گفت: بهینه سازی مصرف 
انرژی از مهم ترین ضرورت های کشــور است که می تواند نقش 
سازنده ای در بخش های مختلف اقتصادی و آینده اقتصاد کشور 
ایفا کنــد. به گزارش پایگاه اطلاع رســانی معــاون اول رئیس 
جمهوری، معاون اول رئیس جمهوری با تأکید بر اینکه بهینه سازی 
مصرف انرژی می تواند به صیانت از ذخایر و منابع انرژی کشــور 
کمک کند، افزود: بهینه سازی مصرف انرژی ظرفیت بزرگی است 
که در افزایش درآمدهای ارزی کشور و ایجاد فرصت های شغلی 
آثار مثبت زیادی را به همراه خواهد داشت. جهانگیری با یادآوری 
اینکه خوشبختانه مصوبات خوبی در حوزه بهینه سازی مصرف 
انرژی وجود دارد، خاطرنشان کرد: اگر    آیین نامه های اجرایی این 
مصوبات نیاز به اصلاح داشته باشد، دولت آمادگی دارد پیشنهادات 
بخش خصوصی را در این خصوص مورد بررسی قرار دهد. وی از 
اعضای هیأت مدیره فدراســیون صنعت نفت ایران خواست اگر 
سازوکار یا پیشنهادات جدیدی برای فعال کردن طرح های مرتبط 
با بهینه سازی مصرف انرژی دارند، این پیشنهادات را به دولت ارائه 
دهند تا مورد بررسی قرار گیرد. در این جلسه رئیس هیأت مدیره 
فدراسیون صنعت نفت ایران نیز گزارشی از عملکرد و فعالیت های 
این فدراســیون که از زیرمجموعه های اتــاق بازرگانی، صنایع، 

معادن و کشاورزی ایران است، ارائه کرد.
www.etebar.net

www.etebar.net

www.etebar.net
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وزیر نفت جمهوری اسلامی ایران 
با درخشــان نامیدن تاریخ اوپک، بر 
ضرورت ادامه همکاری این ســازمان 
تأکید کرد و گفت: انسجام بیشتر اوپک 
همیشه ثبات بیشتر بازار جهانی نفت را 

به دنبال داشته است.
به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی  
وزارت نفت، بیژن زنگنه در گفت وگو با بولتن 
ویــژه ۶۰ ســالگی ســازمان کشــورهای 
صادرکننــده نفت )اوپک( به پرســش های 
دبیرخانه این ســازمان پاســخ گفت. متن 
گفت وگــوی وزیر نفــت ایــران را در ادامه 

می خوانید:
ارتباط تاریخی ایــران با اوپک 
چیست و چه تأثیری بر توسعه اش دارد؟

ملی شدن صنعت نفت در ایران از سوی 
دولت دکتر مصدق نقطه عطف مهم در تاریخ 
صنعت نفت این کشور است. اگرچه این تحول 
مهــم تاریخی تحت تأثیــر کودتای ۱۹۵۳ 
میلادی قرار گرفت، اما ایده مقابله با ســلطه 
شرکت های نفتی و تلاش های انجام شده برای 
دســتیابی به اســتقلال صنعت نفت زمینه 
همکاری میان پنج کشور بزرگ تولیدکننده 
نفت برای مقابله با ســلطه هفت شــرکت 
بین المللی نفتی )معروف به هفت خواهران( 
را فراهم کرد. این امر سرانجام سبب تأسیس 
اوپک شــد.  به دنبال تأسیس اوپک در سال 
۱۹۶۰ میلادی و حضور ایران به عنوان یکی از 
اعضای بنیانگذار این سازمان، روند ملی شدن 
صنعت نفت احیا شد و کشورهای عضو اوپک 

از جنبش صنعت نفت ایران الهام گرفتند.
 این مســئله بر انعکاس و رویکرد ملی 
شــدن صنایع نفــت کشورهایشــان تأثیر 

بیشتری گذاشت.

به نظر شما مهم ترین نقاط عطف 
اوپک کدام است؟

تشکیل و تأسیس اوپک با هدف تأمین 
منافع کشــورهای عضو و صنعت نفت آنها 
مهم ترین نقطه عطف تاریخ ســازمان است. 
مطابق ماده ۲ اساسنامه اوپک، هدف اصلی 
این ســازمان هماهنگی و یکپارچه ســازی 
سیاست های نفتی کشورهای عضو و تعیین 
بهتریــن روش برای حفاظــت از منافع آنها 
به صورت فردی و جمعی است. به طور کلی، 
فلسفه تأسیس اوپک حمایت از اعضای آن و 
حفظ ثبات بازار است، بنابراین مهم ترین نقطه 
عطف اوپک درک مشترک کشورهای عضو 
از تحــولات بازار نفت و ضرورت اتخاذ تدابیر 
لازم برای تحقق اهداف مندرج در اساسنامه 
اوپک اســت. اهمیت این تفاهم مشترک به 
حدی است که کشورهای عضو اوپک با وجود 
اختلاف شــدید سیاسی در بعضی از مقاطع 
زمانی، همیشــه برای دســتیابی به هدف 
مشترک ثبات بازار و به حداکثر رساندن منافع 
خود دور هم جمع شده اند و سرانجام درباره 

هر موردی به اجماع رسیده اند.
تاثیر توافقنامه همکاری و منشور 
همکاری چه تاثیر بر عملکرد اوپک در 
قامت یک سازمان بین المللی چه بوده 

است؟
اعلامیــه همــکاری )DoC( نتیجه 
نشست مشترک وزیران کشورهای اوپک و 
غیراوپک در ۱۰ دسامبر ۲۰۱۶ بود و بر اساس 
اصول اساسی همکاری، ثبات و پایداری است. 
این توافقنامه روابط نمونــه ای بین اوپک و 
کشورهای تولیدکننده نفت غیر اوپک برای 
حمایــت و حفظ ثبات پایدار در بازار جهانی 
نفت برقرار کرده است. اوپک عامل اصلی این 
همکاری در میان ۲۳ کشور تولیدکننده نفت 
بــرای تحقق اهداف مشــترک آنها اســت. 
کشورهای عضو اوپک ضمن تأکید بر ضرورت 
حفظ وحدت و استقلال سازمان، بنیان لازم 
را برای گسترش همکاری با تولیدکنندگان 
غیر اوپــک در چارچوب توافقنامه همکاری 
فراهم کرده انــد. با وجود تلاش های جمعی 
برای ایجاد ثبات در بازار جهانی نفت، اوپک در 

مقاطع مختلف تاریخی با حملات و اتهام های 
بعضی از مصرف کنندگان عمده روبه رو شده 
اســت. برای نمونه، هر زمانــی که با افزایش 
قیمت روبه رو شــدیم، اوپک به کارتل بودن 
متهم شــده و هر زمانی که قیمت ها کاهش 
یافتــه، اوپک به افزایش عرضــه نفت برای 
تأثیرگذاری بر قیمت ها متهم شده است. در 
این راســتا، اصول حقــوق بین الملل هیچ 
حمایت یا حفاظتی از اوپــک یا اعضای آن 
نمی کند و بیشتر کشورهای عضو اوپک برای 
حفاظــت از ثــروت ملــی خود و توســعه 

کشورهایشان راهی جز نفت ندارند.
اهمیــت ادامه فعالیــت اوپک 

چیست؟
مهم ترین اهمیت اوپک در آینده ارتقای 
بیشتر همکاری و هماهنگی در داخل اوپک 
خواهد بود. با نگاهی به تاریخ درخشــان ۶۰ 
ساله اوپک، می توان دریافت که انسجام بیشتر 
در اوپک همیشــه ســبب ثبات بیشتر بازار 
جهانی نفت شده است. هرگونه تلاش برای 
حل مســائل امنیتی کنونی در خاورمیانه به 
ثبات بیشتر بازار نفت کمک می کند و برای 
تولیدکنندگان و مصرف کنندگان نفت مفید 

است.
لطفاً بینش های حاصل از تجربه های 

خود در اوپک را با ما در میان بگذارید؟
چالش مهم اخیر اوپک افزایش قدرت 
بازارهای مالی در تعیین قیمت نفت و کنترل 
بازار نفت از طریق فعالیت های سوداگرانه بوده 
است. افزون بر این، اوپک و کشورهای عضو 
آن باید هم از نظر تئوریک و هم از نظر عملی 
با استفاده از نفت به عنوان ابزاری سیاسی برای 
فشــار و تحریم کشورهای تولیدکننده نفت 

مخالفت و آن را محکوم کنند.

شــرکت  مدیرعامل 
توســعه  و  مهندســی 
نفت)متن( گفت: لوله های 
تولید داخل از نظر کیفی و 
کمــی و همچنین از حیث 
تنوع در جایگاه مناســبی 
هستند و می توانند صنعت 
نفت را از واردات لوله بی نیاز 

کنند.
 تورج دهقانی ضمن بازدید 
از کارخانــه لوله ســازی صفا و 
شرکت پکا شیمی که از فعالان 
طرح ملی انتقال نفت خام گوره-

جاسک هســتند، گفت: بستر 
تولید لوله پیــش از این نیز در 
کشور فراهم شده بود و با توجه 
به اهمیت لوله های ســازگار با 
سرویس ترش در این طرح و در 
راستای عمل به دستورات مقام 
معظم رهبــری در راســتای 
حمایت از تولید داخل؛ شرکت 
های لوله ســاز، توانمندی های 
خود را در حوزه تولید لوله ارتقاء 
داده و خوشبختانه در این بازدید 

مشاهده شد که لوله های تولید 
داخــل از نظر کیفــی و کمی و 
همچنیــن از حیث تنــوع در 
جایگاه مناســبی هستند و می 
توانند صنعت نفت را از واردات 
لولــه بی نیاز کننــد. به منظور 
اســتفاده حداکثــری از توان 
ســازندگان داخلی، لازم است 
صنعت نفت نیاز های آتی خود را 
به شرکت های لوله سازی اعلام 
کند تا آنها آمادگی های لازم را 
برای تولید و تامیــن نیازهای 
صنعت نفت در حوزه لوله کسب 
کنند.کیفیت لولــه های مورد 
اســتفاده در صنعــت نفت به 
خصوص در بخش بالادستی از 
اهمیت ویژه ای برخوردار است 
و  خوشبختانه، بازرسی فنی بر 
کیفیت لوله های تولیدی صحه 
گذاشته است که این کیفیت می 
بایست در تمام مراحل ساخت 

لوله ها حفظ شود.
وی از وجود ظرفیت تولید 
روزانه بیش از ۲.۵ کیلومتر لوله 

در کارخانه لوله سازی صفا ابراز 
خرســندی کرد و گفت: همه 
عوامــل در طرح ملــی گوره – 
جاســک با تامین صفر تا صدی 
لوله مــورد نیــاز در این طرح، 
مفهوم واقعی “ما می توانیم” را 
اثبات و به منصه ظهور رساندند 

که این یک افتخار ملی است.
گفتنی اســت، شــهرام 
شمس، مدیر کل نظام تامین و 
تجاری سازی معاونت مهندسی 

وزارت نفت، اعضای هیأت مدیره 
و جمعــی از مدیران ســتادی 
شرکت متن، به منظور نظارت بر 
روند ساخت و پوشش لوله های 
طرح گوره جاسک در بازدید از 
کارخانــه لوله ســازی صفا و 
شرکت پکا شیمی)سازنده مواد 
اولیه پوشش FBE لوله های طرح 
گــوره- جاســک(، مدیرعامل 
شــرکت متــن را همراهی می 

کردند.

هم اکنون در شرکت لوله 
ســازی صفا ۱۳۰۰ نفر شاغل 
هستند که به اذعان مدیرعامل 
این شــرکت به واســطه طرح 
گوره- جاسک از ابتدای امسال 
۳۰۰ فرصت شغلی جدید ایجاد 
شده و تا پایان سال جاری ۷۰۰ 
فرصت شــغلی جدید دیگر نیز 
ایجاد خواهد شــد. در شرکت 
پکاشــیمی نیز هم اکنون ۷۰۰ 

نفر شاغل هستند.

انسجام اوپک ثبات بیشتر بازار جهانی نفت را
 به دنبال دارد

  سازندگان ایرانی می توانند صنعت نفت را از واردات لوله بی نیاز کنند

رئیس پلیس راهور استان اصفهان 
گفت: پلیــس راهنمایی و رانندگی این 
اســتان در صــدد راه انــدازی پلیس 
دوچرخه ســوار به صــورت کیفــی و 
برنامه ریزی شده در مناطقی از کلانشهر 
اصفهان است. به گزارش ایرنا سرهنگ 
محمدرضا محمدی افزود: پلیس راهور 
دوچرخه سوار در محدوده هسته مرکزی 

و حاشیه رودخانه زاینده رود در کلانشهر 
اصفهان راه اندازی خواهد شد. وی با بیان 
اینکه اصفهــان به شــهر دوچرخه ها، 
شــناخته می شود و نیاز است که پلیس 
دوچرخه ســوار در آن به صــورت دائم 
راه اندازی شود، اظهارداشت: در مرحله 
نخســت ۲۰ دســتگاه دوچرخه برای 
نیروهای پلیس راهور اصفهان تخصیص 

می یابد و امیدواریــم این امر تا یک ماه 
آینده محقق شــود. محمدی با اشاره به 
اینکه در برهه ای از زمان گذشته، پلیس 
دوچرخه ســوار در اصفهــان فعالیــت 
می کرد، گفت: آن اقدام چندان با برنامه 
و دائم نبود و دوچرخه های مورد استفاده 
نیز کیفیت لازم را نداشت درحالیکه لازم 
است پلیس راهور دوچرخه سوار در حد 

شعار و موقتی نباشد. رئیس پلیس راهور 
اصفهان با تأکید بر اینکه دوچرخه سواران 
در معابر شهری اصفهان، امنیت لازم را 
ندارند، تصریح کرد: لازم است مسیرهای 
ویژه و امن برای آنها ایجاد شود درحالیکه 
برخی مسیرهای موجود در زمان حاضر 
 در اصفهــان، تکمیــل نشــده و ناقص

 است.

پلیس دوچرخه سوار بزودی در اصفهان آغاز به کار می کند
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سرپرســت وزارت صنعت، معدن و تجارت در رابطه با مشکل کارت های بازرگانی اظهار کرد: این کارت ها عملا جمع خواهند شد و افراد بر اساس رتبه بندی مشمول برخورداری از 
کارت بازرگانی خواهند شد. جعفر سرقینی درمورد با مشکل کارت های بازرگانی گفت: این کارت ها عملا جمع خواهند شد و افراد بر اساس رتبه بندی مشمول برخورداری از کارت 
بازرگانی خواهند شد.  به عبارت دیگر، کارت های یک بار مصرف که استفاده کنندگان آنها تجار واقعی نیستند جمع خواهد شد. با سامانه جدیدی که به همین منظور از حدود دو ماه 
پیش تعریف شده، تجار رتبه بندی شده و بر اساس رتبه شان کارت بازرگانی می گیرند.  به دلیل برخی مشکلات سامانه جدید، دستور دادیم تا سامانه های قبلی و جدید به مدت دو 
ماه به موازات یکدیگر کار کنند تا مشکلات سامانه جدید برطرف شود. به این ترتیب، کارت های بازرگانی یک بار مصرف جمع آوری خواهند شد. سرقینی درباره تشکیل صندوق های 
سرمایه گذاری بخش خصوصی در زیرمجموعه وزارت صمت، توضیح داد: این صندوق ها مورد حمایت وزارتخانه بوده و هست از تشکیل و فعالیت آنها حمایت می کنیم. در سال های 
گذشته قوانینی برای تشکیل این صندوق ها وضع شده، هرچند از قبل نیز با توجه به اینکه گفته شده بود سهامداران می توانند پول های خود را وارد شرکت ها کرده و به اندازه معادل 

بهره های بانکی از پول هایشان استفاده کنند، به نوعی اجرایی شده بود. راه اندازی صندوق های یاد شده می تواند کمک بیشتری به فعالان بخش خصوصی باشد.

کارتهایبازرگانی
یکبارمصرف
جمع
میشود

هفته نامه اقتصادی ایراناقتصاد و بورس

ارزشسهامشرکتهایمعدنوصنایعمعدنیدرهفتهگذشتهبهدلیلبازارگردانیهماهنگسهاماینشرکتها،بیشاز۱۲میلیارددلاررشدکرد.
بهگزارشاعتباربهنقلازسازمانتوسعهونوسازیمعادنوصنایعمعدنیایران)ایمیدرو(،بهدنبالبرگزاریجلساتهماهنگیایمیدروباسازمان
بورس،شرکتهایبزرگمعدنوصنایعمعدنیوبههمراهرئیسکمیسیوناقتصادیمجلس،بازارسرمایهباجهشهمراهشدوارزشسهام۸۵
شرکتعضواینگروه،به۸۸.۲میلیارددلاررسید.رشدریالیارزشاینشرکت،برابربا۲۶۱هزارمیلیاردتومانبودکه۱۶.۲درصدبیشازارزش
هفتهپیشازآنمحسوبمیشود.درحالحاضرمجموعارزششرکتهایمورداشارهبه۱۸۶۸میلیاردتومانرسید.بدینترتیباینگروهدرحال
حاضرنزدیکبه۲۸درصدازسهمبازاربورساوراقبهاداررادراختیاردارند.ایمیدروهمچنیندرپیجلسهمذکور،گامدومبرایتقویتسهام
معدنوصنایعمعدنیدربورسرابرداشتوکمیتهایرابهمنظورپیگیریتشکیلصندوقبازارگردانیشرکتهایمعدنیوصنایعمعدنیایجادکرد.

رئیسسازمانغذاوداروگفت:واکسنهایفاقدبرچسباصالتموردتاییداینسازماننبودهوتقلبیاست،بنابراینتوجهبهوجودبرچسباصالتواستعلامآنازسامانه
ttacبرایاطمینانازاصالتوسلامتآنضروریاست.بهگزارشفارس،محمدرضاشانهسازدربارهآخرینوضعیتوارداتوتوزیعواکسنآنفلوآنزا،گفت:امسالباتوجه
بهشرایطخاصناشیازشیوعویروسکرونا،۲میلیوندوزواکسنبرایگروههاییمانندافرادمسنوپرخطرمثلبیمارانپیوندی،قلبی-تنفسی،مادرانباردارو...کهتزریق
اینواکسنبرایشانضروریاست،تحویلمعاونتبهداشتیشدهاستکهدراختیارشبکههایبهداشتقرارخواهدگرفت.ویافزود:درحوزهتامینواکسنبرایسایرافراد
همنسبتبهسالگذشتهکهیکمیلیونو۶۰۰هزاردوزواکسنآنفلوآنزامصرفشدهبود،امسالحدود۱۴میلیوندوزواکسنراپیشبینیکردهایم.رئیسسازمانغذاو
داروباتاکیدبراینکهواکسندرداروخانهبااولویتافرادبالای۶۵سالعرضهخواهدشد،گفت:ازابتدایمهرافرادسالمندبالای۶۵سالباارائهکارتملیوثبتکدملی
خوددرداروخانههامیتوانندواکسنرادریافتکنندودرفازبعدیسایرافرادمیتوانندبرایتهیهواکسنبهداروخانههامراجعهوواکسنراباارائهکارتوکدملیتهیهکنند.

رشد۱۲میلیارددلاریارزشسهاممعدنیها عرضهواکسنآنفلوآنزابهافرادبالای۶۵سالباکارتملی

اخبارکوتاه

مجتبــی نظری، 
مدیــر بازاریابــی و 
بهمن  گروه  تبلیغات 
گفت: واقعیت این است 
که قبــل و بعــد از 
خصوصی سازی، توسعه 
بسیاری در گروه بهمن 

به وجود آمده و بهمن دیزل از نظر سالن های تولید 
به طور کلی بازسازی شده است. همچنین دو کارخانه 
دیگر در کنار آن شرکت خریداری شده و به منظور 
توسعه و افزایش ظرفیت سه برابری این شرکت به 

کار گرفته خواهد شد. 
به بهمن موتور نیز به تازگی یک سالن ۱۰هزار متری 
اضافه شده است. سه ســالن ۱۰هزار متری دیگر نیز به 
فضای کلی بهمن موتور افزوده می شود. سرمایه گذاری در 
زمینــه اتــاق رنــگ و کارخانه پــرس نیــز در برنامه 
توسعـــــه ای گروه بهمن دیده شده است که این اقدام 
به منــــظور توسعه کار بهمن موتور و دستیابی به سهم 
بازار بیشتر انجام خواهد شد.  پس از خصوصی سازی گروه 
بهمن، یک هزار نفر به نیروی انسانی این شرکت افزوده 
شده و برای ما بحث آموزش و نیروی انسانی مقدم است. 
رویکرد خصوصی سازی همچنین بهره وری بالایی را برای 
گروه ایجاد کرده است.  بر این اساس، سعی می کنیم آنچه 
را که مشتریان می خواهند و حق آن هاست، در اختیارشان 
قــرار دهیم. حتی در جایی که قانون حق را به ما می داد، 
سعی کردیم جانب مشــتریان را بگیریم.  یکی دیگر از 
اقدامات گروه بهمن، توســعه شرکت تیوان است و خط 
تولیــد در حال نصب آن توانایی تولید ۲۵۰هزار موتور با 
تکنولــوژی روز دنیــا را دارد. محصــولات ایــن خط 
استانداردهای یورو۶ را پاس می کنند و مصرف سوخت 

آن ۵ لیتر در هر ۱۰۰ کیلومتر است.

امیــر  ســید 
معاون  میرمنصــف، 
فروش و خدمات پس از 
با  بهمن  گروه  فروش 
بیان اینکه پشتیبانی 
و  خدماتی  10ســاله 
تامین قطعات محصول 

فروخته شده هم وظیفه قانونی و هم فراتر از یک 
تعهد برای ما است، گفت: تا جایی که حتی برای 
محصولات بالای 10 سال کارکرد نیز قطعه تامین 

شده و در انبار موجود است.
به عنوان مثال، مزدا۳ قدیمی هنوز هم تحت پوشش 
است و هر جا که احساس کنیم تقاضا از سوی مشتریان 
وجود دارد، فراتر از این هم قدم می گذاریم. الزام قانونی ما 
روی ۱۰ ســال است و کمتر از ۱۰ سال هم نخواهد بود و 
هدف ما همین است، مگر آن که تعداد انگشت شماری از 
یک محصول را وارد کرده باشیم.یکی از شاخص هایی که 
در این زمینه وجود دارد، ماندگاری خودروهای ماســت؛ 
زمانی که خودرویی را در خط تولید داریم، اگر قطعه برای 
یک محصول به دلایلی در بخش خدمات پس از فروش کم 
شــود، بر اساس سیاست خود حتی خط تولید را متوقف 
کرده تا کمبود این قطعه را در بخش خدمات جبران کنیم.  
خوشبختانه تا امروز زمان انتظار غیرمتعارفی برای تامین 
قطعه نداشته ایم. این زمان انتظار برای خودروهای دارای 
گارانتی ۴8 ساعت و برای محصولات خارج از گارانتی ۷ 
روز است. یکی دیگر از شاخص های موفقیت ما در این زمینه 
این اســت که تا امروز شکایتی در این حوزه نداشته ایم و 
قطعات ما شرایط مناسبی در مقایسه با شرکت های هم تراز 
دارد. درخصوص محصول جدید نیز قطعات ما در گمرک 
منتظر مجوز داخلی اســت. البته با گشایش هایی اخیر 
ایجادشده، در گمرک، به زودی چند کانتینر قطعات مربوط 
به ســی کی دی های مورد نیاز ســاخت خودروها به این 
شرکت ارسال می شــود و در خطوط تولید به کارگیری 
خواهند شد. درهرحال، زیرساخت ارائه خدمات محصولات 
جدید نیز بر پایه وجود قطعه استوار است و سیاست این 
گروه، عرضه محصول در شرایط اطمینان از تامین قطعات 
برای بخش های تولید و خدمات است و در غیر این صورت، 
محصول عرضه نمی شود.  یکی از مسائل اصلی گروه بهمن 
در عقد قرارداد با طرف های تجاری خارجی نیز تضمین 

تامین قطعات برای مدت مشخص است. 

طرح عدل بانک رفاه با توجه به اســتقبال مشتریان و به 
منظور بهره مندی هر چه بیشــتر آن ها از مزایای این طرح، 
تمدید شد.  به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی بانک رفاه 
کارگران، طرح عدل که بر اســاس آن، کارشناســان رسمی 
دادگستری دارای مجوز از قوه قضائیه یا کانون کارشناسان، سر 
دفتر دفاتر اسناد رسمی و ازدواج و طلاق دارای مجوز از سازمان 
ثبت اسناد و املاک کشور، مدیر )دارنده مجوز فعالیت( دفاتر 
خدمــات الکترونیک قضایــی دارای مجوز از قــوه قضائیه، 
مترجمین رسمی دادگستری دارای مجوز از قوه قضائیه و کانون 
مترجمان رسمی ایران و کارکنان رسمی یا قرارداد دائم شاغل 
در اداره های ثبت اسناد و املاک کشور تسهیلات دریافت می 

کنند، تا پایان آذرماه سال جاری تمدید شد.   

 اولین جلسه هیات مدیره شرکت بیمه البرز پس از 
برگــزاری موفق مجمع عمومی و تا یید عملکرد ســال 
گذشته این شرکت از سوی سهامداران،  با حضور اعضای 
جدید هیات مدیــره برگزار و ترکیب هیات مدیره جدید 
بیمه البرز تعیین شــد. در اولین جلسه هیات مدیره این 
شرکت، اعضای هیات مدیره بر ابقای مدیرعامل، رئیس 
هیات مدیره و نایب رئیس هیات مدیره برای دو سال آینده 
رای دادند. بر این اساس، مجید علی پناهی به عنوان رئیس 
هیات مدیره و محســن پورکیانی به عنوان نایب رئیس 

هیات مدیره و مدیرعامل ابقا شدند.

رئیس سازمان خصوصی ســازی با اشاره به آماده سازی 
شرکت ها برای ورود به بازار سرمایه اظهار داشت: تا پایان سال، 
هر ماه عرضه اولیه در بورس خواهیم داشت. علیرضا صالح افزود: 
سازمان خصوصی سازی در یک سال گذشته سیاست واگذاری 
شرکت ها را از طریق بورس در دستور کار خود قرار داده و همه 
تلاش خود را برای واگذاری از طریق بازار سرمایه می کند. وی 
ادامه داد: علاوه بر سهام شرکت های موجود در تابلوی بورس، 
۱۲ بنگاه که ۳ هلدینگ نیروگاهی را در خود جای داده، در حال 
آماده سازی برای ورود به بازار سرمایه است. صالح گفت: ۳ شرکت 
مجتمع صنعتی اســفراین، اپال پارســیان بنگان و عمران و 
مسکن سازان ایران، مهرماه پذیرش و کشف قیمت خواهند شد.

صرفه جویی ۱5 میلیون لیتری در 
مصرف بنزین با توسعه سی ان جی

سرپرست پژوهش و فناوری شرکت ملی پالایش و 
پخش فرآورده های نفتی ایران گفت: با تبدیل یک میلیون 
و 4۶0 هزار خودروی عمومی به سی ان جی،  1۵ میلیون 

لیتر در روز در مصرف سی ان جی صرفه جویی می شود.
محمد رضایی با ذکر اینکه اگر قرار باشد به جای ۲۰ میلیون 
متر مکعب ســی ان جی،  بنزین در کشور مصرف شود، نیازمند 
سرمایه گذاری نزدیک به ۷ تا 8 میلیارد دلاری است تا ۲۰ میلیون 
لیتر بنزین تولید کنیم، اظهار کرد:  اگر یک میلیون و ۴۶۰ هزار 
خودروی عمومی به دو میلیون خودرو افزایش پیدا کند و دوگانه 
ســوز شــود،  تنها نیازمند ۷۰۰ تا 8۰۰ میلیون دلار اســت که 
صرفه جویی ۲۰ میلیون لیتری را محقق می کند. بنابراین می توان 
به جای سرمایه گذاری هشت میلیارد دلاری، 8۰۰ میلیون دلار 
هزینه کنیم و با تولید خودروی سی. ان. جی سوز به همان هدف 
برســیم.  ایران منابع زیادی گاز دارد و به خصوص در فصول گرم 
ســال علاوه بر صادرات گاز مازاد تولید هم داریم. اگر گاز را صادر 
کنیم، خالص درآمد حدودا متر مکعبی ۱۰ سنت است اما صادرات 
سوخت مایع مثل بنزین و گازوییل قیمت های بالاتری دارد. اگر با 
توسعه  سی ان جی این مصرف، نصف شود،   امکان صادرات فراهم 
شده و می توانیم با درآمد ناشی از آن چرخ صنعت را بچرخانیم. 
گاز طبیعی به صورت نامحدود در کشور است و اگر بخواهیم کل 

سوخت کشور گاز باشد کمبود گاز نخواهیم داشت.

خبـــر
سهم خواهی بیشتر از بازار

 خدمات در گروه بهمن  
فراتر از یک تعهد است

طرح عدل بانک رفاه  

ترکیب جدید هیات مدیره بیمه البرز

هر ماه یک عرضه اولیه در بورس

بیمه سرمد؛ حامی هنرمندان تا سال ۱۴۰۰
تفاهم نامه بیمه تکمیلی درمان هنرمندان با حضور مدیران 
بیمه سرمد و صندوق اعتباری هنر امضا شد. تفاهم نامه بیمه تکمیلی 
درمان هنرمندان با بیمه ســرمد با حضور سیدحسین سیدزاده 
مدیرعامل صندوق اعتباری هنر و مهدی مهدوی مدیرعامل بیمه 
سرمد امضا شــد. به موجب این تفاهم نامه، صندوق اعتباری هنر 
قرارداد بیمه تکمیلی اعضای خود را برای ســومین سال پیاپی با 
شرکت بیمه سرمد تمدید کرد. دوره قرارداد جدید از تاریخ اول تیر 

ماه ۱۳۹۹ تا اول تیر ماه سال ۱۴۰۰ است.
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 رئیس قوه قضائیه گفت: تشکیل 
دولت الکترونیک در جلوگیری از طولانی 
شدن دادرسی ها بسیار موثر است زیرا 
مکاتبات و استعلام هایی که میان مراجع 
قضایی و بخش های مختلف در زمینه 
رسیدگی به یک پرونده انجام می گیرد، 
بعضا دادرسی ها را طولانی می کند که 
افتتاح پردیــس نوآوری های حقوقی و 
قضایی می تواند یاری رســان دستگاه 
قضایی در حوزه های مختلف ثبت اسناد 
و املاک، پزشــکی قانونی و سازمان 

زندان ها باشد.
آیت الله ســیدابراهیم رئیسی در آیین 
افتتاح پردیس نوآوری های حقوقی و قضایی، 
با گرامیداشت هفته دفاع مقدس، با بیان این 
که امام راحل در دوران دفاع مقدس، امور را به 
نیرو های مبتکر و خلاق جوان واگذار کرد و این 
جوانان بــا وجود همه کمبود هــا و تنگناها، 
اقدامات نوینــی را در عرصه جنگ رقم زدند، 
افــزود: امروز هم باید از ظرفیت علمی عظیم 
نیروی جوان و شرکت های دانش بنیان برای 

پیشبرد امور و رفع مشکلات بهره گرفت.
شــرکت های دانش بنیــان می توانند 
مســایل حقوقی و قضایی خــود را از طریق 
دفتری که در زیرمجموعه دســتگاه قضایی 
تاسیس شــده است پیگیری کنند.  از سویی 
دیگر این شــرکت ها، ظرفیت های خود را در 
۴۰۰موضوع شناسایی شــده به بخش های 
مختلف قضایی ارائه می دهند تا دسترسی به 
عدالت برای مردم تســهیل و تســریع شود و 
شفافیت دستگاه قضایی هم افزایش یابد. وی 
ابراز امیــدواری کــرد که افتتــاح پردیس 
نوآوری های حقوقی و قضایی بتواند یاری رسان 
دســتگاه قضایی در حوزه های مختلف ثبت 
اســناد و املاک، پزشــکی قانونی و سازمان 
زندان هــا باشــد.رئیس قوه قضائیــه، پابند 
الکترونیک را یکــی از نمونه های موفق اقدام 
دانش بنیان نهادینه و بومی شــده در کشور 
برشمرد که بسیاری از امور مربوط به زندانیان 

را تسهیل کرده است.
بایــد از شــرکت های دانــش بنیان 
حمایت های قانونی، مالی و حقوقی و قضایی 
شــود. موضوع اعتبارســنجی شــرکت ها و 
جلوگیری از تاسیس شرکت های صوری که 
مشکلاتی را برای مردم ایجاد می کنند امری 
بســیار ضروری اســت که این مهم با افتتاح 
پردیس نوآوری های حقوقی و قضایی تحقق 

بیشتری می یابد.
دولت الکترونیک، موضوع دیگری بود که 
رئیس دستگاه قضا در اظهاراتش بر تحقق آن 
تاکید کرد وگفت: بــرای تحقق کامل دولت 
الکترونیک، بخش های مختلف کشور باید از 
امساک اطلاعاتی پرهیز کنند و با رعایت اصول 
و ضوابــط امنیتی اطلاعات خود را با ســایر 
بخش ها لینک کنند. وی همچنین در جریان 
افتتاح این مرکز، از بخش های مختلف پردیس 
دیدن کرد و ضمن گفتگوی چهره به چهره با 
مدیران پروژه های مختلفی که در این مجموعه 
طراحی شــده اســت، در جریان برنامه ها، 
فعالیت هــا و رونــد اجرایــی طرح های در 
دســتورکار پردیس قرار گرفت. رئیســی با 
اســتقبال از طرح هــا و پروژه هــای پردیس 
نوآوری های حقوقی و قضایی توصیه هایی هم 

برای اجرای هر چه بهتر این طرح ها و پروژه ها 
به منظور تســهیل فرآینــد توزیع عدالت در 
جامعه داشــت و بر لزوم همکاری بخش های 
مختلف حقوقی و قضایی با این پردیس تأکید 
کرد. رئیس قوه قضائیه با تقدیر از برنامه های 
پردیس نوآوری هــای حقوقی و قضایی برای 
حمایت از طرح های خلاقانه افراد کم درآمد 
جامعــه و کاهش هزینه های خدمات قضایی 
تأکید کرد: فهم مطالب در حوزه تئوری خوب 
اســت، اما اجرای هر طرحی نیازمند جرأت و 
جسارت است که با آن می توان موانع را از سر 
راه برداشــت. رئیسی با تأکید بر لزوم توجه به 
صیانت از مالکیت های فکری و معنوی افزود: 
مهر ثبت برای مردم اطمینان آفرین است و در 
فرایند ثبت شرکت ها و طرح ها، ضمن توجه 
به عنصر زمان در جذب سرمایه گذاران باید در 
تشخیص شــرکت های واقعی و صوری دقت 
شود تا اعتماد مردم آسیب نبیند. همچنین وی 
با اســتقبال از طرح هــا و ایده های مربوط به 
خدمات الکترونیک از جمله خدمات شــتاب 
دهنده حامی برای ثبت امضای الکترونیک و 
هوشمندســازی قراردادها، ایــن اقدامات را 
موجب تسهیل و توزیع مناسب خدمات، رفع 
نیــاز مردم برای حضــور در مراجع قضایی و 

کاهش زمان فرآیند های اداری دانست. رئیس 
دستگاه قضا در جریان بازدید از سامانه معرفی 
وکیل که طراحان آن مدعی هستند با معرفی 
وکلای متخصص به طرفین دعاوی حقوقی 
امکان بهره مندی همگانی از وکیل با هزینه کم 
یا حتی رایگان برای عمــوم مردم فراهم می  
شــود، بر همکاری کانون وکلا و مرکز وکلای 

قوه قضائیه با طراحان این سامانه تأکید کرد.
دسترسی آسان مردم به خدمات 

قضایی
سورنا ستاری معاون علمی و فن آوری 
رئیس جمهوری هم در این مراسم با اشاره به 
تغییر نگاه به مفهوم توســعه، »توســعه« را 
مفهومی »فرهنگی« دانست و با تأکید بر این 
که اعتماد به توانمندی جوانان می تواند منشاء 
تحولات بزرگ در جامعه شــود، گفت: ارائه 
خدمات ارزان و آسان به مردم با اتکا به نیروی 
جوان فعــال در حوزه دانــش بنیان و حذف 
واسطه ها امکان پذیر است. وی از فعالان دانش 
بنیان به عنوان موجودات جدید در ســاحت 
اقتصاد کشور یاد کرد و خواستار حمایت های 
مــادی و معنوی از آن ها و فراهم کردن زمینه 
دسترسی اســتارتاپ ها و شرکت های دانش 

بنیان به بازار حقوقی کشور شد.
 باقر ذوالقدر معاون راهبردی قوه قضائیه 
هم در این مراسم گفت: پردیس نوآوری های 
حقوقــی و قضایی بــا هدف رفع مســایل و 
مشکلات حقوقی و قضایی شرکت های دانش 
بنیان و استفاده از ظرفیت های این شرکت ها 
در بخش های مختلف قضایی راه اندازی شده 

است. 
بنا به ایــن گزارش در جریــان افتتاح 
پردیس نوآوری های حقوقی و قضایی، با حضور 
رئیس دستگاه قضا ،تفاهم نامه همکاری میان 
معاونت راهبردی قوه قضائیه و معاونت علمی 
و فن آوری ریاست جمهوری و صندوق نوآوری 
و شکوفایی برای حمایت از شرکت های دانش 
بنیان و تیم های استارتاپی و استفاده از خدمات 
آن ها در بخش های مختلف قضایی منعقد شد.

آیت الله رئیسی: بهره گیری از شرکت های دانش بنیان 
برای رفع مشکلات، یک ضرورت است

وزیــر اقتصــاد تأکید کــرد که 
نظرســنجی هایمان برآوردهای خیلی 

خوبی نسبت به آینده بورس دارد.
فرهاد دژپسند گفت: من همیشه از همه 
سرمایه گذاران در بورس که قصد ورود یا خروج 
از این بازار را دارند این ســه خواهش را داشته و 

دارم؛ مطالعه، مشاوره و معامله.
وزیر امور اقتصادی و دارایی افزود: الان که 
بحث خروج از بازار سرمایه مطرح است این تأکید 
را دارم که سهام، دارایی شما است و این دارایی را 
نباید در معرض »بیا بخر« قرار داد. عبارت بیا بخر 
سبب می شود ارزش واقعی دارایی و سهام آنها 
مشخص نشود. وی با تأکید بر اینکه من هیچ گونه 
اختیاری ندارم که به سهامداران بگویم بخرید یا 
بفروشید؛ اما خواهش می کنم در مورد فروش 
دارایی خود حداکثر دقت خود را بکنند؛ چون 

سهام دارایی سرمایه گذاران است و باید به قیمت 
مناسب داد و ستد شــود. وزیر اقتصاد و دارایی 
خطاب به آن دسته از سهامدارانی که در صف های 
فروش قرار می گیرند، تصریح کرد: چرا سهام و 
دارایی خود را در معرض فروش قرار می دهید که 
عرضه زیاد شــود و خریداران فکر کنند هنوز 
موقعیت آن را دارند که در قیمت های پایین تر 
سهام سرمایه گذاران را در تور بندازند. دژپسند 
افــزود: من ایــن نگرانی را دارم کــه عده ای با 
برنامه ریزی قصد دارند ســهامداران را وادار به 
فروش سهام خود کنند تا با ایجاد فضای روانی، 
مشکلاتی را ایجاد کنند. این در حالی است که 
نظرســنجی هایمان برآوردهای خیلی خوبی 
نســبت به آینده بــورس دارد و برخــی افراد 
نظرسنجی بد را بزرگ می کنند. گفتنی است 
بورس اوراق بهادار تهران که در روزهای اخیر روند 

کاهشی به خود گرفته بود، در پایان معاملات روز 
چهارشنبه با افزایش ۳۰ هزار و ۲۷۴ واحد به رقم 
یک میلیون و ۶۱۱ هزار و ۴۵۴ واحد رسید. دیروز 
همچنین تصمیم های جدیدی از سوی نهادهای 
سیاستگذار بورسی ابلاغ گردید که به نظر می رسد 
در روان شدن معاملات روزهای آینده بازار موثر 
باشد.بورس اوراق بهادار تهران طی نامه ای خطاب 
به کلیه مدیران شرکت های کارگزاری اعلام کرد: 
ورود سفارش کم حجم )کمتر از ۵۰۰ هزار تومان( 
به غیراز یک مورد اکیدا ممنوع و تخلف است و در 
صورت عدم رعایت موضوع مذکور ضمن مسدود 
شدن کد معاملاتی  اشخاص حقیقی و حقوقی، 
موضوع در کمیته رسیدگی به تخلفات بررسی 
می شود. همچنین مدیریت نظارت بر بورس های 
سازمان بورس و اوراق بهادار با صدور اطلاعیه ای 
اســتفاده از معاملات الگوریتمی و تقســیم 

سفارشات توسط کلیه مشتریان برخط در بورس 
اوراق بهادار تهران و فرابورس ایران را ممنوع کرد. 
بر این اساس تقســیم سفارشات به هر روشی 
توسط مشتریان برخط اعم از حقیقی و حقوقی 
در تمامی نمادهای معاملاتی در سمت فروش، 

ممنوع است.

دکتر »اردشیر سعدمحمدی« با بیان این که 
در سال جهش تولید و در راستای تحقق منویات 
مقام معظم رهبری مبنی بر رونق و جهش تولید، 
رکورد جدیدی در تولید ثبت شد، گفت: با تلاش 
پرسنل سخت کوش کارخانه ذوب خاتون آباد در 
روز 24 شــهریورماه رکورد قبلی تولید آند مس 
شکسته شد و رکورد جدید تولید ۵93 تن آند در 

روز ثبت شد.
مدیرعامل شرکت مس ادامه داد: در راستای تحقق 
اهداف سازمان و مطابق با برنامه پیش بینی شده تولید 

سالیانه و در جهت افزایش بهره وری و ظرفیت تولید و در 
جهت عمل نمودن به بیانات مقام معظم رهبری و به ثمر 
نشستن همت مدیران و تلاش تمامی پرسنل ساعی امور 

ذوب خاتون آبــاد با افتخار تناژ تولید ۵۹۳ تن آند در روز 
انجام پذیرفت.

دکتر سعدمحمدی با اشاره به این که این مهم با عبور 
از موانع تولید، تلاش همه پرسنل خدوم و عملیاتی نمودن 
برنامه ریزی های تدوین شده صورت پذیرفته است، افزود: 
با ترکیب و یکپارچه سازی بهینه نیروهای با تجربه و جوان 
در جهت ترویج فرهنگ خودباوری و توسعه ظرفیت ها و 
توانمندســازی های داخلی توانستیم این رکورد را ثبت 
کنیم که نویدبخش روزهایی روشنتر در جهت استمرار 
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محمدمهدی زاهدی عضو کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس گفت: در حال حاضر در کشور خلأ قانونی در حوزه فضای مجازی وجود دارد که باید برای کنترل و مدیریت آن قانون تصویب شود. 
وی  با بیان اینکه رسیدگی به حوزه فضای مجازی باید در قالب یک کارگروه پیگیری شود، اظهار داشت: فضای مجازی در کشور ما دارای ابعاد مختلفی است، چرا که در حال حاضر این حوزه بی صاحب 
بوده و متولی خاصی برای پاسخگویی به مشکلات و معضلات آن وجود ندارد. یکی از مشکلاتی که امروز کشور در حوزه فضای مجازی با آن مواجه است، خلأ قانونی است زیرا در حال حاضر به راحتی 
در این فضای مجازی تهمت های زشت و ناروا زده می شود، از طرفی هم فضاسازی مثبت و منفی به نفع برخی از  اشخاص حقیقی انجام می شود، به طوری که مسائل کوچک را بزرگ کرده و مسائل 
بزرگ را کوچک جلوه می دهند. باید از طریق تصویب قانون مشکلات و معضلات مربوط به حوزه مجازی را برطرف کنیم زیرا بیشتر از هر زمان دیگری خلأ قانونی داریم. من معتقدم باید با تشکیل 

یک کارگروه متشکل از کمیسیون های فرهنگی، حقوقی، آموزش و تحقیقات و صنایع، ابعاد مختلف فضای مجازی مورد بحث قرار گیرد تا بتوان قانون جامعی در این زمینه ایجاد کرد.

حوزه
فضایمجازی
درکشور
بیصاحباست

هفته نامه اقتصادی ایران

خبـــــر

دبیر مجمع تشــخیص مصلحــت نظام گفت: 
بزرگترین چالش من در دوران حضور در دفاع مقدس، 
این بود که به خاطر اختلاف نظر ها در پشت جبهه تحت 

فشار قرار داشتیم و ...
 به مناسبت آغاز هفته دفاع مقدس محسن رضایی دبیر 
مجمع تشــخیص مصلحت نظام، ضمن تبریک هفته دفاع 
مقدس گفت: ملت ما در انقلاب اسلامی و دفاع مقدس نشان 
داد که ظرفیت معجزه آفرینی دارد. در حالی که در دوران دفاع 
مقدس به ۵ اســتان کشور حمله شــد و ارتش بعث عراق با 
حمایت امریکا و روســیه، واردخاک ایران شد و در حدود سه 
میلیون مردم بی پناه آواره شدند. چنین اتفاقی وجدان جوانان 
کشور را به تحرک وا داشت و آن ها برای لبیک گویی به ملت و 
رهبرشان از زندگی شخصی، شغل، تحصیل و علایق و پدر و 
مادر دست کشیدند و در وسط معرکه دود و آتش و خون قرار 
گرفتند. این انسان ها، بدون هیچ چشم داشت به مقام و پست 
و درجه خالصانه برای کشورشان جنگیدند. این جوانان با وجود 
سن کم، توانستند رهبری گردان ها را برعهده بگیرند. روحیات 
ایمــان و انگیزه آن ها تعیین کننده بود و در کنار آن چگونگی 
روند آموزش توانست به این جوانان کمک کند تا بتوانند در این 
میدان نبرد، پیروز باشند. در هر عملیاتی، درس هایی میگرفتیم 
تا برای عملیات های بزرگتر، با تجربه تر و پخته تر عمل کنیم. 
ما جنگ را تبدیل به دانشــگاه کردیم. برخــی از برادرانمان 
تیراندازی را در وسط معرکه آموختند، چون ما فرصت کافی 
برای آموزش طولانی مدت نداشــتیم. ما با عنایت پروردگار، 
مدل جدیدی ازآموزش ضمن کار و تربیت در میانه معرکه را 
ایجاد کردیم و با کمک هم توانستیم به یاری خدا موفق شویم. 
من با وجود آنکه ســعی در آموزش تازه کار ها داشــتم، اما در 
خلال این آموزش، از آن ها یاد می گرفتم. بزرگترین چالش من 
در دوران حضور در دفاع مقدس، این بود که به خاطر اختلاف 
نظر ها در پشت جبهه تحت فشار قرار داشتیم و هم از روبرو که 
دنیا به صدام برای این جنگ کمک می کرد و از عملیات خیبر 
به بعد هم به عراق اجازه داده شــد از بمب شیمیایی استفاده 
کند و حتی شورای امنیت سازمان ملل در برابر آن سکوت کرد. 

خبـــر
خودم از کسانی که برای جنگ 
آموزش می دادم یاد می گرفتم

طی 3 سال 7۰۰ تذکر به شهرداری تهران 
داده شده است

شهر  رئیس شورای 
تهران گفت: طی سه سال 
گذشته تاکنون ۷00 تذکر 
به شهرداری تهران داده 
شــده که تعداد زیادی از 
آنها بدون پاســخ مانده 

است.
 محسن هاشمی  درباره 

برگزاری جلسه هم اندیشی اعضای شورای شهر با شهردار تهران اظهار 
داشت: در جلسه امروز که حدود دو ساعت به طول انجامید، در مورد 
تذکرهای اعضای شورای شهر به شهرداری مباحثی مطرح شد. از 
جمله اینکه اعضای شــورا در طول سه سال گذشته ۷۰۰ تذکر به 
شــهرداری داشــته اند که ۱۰۰ مورد آنها بدون پاسخ مانده است.  
هاشمی افزود: پاسخ بخشی از تذکرها نیز اعضای شورای شهر را قانع 
نکرده و با شــهردار صحبت کردیم که در ســال آخر شورا، تذکرها 
عملیاتی شود و اقدامات لازم صورت گیرد. همچنین قرار شد در جلسه 
بعدی هم اندیشــی، در مورد موضوع مدیران محله، مباحثی مورد 
گفت وگو قرار گیرد. وی در پاسخ به اینکه خزانه دار شورای شهر اعلام 
کرده در نیمه دوم سال با مشکل پرداخت حقوق کارکنان شهرداری 
مواجه می شــویم، آیا این موضوع صحت دارد، گفت: منظور حسن 
رسولی خزانه دار شورا این بوده است که قانون بودجه توسط شهرداری 
فعال شود. باید درآمدی که در قانون دیده ایم، توسط شهرداری به 
دست آید و اگر کمکی لازم است، به صورت لایحه آن را برای ما ارسال 
کنند.  رئیس شورای شهرتهران افزود: شهرداری باید قانون بودجه را 
اجرایی کند که ۳۰ تا ۳۵ درصد از این بودجه به صورت غیرنقد درنظر 
گرفته شده است.  هاشمی اظهارداشت: از زمان آغاز شورای پنجم،  
تعداد نیروهای شهرداری ۷۰ هزار نفر بود که الان به کمتر از ۶۲ هزار 
نفر رسیده است و شهرداری در این زمینه رویکرد مناسبی داشته 
است.  وی در مورد وضعیت حمل ونقل عمومی در ماه مهر و تمهیدات 
لازم در این زمینه، گفت: بحث کرونا موضوع حمل ونقل عمومی را 
تضعیف کرده است و اکثر کارشناسان می گویند باید اقدامی انجام 
دهیم که مردم کمتر از حمل ونقل عمومی استفاده کنند، لذا بر همین 

اساس برای ماه مهر اقدامی مورد توجه قرار نگرفت.

نایب رئیس کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات مجلس از تصمیم این کمیسیون برای ارسال احکام 
و رویکردهای لازم برای اصلاح ســاختار در بودجه سال ۱۴۰۰ طی نامه ای به سازمان برنامه و بودجه خبر 
داد. سیدمحمدرضا میرتاج الدینی نایب رئیس کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات مجلس، با بیان اینکه 
نظرهای مختلفی درباره اصلاح ساختار بودجه در مجلس وجود دارد، گفت: کمیته اصلاح ساختار بودجه 
از حدود ۲ ماه پیش کار بررسی اصلاحات احکام بودجه را آغاز و تاکنون چندین بار گزارش خود را در صحن 
این کمیسیون قرائت کرده است. بعد از بررسی ها دو نظر اصلی درباره روند اصلاح ساختار بودجه در کمیسیون 
برنامه، بودجه و محاسبات شکل گرفت؛ ابتدا ارائه یک طرح دو فوریتی در صحن درباره اصلاح ساختار بودجه 
تا قبل از ارسال لایحه بودجه سال ۱۴۰۰ توسط دولت به مجلس تا دولت بتواند، بودجه سال آینده را براساس 
آن تدوین کند. این موضوع به دلیل کمبود زمان و اینکه به تدوین بودجه سال ۱۴۰۰ در دولت نمی رسد و 
دیگر آنکه این تغییرات به نوعی اصلاح احکام بودجه محسوب می شود، از دستور کار خارج شد. گام اول در 

جهت اصلاح ساختار بودجه ابلاغ رویکردها و احکام به سازمان برنامه و بودجه خواهد بود.

احکاملازمبرایاصلاحساختار
دربودجه۱۴۰۰طینامهایبه
سازمانبرنامهابلاغمیشود

سیدمحمدرضا میرتاج الدینی

دکتر محمدرضا فرزین مدیرعامل بانک کارآفرین در آیین افتتاح نخستین واحد مستقل ارزی با تاکید بر 
استراتژی بانک کارآفرین مبنی بر تمرکززدایی از فعالیت های ارزی و بین المللی خاطرنشان کرد: با توجه به رویکرد 
جدید مبنی بر توسعه فعالیت های ارزی و بین المللی و گسترش مبادلات بانکی با بانک های بزرگ جهان، خوشبختانه 
در بخش ارزی و بین المللی کارنامه درخشان و موفقیت آمیزی داشته ایم و یکی از نقاط قوت بانک کارآفرین از ابتدای 
تأســیس تاکنون ارائه خدمات ارزی متنوع در در کوتاهترین زمان ممکن به مشتریان است. به همین دلیل و با 
برنامه ریزی های جدید، راه اندازی واحدهای مستقل ارزی در دستور کار بانک کارآفرین قرار گرفت تا مشتریان 
بتوانند با سهولت بیشتری خدمات ارزی را دریافت کنند. واحد ارزی پل رومی به عنوان اولین واحد ارزی مستقل 
با همت و پشتکار مدیریت امور بین الملل آغاز به کار کرده و تمامی شعب شهرستان ها و دوازده شعبه در شهر تهران 
که در مجاورت این واحد قرار دارند، خدمات ارزی مورد نیاز خود را از این واحد دریافت خواهند کرد.با برنامه ریزی های 
صورت گرفته، در آینده نزدیک چهار واحد مستقل ارزی دیگر در مناطق جغرافیایی مختلف تهران راه اندازی خواهند 

شد تا مشتریان و هموطنان بتوانند خدمات ارزی و بین المللی مورد نیاز خود را دریافت کنند.

نخستینواحدمستقلارزی
بانککارآفرین
راهاندازیشد

محمدرضا فرزین

کلینیک کار آفرینی مرکز آموزش علمی-کاربردی اتحادیه صنف مشاوران املاک با حضور مصطفی قلی 
خسروی رئیس ، اعضاء هیئت مدیره ، سرپرست مرکز آموزش علمی کاربردی اتحادیه و جمعی از اساتید و دانشجویان 
کارآفرین در ساختمان دانشگاه افتتاح گردید. حسام عقبایی نایب رییس اول اتحادیه ضمن خوش آمدگویی به 
اعضای حاضر در جلسه از همه پرسنل و اساتید محترم مرکز علمی- کاربردی اتحادیه، جهت راه اندازی کلینیک 
کارآفرینی تقدیر و تشکر بعمل آورد. وی گفت: دانشگاه برای اتحادیه با توجه به سرمایه اولیه و نیروی انسانی که 
مشغول هستند ، آورده مالی نداشته است  اما اعتقاد ما بر این است که سوپاپ اطمینان بقاء اتحادیه ، دانشگاه میباشد 
، چرا که از موجبات رشد و تعالی اتحادیه و اعضای صنف مشاوران املاک خواهد بود ، در واقع این مرکز تلفیقی از 
دانشگاه و اتحادیه خواهد بود که نهایتا منجر به افزایش سطح علمی و تکنیکال بودن مشاوران املاک خواهد شد 
که ظهور آن در سطح جامعه و بازخورد مردم میتواند بسیار ارزشمند باشد.امروزه در دنیا اصل بر مهارت آموزی 
میباشد ، لذا  افتتاح کلینیک کارآفرینی کمک شایانی به تسریع مهارت آموزی فارغ التحصیلان در این مرکز خواهد 

کرد .در پایان مراسم جمعی از کارآفرینان و اساتید دانشگاه به بیان نقطه نظرات و ایده های خود پرداختند.

افتتاحکلینیککارآفرینیمرکز
آموزشعلمی-کاربردیاتحادیه
صنفمشاوراناملاکتهران

حسام عقبایی

مراسم تقدیر از برترین های شبکه فروش بیمه نوین در سال ۹8 با حضور مدیرعامل، مدیران و روسای شعب 
این شرکت به صورت آنلاین و ویدئو کنفرانس، برگزار شد. در این مراسم، از برترین های شبکه فروش این شرکت 
در هشت بخش نمایندگان برگزیده استانی، کشوری، نماینده برتر در هر رشته بیمه ای، نماینده برتر جدید، نماینده 
برتر از منظر رشد حق بیمه و  نماینده و مدیران فروش برتر عمر انفرادی، نماینده برتر سهامداری و کارگزاران برتر 
متعامل با اهدای جوایز، لوح تقدیر و تندیس یادبود تقدیر به عمل آمد. همچنین در بخش نماینده و مدیران فروش 
برتر بیمه های عمر انفرادی، نمایندگان بر اساس بخش های نماینده برتر وصولی سال اول، نماینده برتر فروش 
عمر)موضوع آئین نامه شماره ۹۶(، نماینده برتر وصولی کل حق بیمه و مدیران فروش برتر انتخاب شده و مورد 
تقدیر قرار گرفتند. بر اساس این گزارش، در این مراسم بیش از ۵۰ نماینده و کارگزار برتر مورد تقدیر قرار گرفتند. 
انتخاب و داوری برترین  های شبکه فروش بیمه نوین در سال ۹8 بر اساس معیارهایی همچون عملکرد و پتانسیل 
استانی، پرتفوی وصولی در بخش مورد نظر، رعایت ترکیب پرتفوی و نسبت خسارت مناسب، درصد پایین معوقات 

حق بیمه و عدم تخلف مالی و انضباطی از سوی نمایندگان انجام شده است.

برترینهای
شبکهفروش
تقدیرشدند

بیمه نوین

دریادار علیرضا تنگسیری فرمانده نیروی دریایی سپاه پاسداران اظهار داشت: درباره سیاست بستن تنگه هرمز 
تصمیم گیران راهبردی باید صحبت کنند اما آن بخشی که مربوط به نیروی دریایی سپاه می شود این است که ما 
برای اجرای هر فرمانی آماده هستیم.  درباره سیاست بستن تنگه هرمز تصمیم گیران راهبردی باید صحبت کنند 
اما آن بخشی که مربوط به نیروی دریایی سپاه می شود این است که ما برای اجرای هر فرمانی آماده هستیم. دریادار 
تنگسیری افزود: من و همرزمانم در نیروهای مسلح اگر اتفاقی بیفتد، کسانی نیستیم که در زیرزمین های بسته 
بنشینیم و کار را هدایت کنیم، قطعا تا پای جان در راه اجرای فرمان رهبری و دفاع از منافع ملی ایستادگی می کنیم 
و از هیچ کس هیچ ترس و واهمه ای نداریم و قادر هســتیم به هر آنچه اعلام می کنیم، عمل کنیم.  آنها در دوران 
دفاع مقدس دیدند زمانی که همه  امکانات را داشتند و ما از هیچ تجهیزاتی بویژه در دریا بهره مند نبودیم و فقط خدا 
را داشتیم، چگونه سیلی های متعدد بر صورت شان زدیم اما امروز هم خدا را داریم و هم امکانات بسیار پیشرفته داریم. 
در مقابل دشمنان اعم از منطقه ای و فرامنطقه ای خواهیم ایستاد و قطعا مردم عزیز بدانند میدان را در مقابل آنها 

خالی نخواهیم کرد و در روز واقعه جنازه های شان را روی تابوت های ایرانی از تنگه  هرمز خارج خواهیم کرد.

درروزواقعهجنازههای
دشمنانراازتنگههرمز
خارجمیکنیم

دریادار علیرضا تنگسیری

غلامرضا شــافعی رئیس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی بزرگ ترین مشکل کنونی 
تولید را نداشتن تعریف مشخصی از این فرآیند دانست و گفت: اگر به صورت بنیادی به  مشکلات 
پیش روی حوزه تولید توجه نشود و تنها به رفع اورژانسی آن ها بسنده کنیم، معضلات پس از مدتی 
دوباره در مسیر تولیدکنندگان قرار می گیرند. در حال حاضر تولید به خام فروشی یا مونتاژکاری در 
صنعت خلاصه می شود و به صورت عمقی به این موضوع توجه نشده است.نرخ سرمایه گذاری در 

بخش ماشین آلات در سال ۹8 نسبت به ۹۷ حدود ۱۱.۵ درصد کاهش یافته است.
رئیس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی با بیان اینکه ما از جنس مجلس بوده و قرابت 
زیادی با نهاد قانونگذاری کشورمان داریم، ادامه داد: هرچند نرخ تسهیلات بانکی، مالیات، مجوزها 
و ... ابزاری برای توسعه تولید هستند اما در حال حاضر در برخی سازمان ها به هدف تبدیل شده و 
اهداف اصلی به فراموشی سپرده شده است که باید با استفاده از ظرفیت کمیسیون ویژه جهش تولید 

تغییر بنیادی در این زمینه ایجاد کرد.

تولیدبهخامفروشی
یامونتاژکاریدرصنعت
خلاصهمیشود

غلامرضا شافعی

جلسه کمیسیون رسیدگي به شکایات و حل اختلاف با حضور ریاست و هیات مدیره اتحادیه درسالن 
کنفرانس برگزارگردید . مصطفی قلی خسروی رییس اتحادیه ضمن خوش آمدگویی به اعضای حاضر در 
جلسه اظهار داشت : شما عزیزان مسئولیتی را که طبق بخشنامه ی اتاق اصناف پذیرفته اید به فال نیک 
بگیرید و با دقت تخلفاتی را که هست در نظر بگیرید و طبق قانون رای صادر کنید. برای مثال فردی که جواز 
ندارد ،طبق ماده ۲۷ رای صادره تعطیلی محل می باشــد.  اعضای کمیسیون رسیدگي به شکایات و حل 
اختلاف نباید حقوق صنفي را فراموش کنند و باید در راستاي آن گام بردارند. وظیفه اصلي ما دفاع از صنف 
می باشد و براي احقاق حقوق اعضا باید وقت بگذاریم، تا در خصوص شکایات با اعضا به طور دقیق گفتگوکنیم 
و تمام مسائل را مورد بحث و بررسی قرار دهیم.ما اینجا حضور داریم که برای صنف کار انجام دهیم از شما 
می خواهم که کار را برای رضای خدا انجام دهید تا برنده شوید در غیر اینصورت بازنده اصلی شما می باشید. 
دو روز پیش در کمیسیون نظارت ، نرخ کارمزد مشاوران املاک کاهش پیدا کرد و نهایتا تصمیم بر این شد 

که نرخ کارمزد مشاوران املاک برای تمامی قرارداد ها  با  همه مبالغ  یک چهارم درصد لحاظ گردد.

برگزاريجلسهکمیسیون
رسیدگیبهشکایات
وحلاختلافاتحادیه

مصطفی قلی خسروی

هموطنان گرامی می توانند با مراجعه به پایگاه اطلاع رسانی بانک مرکزی و ارسال شناسه 
اســتعلام ۱۶ رقمی مندرج در چک های صیــادی، از وضعیت اعتباری صادرکننده چک مطلع 
شوند.به گزارش اعتبار از روابط عمومی بانک مرکزی، در راستای توسعه خدمات سامانه صدور 
یکپارچه الکترونیک دسته چک )صیاد( و با هدف ایجاد شفافیت در فضای کسب و کار از طریق 
ارائه خدمت اســتعلام مربوط به ســوابق چک برگشتی مشــتریان، اطلاع از وضعیت اعتباری 
صادرکننده چک صیادی با اخذ اســتعلام از طریق پایگاه اطلاع رسانی بانک مرکزی قابل بهره 
برداری است. بر این اساس هموطنان عزیز می توانند با مراجعه به پایگاه اطلاع رسانی این بانک 
به نشانی www.cbi.ir و مراجعه به صفحه استعلام وضعیت اعتباری چک صیادی، از طریق 
ارسال شناسه استعلام ۱۶ رقمی مندرج در چک های صیادی، از وضعیت اعتباری صادرکننده 

چک مطلع شوند.

استعلاموضعیتاعتباری
صادرکنندهچکازطریق
پایگاهاطلاعرسانی

بانک مرکزی ج.ا.ایران

در پــی برپایی پاویــون اتحادیه 
صادرکنندگان صنعت مخابرات ایران در 
نمایشگاه اختصاصی تخصصی آب، برق، 
مخابرات و خدمات فنی و مهندسی ایران 
در افغانســتان؛ وزیر ارتباطات و فناوری 
اطلاعات، گفت: وقتی در عرصه بازارهای 
بین المللی حضور پیدا می کنیم آن وقت 
ملزم به رقابت خواهیم بود. امکان ورود به 
بازار بین المللی هم وجود دارد اگر حاضر 
باشیم خدمات را در کلاس بین المللی ارائه 

کنیم.
 نخستین نمایشگاه اختصاصی تخصصی 
آب، برق، مخابرات و خدمات فنی و مهندســی 
جمهوری اسلامی ایران در افغانستان، اول تا سوم 
مهر ماه با مجوز سازمان توسعه تجارت ایران و با 
حمایت واقعی صندوق نوآوری و شــکوفایی از 
شرکت های دانش بنیان در پرداخت 8۰ درصد 
هزینه های نمایشگاهی، در کابل برگزار می شود. 
در این نمایشگاه، اتحادیه صادرکنندگان خدمات 

فنی مهندســی، مشاوران و پیمانکاران صنعت 
مخابــرات ایران)مپتا( به عنوان تخصصی ترین 
تشکل صادراتی حوزه ICT جمهوری اسلامی 
ایران حضور دارد و توانمندی های اعضای خود را 
به بازدیدگنندگان در این نمایشگاه ارایه می کند 
که یکی  از اهداف حضور اتحادیه  در این نمایشگاه 
، توسعه و افزایش سهم بازار جمهوری اسلامی 
ایران در حوزه های فن آوری اطلاعات و ارتباطات 
در کشور های هدف است. در همین راستا، وزیر 
ارتباطات و فناوری اطلاعات با تاکید بر  ضرورت 
ورود تولیدکنندگان داخلــی به بازارهای بین 
المللی به ویژه کشورهای همسایه، اظهار کرد: 
وقتی در عرصه بازارهای بین المللی حضور پیدا 
می کنیم آن وقت ملزم بــه رقابت خواهیم بود. 
امکان ورود به بازار بین المللی هم وجود دارد اگر 
حاضر باشیم خدمات را در کلاس بین المللی ارائه 
کنیم.  وی با اشاره به برگزاری نمایشگاه تخصصی 
در حوزه آب، بــرق و مخابرات و خدمات فنی و 
مهندسی ایران در افغانستان، گفت: برای تمامی 

تولیدکنندگان داخلی در حوزه مخابرات و به طور 
کلی حــوزه ارتباطات و فناوری اطلاعات که در 
قالب پاویون اتحادیــه صادرکنندگان صنعت 
مخابرات ایران در این نمایشگاه حضور خواهند 
داشت، آروزی موفقیت دارم و از تمام فعالان این 
عرصه که با وجود شــرایط سخت اقتصادی و 
حساسیت های کرونایی در این نمایشگاه شرکت 
خواهند کرد تا بتوانند تولیدات و خدمات خود را 

به بازار کشور دوست و همسایه عرضه کنند تشکر 
کــرده و  آرزوی موفقیت دارم و امیدوارم ثمرات 
خوبی برای کشورمان به همراه داشته باشد. وقتی 
در عرصــه بازارهای بین المللــی حضور پیدا 
می کنیم آن وقت ملزم بــه رقابت خواهیم بود. 
امکان ورود به بازار بین المللی هم وجود دارد اگر 
حاضر باشیم خدمات را در کلاس بین المللی ارائه 
کنیم. پس مسئله تداوم تحقیق و توسعه و به روز 
رسانی می تواند حیات تولید داخل ما را تضمین 
کند. شرکت های خارجی همواره در خدمات پس 
از فروش می گویند حق با مشــتری است، ولی 
خدمــات پس از فروش شــرکت های ایرانی از 
کیفیت لازم برخوردار نیست که باید در این زمینه  
فرهنگ ســازمانی ارتقا یافته و  توجه ویژه ای به 
فرهنگ خدمات پس از فروش داشته باشیم. اگر 
می خواهید بازار را به دســت آوردید، یکدیگر را 
تخریب نکنید و به اصول اخلاقی پایبند باشید. 
رقابت منفی بین تولیدکنندگان باید کنار گذاشته 

شود.

راهکار به روز بودن در حوزه ی تکنولوژی
ورود به بازارهای بین المللی است

مدیرعامل شرکت مخابرات ایران 
اعلام کرد: حق جذب کارشناسان و دیگر 
سطوح شــغلی کارکنان در شرکت، به 
صورت کامل اصلاح و مصوب شد علاوه بر 
پرداخت امتیازات تمامی سطوح، طبق 
آیین نامه سال 89، این امتیازات فراتر از 
آیین نامــه در جهت تامیــن رضایت 
حداکثری کارکنان، افزایش یابد.  مهندس 
سید مجید صدری با بیان این مطلب گفت: در 
نشســت با دکتر سعیدی عضو محترم هیئت 
مدیره به نمایندگــی از اعضای هیئت مدیره ، 

معاونت سرمایه انســانی و نمایندگان شورای 
هماهنگی تشکلهای صنفی حضور داشتند. : در 
جلســه مذکور مصوب شد پرداخت امتیازات 
تمامی سطوح جدول حق سرپرستی و منزلت 
شغلی بر طبق آیین نامه استخدامی و پرسنلی 
مصوب ۳۰ مرداد ۱۳8۹ به صورت کامل اجرا 
شودو علاوه بر آن، افزایش امتیازات سرپرستی 
کارشناس مسئولان از ۳۰ امتیاز به ۵۵ امتیاز و 
منزلت کارشناسان از ۱۵ امتیاز به ۴۵ امتیاز مورد 
موافقت قرار گرفت. افزودن کارکنان رده های 
پائین تر از پســت کارشناسی به دستورالعمل 

پرداخت حق جذب و فوق العاده بازار کار از دیگر 
توافقهای به عمل امده اســت . در این نشست 
جدول حــق جذب آیین نامه اســتخدامی و 

پرسنلی شرکت اصلاح شد.
 مطابق این اصلاحیه علاوه بر تعلق حق 
جــذب ماهانه به همکاران کاردان مســئول، 
مسئول، تکنسین مسئول، کاردان و تکنسین و 
کارمند، افزایش میزان حق جذب کارشناسان 
به ۶۰ درصد و کارشناس مسئولان ۷۰ درصد 
مزد شغل و تعلق حق جذب به کاردان مسئول، 
مسئول و تکنسین مسئول ۵۰ درصد و کاردان، 

تکنسین و کارمند به میزان ۴۰ درصد پیش بینی 
شــده است. تصمیمات مذکور پس از تصویب 
نهایی در هیئت مدیره شرکت، به طور رسمی 

ابلاغ و به مورد اجرا گذاشته می شود.

اصلاح و افزایش مبالغ حق جذب و منزلت مطابق با سطوح مختلف
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فرمانده نیروی انتظامی کشور گفت: امسال از حضور در مراسم پیاده روی اربعین محروم هستیم اما وظیفه ما این است که دستورالعمل های بهداشتی را رعایت کنیم تا خطری متوجه سلامت جامعه نشود. سرتیپ حسین اشتری ، 
 در مراسم معارفه فرمانده جدید نیروی انتظامی خوزستان، با ابراز اینکه »رهبر انقلاب کار را برای ما آسان کرد« گفت: با توصیه رهبر انقلاب مبنی بر ماندن در خانه در روز اربعین و استفاده از اماکن مذهبی داخل کشور با رعایت 
پروتکل های بهداشتی، کار برای ما آسان شد و امیدواریم شاهد حضور افراد در مرزها نباشیم.   در جمعه گذشته عد ه ای برای زیارت اربعین در خوزستان به سمت مرز حرکت کردند که خوشبختانه به خوبی مدیریت شد و آن 
گروه به خانه های خود بازگشتند.   مرزها برای تردد زائران بسته است و برنامه ای برای تردد زائران و ارادتمندان اباعبدالله الحسین)ع( وجود ندارند.   استان خوزستان همواره مورد هجوم دشمنان بوده است و اکنون نیز دشمنان 

چشم طمع به این استان دارند.    خوزستان با تهدیدهای مختلفی در حوزه های فرهنگی، اجتماعی، سیاسی و اقتصادی مواجه بوده است و امروز به همت نیروهای نظامی، انتظامی و قضایی همه توطئه ها خنثی سازی شده است.
فرمانده نیروی انتظامی کشور ادامه داد: نارسایی ها، اوضاع بد اقتصادی و بیکاری وجود دارد اما همه باید همت کنیم تا جرایم کاهش یابد. دشمن می خواهد احساس امنیت را از مردم ما بگیرد و نیروی انتظامی با جان خود مقابل 
این ترفند دشمنان ایستاده است.   افتخار نیروی انتظامی این است که حافظ جان، مال و ناموس مردم باشد تا احساس امنیت در جامعه از بین نرود.  پلیس اقتدار توأم با رأفت و عدالت دارد اما با کسی که به حقوق مردم تعدی 
می کند مقتدرانه برخورد می کند و از آنها گذشت نخواهد کرد.  دستی را که سلاح سرد می گیرد و سبب رعب و وحشت مردم می شود باید قلم کرد تا شرّ یک فرد شرور از سر مردم کم شود. کشوری که در جنگ و پیروزی 

انقلاب شهدای بسیاری داده و تاکنون مقابل دشمنان خارجی مقاومت کرده، محال است بگذاریم عده ای با شرارت خود امنیت جامعه آن را خدشه دار کنند.

مرزها
برایتردد
زائران
بستهاست

هفته نامه اقتصادی ایرانگردشگری

خبـــــر

مالی  گروه  رئیس   
گردشگری گفت: با هدف 
اقتصاد 8  مردمی کردن 
شرکت زیرمجموعه گروه 
مالی گردشگری در صف 
ورود به بورس قرار دارند 
آنها  که عایدی همــه 
نصیــب ســهام بانک 

گردشگری )وگردش( و شرکت »سمگا« می شود.
 مهدی جهانگیری  افزود: از زیرمجموعه های گروه مالی 
گردشگری در مجموع 8 شــرکت شامل شرکت های نگین 
گردشگری، فولاد صنعت بناب، پرستیژلند، میکامال کیش، 
مجموعه تفریحی گردشگری آیلند، احیا استیل فولاد بافت و 
هلدینگ گسترش صنایع و معادن ماهان آماده ورود به بورس 
هستند. وی ادامه داد: سهام شرکت اقتصادی نگین گردشگری 
که بیشــترین ســهام آن متعلق به بانک گردشگری است، 
دارایی های ارزشمندی دارد که ورود آن به بورس در بازار توافقی 
پذیرش شده است. همچنین بخش اعظم سهام شرکت های 
پرستیژلند، فولاد صنعت بناب و میکامال کیش که متعلق به 
گروه مالی گردشگری و بانک گردشگری است، در دست بررسی 
و آماده ورود به بورس هستند. شرکت احیا استیل فولاد بافت 
نیز به زودی وارد بورس می شود. رئیس گروه مالی گردشگری 
تصریح کرد: هشــت شرکت یادشــده همگی از شرکت های 
ارزشمند گروه مالی گردشگری و بانک گردشگری محسوب 
می شــوند و عایدی ورودی این شرکت ها نصیب سهام بانک 
گردشگری )وگردش( و همچنین شرکت »سمگا« خواهد شد. 
جهانگیری از اعتماد متقابل سهامداران حقیقی و حقوقی بانک 
گردشگری تشکر کرد و گفت: حمایت شرکت های حقوقی از 
سهامداران حقیقی و خرد در ۲ ماه گذشته سبب شد سهامداران 
خرد همچنان وفادار باقی بمانند. وی اقدامات بانک گردشگری 
در خصوص شفافیت و اطلاع رسانی به موقع را یک حرکت مثبت 
و رو به جلو خواند و گفت: ســهامداران حقیقی و خرد به بانک 
اعتماد کردند و حتی با وجود بسته بودن نماد، وفادار ماندند و 
باید از سوی بانک هم همین اعتماد و وفاداری وجود داشته باشد.

خبـــر
۸ شرکت زیرمجموعه گروه مالی 
گردشگری در صف ورود به بورس

عضویت ایران در دو کمیته تاثیرگذار 
UNWTO

معاون گردشگری در 
دســتاوردهای  تشریح 
حضور در صد و دوازدهمین 
نشست شــورای اجرایی 
سازمان جهان گردشگری 
به عضویت ایــران در دو 
کمیته آمــوزش و تنظیم 

مقررات اعضای وابسته اشاره کرد.
ولی تیموری معاون گردشگری در خصوص برگزاری صد 
و دوازدهمین نشســت شــورای اجرایی ســازمان جهان 
گردشگری بیان کرد: »در این نشست دو روزه که با میزبانی 
کشور گرجستان در تفلیس برگزار شد، ۲۴ کشور در قالب ۱۷۰ 
نفر و ۱۰ کشــور هم به صورت آنلاین حضور داشتند و از این 
حیث مهم و تاریخی اســت که پس از شیوع کرونا نخستین 
اجلاس حضوی برگزار شــده در حوزه گردشــگری حساب 

می آید.«
تیموری به گزارش دبیر کل سازمان جهانی گردشگری 
اشــاره کرد و گفت: »اعلام ریزش ۶۵ درصدی ســفرهای 
بین المللی در شــش ماهه نخست سال میلادی، ارائه درصد 
پیشرفت و اقدامات به عمل آمده در طول یک سال گذشته، 
برنامه های سال آینده، گزارش عملکرد کمیته های تخصصی 
سازمان جهانی گردشگری اعم از بودجه و اعتبارات، نیروی 
انسانی، گزارشات بازرسی، کمیته گردشگری و رقابت پذیری ، 
گردشگری و توسعه پایدار، آمار و اطلاعات از جمله گزارشات 
 UNWTO ارائه شده توسط زوراب پولولیکاشویلی  ـدبیرکل
ـ  بود.« او در خصــوص تصمیم گیری ها برای محل و تاریخ 
برگزاری نشست آتی شورای اجرایی سازمان جهانی گردشگری 
بیان کرد: »نشست بعدی شورا همزمان با نمایشگاه بین المللی 
گردشگری فیتور اسپانیا به میزبانی این کشور برگزار خواهد 
شد. همچنین رسما اعلام شد که فرایند مربوط به انتخاب دبیر 
کل سازمان جهانی گردشگری برای دوره پنج ساله بعدی آغاز 
شده  و کاندیدهای احتمالی فرصت دارند تا اجلاس شورای 
اجرایی آینده رسما معرفی شوند.« معاون گردشگری به عنوان 

تنها نماینده ایران در این نشست حضور داشت.

 مهدی عسگری عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس با بیان اینکه وزارت تعاون باید گزارشی از 
نحوه هزینه کرد ۷ هزار میلیارد تومان حاصل از عرضه اولیه سهام شستا در بورس ارائه کند، گفت: علیرغم 
اینکه این وزارتخانه از سامانه شفافیت رونمایی کرده اما حقوق و دریافتی مدیران آن همچنان مبهم است. 
در عرضه اولیه سهام شستا در بورس حدود ۷ هزار میلیارد تومان منابع مالی به دست آمد که وزارت تعاون، 
کار و رفاه اجتماعی باید گزارشی از نحوه هزینه کرد این اعتبار ارائه کند؛ باید مشخص شود که این اعتبار 
صرف سرمایه گذاری مولد، پرداخت مطالبات یا هزینه های جاری شده است.  در برخی موارد انتصاباتی در 
این مجموعه صورت گرفته که افراد از یک سو سابقه محکومیت دارند و از سوی دیگر هیچ گونه تخصصی 
با جایگاه کاری خود ندارند، به طور مثال مدیرعامل نفت پاسارگاد که بزرگترین شرکت در حوزه تولید قیر 
است هیچ گونه تخصصی نسبت به حوزه کاری خود ندارد و نتیجه این نوع مدیریت ها مشخص خواهد بود. 
علیرغم اینکه وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی از سامانه شفافیت رونمایی کرد اما حقوق و دریافتی مدیران 

این وزارتخانه، شستا و شرکت های تابعه همچنان مبهم بوده و در سامانه موجود نیست.

حقوقودریافتی
مدیرانوزارتتعاون
همچنانمبهماست

 مهدی عسگری

دکتر کریمی ضمن ابراز خرسندی از افتتاح شعبه ساعی در یکی از مناطق استراتژیک تهران از لحاظ 
تراکم شرکت های تجاری و اداری گفت: بازاریابی هدفمند در این منطقه ناظر به شناخت بافت تجاری و اداری 
شرکت های مستقر در نزدیکی شعبه و برگزاری جلساتی برای شناسایی نیازها و انتظارات آنها از خدمات بانکی 
و تسهیل دسترسی آنان به خدمات مورد انتظار است که این مهم جز از طریق تسلط شعبه به ظرفیت های 
منطقه تحت فعالیت و شیوه های انطباق محصول با نیاز مشتری میسر نمی شود. تنوع و گستردگی نیازهای 
مشتریان به خصوص مشتریان ارزشمند و شرکتی، زمینه ساز توسعه سبد محصولات و خدمات بانک است و 
همکاران شــعبه باید با در نظر گرفتن قوانین و سیاســت های بانک به چگونگی شخصی سازی محصولات، 
متناسب با نیاز هر مشتری توجه و اهتمام داشته باشند. یکی از عوامل مهم در افزایش بهای خدمات بانکی و 
تسهیلات پرداختی از سوی بانک ها، قیمت تمام شده پول در سیستم بانکی است و  بانک دی در سال جاری 
موفق شد علاوه بر عملکرد موفق در زمینه جذب منابع، قیمت تمام شده پول را نیز کاهش دهد که این امر در 

ارائه تسهیلات ارزان قیمت نسبت به سایر بانک ها و جذب مشتریان جدید بسیار تاثیرگذار است.

برگزاریجلساتیبرای
شناسایینیازهاوانتظارات
شرکتهایدرنزدیکیشعبه

برات کریمی

سیدشمس الدین حسینی نماینده مردم رامسر و تنکابن در مجلس شورای اسلامی با بیان 
اینکه باید میان موضوعات روزمره و بنیادی تمایز قائل شویم، گفت: باید تفاهم نامه ای به صورت 
کتبی یا شــفاهی به منظور تعیین دستورالعمل ها و اهداف میان کمیسیون جهش تولید و اتاق 
بازرگانی منعقد شود تا با هم افزایی بتوان مشکلات موجود پیش روی تولید را هرچه سریع تر رفع 
کرد. هرچند در حال حاضر باید به دنبال رفع مسائل بنیادی باشیم اما توجه ویژه به حل مشکلات 
روزمره نیز باید در دستورکار قرار گیرد. کمیسیون ویژه جهش تولید،  پتانسیل مناسبی برای رفع 
موانع پیش روی بخش خصوصی دارد که باید از آن اســتفاده شود. این نماینده مردم در مجلس 
دهم همچنین مسئله محوری را یکی از اصلی ترین راهکارها برای رفع مشکلات موجود دانست 
و اضافه کرد: بخش خصوصی بندهایی از قانون بهبود محیط کسب و کار که به درستی اجرا نشده 
یا دســتگاه هایی که از اجرای آن سرباز می زنند را به کمیسیون ویژه جهش تولید اطلاع دهد تا 

زمینه اجرای کامل آن فراهم شود.

مسئلهمحورییکیاز
اصلیترینراهکارهابرای
رفعمشکلاتموجود

سیدشمس الدین حسینی

خداداد غریب پور رئیس هیات عامل ایمیدرو از انعقاد قرارداد اجرای ۲۱۹ پروژه پژوهشی در ایمیدرو و شرکت 
های تابعه و وابسته، با دانشگاه ها طی سال های ۹8 و ۹۹ خبر داد و گفت: ایمیدرو و شرکت های تابعه و وابسته در 
راستای گسترش ارتباط صنعت و دانشگاه و استفاده از توانمندی های دانشگاه ها برای توسعه بخش معدن و صنایع 
معدنی، از سال ۹8، پروژه های جدید پژوهشی به ارزش 8۵8 میلیارد ریال را با این بخش منعقد کرد. از این میزان، 
۳۶ پروژه به ارزش حدود ۱۴۲ میلیارد ریال مربوط به ایمیدرو است که با دانشگاه های تهران، صنعتی شریف، علم 
و صنعت، صنعتی امیرکبیر، جهاد دانشگاهی، انجمن مهندسی معدنی، تربیت مدرس، شهید بهشتی، صنعتی 
اصفهان، امام خمینی )ره(، کاشان، صنعتی همدان، گلپایگان و دانشگاه آزاد واحد سمنان منعقد شده است.طی 
سال های ۹8 و ۹۹، شرکت های »فولاد مبارکه« ۵۳ پروژه، »گل گهر« ۳۰ پروژه، »مس سرچشمه« ۲8 پروژه، 
»ذوب آهن اصفهان« ۱۶ پروژه و »شرکت تهیه و تولید مواد معدنی« ۱۲ پروژه با دانشگاه ها منعقد کرده اند.افزون 
بر این، شرکت های »مس سونگون« ۱۱ پروژه، »آلومینای ایران«، ۱۰ پروژه، »فولاد خراسان« ۹ پروژه، »فولاد 

خوزستان« ۷ پروژه، »چادرملو« ۵ پروژه و »فولاد آلیاژی ایران« ۲ پروژه، با دانشگاه ها منعقد کرده اند.

انعقاد۲۱9قراردادپروژه
پژوهشیبادانشگاههادر
ایمیدرووشرکتهایتابعه

خداداد غریب پور

دکتر مجتبی کاتب رئیس هیئت مدیره بیمه سرمد از گسترش فعالیت های این شرکت در حوزه بیمه 
های مهندسی و انرژی خبر داد. وی در مراسم افتتاح شعبه عسلویه بیمه سرمد گفت: در راستای گسترش فعالیت 
های شرکت و اهداف هیئت مدیره برای بهبود پرتفوی شرکت، برنامه های خوبی برای حضور پرقدرت در بخش 
بیمه های مهندسی و انرژی داریم و گام های موثری برداشته ایم.افتتاح شعبه شرکت در عسلویه، کمک بزرگی 
برای حضور ما در بازار بیمه های مهندســی و انرژی است و با توجه به افزایش سرمایه شرکت و حضور در بازار 
اتکایی، ثمرات این اتفاق ها به زودی شامل حال سهامدران و خانواده بزرگ سرمد خواهد شد. وی این نوید را هم 
به سهامداران داد که در سه ماه آینده خبرهای خوشی را در این حوزه خواهیم شنید.  امیدواریم شعبه عسلویه 
یکی از شعبه های موفق و سرآمد بیمه سرمد در کشور باشد و بتواند در جذب بیمه های مهندسی و انرژی خوب 
عمل کند و پرتفوی شرکت بیش از پیش بهبود پیدا کند. در حاشیه این مراسم، با حضور رئیس هیئت مدیره 
بیمه سرمد، جلسات و مذاکراتی برای ارائه خدمات بیمه های مهندسی و انرژی با چند مجموعه بزرگ نفت و گاز 

و پتروشیمی برگزار شد و پس از آن از دکتر کاتب از شرکت پتروشیمی نوری و یک نفتکش بازدید کرد.

برایحوزه
مهندسیوانرژی
برنامهداریم

 مجتبی کاتب

محمد سرگزی عضو کمیسیون عمران مجلس با بیان “برخی مشاوران املاک عامل افزایش قیمت مسکن هستند” 
گفت:  حق کمیسیون مشاوران املاک باید ثابت و یکسان باشد. متأسفانه برخی از مشاوران املاک به عامل در افزایش 
قیمت مسکن تبدیل شده اند، از این رو ساماندهی و نظارت جدی بر این حوزه بسیار ضروری است. برخی از املاکی ها در 
زمان انعقاد قرارداد خرید و فروش یا اجاره مسکن، اقدام به دریافت وجوه اضافی از افراد می کنند، علت این اقدامات این 
است که با افزایش تقاضا برای خرید مسکن و کمبود عرضه مساکن پرمتقاضی، املاکی ها از این حربه برای دریافت وجوه 
مازاد در قبال معرفی این پیشنهادات استفاده می کنند. سوء استفاده برخی از املاکی ها از اضطرار مردم برای خرید مسکن 
به هیچ وجه قابل قبول نیست و اتحادیه مشاوران املاک باید یک بار برای همیشه نسبت به ساماندهی این بخش و برخورد 
با متخلفان اقدام کند و در صورت احراز تخلفات، پروانه فعالیت آن دفتر املاک باطل شود.یکی دیگر از مسائل مکانیزم 
دریافت حق کمیسیون مشاوران املاک است، در شرایط فعلی، املاکی ها در ازای هر قرارداد معامله مسکن، درصدی از 
قیمت مسکن را از خریدار و فروشنده دریافت می کند. به عبارت دیگر هر چه قیمت خانه بالاتر باشد، میزان حق کمیسیون 

املاکی نیز بالا می رود. از این رو مشاوران املاک با این مکانیزم ترغیب به افزایش سقف قیمت مسکن می شوند.

برخیمشاوراناملاک
عاملافزایش
قیمتمسکن

محمد سرگزی

بانک سینا در راستای توانمندسازی محرومین جامعه با محوریت اشتغال مددجویان تحت پوشش کمیته 
امداد حضرت امام خمینی)ره( و اولویت زنان سرپرست خانوار، وام قرض الحسنه ۵۰ میلیون تومانی پرداخت می 
کند. این وام بر اساس انعقاد تفاهم نامه همکاری با کمیته امداد حضرت امام)ره( و به منظور کمک به بهبود وضعیت 
معیشت و رفاه مددجویان کمیته امداد، ایجاد اشتغال پایدار و مولد و نیز توانمندسازی اقتصادی و خوداشتغالی اقشار 
کم درآمد پرداخت می شود. مدت بازپرداخت این وام، ۷ ساله با نرخ کارمزد ۴ درصد است و به متقاضیان با اولویت 
زنان سرپرست خانوار مددجوی کمیته امداد حضرت امام)ره( با ارائه معرفی نامه از این کمیته و تضامین منطبق بر 
ضوابط و آئین نامه های بانک تعلق می گیرد. اعطای این وام به کارفرمایان دستگاه های حمایتی برای مبالغ بیش از 
۵۰۰ میلیون ریال )برای اشتغال حداقل ۴۰ مددجو حداکثر تا سقف ۲۰ میلیارد ریال( نیز با ارائه طرح توجیهی 
امکانپذیر است. گفتنی است با توجه به شیوع کرونا در کشور، پیشتر بانک سینا به منظور کمک به مددجویان کمیته 
امداد حضرت امام)ره( در جهت تامین معیشت و تهیه مایحتاج ضروری بهداشتی برای مقابله با این ویروس، مبلغ 

۵۰ میلیارد ریال را به مددجویان استانهای گیلان، مازندران، گلستان، قم، اصفهان، البرز و مرکزی اختصاص داد.

وام5۰میلیونتومانی
برایمددجویان
کمیتهامدادحضرتامام)ره(

بانک سینا

وزیر بهداشت با  اشاره به موج جدید 
کرونا، اظهارداشت: از یک میلیارد دلاری 
که رهبری برای برداشــت از صندوق 
توسعه موافقت کردند ماه هاست به جز 

سهم کوچکی نگرفته ام.
به گزارش فارس، سعید نمکی با انتشار 
تصویری از شــهید قاسم سلیمانی در صفحه 
مجازی خود نوشت: »در چهلمین سالروز دفاع 
مقدس همه بودند، چشمهایم دنبالت می گشت. 
عکســت همه جا بود یادت در همه ذهن ها و 
قلب ها جریان داشت، تو نبودی ولی چشم هائی 

برایت می گریست
ســردار. وقتی رفتی ویروس منحوس 
گرفتارمان کرد. به شیوه روزهای دفاع مقدس 
سنگر آرائی کردیم، گردهم آمدیم مدافع حریم 
و حرم و سلامت همه باهم بر آن تاختیم. بعضی 
از آنهــا که در کنارت بودند را صدا کردیم، ولی 
جایت خالی بود، می دانســتم کــه اگر بودی 
حمایت هایت درون و بیرون از مرزها چقدر به 
کار می آمد! با آنکه دنیا ناجوانمردانه راه ها را بر ما 
بسته بود مدافعین سلامت افتخار آفریدند تن بر 

آتش زدند، بیمار و ناتوان شــدند، به شهادت 
رسیدند ولی از پا ننشستند. یک بار دیگر جهان 
باور کرد که قهرمانان این ســرزمین در فشار و 
تحریم و بحران نمی مانند، آنها در روزهای سخت 
دفاع مقدس آموخته اند که با تمسک به شیوه 
جهادی و بسیجی در مقابل هیچ دشمنی زانو 
نزنند. اما امروز دلم گرفته بود، به عنوان سربازی 
کــه فرماندهی ایــن جنگ نفس گیــر را به 
عهده دارم، احساس تنهائی عجیبی کردم. امروز 
معنی آن بغض جانگدازت را در خلوت سازمان 

برنامه با همه وجودم دریافتم.
حدود 8 ماه خودم و یارانم در سراسر کشور 
یک روز آرام نداریم. هرچه می گوئیم همه گیری 
را نمی شود با التماس و تمنا متوقف کرد بی فایده 
است هرچه التماس و تمنا و فریاد می کنیم که 
کرونا را نمی شود بدون کمک های ویژه مهار کرد 
کسی باور نمی کند. ولی یادت هست گفتی اگر 
نتوانی پشــتیبانی نیروهایــت را فراهم کنی 
می مانیم؟ من امروز از سربازانم در جبهه سلامت 

شرمسارم.
مطالباتشان معوق مانده، انبارهایم از سلاح 

خالی می شود. پائیز سنگینی فرا می رسد. موج 
حمله جدیدی شکل گرفته، یک میلیارد دلاری 
که رهبری از صندوق توســعه موافقت کردند 
ماه هاســت به جز ســهم کوچکی نگرفته ام. 

نمی دانم برای کدام کار مهم تر گذاشته اند؟
شــب های زیادیســت بــا دل نگرانی 
نخوابیده ام و برای آنکه مردم مشوش نشوند روزه 
ســکوت گرفته ام ولی تــاب آوری من کجا؟ 

صبوری و اخلاص حاج قاسم کجا؟
نگرانم سردار! نه برای خودم که آمده ام تا 

فنا شوم، برای کشــورم که حفظ آبرویش در 
عرصــه جهانی و در مقابل دشــمنانش برایم 
رســالتی مقدسســت و برای مردمم که برای 

سلامتی شان به هر آب و آتشی می زنم.
سردار می دانی که بی سلاحی و بی سپاهی 
ملال آورترین رنج فرماندهی اســت. خوشا به 
ســعادتت، ندیدن بعضی از رنج ها و نامردی ها 
پاداش دل شکســته ات بود که با وصال حق و 
فیض شهادت نصیبت شد، گوارایت باد، اما امروز 

دلم خیلی برایت تنگ شده حاج قاسم.«

دبیر ســتاد توســعه فناوری های 
فضایی و حمل ونقل هوشــمند معاونت 
علمی و فناوری ریاست جمهوری از ورود 
نخستین تاکسی های پرنده در مهرماه به 
آسمان خبر داد. به گزارش معاونت علمی 
و فنــاوری، »منوچهر منطقــی« درباره 
تاکسی های هوایی گفت: فعلاً قرار است از 
این نوع وسایل نقلیه در مناطق کم تردد 
استفاده شــود. این کار اگر در استان ها و 
شــهرهای کمتر برخــوردار هم قابلیت 

اجرایی داشته باشد قطعاً رونق اقتصادی 
را برای آنها به همراه خواهد داشــت. به 
گفتــه وی، طــرح تاکســی هوایــی با 
هواپیماهای ۴ تا ۱۹ نفره آغاز می شود. در 
این طرح همه فرودگاه های کم تردد کشور 
فعال می شود و هواپیماهای موجود در این 
کلاس می توانند خدمات رسانی بیشتری 
داشته باشــند. این طرح پیش از انقلاب 
کلید خورده بود امــا به دلایل متعددی 
اجرای آن به تعویق می افتاد. با این حال ما 

در ســتاد این طــرح را به صورت جدی 
پیگیری کردیم و با توان دانش بنیان هایمان 
توانســتیم آن را به مرحله اجرا برسانیم. 
دبیر ستاد توسعه فناوری های فضایی و 
حمل ونقل هوشــمند معاونت علمی و 
فناوری اضافه کرد: فاز ابتدایی این طرح 
مهر آغاز می شــود و فاز بعدی آن هم در 
بهمن ماه قابل اجرا است. اجرای این طرح 
با کمبودهایی روبه رو است مثلًا در حال 
حاضر ســوخت ایــن هواپیماها از دیگر 

کشــورها تامین می شود. در صورتی که 
توان تولید داخلی آن وجود دارد و با توسعه 
این طــرح، تولید داخلــی آن اقتصادی 
خواهد شد. منطقی بیان کرد: اگر بتوانیم 
برای تامین داخلی سوخت این هواپیماها 
هم کاری کنیم میزان پیشــرفت طرح 
بیشتر می شود و اقدامات سرعت می گیرد. 
البته افزایش دسترسی های فرودگاهی در 
مســیرهای خاص و حذف تشــریفات 

فرودگاه ها هم سرعت کار را بالا می برد.

گلایهوزیربهداشتازدولتدردلنوشتهبرایسردارسلیمانی

نمی دانم یک میلیارد دلار مورد موافقت رهبری را برای کدام کار مهم تر گذاشته اند؟ 

اولین تاکسی های پرنده مهرماه به آسمان ایران می آیند

مجمع عمومی عادی سالانه بانک قرض  الحسنه مهر ایران با حضور نمایندگان صاحبان سهام، مدیرعامل، 
اعضای هیئت مدیره و نمایندگان وزارت امور اقتصادی و دارایی و بانک مرکزی برگزار شد و در این جلسه پس 
از قرائت گزارش هیئت مدیره و استماع گزارش حسابرس و بازرس قانونی در مورد صورتهای مالی سال منتهی 
به تاریخ ۲۹/ ۱۲/ ۱۳۹8، بحث و تبادل نظر صورت گرفت و صورتهای مالی سال ۱۳۹8 به تأیید مجمع رسید.

استماع گزارش هیئت مدیره و ارائه گزارش حسابرس و  بازرس قانونی در مورد صورتهای مالی سال منتهی 
به تاریخ ۲۹ اســفند ۱۳۹8، بررسی و تصویب صورتهای مالی، تصمیم گیری درباره تقسیم سود، انتخاب 
روزنامه های کثیرالانتشار، انتخاب حسابرس و بازرس قانونی بانک برای سال مالی جاری و تعیین حق الزحمه 
آنها از جمله محورهایی است که در مجمع عمومی عادی بانک قرض الحسنه مهر ایران به تصویب اعضا رسید. 
در این جلسه رشد ۷۵ درصدی منابع )با احتساب سپرده های ویژه(، رشد ۶۴ درصدی دارایی ها، رشد ۶8 
درصدی سپرده ها، رشد ۶۶ درصدی تسهیلات اعطایی، رشد ۷۷درصدی درآمدهای عملیاتی و رشد ۱۳۵ 

درصدی سود خالص از دستاوردهای سال ۱۳۹8 بانک قرض الحسنه مهر ایران اعلام شد.

مجمععمومی
عادی
برگزارشد

بانک قرض  الحسنه مهر ایران
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وزیر نیرو گفت: سال آبی ۱۴۰۰-۱399 سال خوبی خواهد بود و کمبود آب نخواهیم داشت. به گزارش »ایسنا«، رضا اردکانیان در حاشیه جلسه هیات دولت در جمع 
خبرنگاران گفت: اول مهرماه جاری، نخســتین روز سال آبی جدید یعنی سال آبی ۱399-۱۴۰۰ بود. سال آبی که پشت سر گذاشتیم )99-9۸( از حیث بارش ها سال 
خوبی بود. متوسط 5۰ ساله ما ۲5۰ میلیمتر است؛ در حالی که سال گذشته 3۱7 میلی متر بارش داشتیم یعنی ۲7 درصد بارش مان از متوسط درازمدت بیشتر شد 
و باعث شد بتوانیم پاسخگوی همه بخش ها باشیم. وزیر نیرو گفت: در بخش کشاورزی حتی بیش از سال های گذشته توانستیم آب تحویل دهیم. الان هم از حدود 
5۱ میلیارد متر مکعب حجم مخازن حدود بیست و هفت و نیم میلیارد مترمکعب آب داریم. وضعیت خوبی است. جز در دو مورد که به تعبیری شرایط لب به لبی 

است و مدیریت خواهد شد، دغدغه ای نداریم. در این میان مردم رعایت هم خواهند کرد که بدون مشکل این سال آبی را پشت  سر خواهیم گذاشت.

وزیرنیرو:
سالآبی
خوبی
درراهاست

هفته نامه اقتصادی ایران

درگذشتهباشگاههایفوتبالسازندگیداشتندوبرخیازآنهاسالی۱۲بازیکندرجهیکتحویلفوتبالایرانمیدادند،اماامروزآنقدردلالدرفوتبال
ایرانزیادشدهکهکسیبهاستعدادیابیتوجهینمیکند.علیکریمی،علیدایی،محمدپنجعلیوسایربازیکنانبااستعدادیابیمربیاندلسوزوسالم
کشفشدند،مطمئنباشیداگرمثلامروزدلالهادرفوتبالایرانحکومتمیکردنداینبازیکنانهمکشفنمیشدندومانندبسیاریازاستعدادهاازبین
میرفتند.درحالحاضرفوتبالیستبااستعداددرفوتبالایراننایابشده،برایهمینبازیکناندرجه۶خواهانمبالغمیلیاردیشدهاند.تازمانیکهمدیریت
فوتبالایرانبامشکلروبهروباشدخبریازاستعدادیابینخواهدبودوبازیکناندرجه۶همخواهانمبالغمیلیاردیخواهندبود.بااینشرایطفوتبالایران
۵۰سالدیگرهمقهرمانآسیانمیشود.فوتبالمادیگرمربیدلسوزنداردکهعاشقاینرشتهباشدومانندگذشتهبرودزمینهایخاکیوبازیکنکشف
کند.اگرروزگاریمیشدچندتیمملیتشکیلدادبهخاطرمربیانیبودکههرروزسرزمینهایخاکیحضورپیدامیکردندتااستعدادهاراشناساییکنند.

سخنگویصنعتبرقازافزایشمعاملاتبرقدربورسوقراردادهایدوطرفهدرسالجاریدرمقایسهبامدتمشابهسالگذشتهخبرداد.آقای
مصطفیرجبیمشهدیبااشارهبهاینکهحجممعاملاتبورسبرقدر۵ماههنخستامسال,۳.۷میلیاردکیلوواتساعتبودهافزود:میزانقراردادهای
دوجانبهنیزحدود۶میلیاردکیلوواتساعتبودهاست.متوسطقیمتمعاملهانجامشدهدربورس۴۶۳ریالبهازایهرکیلوواتساعتوحداکثر
قیمتنیز۷۳۰ریالبهازایهرکیلوواتساعتبودهکهاینرقمها,۳۰درصدکمترازقیمتهایبازارعمدهفروشیاست.طبقمصوبههیئتوزیران،
واحدهایصنعتیباقدرتبیشاز۵مگاواتبایدبرقموردنیازرابایدازبورسوقراردادمتقابلخریداریکنند.قیمتمتوسطدربورس,۶۰درصد
متوسطبهاءبرقصنعتیبراساستعرفهتکلیفیاست.ویبابیاناینکهاینطرحدرراستایکاهشنقشدولتدرخریدوفروشبرقاستگفت:انتظار

میرودباتوسعهبورسبرق،خریدوفروشبرقبینعرضهکنندهومصرفکنندهبرقراروقیمتهامتعادلشود.

دلالیباعثشدهکسیبهاستعدادیابیتوجهنکند افزایشمعاملاتبرقدربورسوقراردادهایدوطرفه

خبـــــر

امور  مدیــرکل 
مجلس و دولت سازمان 
تامیــن اجتماعی، از 
بررسی طرح مستثنی 
شــدن بانــک رفاه 
کارگران از سقف مجاز 
تملک سهام بانک های 
در  تجاری غیردولتی 

جلسه کمیسیون جهش تولید و نظارت بر اجرای 
اصل 44 قانون اساسی خبر داد.

به گزارش اعتبار به نقل از  روابط عمومی ســازمان 
تامین اجتماعی، محمد ابراهیم جواهری در تشریح جلسه 
کمیسیون جهش تولید و نظارت بر اجرای اصل ۴۴ قانون 
اساسی، گفت: »طرح مستثنی شدن بانک رفاه کارگران از 
سقف مجاز تملک سهام بانک های تجاری غیردولتی« اعاده 
شده برای بار دوم از شورای نگهبان با حضور دکتر سالاری 
مدیرعامل ســازمان تامین اجتماعی و نماینده محترم 
شورای نگهبان بررسی شد و از چهار پیشنهادی که توسط 
این سازمان مطرح شد، پیشنهاد دوم یعنی حذف عبارت 
“ تعیین تکلیف بدهی های سازمان به بانک مذکور”  از متن 
طرح موسوم به الحاق یک تبصره به ماده)۵( قانون اجرای 
سیاست های کلی اصل چهل و چهارم )۴۴( قانون اساسی 
و اضافه نمودن عبارت “ و اجرای سایر مفاد و تکالیف موجود 
در سیاست های کلی اصل چهل و چهارم قانون اساسی ( 
پس از عبارت “ واگذاری سهام مازاد بر ۳۳ درصد سازمان” 

با رای اکثریت اعضای  این کمیسیون به تصویب رسید.
براساس تبصره)۵( الحاقی موضوع ماده  واحده طرح 
مذکور که اصلاح گردید؛ حداکثر ســقف سهام سازمان 
تأمین اجتماعی با رعایت تعریف مالک واحد مطابق جزء)۲-

۳( بند»الف« سیاست های کلی اصل چهل و چهارم)۴۴( 
قانون اساسی جمهوری اسلامی ایران و تبصره)۱( این ماده 
در بانک رفاه کارگران سی وسه  درصد)۳۳درصد( است. 
ســازمان تامین اجتماعی و بانک رفاه کارگران مکلفند؛ 
حداکثــر تا ۱۲ ماه پس از تصویب این قانون نســبت به 
واگذاری ســهام مازاد بر ۳۳ درصد سازمان و اجرای سایر 
مفاد و تکالیف مرتبط با سیاست های کلی اصل ۴۴ قانون 
اساســی و انطباق عملکرد و اقدامات آن بانک با ضوابط 
اعلامی بانک مرکزی درخصوص نســبت مجاز سرمایه 
گذاری، اشخاص مرتبط اقدام کنند. مفاد ماده ۱۵ طرح که 
موجب کسری در تامین منابع بیمه کارگران ساختمانی و 
کاهش سهمیه تعداد متقاضیان بیمه کارگران ساختمانی 
می گردید و مغایر با برنامه ششم توسعه و نیز اصل ۷۵ قانون 
اساسی بود با حضور نمایندگان سازمان در این کمیسیون 
بحث و تبادل نظر شد و این ماده توسط نمایندگان محترم 

در کمیسیون عمران حذف گردید.

معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت از افزایش 
هفت درصدی میزان خریــد تضمینی گندم از 
کشاورزان خبر داد و گفت: تاکنون 2/8 میلیون تن 
گندم به ارزش 20۷ هزار میلیارد ریال از کشاورزان 

خریداری شده است.
یزدان سیف،  در بوشــهر با اشاره به خرید توافقی  
محصول نخل داران اســتان بوشهر اظهار داشت: خرید 
توافقی خرما با مشارکت سازمان تعاون روستایی بر اساس 
ابلاغ وزیر جهاد کشــاورزی انجــام و این نگرانی در بین 
نخل داران برطرف می شود. مدیرعامل شرکت بازرگانی 
دولتی ایران با بیان اینکه برداشت خرما هنوز ادامه دارد 
خاطر نشــان کرد: حمایت از کارخانه هــا و کارگاه های 
فــرآوری و صنایع وابســته به خرما مــورد توجه جهاد 

کشاورزی و صنعت و معدن قرار دارد.
 معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت با اشاره به خرید 
تضمینی گندم از کشاورزان تا آخر مهرماه گفت:  تاکنون 
۲/8 میلیون تن گندم به ارزش ۲۰۷ هزار میلیارد ریال از 
کشاورزان به صورت تضمینی خریداری شده است. سیف 
از افزایش هفت درصدی میزان خرید تضمینی گندم از 
کشاورزان خبر داد و تصریح کرد: تاکنون از میزان گندم 
خریداری شده ۱۹۶ هزار میلیارد ریال آن به کشاورزان 
پرداخت شده که نسبت به سال قبل ۵۷ درصد رشد دارد.

خبـــر
کمیسیون عمران مجلس پیشنهادی که 
موجب کسری در تامین منابع و کاهش 

سهیمه بیمه کارگران می شد را حذف کرد

خرید گندم از کشاورزان 7 درصد 
افزایش یافت

ستاد اجرایی 2۱ هزار مسکن
 برای کم درآمدها می سازد

عضو هیئت مدیره شرکت بازآفرینی شهری 
گفت: در قالــب تفاهم نامه ای بیــن وزارت راه و 
شهرسازی و ستاد اجرایی فرمان امام )ره(، حدود 21 

هزار مسکن برای اقشار کم درآمد احداث می شود.
در راستای اجرای قانون ساماندهی و حمایت از تولید و 
عرضه مسکن، تفاهم نامه ای بین شرکت بازآفرینی شهری به 
نمایندگی از وزارت راه و شهرســازی و شرکت توسعه گران 
عمران ســتاد اجرایی فرمان امام )ره( منعقد شد. طبق این 
برنامه ۲۱ هزار واحد مسکونی در ۱۶ استان کشور ذیل برنامه 

تولید ۵۰ هزار واحد احداث می شود.
مجید روســتا؛ عضو هیئت مدیره شرکت بازآفرینی 
شــهری در این خصوص به ایسنا گفت: در قالب این تفاهم 
نامه، شــرکت بازآفرینی شــهری دو میلیون و ۱۳۹ هزار 
مترمربع از زمین های در اختیار خود واقع در محدوده قانونی 
شــهرها را در اختیار ستاد اجرایی فرمان امام )ره( به منظور 
احداث مسکن برای اقشار کم درآمد قرار می دهد.  این اراضی 
سرمایه شرکت است که به ساخت مسکن اختصاص می یابد 
و منابع حاصل از آن را در بافت های ناکارآمد هزینه می کنیم. 
به طور مثال یا ساکنین بافت را به این مناطق انتقال می دهیم 
و یا از طریق منافع این ســرمایه گذاری، برنامه نوســازی و 
بهسازی بافت را پیش می بریم. عضو هیئت مدیره شرکت 
بازآفرینی شهری ایران با بیان اینکه طبق تفاهم نامه، ستاد 
در راســتای مسئولیت اجتماعی خود هیچ حق الزحمه ای 
دریافت نمی کند، گفت: ما زمین، تسهیلات و پروانه را تامین 
می کنیم.  منابع در نظر گرفته شده برای هر واحد در تهران و 
سایر کلانشهرها بین ۲۲۰ تا ۲۵۰ میلیون تومان است که به 
صورت وام با نرخ ســود ۱8 درصد و مدت بازپرداخت ۱۲۰ 

ماهه از متقاضیان دریافت می شود.
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 وزیر نیرو  می گوید:  از امسال تا 
حدود 10 ســال آینده بــا احداث و 
راه اندازی متناوب تصفیه خانه های 
فاضلاب در مقیاس های نسبتا کوچک 
در نقاط مختلف تهران بتوانیم حجم 
قابل توجهــی آب مورد نیاز آبیاری 
فضای سبز تهران را به جای استفاده 
از منابع زیرزمینی از پساب تصفیه 

شده بهره بگیریم.
رضا اردکانیان با بیان این موضوع که 
افزایش جمعیت تهران تحت تأثیر عوامل 
مختلفی است که در اقتصاد ما خودشان را 
نشان می دهند، گفت: این خصوص در آن 
چیزی که به دولت، کارگــزاران دولت و 
سازوکارهای آن برمی گردد، تصمیماتی در 

زمان های مختلف گرفته شده است.
زمانی که در سالهای دور من در وزارت 
کشــور بودم، در جلســات شــورای عالی 
شهرسازی و معماری شرکت می کردم؛ در 
آن زمان مجموعه شهری تهران مطرح بود و 
همه سعی داشتند که با تعیین یک سقف 
جمعیتی برای مجموعه شهری تهران که 
شهر تهران و بخش عمده ای از استان تهران 
را طبق تعریف دربرمی گرفت، از مشکلات 
آتی این شــهر جلوگیری کنند؛ یک سقف 
جمعیتی که چیزی حدود ۷.۵ میلیون نفر 
بود که تحت هیچ شرایطی جمعیت تهران از 
این ســقف تجاوز نکند که اگر تجاوز کند، 
تأمین آب شرب این شــهر با سختی ها و 
مشکلاتی مواجه می شــود. متأسفانه آن 
ســقف جمعیتی پشت سر گذاشته شده و 
جمعیت خیلی بیشتر شده؛ سعی و تلاش 
می شــود که این موضوع کنترل شود، اما 
جذابیت های تهران و جذب جمعیت، مسئله 
چند وجهی است. آنچه در وزارت نیرو به ما 
مربوط می شــود، رعایت مقررات است و با 
توجه بــه اینکه تهران هیــچ منبع جدید 
دیگری در حوضه آبریز برای تأمین آب ندارد، 
توجه و تمرکز بیشتر به اصلاح مصرف است.

  استفاده بهینه از آب موجود
 در دستور کار تهران

اردکانیان با بیان اینکه “اصلاح مصرف 
یا مصرف بهینه آب موجود یک سرفصل 
مهم برای تهران است”، گفت: این سرفصل، 
بخش های متعــددی را در برمی گیرد که 
یکی بحث استفاده از پساب تصفیه شده 
برای مصارفی اســت که می توان از پساب 
تصفیه شده استفاده کرد و در عوض، آب 
باکیفیت قابل شرب را صرفا برای آب شرب 
نگه داشت. اخیرا ما توانستیم بعد از یک کار 
دامنه دار با همکاران محترم در شهرداری 
تهران تفاهمــی را نهایی کنیم که در این 
تفاهم قرار بر این است که از امسال تا حدود 
۱۰ سال آینده با احداث و راه اندازی متناوب 
تصفیه خانه های فاضلاب در مقیاس های 
نســبتا کوچک در نقــاط مختلف تهران 
بتوانیــم حجم قابل توجهی آب مورد نیاز 
آبیاری فضای سبز تهران را به جای استفاده 
از منابع زیرزمینی از پساب تصفیه شده بهره 
بگیریم. بدین صورت هم آب زیرزمینی که 
برداشت می شد در زمین باقی می ماند و در 
کاهش خطرات ناشی از فرونشست زمین 
تأثیرگذار است و هم این فاضلابی که تزریق 
بــه زمین می شــد را با فنــاوری موجود 
جمع آوری و تصفیه می کنیم و با استفاده از 
آن، تغذیه به سفره ها را جبران کرده و آب 
باکیفیت هــم به عنــوان ظرفیتی برای 

مصارف ضروری شرب در دسترس خواهد 
بود.

 10 درصد آب شرب تهران قبل از 
رسیدن به دست مصرف کننده 

هدر می رود
وزیر نیرو تصریح کــرد: پروژه دوم، 
کاهش هدررفت آب در شــبکه توزیع در 
تهران است؛ از سال 88 که میزان هدررفت 
آب شــرب در تهران نزدیک به ۳۰ درصد 
بوده، با اجرای پروژه های متعدد و متنوع، 
هر ســال این هدررفت کاهش یافته و در 
سال گذشته به ۲۲ درصد رسیده است که 
از این رقم ۱۰ درصد هدررفت فیزیکی یا 
واقعی ناشی از فرسودگی شبکه و ... است.

ما اکنون نقاطی داریم در پایتخت های 
کشورهای اروپایی که هدررفت های بسیار 
بالایی دارند و حتی تا ۵۰ درصد آب شرب 

در شبکه توزیع آنها هدر می رود.
  استفاده از تجهیزات کم مصرف 
در بخش خانگی در دستور کار 

است
اردکانیان با بیان اینکه “مورد دیگری 
که در مدیریت مصرف در تهران می تواند 
قابل اعتنا باشد استفاده از تجهیزاتی است 
که نیاز مردم را در مصرف آب کمتر کند”، 
گفت: در این بخش سعی خواهیم کرد به 
کارهایی که در حال انجام اســت، سرعت 
بیشتری دهیم؛ مشارکت بخش خصوصی 

در این مســئله می تواند راهگشــا باشد، 
شکل های مختلفی را می توان طراحی کرد 
کــه ســرمایه گذارانی بــه میزانــی که 
فعالیت شــان موجب کاهش مصرف آب 
می شود به همان میزان از عواید مقدار آبی 
که صرفه جویی می شود بتوانند بهره مند 

شوند.
 اگر کفگیر تأمین آب تهران 

به تهِ دیگ بخورد هم نمی توان 
جمعیت چند میلیونی را کوچ داد

وزیر نیرو با بیان اینکه “گاهی من با این 
ســوال مواجه می شــوم که مگر کل آب 
مصرفی شرب ما چند درصد است و مگر در 
بخش کشاورزی چندین برابر آن را مصرف 
نمی کنیم، چرا انقدر تمرکز بر اصلاح آب 
بخش خانگی است؟”، گفت: این مسئله دو 
دلیل دارد، یکی این است که وقتی جایی 
مثل تهران، کفگیر تأمین آب شرب اش به 
ته دیــگ بخورد و یــک جمعیتی چند 
میلیونی مستقر باشــند، نمی توان این 
جمعیت را کوچ داد، پس باید با آب موجود 
زندگی را اداره کرد؛ لذا باید روی روش های 

مناسب تر مصرف تمرکز کرد. 
دلیل دوم آن است که ما در هر بخشی 
بخواهیم اصلاح روند مصرف را داشته باشیم 
باید این اصلاح از مقیاس خانواده شــروع 
شود؛ امیدوار هستیم که سرانه مصرف آب 
در شــهرهای بزرگ ما به ویژه کلانشهر 
تهران، با اســتفاده از روش های صحیح و 
اســتفاده از تجهیزاتی که با آب کمتر می 

شود نیاز را تأمین کرد، کاهش یابد.
وی در پاسخ به اینکه “چقدر به حرف 
وزارت نیرو گوش می کنند؟”، گفت: وقتی 
تصمیمی اتخاذ می شود مطمئنا به نظر 
وزارت نیرو هم توجه می شود؛ اما مشکل از 
آنجا اســت که تحت تأثیر عوامل دیگر، 
بالاخره جمعیت مستقر شده و باید به هر 
طریق ممکن، مسئله آب شرب و بهداشت 

جمعیت سکونت یافته را تأمین کرد.

سخنرانی-۲
سخنرانی دکتر محسن جوادی

وظیفه شناسی کرونایی
محســن  دکتر 
جوادی ، استاد دانشگاه 
قــم و معــاون امور 
وزارت  فرهنگــی 
فرهنــگ و ارشــاد 
بخش  در  اســلامی 
نخســتین  افتتاحیه 

همایش بین المللی اخلاق، الهیات و بلایای فراگیر 
به ایراد سخنرانی علمی با موضوع “اخلاق مواجهه 
با شر” پرداختند. در ادامه متن سخنرانی ایشان 

تقدیم حضور می گردد:
در مقابل شرور اختیاری یا چیزهایی قرار دارند که 
شرارت است، ولی منشأ آنها اختیار و سوءاختیار است، دو 
وظیفه اخلاقــی داریم؛ یک وظیفه اخلاقــی داریم که 
نگذاریم این اتفاق بیفتد. یعنی قبل از وقوع شر باید این کار 
را بکنیم. یک وظیفه هم برای بعد از وقوع شر است. وقتی 
شر رخ داد، باید آن را جبران کنیم و به وضعیت خیر اولیه 

برگردانیم و اگر ضرر زدیم، برگردیم و جبران کنیم.
حتی در فقه اسلامی می گویند عاقله باید جبران کند. 
یعنی اصل جبران ضرر وجود دارد. فلسفه این احکام مانند 
دیه و قصاص چیست؟ نکته اصلی این است که خیری فوت 
شــده اســت و اگر اینطور نبود که این احکام هم وجود 
نداشــت. لذا این خیر به این اندازه ارزشمند است و باید 
جبران شــود و برگردد که یک اصل مهم اخلاقی و برای 

حفظ خیرات انسانی است.
در شرور اختیاری اینطور است، اما به شرور طبیعی 
برمی گردیم. فرض را بر این می گذاریم که مداخله انسانی 
در کار کرونا نیست و یک پدیده کلان طبیعی است و فراگیر 
شده است و شری برای همه انســان ها به وجود آورده و 
سلامت و جان انسان را تهدید می کند. در حقیقت ما شر 
را طبیعی فرض می کنیم. اما نکته ای که در بحث مقابله با 
شــرور اختیاری وجود داشــت، اینجا هم هست. یعنی 
نمی توان گفت چون دخالتی نداشــتم، وظیفه اخلاقی 
ندارم. اتفاقی که در کرونا افتاده و ممکن است سوءبرداشتی 
از آموزه های دینی شود، این است که می گویند مداخله 
انسانی نبوده و لذا وظیفه اخلاقی و تلاشی هم برای برطرف 
کردن آن نداریم. لذا باید رضا به قضای الهی داد که در اینجا 
ممکن است، برخی از آموزه ها بد برداشت شوند و عده ای 
بگویند صرفاً باید راضی باشیم یا بگویند این عذاب الهی 

است و فقط باید عبرت بگیریم، ولی نباید کاری کنیم.

 استفاده بهینه از آب موجود در دستور کار تهران

واگذاری نیروگاه ها به صورت هلدینگ
شــرکت  مدیرعامــل   
مادرتخصصی تولیــد نیروی برق 
حرارتی با اشاره به تصمیمات صورت 
گرفته برای واگذاری نیروگاه ها به 
صورت هلدینگ، گفت: با اجرای این 
برنامه تنهــا 49 درصد ســهام 
نیروگاه ها واگذار و تا انتها ۵1 درصد 
این ســهام در اختیار دولت باقی 

خواهد ماند.
به گــزارش اعتبار به نقــل از روابط 
عمومی  وزارت نیرو، نشست مدیرعامل 
شرکت مادرتخصصی تولید نیروی برق 
حرارتی با نماینــدگان کارگران نیروگاه 
رامین اهواز با حضور مجتبی یوســفی، 
نماینده مردم اهواز در مجلس شــورای 

اسلامی در محل نیروگاه برگزار شد.
محسن طرزطلب در این نشست با 
اشاره به نقش بسیار مهم نیروگاه رامین 
در تامین برق پایدار اســتان خوزستان، 
گفت: ایــن مجموعه به عنــوان یکی از 
نیروگاه های قدیمی کشور وظیفه تامین 
برق ۴۰ درصد استان خوزستان را بر عهده 

دارد.
وی با اشاره به طرح مسئله واگذاری 
نیروگاه رامین اهواز به بخش خصوصی و 
نگرانی های پیش  آمده بــرای کارکنان 
نیروگاه ، گفت: براساس اصل ۴۴ و تکالیف 
صورت گرفته ازســوی نظام بایســتی 
شرکت برق حرارتی به عنوان یک دستگاه 
دولتی 8۰ درصد تاسیسات تولید خود را 

به بخش خصوصی واگذار کند.
براساس تکالیف موجود بایستی ۱۱ 

هزار مگاوات از مجموعه نیروگاه های برق 
حرارتی به ســازمان خصوصی ســازی 
معرفی می شد که در بازه زمانی سال ۹۵ 
تعــدادی از نیروگاه هــا و شــرکت های 
مدیریــت تولید به عنــوان بهره بردار به 
سازمان خصوصی سازی معرفی شده اند. 
پس از شکل گیری شرکت مادرتخصصی 
برق حرارتی و انتقال برخی از نیروگاه ها 
شــاهد آن بودیم که نیروگاه از مدیریت 
وزارت نیرو خارج شده ولی تعهدات دارایی 
آن همچون وام های بانکی و تسهیلات آن 
همچنان بر عهده وزارت نیرو و شرکت برق 

حرارتی باقی  می ماند.
در همان مقطع زمانی این مســئله 
مورد تاکید قرار گرفت که اگر قرار اســت 
دارایی نیروگاه ها براســاس قانون واگذار 
شود چرا بایستی تعهدات آن همچنان بر 
عهده دولت بماند و منتقل نشود؛ به همین 
دلیل با پیگیری وزیر سابق نیرو تاکید شده 
بود که در صورت واگذاری دارایی نیروگاه 
باید تعهدات آن نیز عینا به خریدار واگذار 
شــود. به همین دلیل شرکت های تولید 
شــکل گرفت تا در زمان واگذاری نه تنها 
دارایــی نیروگاه بلکه شــرکت به همراه 

تمامی تعهدات آن واگذار شود.
همان روند سابق موجب شده که با 
وجود واگذاری نیروگاه به بخش خصوصی 
حدود ۱۰ هزار میلیارد تومان از تعهدات 
آن برای مجموعه باقــی بماند. با وجود 
اینکه تا ســال ۹۷-۹۶ بیــش از ۶ هزار 
میلیارد تومان از این رقم تسویه شده ولی 
بــا توجه به وجود برخــی تعهدات ارزی 

طبیعتا با افزایش ناگهانــی نرخ ارز این 
میزان بدهی نیز به صورت قابل توجهی 

افزایش یافته است.
طرزطلب با تاکید بر اینکه واگذاری 
نیروگاه ها مربوط به امروز و دیروز نیست 
و از ســال ۹۵ وارد لیســت ســازمان 
خصوصی سازی شده اند، گفت: با وجود 
اینکه نیروگاه رامین جزو مجموعه های 
قدیمی تولید برق کشور است، اما ارزش 
دارایی آن بیش از ۱۵ هزار میلیارد تومان 
است. طبیعتا خریدار این نیروگاه بایستی 
بــرق تولیدی را به قیمــت ۵۰ تومان به 
فروش برساند که نهایتا سالانه حدود ۳۰۰ 
میلیارد تومــان درآمد از این محل ایجاد 
خواهد شــد. از همین رقم نیز باید ۲۰۰ 
میلیارد تومان صرف امور جاری نیروگاه  
شــود که اینگونه زمان بازگشت سرمایه 
بســیار طولانی خواهد بود و برای بخش 
خصوصی خرید این مجموعه نیز به صرفه 

نخواهد بود.
به همین دلیل تصمیم گرفته شد که 

نیروگاه ها به صــورت هلدینگ واگذار و 
سهام آن ها در اختیار بخش خصوصی قرار 
بگیرد که با این روال تنها ۴۹ درصد سهام 
نیروگاه ها واگذار و تا انتها ۵۱ درصد این 
سهام در اختیار دولت خواهد بود. بنابراین 
در صورت شکل گیری هلدینگ های یاد 
شده قرار نیست بیش از ۴۹ درصد سهام 
نیروگاه ها واگذار شود و عملا با عملیاتی 
شدن ترتیبات پیش بینی شده در بودجه 
۹۹ سهم مهمی از نیروگاه های در لیست 
واگذاری دولتی باقی خواهند ماند. در گام 
اول نیز قرار شده ۱۰ درصد سهام نیروگاه، 
آن هم نه به صورت بلوکی بلکه به عنوان 
ســهام خرد در بازار بورس به عامه مردم 

عرضه شود. 
درحال حاضر نیز در تلاشــیم اگر 
ســهام این نیروگاه در بورس عرضه شد، 
براســاس قانون حمایت از صنعت برق، 
منابع به دســت آمــده در این بخش به 
مجموعه وزارت نیرو بازگشــته و صرف 
بازسازی نیروگاه های همانند رامین شود.
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۱3
وزیر راه و شهرسازی از معرفی ۱۰9 هزار واحدمسکونی خالی تدقیق شده به سازمان امور مالیاتی جهت اخذ مالیات، خبر داد. محمد اسلامی وزیر راه و 
شهرسازی، آخرین وضعیت اجرایی شدن اخذ مالیات از خانه های خالی را اعلام کرد. وزیر راه و شهرسازی گفت: یکی از تکالیف وزارت راه و شهرسازی 
تعیین تکلیف خانه های خالی، راه اندازی سامانه و معرفی آنها به سازمان امور مالیاتی بود تا بتواند از آنها، مالیات مقرر قانونی را اخذ کند. اسلامی ضمن 
تاکید بر راه اندازی سامانه املاک و اسکان و شناسایی واحدهای مسکونی خالی، افزود: از امروز ۱۰9 هزار واحد مسکونی خالی شناسایی، تدقیق و به سازمان 
امور مالیاتی معرفی شد. وی اظهار امیدواری کرد تا انجام اینکار از سوی وزارت راه و شهرسازی فتح بابی برای تحرک بخشیدن به فضای تولید و عرضه 

مسکن باشد.  اسلامی تصریح کرد: امید است تا از طریق عرضه بیشتر در جهت خدمت به مردم گام برداریم.

معرفی۱۰9هزار
واحدمسکونیخالی
بهسازمانامورمالیاتی

جهتاخذمالیات

هفته نامه اقتصادی ایرانمسکن و عمران

خبـــــر

و  راه  وزیــر 
شهرســازی با اعلام 
اینکــه در طرح ملی 
مسکن حدود 88 هزار 
نفــر زمین شــان را 
گرفته اند،  تحویــل 
گفت: تعــدادی که به 
پروژه ها متصل شدند 

نیز بیش از ۵8 هزار نفر هســتند و بانک ها هم 
شیوه های خود را برای وام دهی تغییر دادند و تا 

ظهر امروز نزدیک به 30 هزار نفر وام گرفته اند.
محمد اسلامی در حاشیه جلسه هیئت دولت با بیان 
اینکه همه چیز در طرح اقدام ملی مســکن شفاف است، 
گفت: کســانی که واجد شرایط هستند طبق فرمتی که 
نوشته شده، مدارک خود را تکمیل کنند و در بانک افتتاح 
حساب و پول شــان را واریز کنند تا سریعتر به پروژه ها 
متصل شــوند. اگر چه عده ای ابهاماتی دارند و کد ملی را 
اشتباه وارد کردند یا شهر محل سکونت را نادرست انتخاب 
کردند اما این موارد به صورت مقطعی در برخی استان ها 
به وجود آمده تا کسانی که می خواهند اطلاعات خود را 

تصحیح کنند.
اسلامی با بیان اینکه تا امروز نزدیک به صدهزار نفر 
در این طرح ثبت نام کردند، اظهار کرد: کسانی که پول به 
حساب ریختند نیز از پنجاه هزار نفر عبور کردند و کار دارد 
روال طبیعی خود را طی می کند. همچنین در شهرهایی 
که به صورت گروهی، زمین واگذار می کنیم نیز کارشان 

شروع شده است.
 وزیر راه و شهرســازی با اعلام اینکه حدود 88هزار 
نفر زمین خود را تحویل گرفته اند، ادامه داد: تعدادی که 
به پروژه ها متصل شدند نیز بیش از ۵8 هزار نفر هستند. 
بانک ها نیز شیوه های خود را برای وام دهی تغییر دادند و 
تا ظهر امروز نزدیک به ۳۰ هزار نفر وام گرفته اند. در طرح 
ملی مســکن برای شــهرهایی که هنوز ثبت نام را آغاز 
نکردیم نیز به محض اینکه زمین آماده شــود و مراحل 

قانونی اختصاص زمین شود، ثبت نام را شروع می کنیم.

با وجود رکود در صنعت ساخت وساز و کاهش تقاضا 
برای مصالح ساختمانی، تولید سیمان از ابتدای امسال 
۲۰درصد رشد داشــته و با موافقت ستاد تنظیم بازار با 
افزایش نرخ مصوب این کالا به نظر می رسد شرایط تولید 
این محصول بهتر شود. به گزارش همشهری، با افزایش 
هزینه تمام شــده تولید، سیمانی ها معتقد بودند قیمت 
مصوب این کالا باید افزایش یابد و سرانجام مجوز افزایش 
قیمت  تا ۲۰درصد صادر شد. گفته می شود رقابت در بازار 
سیمان داخلی به خاطر قیمت گذاری نامعقول افزایش 
یافته به نحوی که هر کس درصدد فروش محصولات خود 
حتی با قیمتی ارزان تر از دیگران است. به گفته فعالان این 
صنعت، تثبیت قیمت ســیمان بــرای مدتی طولانی 
مشکلات را برای تولیدکنندگان افزایش داده و باید دید 
ایــن میــزان افزایش نرخ مصوب تا چه حد مشــکلات 
ســیمانی ها را حل می کند. این شــرایط باعث شــده 
درحالی که تا پیش از این با مازاد تولید ســیمان مواجه 
بودیم امروز میــزان تولید به دلیل کاهش ظرفیت فعال 
کارخانجات کاهش یابد و برای این کالا نیز مانند بسیاری 
دیگر، بازار ســیاه ایجاد شــود. با این حال آمارها نشان 
می دهد صادرات سیمان در ۵ ماه ابتدای امسال ۲.۵درصد 

رشد داشته است.

قرارگاه  فرمانده 
سازندگی خاتم الانبیاء 
گفت: طی تفاهم نامه ای 
شــد  مقرر  دولت،  با 
قرارگاه ۷0 پروژه را تا 
پایان سال تکمیل کند.

سعید محمد درباره 
دریافت طلب قرارگاه سازندگی خاتم الانبیاء از دولت اظهار 
داشت: فعلا قرارگاه سازندگی خاتم الانبیاء پولی دریافت 
نکرده است. به تازگی تفاهم نامه ای با دولت داشته ایم مبنی 
بر اینکه دولت بخشــی از منابع را به قرارگاه خاتم بدهد و 
قرارگاه هم تا پایان سال ۷۰ پروژه را تکمیل کند. این موضوع 
در حد تفاهم نامه است و هنوز عملیاتی نشده است. پیش 
از این علی نیکزاد؛ نایب رئیس  مجلس شورای اسلامی گفته 
بود: قرارگاه خاتم الانبیاء سرجمع بیش از ۵۰ هزار میلیارد 
تومان از دولت، نهادها، شهرداری ها و شرکت های دولتی 
طلب دارد اما طلب آنها از دولت به معنای ســازمان برنامه 
بودجه رقمی بیش از ۱۰ هزار میلیارد تومان است. به گفته 
علی نیکزاد در جلسه ای که با رئیس  سازمان برنامه بودجه 
و فرمانده قرارگاه سازندگی خاتم الانبیاء داشته اند، توافق 
شد آن ۱۰ هزار میلیارد تومان طلب قرارگاه خاتم از دولت 
به معنای تام دولت و نه شــهرداری ها و نهادهای دولتی و 
غیره، به نحوی تسویه شــود. در این راستا مقرر شد ۱۰۰ 
میلیارد تومان اوراق اسناد خزانه اسلامی به قرارگاه خاتم 
بدهند، ۱۰۰ میلیارد تومان از محلی دیگر تســویه شود، 
ضمن آنکه سازمان برنامه و بودجه و خزانه پذیرفت مبلغ 
هشــت هزار میلیارد تومان هم از اول فروردین ۹۹ تا ۲۹ 

اسفند ۹۹ در اختیار قرارگاه خاتم قرار بگیرد.

خبـــر
۸۸ هزار نفر در طرح ملی مسکن 

زمین گرفتند

بازار سیاه سیمان حذف می شود

ممنوعیت ورود مربیان خارجی 
وجهه قانونی ندارد

قرارگاه خاتم 7۰ پروژه دولتی را 
تا پایان سال تکمیل می کند

رئیس کمیته تربیت 
بدنی کمیسیون فرهنگی 
مجلس با بیــان اینکه 
قانونی مبنی بر ممنوعیت 
ورود مربیان و بازیکنان 
خارجــی در لیگ برتر 
نداریم، گفــت: مبنای 

عمل مــا باید منافع و مصالح ملی بــا در نظر گرفتن 
خواست هواداران باشگاه ها باشد.

احمد راستینه هفشجانی درباره ممنوعیت ورود بازیکنان 
و مربیان خارجی، اظهار کرد: مجلس در حوزه فنی باشگاه ها و 
تیم ملی اظهار نظر نمی  کنــد و ورودی در این زمینه نخواهد 
داشت چراکه مجلس ناظر بر اجرای قوانین است. نماینده مردم 
شهرکرد در مجلس یازدهم با یادآوری اینکه باشگاه ها موسسات 
غیردولتی هستند که اموری از قبیل بکارگیری مربی، مسائل 
داخلی باشگاه محسوب می شــود، افزود: البته اینطور به نظر 
می رسد که وزارت ورزش و فدراسیون فوتبال بخشنامه ای مبنی 
بر ممنوعیت  ورود مربیان و بازیکنان خارجی صادر شده است. 
وی با بیان اینکه افزون بر این، وزارت ورزش باید در این زمینه 
توضیحاتــی ارائه کند که بخشــنامه ممنوعیت ورود مربیان 
خارجی بر چه مبنایی صادر شده است، گفت: برای نمونه باشگاه 
استقلال در صورتی که هزینه جدیدی به آن تحمیل نشود، باید 

بتواند با استراماچونی وارد مذاکره شود.
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ــه شــماره  آگهــی تغییــرات شــرکت کاســپین فــولاد گلســتان شــرکت ســهامی خــاص ب
ثبــت 34410۵ و شناســه ملــی 101039392۶3 بــه اســتناد صورتجلســه هیئــت مدیــره مــورخ 
ــمت  ــرام اودهء ک.م۶2898۵۵8۵9 بس ــای به ــد : آق ــاذ ش ــل اتخ ــات ذی 1399/02/31 تصمیم
مدیرعامــل وعضــو هیئــت مدیــره و خانــم بهنازطالبــی ک.م 2030222224 بــه ســمت رئیــس 
ــره  ــت مدی ــس هیئ ــب رئی ــمت نائ ــه اودهء ک.م 0020۶۶2۷۷۷بس ــم آنی ــره و خان ــت مدی هیئ
ــفته و  ــک س ــل چ ــرکت از قبی ــدآور ش ــادار و تعه ــناد به ــه اوراق و اس ــدند . کلی ــن ش تعیی
ــاب  ــادی اداری در غی ــی و اوراق ع ــه تنهای ــل ب ــا مدیرعام ــا امض ــدآور ب ــروات و اوراق تعه ب
مدیرعامــل بــا امضــای نائــب رئیــس هیئــت مدیــره همــراه بــا مهــر شــرکت معتبــر مــی باشــد.
 سازمان ثبت اسنادواملاک کشور اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری تهران )993920(

ــه شــماره ثبــت 3۶۶۵3۵ و شناســه ملــی  آگهــی تغییــرات شــرکت ایــده پایــدار ســاخت ســهامی خــاص ب
10320129399 بــه اســتناد صورتجلســه مجمــع عمومــی عــادی بطــور فــوق العــاده مــورخ 1399/0۵/20 تصمیمــات 
ــی  ــه کدمل ــدی ب ــد حمی ــای محم ــی 00۷088۶822 و آق ــه کدمل ــلاج ب ــین ح ــای امیرحس ــد : آق ــاذ ش ــل اتخ ذی
ــاب  ــال انتخ ــدت یکس ــرای م ــرکت ب ــدل ش ــی الب ــی و عل ــین اصل ــای بازرس ــمت ه ــب بس 00۶902۵۶14 بترتی
شــدند. آقــای رامیــن خضوعــی ابیانــه بــه کدملــی 00۵3۶۵۷942 بســمت رئیــس هیئــت مدیــره و آقــای پیمــان 
دامنگیــر بــه کدملــی 229۷۷2۵20۵ بســمت نایــب رئیــس هیئــت مدیــره و خانــم ســپیده محرابــی بــه کدملــی 
00۷3222429 )خــارج از هیئــت مدیــره( بســمت مدیــر عامــل و آقایــان عظیــم وصفــی بــه کدملــی 2۵93129۵14 
ــدت دو  ــرای م ــرکت ب ــره ش ــت مدی ــا هیئ ــمت اعض ــی 0039024482 بس ــه کدمل ــی ب ــی لاریجان ــعید روحان و س
ــا رئیــس هیئــت  ــرات و قراردادهــای تعهــدآور و اســناد رســمی ب ســال انتخــاب شــدند. امضــاء چــک ،ســفته ،ب
مدیــره منفــردا و بــا مهــر شــرکت معتبــر مــی باشــد و و اوراق عــادی و اداری بــا امضــاء رئیــس هیئــت مدیــره یــا 

ــا مهــر شــرکت معتبــر مــی باشــد.  مدیرعامــل منفــردا« و ب
سازمان ثبت اسنادواملاک کشور اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری تهران )993922(

ــه شــماره ثبــت 2۵۵۶84 و شناســه  آگهــی تغییــرات شــرکت فــن آوری اطلاعــات پرنــد ســهامی خــاص ب
ــورخ 139۷/0۶/11  ــاده م ــوق الع ــور ف ــادی بط ــی ع ــع عموم ــه مجم ــتناد صورتجلس ــه اس ــی 101029۵9803 ب مل
تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد : اعضــای هیــات مدیــره بشــرح ذیــل بــرای مــدت 2ســال انتخــاب گردیدنــد : خانــم 
ــق  ــان صدی ــای عرف ــره آق ــت مدی ــو هیئ ــل و عض ــر عام ــمت مدی ــه س ــرد ش م 13۷۵۷02181 ب ــع ف ــلا قان نازی
احســانی ش م001۶39۶99۵ بــه ســمت رئیــس هیئــت مدیــره و خانــم نازنیــن صدیــق احســانی ش م 0013۷12381 
بــه ســمت نایــب رئیــس هیئــت مدیــره کلیــه اوراق و اســناد تعهــد آور شــرکت از قبیــل چــک، ســفته، بــروات، 
ــر ــرکت معتب ــر ش ــا مه ــراه ب ــل هم ــر عام ــاء مدی ــا امض ــادی و اداری ب ــلامی و اوراق ع ــود اس ــا و عق  قرارداده

ــی  ــا اوج ــی و غلامرض ــازرس اصل ــمت ب ــه س ــرج ش م ۶14991332۵ ب ــی ف ــت عل ــان صحب ــد. آقای ــی باش  م
فوشــخانه ش م 2949198۷08 بــه ســمت بــازرس علــی البــدل بــرای مــدت یــک ســال مالــی انتخــاب گردیدنــد . 

سازمان ثبت اسنادواملاک کشور اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری تهران )993921(

ــا  ــایان کار ب ــارس ش ــا پ ــی کیمی ــاورزی معدن ــیمیایی کش ــرکت ش ــرات ش ــی تغیی آگه
ــتناد  ــه اس ــی 10102231042 ب ــه مل ــت 180900 و شناس ــماره ثب ــه ش ــدود ب ــئولیت مح مس
ــل  ــورخ  139۶/0۷/01تصمیمــات ذی ــاده م ــوق الع ــی عــادی بطــور ف صورتجلســه مجمــع عموم
ــل  ــمت مدیرعام ــه س ــی 42841۷3901 ب ــماره مل ــه ش ــان ب ــا صدیقی ــد : - علیرض ــاذ ش اتخ
ــس  ــمت رئی ــه س ــی 00۶۷303331 ب ــماره مل ــه ش ــان ب ــی صدیقی ــره - عل ــت مدی وعضوهیئ
هیئــت مدیــره بــرای مــدت نامحــدود انتخــاب گردیدنــد . امضــاء کلیــه اســناد و اوراق بهــادار و 
تعهــدآور شــرکت از قبیــل چــک ســفته بــروات و قراردادهــا و عقــود اســلامی بــا امضــا مدیــر 
عامــل همــراه بــا مهــر شــرکت و اوراق عــادی و اداری بــا امضــاء مدیــر عامــل و رئیــس هیئــت 

ــی باشــد.  ــر م ــا مهــر شــرکت معتب ــردا همــراه ب ــره منف مدی
سازمان ثبت اسنادواملاک کشور اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری تهران )99392۵(

آگهــی تغییــرات شــرکت کار و صنعــت اســپیناس ایرانیــان شــرکت بــا مســئولیت محــدود بــه شــماره ثبــت 4۷439۵ 
ــه اســتناد صورتجلســه مجمــع عمومــی فــوق العــاده مــورخ 1399/03/31 تصمیمــات ذیــل  و شناســه ملــی 1400۵02۷030 ب
ــه آدرس : اســتان تهــران - منطقــه 14 ، شهرســتان تهــران ، بخــش مرکــزی ، شــهر تهــران،  اتخــاذ شــد : محــل شــرکت ب
محلــه صادقیــه شــمالی ، خیابــان شــهید بهــداد شــایق ، خیابــان گلســتان هفتــم ، پــلاک -۷ ، طبقــه چهــارم ، واحــد شــمال 
غربــی کــد پســتی 14۶1۶9498۶ تغییــر یافــت و مــاده مربوطــه در اساســنامه بشــرح فــوق اصــلاح گردیــد. ســازمان ثبــت 

اســنادواملاک کشــور اداره ثبــت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری تهــران )993928(

آگهــی تغییــرات شــرکت پشــتیبان گــردش صنعــت هگمتانــه بــا مســئولیت محدود بــه شــماره ثبــت ۵۶0011 و شناســه 
ملــی 14009223۵41 بــه اســتناد صورتجلســه مجمــع عمومــی فــوق العــاده مــورخ 1399/0۵/0۶ تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد: 
- محــل شــرکت در واحــد ثبتــی تهــران بــه آدرس اســتان تهــران - منطقــه 11 ، شهرســتان تهــران ، بخــش مرکــزی ، شــهر 
تهــران، محلــه خیابــان ســعدی جنوبــی ، کوچــه نفیســی ، کوچــه ناظــم الاطبــاء ، پــلاک 1۵۷ ، پاســاژ صدقــی نــژاد ، طبقــه 
اول ، واحــد 2.12 کدپســتی 1143۶43۵۷8 تغییــر یافــت و مــاده مربوطــه در اساســنامه بشــرح فــوق اصــلاح گردیــد. ســازمان 

ثبــت اســنادواملاک کشــور اداره ثبــت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری تهــران )994۶10(

آگهــی تغییــرات شــرکت ایــده آرویــن ناژ ســهامی خــاص بــه شــماره ثبــت 434۵۷۷ و شناســه ملــی 103208488۷9 به 
اســتناد صورتجلســه مجمــع عمومــی فــوق العــاده مــورخ 1398/12/23 تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد : کلیــه ســرمایه تعهدی 
شــرکت توســط صاحبــان ســهام پرداخــت گردیــده اســت. ســرمایه شــرکت از مبلغ100000000ریــال بــه مبلــغ2000000000 ریال 
منقســم بــه200000 ســهم10000 ریالــی بــا نــام از محــل مطالبــات حــال شــده افزایــش یافتــه و مــاده مربوطــه در اساســنامه به 
شــرح فــوق اصــلاح و ذیــل ثبــت از لحــاظ افزایــش ســرمایه در تاریــخ فــوق الذکــر تکمیــل امضــاء گردیــده اســت. ســازمان 

ثبــت اســنادواملاک کشــور اداره ثبت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری تهــران )99392۶(

آگهــی تغییــرات شــرکت مســیحا طــب نویــن ســهامی خــاص بــه شــماره ثبــت 2۵2044 و شناســه ملــی 101029248۵8 بــه اســتناد 
صورتجلســه مجمــع عمومــی عــادی مــورخ 1399/0۵/2۶ تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد : ترازنامــه و حســاب ســود و زیــان ســال مالــی 
ــه ســمت  ــی: 101003139۷0 ب ــار حســاب شناســه مل ــب رســید. موسســه حسابرســی خدمــات همی ــه تصوی ــه 1398/12/29 ب منتهــی ب
بــازرس اصلــی و موسســه حسابرســی بهنــام مشــاور شناســه ملــی : 103201۷3299 بــه ســمت بــازرس علــی البــدل بــرای یــک ســال 

مالــی انتخــاب شــدند. ســازمان ثبــت اســنادواملاک کشــور اداره ثبــت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری تهــران )993924(

شــرکت  مدیرعامل 
بازآفرینی شهری ایران از 
تحویل زمین مورد نیاز برای 
واحــد   21۵00 ســاخت 
استان  در 1۵  مســکونی 
اجرایی  ســتاد  به  کشور 

فرمان امام)ره( خبر داد.
به گزارش اعتبار به نقل از  
وزارت راه و شهرســازی، آیین 
امضای تفاهمنامه ســاخت ۲۱ 
هزار و ۵۰۰ واحد مسکونی میان 
شرکت بازآفرینی شهری ایران و 
ســتاد اجرایی فرمان حضرت 
امام)ره( روز یکشنبه ۳۰ شهریور 
با حضور وزیر راه و شهرســازی 

برگزار شد.
محمد اسلامی، وزیر راه و 
شهرســازی در بخشــی از این 

مراســم از تلاش های شرکت 
بازآفرینی شــهری ایران برای 
پیشرفت طرح اقدام ملی مسکن 
گفــت:  و  کــرد  قدردانــی 
قیمت گــذاری زمین هایی که 
شــرکت بازآفرینی شهری در 
اختیــار ایــن طرح ملــی قرار 
می دهــد باید با دقــت ویژه ای 

انجام شود.
مهدی عبوری، مدیرعامل 
شرکت بازآفرینی شهری ایران 
نیز در بخشــی از این مراسم با 
اشــاره به اینکه بر اساس ابلاغ 
وزیر راه و شهرسازی، تهیه زمین 
۴۵ هزار واحد مسکونی در قالب 
طرح اقدام ملی مسکن بر عهده 
شرکت بازآفرینی شهری ایران 
گذاشــته شد و قول دادیم که تا 

پایان شــهریور سال جاری این 
اتفــاق رقــم بخــورد، گفت: 
خوشــبختانه بــا تلاش هــا و 
پیگیری هــای همکارانــم در 
شرکت بازآفرینی شهری ایران 

این موضوع عملی شد.
معاون وزیر راه و شهرسازی 
با بیان اینکه توانستیم به تعهد 
خــود در این زمینه جامه عمل 

بپوشانیم، اظهار کرد: زمین مورد 
نیاز برای ساخت ۲۱ هزار و ۵۰۰ 
واحد مسکونی در قالب ۱۶ پروژه 
در ۱۵ اســتان کشــور به ستاد 
اجرایی فرمان امام)ره( تحویل 
شد. همچنین زمین مورد نیاز 
برای ساخت هزار و ۳۵۵ واحد 
مســکونی نیز بــرای واگذاری 
گروهی در قالب ۶۱ قطعه و در 

۲۵ استان کشــور تامین شده 
اســت. زمین ۱۰ هــزار واحد 
مسکونی نیز در استان هرمزگان 
تامین شــده اســت و در باقی 
شــهرهای کشــور نیز در حال 
ساخت هستیم. همچنین هزار 
و ۶8۰ واحد مســکونی در شهر 
اهــواز و ۴۴۰  واحد نیز در خرم 
آباد در دســت ساخت است که 
مجموع این واحدها ۳۹ هزار و 
۵8۲ واحد می شــود. در شهر 
مشهد نیز نزدیک به چهار هزار 
واحد مســکونی را با مشارکت 
شهرداری این شــهر و آستان 
قدس رضوی بــه منظور جابه 
جایــی بافت های پــر خطر و 
سکونتگاه های غیر رسمی تامین 

زمین کرده ایم.

راه آهن  تکمیل  بررسی  نشست 
به  تهران-قم-اصفهان  سریع السیر 
ریاست وزیر راه و شهرسازی با تاکید بر 
تکمیل پروژه توسط سرمایه گذار چینی 

برگزار شد.
به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی  
وزارت راه و شهرسازی، جلسه بررسی تکمیل 
راه آهن سریع السیر تهران- قم- اصفهان به 
ریاست محمد اسلامی وزیر راه و شهرسازی 
در ساختمان دادمان برگزار شد و روند تکمیل 
این پروژه مورد بررسی قرار گرفت و بر تکمیل 
آن تاکید شــد. پیگیری روند پیشرفت طرح 
راه  آهن سریع الســیر تهران- قم- اصفهان 
موضوع نشســتی بود که روز گذشــته در 
ســاختمان دادمان با حضور محمد اسلامی 
وزیر راه و شهرسازی، سعید رسولی مدیرعامل 
شــرکت راه آهن جمهوری اســلامی ایران، 
خیراله خادمی مدیرعامل شرکت ساخت و 

توسعه زیربناهای حمل ونقل، حسین مهری 
مدیرعامل بانــک صنعت و معدن و تجارت، 
نماینده بانک مرکزی، پیمانکار و سرمایه گذار 
چینی در ســاختمان دادمــان وزارت راه و 
شهرســازی برگزار شــد. در این نشســت، 
موضوعاتی همچون مباحــث مالی پروژه و 
فعال سازی مابقی LC مورد بحث قرار گرفت. 
در خصوص موضوع مالی پروژه مقرر شــد تا 
تمهیدات لازم برای تسهیل در مراودات مالی 
و همچنین فعال ســازی مابقی LC نیز انجام 
شود. سرمایه گذار چینی این پروژه نیز اعلام 
کرد با تمام قدرت روند اجرای پروژه را سرعت 
می دهد و مشکلات موجود را برطرف خواهد 
کرد. گفتنی است، قطار سریع السیر تهران- 
قم- اصفهان به طول ۴۰۹ کیلومتر است که 
فاصله تهران- اصفهان را کاهش می دهد. در 
کنار آن اهمیت این موضوع به آن دلیل است 
که با انجام این روند، ایران وارد تکنولوژی قطار 

سریع السیر می شــود و روند بهره برداری و 
خدمت رسانی به مردم متفاوت می شود. به 
گفته مشاور اجرای این طرح، مقرر شده است 
تا بعد از تکمیل این پروژه، مسیرهای دیگر از 
جمله تهران- مشهد و تهران- تبریز انجام شود 
که شاهد تحولی در سیســتم بهره برداری 
راه آهن در کشــور باشیم. در کنار آن ارتباط 
مرکز کشــور به پایتخت تســهیل می شود. 
بدین ترتیب که با وجود راه آهنی که از مسیر 

اهواز- شیراز و یزد به اصفهان منتهی می شود 
دسترسی جنوب کشور به پایتخت، تسهیل 
شده و موجب ایجاد پروسه متوازن در جنوب 
کشــور و تسهیل دسترسی به نقاط مختلف 
کشور خواهد شد. مقرر است تا ۳ سال آینده 
این مســیر با حمایت و همراهی شرکت راه 
آهن جمهوری اســلامی ایــران با محوریت 
شرکت زیرساخت و توسعه زیربناهای حمل 

و نقل کشور، تکمیل شود.

واگذاری  زمین ساخت 2۱500 واحد مسکونی در ۱5 استان به ستاد اجرایی فرمان امام)ره(  

راه آهن سریع السیر تهران- قم- اصفهان تکمیل می شود

تاســیس شــرکت بــا مســئولیت محــدود تجهیــز پالایــش اهــورا درتاریــخ 1398/0۶/04 بــه شــماره ثبــت 
ــه  ــده کــه خلاصــه آن ب ــل دفاترتکمیــل گردی ــه شناســه ملــی 14008۵۶9۶99 ثبــت و امضــا ذی ۵4۶232 ب
شــرح زیــر جهــت اطــلاع عمــوم آگهــی میگــردد. موضــوع فعالیــت :صنایــع پاییــن دســتی ، تامیــن کننــده 
شــیرآلات ، اتصــالات ، لولــه، ابــزار دقیــق ، ابــزارآلات ، تیرآهــن ، میلگــرد، نبشــی ، پیــچ و مهــره، تهیــه و 
تولیــد و پخــش و تجهیــز ، ضمانــت نامــه، بازاریابــی ، ترخیــص درصــورت لزوم پــس از اخــذ مجوزهــای لازم از 
مراجــع ذیربــط مــدت فعالیــت : از تاریــخ ثبــت بــه مــدت نامحــدود مرکــز اصلی : اســتان تهــران ، شهرســتان 
تهــران ، بخــش مرکــزی ، شــهر تهــران، محلــه پــارک شــهر ، خیابــان صوراســرافیل ، کوچــه شــهید اکبــر 
روحــی ، پــلاک 1۷ ، مجتمــع تجــاری روحــی ، طبقــه همکــف ، واحــد 21 کدپســتی 1114839۷4۵ ســرمایه 
شــخصیت حقوقــی عبــارت اســت از مبلــغ 1000000000 ریــال نقــدی میــزان ســهم الشــرکه هــر یــک از شــرکا 
آقــای علیرضــا نظــاری ســه ده بــه شــماره ملــی 0012۶24۵94 دارنــده 900000000 ریــال ســهم الشــرکه آقــای 
ــال ســهم الشــرکه اعضــا  ــده 100000000 ری ــه شــماره ملــی 0020023۶93 دارن امیرحســین نظــاری ســه ده ب
ــه ســمت عضــو هیئــت  ــی 0012۶24۵94و ب ــه شــماره مل ــای علیرضــا نظــاری ســه ده ب ــره آق هیئــت مدی
ــه مــدت نامحــدود آقــای امیرحســین نظــاری ســه  ــه ســمت مدیرعامــل ب ــه مــدت نامحــدود و ب مدیــره ب
ده بــه شــماره ملــی 0020023۶93و بــه ســمت عضــو هیئــت مدیــره بــه مــدت نامحــدود و بــه ســمت رئیــس 
هیئــت مدیــره بــه مــدت نامحــدود دارنــدگان حــق امضــا : کلیــه اوراق و اســناد بهــادار و تعهــد آور شــرکت 
از قبیــل چــک ، ســفته ، بــروات ، قراردادهــا، عقــود اســلامی و همچنیــن کلیــه نامــه هــای عــادی و اداری 
باامضــاء مدیرعامــل بــه تنهایــی همــراه بــا مهــر شــرکت معتبــر مــی باشــد اختیــارات مدیــر عامــل : طبــق 
اساســنامه ثبــت موضــوع فعالیــت مذکــور بــه منزلــه اخــذ و صــدور پروانــه فعالیــت نمــی باشــد. ســازمان 

ثبــت اســنادواملاک کشــور اداره ثبــت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری تهــران )99392۷(

آگهــی تغییــرات شــرکت ایــده پایــدار ســاخت ســهامی خــاص بــه شــماره ثبــت 3۶۶۵3۵ و شناســه 
ملــی 10320129399 بــه اســتناد صورتجلســه مجمــع عمومــی فــوق العــاده مــورخ 1399/0۵/22 تصمیمــات 
ذیــل اتخــاذ شــد : در اجــرای مــاده 141 لایحــه اصلاحــی قانــون تجــارت ســرمایه شــرکت از 1۵000000000 
ریــال بــه مبلــغ 1۵0000000ریــال منقســم بــه 300000 ســهم ۵00 ریالــی بــا نــام کاهــش یافــت و مــاده مربوطه 
در اساســنامه اصــلاح گردیــد . ســازمان ثبــت اســنادواملاک کشــور اداره ثبــت شــرکت هــا و موسســات 

غیرتجــاری تهــران )993923(

امضاي قرارداد همکاري سازمان بازنشستگي نیروهاي مسلح و بیمه کوثر
بازنشستگی  ســازمان 
نیرو های مسلح و شرکت بیمه 
کوثر با هــدف افزایش خدمات 
دهی به بازنشستگان نیرو های 
مســلح قرارداد همکاری امضا 

کردند.
 به موجب این قــرارداد که به 
امضای مجید مشعلچی فیروز آبادی 
مدیرعامل بیمه کوثر و سردار سرتیپ 
پاســدار محمد رضا گودرزی رئیس 
سازمان بازنشستگی نیرو های مسلح 
رسید؛ بازنشستگان رده های مختلف 
نیرو های مســلح از خدمات بیمه ای 
شامل آتش سوزی منزل مسکونی، 
اثاثیه منزل و حوادث طبیعی سیل، 
زلزله و صدمات ناشی از برف سنگین 

بهره مندمی شوند.
سردار سرتیپ پاسدار محمد 
رضــا گــودرزی رئیس ســازمان 

بازنشستگی نیرو های مسلح در مراسم 
امضای این قرار داد با تبریک هفته دفاع 
مقدس، ارج نهادن به پشکســوتان 
جهادت و شهادت را رسالت اصلی همه 
دانست و گفت: در همین راستا سازمان 
بازنشستگی نیرو های مسلح همواره 
برای ارتقاء شان ومنزلت بازنشستگان 
این نیرو هــا و ایجاد آرامش برای این 
عزیزان در دوران بازنشستگی تلاش 
می کند که انعقاد ایــن بیمه نیز در 
همین مسیر است. حدود ۶۰ درصد از 

مجموعه ۷۳۰ هــزار نفری خانواده 
بزرگ بازنشستگان نیرو های مسلح از 
ایثار گران هســتند،  بر اســاس این 
قرارداد که از ۱۵ مهر اجرایی می شود، 
سقف تعهدات بیمه ای مورد توافق از 
۱8۰ میلیون تومان به ۲۵۰ میلیون 
تومان افزایش یافته است. هزینه این 
بیمه ماهانه حدود هفت هزار و ۹۰۰ 
تومان اســت که هر مــاه از حقوق 
بازنشستگان پرداخت می شود و شامل 
همه بازنشســتگان نیرو های مسلح 
می شود. مجید مشعلچی فیروزآبادی 
مدیرعامل بیمه کوثر نیز خطر های 
تحت پوشش این بیمه نامه را به این 
شرح اعلام کرد: آتش سوزی، صاعقه و 
انفجار، زلزله و آتشفشان، سیل و طغیان 
آب، توفان و گردبــاد، رانش، ریزش، 
نشست و فروکش زمین، ریزش سقف 
ناشی از سنگینی برف، ضایعات ناشی 

از ذوب برف و باران، سرقت با شکست 
حرز، مسئولیت مدنی مالی در قبال 
اشخاص ثالث )همسایگان( ناشی از 
ترکیدگــی لولــه آب و فاضــلاب، 
مسئولیت مدنی مالی در قبال اشخاص 
ثالث )همسایگان( ناشی از آتش سوزی 
و انفجار، ترکیدگی لوله آب و فاضلاب، 
ریــزش چاه آب و فاضــلاب، هزینه 
اسکان موقت در صورت قابل سکونت 
نبودن محل بیمه شده به علت وقوع 
خطر هــای تحت پوشــش، هزینه 
پاکسازی و برداشت ضایعات.  وی با 
بیان اینکه در صورت تخریب منازل 
بازنشســتگان به علت وقوع حوادث 

تحت پوشش این قرارداد و قابل 
سکونت نبودن محل، هزینه های 
اجاره محل جدید تا زمان بازسازی 
منزل بیمه شده، به عهده شرکت 
بیمه کوثراســت، افزود: هزینه 

پاکسازی محل و خسارت وارد شده به 
منازل مسکونی همسایگان بر اثر وقوع 
یکی از حوادث آتش سوزی، انفجار یا 
ترکیدگی لوله آب تا سقف تعهدات 
مشخص شــده در قرارداد پرداخت 

می شود.
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محسن پیرهادی، نماینده تهران و عضو هیأت رئیسه مجلس از عملکرد چند ماهه مجلس یازدهم دفاع می کند. او برخی انتقادها از کیفیت کار بهارستان در چند ماه گذشته را طبیعی می داند 
و می گوید یکی از امور جاری مجلس، اصلاح ســاختارها، پیگیری طرح تحول، خودانتقادی و بازنگری در نقایص است.  عدد ۲۰۰ برای تعداد طرح ها، صرفاً یک عدد است و نقطه قوت یا ضعف 
نیست. هرچند این عدد در مقایسه با برخی ادوار، نشان از این دارد که کلیت مجلس یازدهم برای مسائل کشور و مشکلات مردم راه حل دارد و حداقل در پیگیری آن ها فعال و کنشی عمل 
می کند، اما برای ارزیابی دقیق تر این موضوع، باید منتظر نتایج این طرح ها ماند. حقیقت آن است که در وضعیت فعلی، تنها چیزی که نقطه قوت و در واقع پیروزی محسوب می شود، باز کردن 
گره از مشکلات کشور و رفع دغدغه های مردم است؛ چنان که معتقدم به عکس چیزی که مسئولان محترم دولت تصور می کنند فعال شدن یا نشدن مکانیزم ماشه، منزوی کردن ظاهری 

امریکا و هر چیزی از این دست که مردم اثری از آن در زندگی خود حس نمی کنند، پیروزی و نقطه قوت نیست. هر طرح، بسته به کمیسیون خود، سیر مخصوص به خود را طی می کند.

برایارزیابی
مجلس
بایدمنتظر
نتایجطرحها
ماند

هفته نامه اقتصادی ایران

 چهارم
امام خمینی)قدّس سرّه(

از ویژگیهای قابل توجّه کتاب مربع های قرمز، درج عبارتی مهم و 
سرنوشت ساز از حضرت امام خمینی)قدّس سرّه( آن الگو و اسوه ی آزادگان 
جهان در ابتدای هریک از فصول چهارده گانه و نیز در متن برخی صفحات 
است. مجموعه ی این ۳۵ جمله ی برگزیده از حضرت امام نشان دهنده ی 
جهت معرفتی و حاکی از بصیرت راوی و نویســنده ی کتاب است، این 
عبارات از جهتی بیان کننده نگاه آن فقیه عارف مجاهد در مقاطع گوناگون 
دفاع مقدّس است و نیز همچون شاخص و معیار و علامتی که سالکان 
طریق اسلام ناب راه را گم نکنند و آنچه به تعبیر حضرت آیت الله العظمی 
خامنه ای، »اصول و خطوط روشنی است که امام در این کشور، در این 
منطقه و در مقابل چشم همه ی مردم جهان آنها را بنیاد کرد و در حقیقت 
هویتّ و اصول انقلاب ما می باشــد.« )۱۳8۱/۳/۱۴(  همواره در منظر 
همه ی مسئولین و مردم قرار گیرد و ملاک سپردن مسئولیتها و میزان 

صحّت عمل کارگزاران و مدیران کشور باشد.
برای شــناخت شــخصیّت و اهمّیّت درک نقــش و تأثیر امام 
خمینی)قدّس سرّه( در احیای اسلام ناب و برافروختن نور امید در دل 
مســتضعفان جهان و تأثیــرات تاریخی و بین المللــی نهضت امام 
خمینی)قدّس سرّه(، مجموعه ی شش جلدی »ره، رهرو، رهبر« _ حاوی 
دیدگاهها و بیانات حضرت آیت الله خامنه ای، رهبر معظّم انقلاب اسلامی 
درباره ی شخصیّت و خطّ و آثار و برکات و درس و وصایای حضرت امام 
خمینی)ره( _ بسیار راهگشا و روشنگر است. و هرکس با مبانی معرفتی 
ولایت فقیه و بنیان های نظام اجتماعی و سیاسی اسلام آشنا شود، اهمّیّت 
موضوع ولایت فقیه و نقش محوری و بنیادین آن در حفظ و قوام اسلام و 
نظام اســلامی و حرکت انقلاب ا سلامی به سوی جامعه ای آرمانی که 
برمبنای فضائل تشکیل می شــود و آزادی، اخلاق، معنویتّ، عدالت، 
اســتقلال، عزّت، عقلانیّــت و برادری)۱( در آن جاری خواهد شــد را 

درمی یابد.
 پنجم

شهید و شاهد و مشهود
امّا مهم ترین ویژگی کتاب مربع های قرمز همانا یاد شــهیدان و 
تصویری است که از حال و حضور ملکوتی شهدا در معرض دید نسل معاصر 

و جامعه ی بشری قرار گرفته است.
توجّه به سلوک معنوی شهدا بارها در بیانات حضرت امام که خود 
از عرفای کامل بوده اند و نیز حضرت آیت الله العظمی خامنه ای مطرح شده 
 اســت که در ادامه به برخی از عبارات آن بزرگواران اشــاره می شــود.

مقدّمه ی کوتاه این بخش از مقاله ی حاضر چنین است که تفاوت عرفان 
شیعی با برخی گروههای متصوّفه را می توان در چند نکته خلاصه کرد: 
نخست آن که عرفان شیعی، معرفتی جدا و منفک و معارض با معارف 
اسلامی اعمّ از علوم قرآنی و فقه و اخلاق نیست، دیگر آن که عارفان شیعی، 
منزوی و گوشه گیر از جامعه نیستند، و نیز برخلاف برخی متصوّفه، نه تنها 
به احکام شرعی بی اعتنا نیستند بلکه نخستین مراحل سیر و سلوک را 
عمل به واجبات و حتّی التزام به مســتحبّات، و ترک محرّمات و حتّی 
مکروهات می دانند. چنین است که یک عارف شیعی، فقیه یا مفسّر یا 
خطیب و واعظی اســت که هم نمونه ی عالم دینی است در معارف، هم 
متخلّق به اخلاق الهی، هم دستگیر و هدایتگر مردم، و هم در زمان مقتضی 

مجاهد فی سبیل الله.
حال به این عبارات از حضرت آیت الله العظمی خامنه ای توجّه کنید:

»رشحاتی از این [روح عرفانی و معنوی ] را ما در جنگ مشاهده 
کردیم؛ اینکه شما دیدید امام فرمودند وصیّت نامه ی این جوانان را بخوانید، 
من حدسم این است. البتّه در این مورد از امام چیزی نشنیده ام؛ امّا حدس 
می زنم که این یک توصیه ی خشک و خالی نبود؛ خودِ امام آن وصیّت نامه ها 
را خوانده بودند و آن گلوله ی آتشین در قلب مبارکشان اثر گذاشته بود و 
می خواستند دیگران هم از آن بی بهره نمانند؛ کمااینکه خودِ من هم در 
طول سال های جنگ و بعد از آن تا امروز بحمدالله با این وصیّت نامه ها تا 
حدودی انس داشته ام و دارم و دیده ام که بعضی از این وصیّت نامه ها چطور 
حاکی از همان روح عرفان است. راهی را که یک عارف و یک سالک در طی 
سی سال، چهل سال طی می کند؛ ریاضت می کشد، عبادت می کند، 
حضور پیدا می کند، از اساتید فرامی گیرد، چقدر گریه ها، چقدر تضرّع ها، 
چقدر کارهای بزرگ؛ این راه طولانی را یک جوان در ظرف ده روز، پانزده 
روز، بیست روز در جبهه پیدا کرده و طی کرده است. یعنی از آن لحظه ای 

که این جــوان با هر انگیزه ای؛ _ طبعاً با انگیــزه ی دینی، همراه با آن 
حماسه های جوانی _ به جبهه رفته و این حالت به تدریج در جبهه به یک 
حالت عزم بر فداکاری و گذشت مطلق از همه ی هستی خود تبدیل شده 
و او خاطرات یا وصیت نامه ی خود را نوشته است، تا لحظه ی شهادت، این 
حالت لحظه به لحظه پرشورتر، و این قرب نزدیک تر و این سیر سریع تر 
شــده اســت.« ۱۳۷۶/۹/۱۳و در بیانی دیگــر می فرمایند: در یک 
وصیّت نامه ای خواندم که شهید می گوید »من بی قرارم، بی قرارم، آتشی 
در دلِ من است که مرا بی تاب کرده است. به هیچ چیز دیگر آرامش پیدا 

نمی کنم؛ مگر به لقای تو ای خدای عزیز!«
 امّــا توضیــح مختصــری در تبیین ایــن بیانات:

حضرت  آیت الله جوادی آملی که هم از شــاگردان برجســته ی علّامه 
طباطبایی مفسّر کبیر قرآن بوده و هم خود علاوه  بر تفسیر قرآن کریم، 
مدرّس برجسته ی علوم و معارف دینی می باشند در کتاب شرح الوحی 
تبریزی _که منظورشان از شــمس الوحی، همان استادشان علامه 
طباطبایی است_ در شرح احوال پویندگان مسیر الهی و سلوک الی الله 
چنین بیان می کننــد که: پویندگان راه الهی چهار گروه اند؛ یک گروه، 
گروهی هستند که سالک محض اند. این سالکان محض، بهره ای از جذبه 
ندارند؛ یعنی به اینها یک عنایت خاصِ الهی نشده؛ تلاش می کنند، درس 
می خوانند، کتاب می خوانند، درس می دهند، جزوه می دهند، تبلیغ 
می کنند، منبر می روند، مطلب می نویسند؛ ممکن است حتی تا آخر عمر 
هم به آن مقامات نرسند، ممکن هم هست برسند. خیلی تلاش می کنند 
یاد بگیرند، درس بخوانند؛ تلاش های زیادی می کنند؛ اما ممکن است 
خیلی هایش در حدّ علم و ایمانِ عاریه ای بماند. ایشان اشاره می کنند به 
آیه ی پنج سوره ی حج، آنجا که درخصوص مراحل آخر عمر اشاره دارد به 
اینکه بعضی از انسانها ممکن است همه ی آنچه که در عمر خود آموخته اند 
را موقع مرگ، وقتی مورد سؤال و جواب واقع می شوند فراموش کنند و 
هیچ چیزی برایشان نماندَ. عمری، پنجاه سال، هفتاد سال در این راه ها 

صرف کرده اند اما هیچ چیزی به یاد ندارند!
گروه دیگر، کســانی هســتند درمقابل این گروه، که مجذوب 
محض اند؛ یعنی خداوند عنایت می کند، از ابتدای راه، جذبه ای به اینها 
می دهد و تا آخر راه این جذبه با آنها هست. اصلاً شاید هم اهل آن کارها 
نباشند؛ آن مقدار سال هم برای درس و تعلیم و تعلّم نگذاشته باشند. اینها 

مجذوب محض اند. 
یک گروه دیگر داریم که ســالک مجذوب اند. سالکان مجذوب 
کسانی اند که اینها شروع می کنند، تلاش می کنند؛ درس، تعلمّ، تعلیم، 
 امّــا یک جا جرقّــه ای می زند، اینهــا را می برََد و بقیّــه راه را می روند.

»برقی از منزل لیلی بدرخشید سحر/    وه که با خرمن مجنون دل افگار چه 
کرد!« یک گروه دیگری هم مجذوب سالک اند؛ که عکس آن گروه قبلی اند. 
برای این گروه ابتدا جذبه ای ایجاد می شود، شوقی می آید اینها را به راه 
می اندازد؛ اما ممکن است این جذبه در میان راه خاموش بشود. اینها آن 
شوق را داشتند، و آن شیرینی را دیدند؛ امّا آن جذبه می رود و باید ادامه ی 
مســیر را با سختی طی بکنند که »عشق آســان نمود اوّل، ولی افتاد 
مشکل ها« حال شاید این عبارت از حضرت امام خمینی)قدّس سرّه( برای 
 مــا دورمانــدگان از آن مقــام ســالکان راه حــق قابل فهم شــود:

»افتخار و آفرین بر شهدای حوزه و روحانیت که در هنگامه ی نبرد رشته ی 
تعلّقات درس و بحث و مدرســه را بریدند و عقال تمنیات دنیا را از پای 
حقیقت علم برگرفتند. و سبکبالان به میهمانی عرشیان رفتند و در مجمع 
ملکوتیان شعر حضور سرودند...  یکی چون من، عمری در ظلمات حصارها 
و حجاب ها مانده است و در خانه ی عمل و زندگی جز ورق و کتاب منیت 
نمی یابد و دیگری در اوّل شب یلدای زندگی، سینه ی سیاه هوس ها را 
دریده است و با سپیده ی سحرِ عشق، عقد وصال و شهادت بسته است و 
حال منِ غافل که هنوز از کَتم عدم ها به وجود نیامده ام، چگونه از وصف 

قافله سالاران وجود وصفی کنم؟!« )۱۳۷۶/۱۲/۳(
حضرت امام نسبت به شهدا می گویند که آنها به عرصه ی وجود 
آمده اند؛ ماها اصلاً در عدم هستیم هنوز! و در پیامی دیگر از رزمندگان 
اسلام به عنوان جوانانی یاد می کنند که »یک شبه ره صد ساله را پیمودند 
و آنچه عارفان و شاعران عارف پیشه در سالیان دراز آرزوی آن را می کردند، 
اینان ناگهان به دست آوردند و عشق به لقاءالله را از حدّ شعار به عمل رسانده 

و آرزوی شهادت را با کردار در جبهه های دفاع از اسلام عزیز به ثبت رساندند 
و این تحوّل عظیم معنوی با این سرعت بی سابقه را جز به عنایت پروردگار 
مهربان و عاشق پرور نتوان توجیه کرد« )۱۳۶۱/۱۱/۲۱( جای دیگر هم 
این تعبیر را می فرمایند: »درباره شهید آن قدر از اسلام و از اولیای اسلام 
روایات وارد شده است در فضل شهادت که انسان متحیر می شود. من 
بعضی از یک روایت را برای شما ترجمه می کنم تا بدانید که شما در خدمت 
چه اشخاصی هستید، و بنیاد شما چه ارزشی دارد. در روایتی از رسول 
اکرم)صلی الله علیه و آله وسلم( نقل شده است که برای شهید هفت خصلت 
است که اوّلی آن عبارت است از اینکه اول قطره ای که از خون او به زمین 
بریزد تمام گناهانی که کرده است آمرزیده می شود. و مهم، آن آخرین 
خصلتی است که می فرماید. می فرمایند که- به حسب این روایت- که 
شهید نظر می کند به  وجه الله  و این نظر به وجه الله راحت است برای هر 
نبی و هر شهید. شاید نکته این باشد که حجابهایی که بین ما و حق تعالی 
هست و وجه الله است و تجلیات حق تعالی هست، تمام این حجابها منتهی 

می شوند به حجاب خود انسان.
 انسان خودش حجاب بزرگی است که همه حجابهایی که هست، 
چه آن حجابهایی که از ظلمت باشند و آن حجابهایی که از نور باشند منتهی 
می شود به اینکه حجابی که خود انسان است. ما خودمان حجاب هستیم 
بین خودمان و وجه الله. و اگر کسی فی سبیل الله و در راه خدا این حجاب 
را داد، این حجاب را شکست، و آنچه که داشت که عبارت از حیات خودش 
بود تقدیم کرد، این مبدا همه حجابها را شکسته است، خود را شکسته 
است، خودبینی و شخصیت خودش را شکسته است و تقدیم کرده است. 
و چون برای خدا جهاد کرده است و برای خدا دفاع کرده است از کشور خدا 
و از آئین الهی و هر چه داشته است در طبق اخلاص گذاشته و تقدیم کرده 
است، خود را داده است، این حجاب شکسته می شود. شهدا، شهدایی که 
خدای تبارک و تعالی و در سبیل خدای تبارک و تعالی و راه خدای تبارک 
و تعالی جان خودشان را تقدیم می کنند، و آنچه که در دستشان است و 
بالاترین چیزی است که آنها دارند تقدیم خدا می کنند، در عوض خدای 
تبارک و تعالی این حجاب که برداشته شد جلوه می کند برای آنها، تجلی 
می کند برای آنها. چنانچه برای انبیــا هم چون همه چیز را در راه خدا 
می خواهند، و آنها خودی را نمی بینند و خود را از خدا می بینند، و برای 
خودشان شخصیتی قائل نیستند، حیثیتی قائل نیستند در مقابل حق 
ُّهُ للِجَْبَلِ جَعَلهَُ دَکّاً  تجلی  ا تجََلّی  ربَ تعالی. آنها هم حجاب را برمی دارند. فَلمََّ
می کند خدای تبارک و تعالی در کوه طور و یا در جَبَل انیّت خودِ موسی و 
موسی »صَعْق« ]برایش پیش می آید[. آنها در حال حیات، انبیا و اولیا نظیر 
انبیا و تالی تلِو  انبیا در زمان حیاتشان آن چیزهایی که  حجاب بوده است 
بین آنها و بین حق تعالی می شکنند و صَعْق برای آنها حاصل می شود و 

موت اختیاری برای آنها حاصل می شود.
خدای تبارک و تعالی بر آنها تجلی می کند، و نگاه می کنند به حسب 
آن نگاه عقلی، باطنی و روحی و عرفانی، و ادراک می کنند و مشــاهده 
می کنند جلوه حق تعالی را، و شهید هم به حسب این روایتی که وارد شده 
است، نظیر انبیا، وقتی که شهید شد چون همه چیز را در راه خدا داده است، 
خدای تبارک و تعالی جلوه می کند به او و آن هم »ینَْظُرُ الی « جلوه خدا، 
الی  وجَْهِ الله این آخر چیزی است که برای انسان، آخر کمالی است که برای 
انسان هست. در این روایتی که در کافی نقل شده است، در این روایت، انبیا 
را مقارن شهدا قرار داده است که در جلوه ای که حق تعالی می کند بر انبیا 
همان جلوه را هم بر شهدا می کند. شهید هم ینَْظُرُ الی  وجَْهِ اللهِ  و حجاب 
را شکسته است. همان طوری که انبیا حجابها را شکسته بودند. و آخر 
منزلی است که برای انسان ممکن است باشد. مژده داده اند که برای شهدا 
این آخر منزلی که برای انبیا هم هست، شهدا هم به حسب حدود وجودی 
 خودشــان بــه ایــن آخــر منــزل می رســند.« )۱۳۵۹/۱۰/۲۰(

مقام معظّم رهبری به این هفت خصلت که هم در وسائل الشّیعه آمده، 
هم در کافی، و هم در دیگر کتب روایی،  در سخنرانی های مختلف اشاره 
کرده اند. از جمله اینکه با ریختن اولین قطره ی خون شهید تمام گناهانش 
آمرزیده می شود. بلافاصله بهشتیان به او خوش آمد می گویند. از لباس های 
بهشت بر او می پوشانند. نگهبانان بهشت با بوهای خوش به استقبال او 
می آیند. جایگاه خودش، آن مقام اعلای خودش را می بیند. به روح شهید، 
گفته می شود به بهشت نظر کن و هرجا را می خواهی برای خودت انتخاب 

کن و آخری اش این است که به وجه الله نگاه می کند، و از هر رنجی می رهد. 
 در آن حدیــث آمده کــه این مقام خــاص پیامبران و شهداســت.

هنرمندی و قلم اســتوار نویســنده ی محترم کتاب مربع های قرمز و 
روایت های خالصانه و صمیمی راوی گرامی  توانسته عطر نام و یاد شهیدان 
را بر برگ برگ این کتاب بیفشاند و کتاب را به مجموعه ای متبرّک و معطّر 

تبدیل کند.
 ششم

رسالت نسل جوان نسبت به شهدا در گام دوّم انقلاب 
اسلامی

رهبر معظّم انقلاب اسلامی در بیانات متعدّد و مکرّر که در طول 
سالهای مختلف در موضوع مقام والای شهدا، ویژگی هایی برای شهید 

برشمرده اند که به طور خلاصه عبارتند از:
 ـدل بریدن از عواطف و خواســته های شخصی؛ یعنی ایثار. ۲ـ  ۱
 ـآرمان گرایی بر اســاس   ـایمان، قــدرت معنویِ تقوی ۴ اخــلاص ۳
 ـارادت نسبت به   ـعبادت، تدینّ، انس با قرآن و نماز ۶ جهان بینی الهی ۵
 ـتعقّل و منطق و استدلال،  ائمه ی اطهار)علیهم السلام( و پیروی از آنها. ۷
 ـانجام وظیفه و تکلیف، نه شهرت طلبی؛ ۹ـ  نه احساس و هیجانِ صرف. 8
 ـترجیح مصلحت کشور  بصیرت، قدرتِ تشخیصِ دقیق حق از باطل ۱۰
 ـبی ادعایی و   ـعدم هراس از مرگ. ۱۲ و دین بر مصلحت شــخصی. ۱۱

 ـایستادگی در برابر دشمن. طلبکارنبودن از انقلاب. ۱۳
براساس آنچه گفته شد حضرت آیت الله العظمی خامنه ای توجّه به 
شهدا و خانواده ی  شــهدا و سبک زندگی شهدا و حفظ نام و خاطره ی 
شــهیدان را علاوه بر تمامی جهات معنوی و ارزشی آن، یک ضرورت 
استراتژیک برای کشور  دانسته اند و هرگونه به فراموشی سپردن و زدودن 
نام و یاد شهدا را توطئه ای از سوی دشمنان قسم خورده ی اسلام و انقلاب 
اسلامی و نظام جمهوری اســلامی می دانند و برای خنثی کردن این 
توطئه ها می فرمایند: »من به همه ی گویندگان، نویسندگان و کسانی که 
تریبونی در اختیار دارند، توصیه می کنم: اگر صلاح این کشور و این ملتّ 
را می  خواهند یاد شهیدان، نام شهیدان، خاطره ی شهیدان و بازماندگان 
و جانبازان را گرامی بدارند.« )۱۳8۳/۴/۱۶( ارتباط این نگاه به مقام شهدا 
و اهمّیّت حفظ و یاد آنان با استقلال و پیشرفت کشور را می توان به روشنی 
در این عبارت ایشان درک کرد:»تکریم شهیدان به آن است که این ملتّ 
هرگز در برابر سلطه گران مستکبر، سر خَم نکند و به وسوسه ی دشمنانِ 
عظمتِ اسلام، تسلیم نگردد، پیمودن این راه است که عزّت و کامیابی دنیا 
و فلاح و ســربلندی آخرت را نصیب ملتّ ما و همه ی مسلمین خواهد 
ســاخت و دست شیطان های گوناگون را خواهد برید.« )۱۳۷۰/۷/۴( 
ایشان با این تحلیل و تبیین از نقش و مقام و تأثیر شهدای گرانقدر، هشت 
وظیفه ی مهم برای همه ی آحاد جامعه مخصوصاً دســت اندرکاران و 
مدیران حوزه های مختلف فرهنگی _ سیاســی _ اجتماعی کشــور 

برشمرده اند که عبارتند از:
۱. تکریم و قدردانی که اوّلین وظیفه و حدّاقل وظیفه است. ۲. به 
خاطر داشــتن ایثار شــهیدان درمقابل دشــمنی های دشــمنان؛ 
استکبارستیزی؛ ۳. عمل به درس شهیدان و پیام آنان؛ که عبارت است از 
عزّت نفس، ایمان، تشخیص وظیفه، هوشیاری، بصیرت، عدم تسلیم، و 
عدم سازش کاری؛ ۴. الگوگیری از شهیدان و الگوسازی برای نسل جوان. 
۵.  زنده نگاه داشــتن نام و یاد شهدا؛ در مقابل  توطئه های دشمنان که 
می خواهند نام و یاد شهید حذف بشود از جامعه. ۶. حفاظت از خون شهدا 
با حفظ اهداف آنها، ۷. حفظ و نشر آثار و زندگی نامه که شامل مطالعه و 
وصیّت نامه و زندگی شهدا و خاطره است. حضور در مناطق جنگی، راهیان 
نور. 8. تحقیق در مورد شهدا و یافتن سبک زندگی آنان. برای عمل کردن.
تأکید مقام معظّم رهبری بر توجّه به سبک زندگی شهدا صرفاً برای 
تجلیل از آنان نیست بلکه توجّه به این سبک و الگو قراردادن آن شیوه ی 
زندگی را راه حلّی مؤثرّ برای حلّ مشــکلات فردی و اجتماعی کشور 
می دانند. به این عبارات توجّه کنید: »چند نکته ی اساسی در اینجا هست 
که باید به اینها توجّه کرد. یکی این اســت که ما در بیان زندگی نامه ی 
شــهیدان سعی کنیم خصوصیّات زندگی اینها و سبک زندگی اینها و 
چگونگی مشی زندگی اینها را تبیین کنیم، این مهم است. خب، هیجان 
جنگ و رفتن در میدان جنگ یک مسئله است که چیز باارزشی است که 

کسانی جانشــان را کف دست بگیرند و بروند بجنگند؛ لکن روحیّات، 
خصوصیّات زندگی، سابقه و پشتوانه ی فکری و اعتقادی شخص هم یک 
مسئله ی دیگری است که این خیلی مهم است. این شهیدی که شما از 
یاد او و فداکاری او و شهادت او در میدان جنگ به هیجان می آیید، در داخل 
زندگی خانوادگی چه جوری مشــی می کرده، در محیط عادّی زندگی 
چه جوری عمل می کرده؛ اینها خیلی مهم است؛ یا نسبت به مسائلی که 

امروز برای ما مهم است، اینها چه جوری عمل می کرده اند.
فرض بفرمایید که ما امروز در مورد اسراف، در مورد تعرّض و تجاوز 
به اموال بیت المال، درباره ی اشرافیگری حسّاسیّت نشان می دهیم، یعنی [
اینها ] چیزهایی هست که امروز برای مجموعه ی دلسوز جامعه ی ما 
مسائل مهمّی است، مسائل مطرحی است؛ این شهدای عزیز ما آن روزی 
که زنــده بودند و زندگی می کردند در داخل شهرهایشــان، در داخل 

خانواده هایشان، نسبت به این قضایا چه جوری بودند.
تلویزیون یک برنامه ای را دیروز پریروزها پخش می کرد از بعضی از 
شهدا که بنده تصادفاً چند دقیقه ای دیدم؛ آنچه درباره ی آن شهیدان گفته 
می شــد، یا در وصیّت نامه ی آن شهیدان درج شده بود، انسان را واقعاً از 
عظمت روحی این شهید متحیّر می کند. می گوید من درس خواندم و 
می ترسم که این درس خواندن من _ که خرجی برایش شده و هزینه ای 
شده _ تحمیل بر بیت المال بوده و این به گردن من باشد؛ وقتی که من 
شهید شدم موتور گازی من را بفروشید، پولهای بانک من را بگیرید، بروید 

بدهید به بیت المال به جای آن! اینها درس است؛ اینها درس است.
وضع عادی زندگی کردن شهدا چه جوری بوده؟ فرض بفرمایید 
ازدواجشان؛ در این خاطرات شهدا که زندگینامه ی شهدا [ است] _ حالا 
تــا آن مقداری که بنده دیده ام و خوانده ام و نگاه کرده ام _ در چند مورد 
بحث ازدواج اینها مطرح می شود؛ چگونگی ازدواج اینها، رفتار اینها در 
گزینش همسر _ دنبال چه جور همسری بودند _ بعد مراسم ازدواج، بعد 
نوع رفتار با خانواده ها، اینها همه قله های اخلاق اسلامی است. امروز ما 
گرفتاریم؛ ما امروز به این چیزها احتیاج داریم. امروز جوان ما برای ازدواج، 
برای گزینش همسر چه جوری فکر می کند و چه جوری باید فکر کند؟ آن 
الگو را باید در مقابل او نگه داشت؛ اینها الگو هستند، شهدای ما الگو هستند. 
گاهی بعضی ها پیش ما شکایت می کنند که ما الگو و جوانهایمان نشان 
نمی دهیم؛ خب، این هزاران الگو؛ ۳۰۰۰ الگو در این استان، ۱8۰۰ الگو در 
این استان، و هزاران الگو در استانهای گوناگون، اینها را برجسته کنید؛ 
سیمای منوّر اینها را درست در مقابل چشم جوانها نگه دارید.« )۱۳۹۵/۷/۵(  

از مجموع آنچه به اختصار بدان اشاره شد معلوم می شود که یکی از 
مهمترین آثار و برکات توجّه دادن مقام معظّم رهبری به حفظ نام و یاد و 
سبک زندگی و سلوک شهدا و ایثارگران، آن است که با الگو قرار گرفتن 
دوران دفاع مقدّس، »مدیران جوان، کارگزاران جوان، اندیشمندان جوان، 
فعّــالان جوان، در همه ی میدانهای سیاســی و اقتصادی و فرهنگی و 
بین المللی و نیز در عرصه های دین و اخلاق و معنویتّ و عدالت، شانه های 
خود را به زیر بار مسئولیّت بدهند، از تجربه ها و عبرت های گذشته بهره 
گیرند، نگاه انقلابی و روحیه ی انقلابی و عمل جهادی را به کار بندند و ایران 

عزیز را الگوی کامل نظام پیشرفته ی اسلامی بسازند. ان شاءالله.« 
)از بیانیه ی گام دومّ انقلاب( این نوشته را با جملاتی از امام خمینی 
رهبر آزادگان شــهیدان به پایان می برم: »خون شهیدان برای ابد درس 
مقاومت به جهانیان داده است. و خدا می داند که راه و رسم شهادت کور 
شدنی نیست. و این ملتّها و آیندگان هستند که به راه شهیدان اقتدا خواهند 
نمود. و همین تربت پاک شهیدان است که تا قیامت مزار عاشقان و عارفان 
و دلسوختگان و دارالشّفای آزادگان خواهد بود. خوشا به حال آنان که با 
شهادت رفتند، خوشا به حال آنان که در این قافله ی نور، جان و سر باختند. 

خوشا به حال آنهایی که این گوهرها را در دامن خود پروراندند.
خداوندا، این دفتر و کتاب شهادت را همچنان به روی مشتاقان باز، 
و ما را هم از وصول آن محروم مکن. خداوندا کشور ما و ملّت  ما هنوز در 
آغاز راه مبارزه اند و نیازمند به مشعل شهادت، تو خود این چراغ پرفروغ را 
حافظ و نگهبان باش.« )پیام به ملت ایران بعد از پذیرش قطعنامه ی ۵۹8 

)۱۳۶۷/۴/۲۹ _
***

در عشق اگرچه منزل آخر شهادت است
تکلیف اوّل است شهیدانه زیستن)2( 

 و من الله التوفیق
1399/۶/2۷ 
علیرضا مختارپور قهرودی

شش  نکته  درباره ی کتاب  مربع های  قرمز

بررسی شــاخص های بانک رفاه کارگران نشان 
دهنده عملکرد خوب و مثبت است و امیدواریم این روند 

رو به رشد همچنان ادامه داشته باشد.
به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی بانک رفاه کارگران، 
دکتر شــریعتمداری وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی در جلسه 
مجمع عمومی عادی به طور فوق العاده این بانک که با حضور دکتر 
ســالاری مدیر عامل سازمان تأمین اجتماعی، رئیس و اعضای 
هیأت مدیره و مدیران عالی این سازمان، میرزایی معاون اقتصادی 
وزارت تعــاون، مدیر عامل، اعضای هیأت مدیره، معاونان مدیر 
عامل و جمعی از مدیران امور و روسای اداره های ستادی بانک 
رفاه کارگران و همچنین نمایندگان ســازمان حسابرســی و 
فرابورس برگزار شد، با بیان این مطلب گفت: شاخص های مالی 
بانک رفاه کارگران در سال گذشته شاخص های مثبتی است و 
روند رو به رشــدی دارد که نشان دهنده عملکرد خوب و مثبت 
مجموعه پر تلاش بانک رفاه کارگران است و امیدواریم در سایه 
تعامل و همکاری با مجموعه وزارتخانه و سازمان تأمین اجتماعی 
این روند همچنان ادامه پیدا کند. بیماری کرونا شرایط سختی در 
کشــور به وجود آورده است و بانک رفاه کارگران در این شرایط 
هزینه های سنگینی پرداخت کرده و جمعی از نیروی انسانی پر 
تلاش و گرانقدرش را از دست داده است، اما در خدمت رسانی به 

شهروندان خللی به وجود نیامده که قابل تقدیر است.
شاخص ها در حوزه جذب منابع و پرداخت تسهیلات به 
ویژه در حوزه تولید چشمگیر است و با افزایش سرمایه، هم نسبت 
کفایت سرمایه بانک و رعایت استانداردهای لازم و الزامات بانک 
مرکزی ارتقا پیدا می کند و هم دامنه خدمات بانک بیش از گذشته 
افزایش خواهد یافت.  وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی در پایان با 
قدردانــی از مجموعه بانک رفاه کارگــران به جهت عملکرد و 
شفافیت در صورت های مالی اظهار داشت: جای بسی خوشحالی 
و امیدواری اســت که بانک رفاه کارگران و ســایر شرکت های 
سازمان تأمین اجتماعی - بورسی و غیر بورسی-صورت های مالی 
شفافی دارند و این آمارها در سامانه کدال در معرض دید و دسترس 
عموم مردم قرار دارد. بنابراین شفافیت در عملکردها نقطه قوت 

و مثبتی است که باید همواره سرلوحه کارها قرار گیرد. 
در ادامه، دکتر سالاری مدیر عامل سازمان تأمین اجتماعی 
نیز در سخنانی اظهار کرد: صورت های مالی نشان می دهد که 
بانک رفاه کارگران عملکرد خوبی در شــاخص ها دارد و باید از 
مجموعه این بانک که با جدیت در راه خدمت رسانی به هموطنان 
تلاش می کنند، تقدیر کنیم. همکاری و تعامل سازمان و بانک 
رفاه کارگران در سطح خوب و مطلوبی قرار دارد و اگر این تعامل 
نبود در خدمت رسانی به مردم هر دو سازمان با مشکل مواجه 

می شدند.  سازمان تأمین اجتماعی مجموعه بزرگی است که به 
بیش از ۴۰ میلیون ایرانی خدمات ارائه می کند که بخشی از ارائه 
این خدمات به دوش بانک رفاه کارگران است و اگر همکاری و 
مساعدت این بانک نباشد، بدون شک سازمان با مشکل مواجه 
می شود. تعامل و همکاری متقابل بر اساس ضوابط و مقررات 
برقرار است و با حل برخی مشکلات و موانع قانونی که در حال 
برطرف شدن از سوی مراجع قانون گذاری است، زمینه خدمات 
بهتر و گسترده تر به هموطنان، بیش از گذشته فراهم خواهد 

شد. 
اســماعیل لله گانی مدیر عامل بانک رفاه کارگران، دیگر 

سخنران این مجمع بود که به ارائه گزارشی از صورت های مالی 
در سال گذشته پرداخت و بیان داشت: بانک رفاه کارگران با وجود 
محدودیت ها و برخی موانع همواره تلاش می کند که کیفیت 
خدمات به شــهروندان ارتقا پیــدا کند و با وجــود نیروهای 
تحصیل کرده و پرتلاش، در مسیر رشد و تعالی قرار گیرد. در حوزه 
تجهیز منابع، بانک رفاه کارگران اهتمام می ورزد منابع جذب شده 
را به حوزه های مختلف اقتصادی به ویژه حوزه تولید، اشتغال و 
حوزه سلامت اختصاص دهد تا با پرداخت تسهیلات، هم به رونق 
تولید و هم سلامت جامعه کمک شود. یکی از مهم ترین حوزه 
های خدمت رســانی بانک، به سازمان تأمین اجتماعی به ویژه 

بازنشستگان، مستمری بگیران و کارگران است و حرکت در مسیر 
بهبود وضع رفاهی آن ها و پرداخت تسهیلات در قالب طرح های 
مختلف، جزو برنامه های اصلی این بانک است.  با سرمایه اندک 
بانک در ســال های گذشــته، دامنه فعالیت و ارائه خدمت به 
هموطنان محدود بود، اما با نظر مساعد و موافقت وزارت تعاون، 
کار و رفاه اجتماعی و سازمان تأمین اجتماعی با افزایش سرمایه، 
در آینده نزدیک شاهد گســترش خدمات بانک رفاه کارگران 
خواهیم بود.  یکی دیگر از برنامه های بانک رفاه کارگران، شفافیت 
در عملکردهاست تلاش می شود تمامی فعالیت ها و برنامه های 
بانک در چارچوب قوانیــن و مقررات و با رعایت مصالح بانک و 
شــفافیت کامل، تحقق پیدا کند.  اگر امروز بانک رفاه کارگران 
توانسته است به عنوان بانکی قوی در حوزه های مختلف اقتصادی 
کشور حضور مؤثری داشته باشد و خدمات مناسبی به مشتریان 
خود و خانواده بزرگ سازمان تأمین اجتماعی ارائه دهد، نتیجه 
تعامل و همکاری های متقابل اســت که امیدواریم دامنه این 

همکاری بیش از گذشته گسترش یابد. 
گفتنی اســت، در ابتدای این جلسه نمایندگان سازمان 
حسابرسی به ارائه گزارش پرداختند و پس از بحث و بررسی های 
لازم، صورت های مالی بانک رفاه کارگران برای سال مالی منتهی 

به اسفند ماه ۱۳۹8 به تصویب رسید. 

عملکرد بانک رفاه کارگران قابل تقدیر است
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۱5
وزیر کار و تعاون گفت: امروز در توافقی با سازمان برنامه و بودجه برای متناسب سازی حقوق بازنشستگان فولاد ۱۰ هزار میلیارد ریال اختصاص یافت تا در اولین فرصت ممکن این کار 
را عملی کنیم. محمد شریعتمداری در حاشیه جلسه امروز هیئت دولت در جمع خبرنگاران در پاسخ به این پرسش که وضعیت شرکت های تحت پوشش وزارت کار برای بازگشایی 
سهام آنها در بورس چگونه است، اظهار کرد:یکی از مهمترین اقدامات دولت در این دوره ارائه سهام شرکت شستا در  بورس بود و نشانگر این است که تصمیم فعلی به سود همه 
سهامداران آن خواهد بود. وی افزود: مجموعه سود پایان بیش از ۱9 هزار میلیارد تومان است و سود همه سهامداران خرد بالاتر از ۱79 درصد است که تقسیم می شود. ما از طریق 
انتشار اوراق تبعی شرایطی فراهم کنند که در هولدینگ های زیرمجموعه سهامداران خرد بتوانند با استفاده از آن نوعی تضمین برای سودآوری در اختیارشان باشد. شریعتمداری 
تاکید کرد: در ادامه فعالیت های دولت برای متناسب سازی حقوق بازنشستگان، آخرین بخش باقیمانده در حوزه صندق دولتی، همسان سازی حقوق بازنشستگان فولاد کشور بود که 
دو مشکل داشتند؛ یکیمعوقات ماه های قبل که بیش از چهار هزار میلیارد منابع برای آن فراهم شد و امروز نیز با توافقی که با سازمان برنامه و بودجه به عمل آمد برای امر متناسب سازی 

حقوق بازنشستگان فولاد ۱۰ هزار میلیارد ریال اختصاص یافت تا در اولین فرصت ممکن این مورد را هم برطرف کنیم.

متناسبسازی
حقوقبازنشستگان
فولادکشور
آغازمیشود

هفته نامه اقتصادی ایرانایران زمین

خبـــــر

مهرماه   چهــارم 
خجسته سالروز  افتتاح 
رسمی اولین کورۀ قوس 
الکتریکــی در فولاد 
مبارکه اســت؛ روزی که 
پولادمردان فولاد مبارکه 
در کورۀ شمارۀ 4 ناحیۀ 
فولادسازی و ریخته گری 
مداوم فــولاد مبارکه 

حماسه آفریدند و اولین برگ از  دیوان پرافتخار این 
شرکت را ورق زدند. 

در ادامه از زبان غلامرضا ســلیمی، مدیـــــر ناحیۀ 
فولادسازی و ریخته گری مداوم فولاد مبارکه چند سطــری 

از این دیـــوان پرافتخار را مرور کنیم:
واحد فولادسازی و ریخته گری فولاد مبارکه با ظرفیت 
اســمی اولیه ۲.۴ میلیون تن اسلب در سال، احداث گردید و 
اولین ذوب آن در شــهریور ۱۳۷۰ از کورۀ شماره ۴ به صورت 

آزمایشی تخلیه شد.
ازآنجاکه سایر تجهیزات، قسمت ها و واحدها در آن زمان 
تکمیل نبود و در خط تولید قرار نداشت و نظام بهره برداری نیز 
به طور گسترده و کامل استقرار نیافته بود، ناحیۀ فولادسازی 
و ریخته گری مداوم در دی ماه ۱۳۷۱ رســما همراه با سایر 

واحدهای شرکت راه اندازی شد.
شــرکت فولاد مبارکه در طی سالیان گذشته با انجام 
توسعه های متعدد در ناحیۀ فولادسازی و ریخته گری مداوم، 
ظرفیت تولید را به صورت گام به گام از ۲.۴ میلیون تن تختال 
در مرحلۀ اول به ۳.۲ میلیون تن و سپس به ۴.۲ میلیون تن، 
در مرحلۀ بعد به ۵.۴ میلیون تن و در نهایت به ۷.۲ میلیون تن 
تختال در سال ارتقا   داد. اهم توسعه های انجام گرفته در این 

مدت عبارت اند از:
۱.افزایش توان ترانس های کوره های قوس از ۹۰ به ۱۴۰MVA؛
۲.تغییر سیستم تخلیۀ همۀ کوره های قوس الکتریکی از نوع 

سیفونی به نوع تخلیه از کف )EBT(؛
۳.اصلاح شبکۀ جمع آوری دود کوره های قوس؛

۴.نصب دســتگاه لانس تزریق اکسیژن بر کوره های قوس و 
ارتقای سیستم تزریق از محل دریچۀ سرباره به دیوارۀ کوره؛

۵.افزایش ظرفیت شارژ DRI در کوره های قوس؛
۶.اضافه کردن جرثقیل های ۳۲۰ و ۱۱۰ تن؛

۷.افزایش بیش از دو برابری ظرفیت پاتیل های حمل سرباره؛
8.احداث ۷ واحد کورۀ پاتیلی )LF(؛

۹.راه اندازی واحد گاززدایی تحت خلأ RH؛
۱۰.انجام توسعۀ ماشین شمارۀ ۲ و ۴ ریخته گری؛

۱۱.راه اندازی ماشــین ریخته گری شمارۀ ۵ با قابلیت تولید 
تختال با ضخامت ۲۵۰ میلی متر.

راه اندازی ناحیۀ فولادسازی و ریخته گری مداوم با کمک 
کارشناسان ایتالیایی انجام گرفت، ولی نیروهای متخصص و 
کارآمد شرکت فولاد مبارکه به سرعت و در دورۀ زمانی بسیار 
کمتر از میزان پیش بینی شده، دانش فنی لازم را کسب کردند 
و بهره برداری و تعمیرات تجهیزات به طور کامل به تیم فولاد 
مبارکه محول شــد و از آن زمان با درایت مدیران مجموعه و 
تلاش و کوشش کارکنان و متخصصان این شرکت، محصولات 
فولاد مبارکه از نظر کمّی و کیفی به نحو چشمگیری افزایش 
یافت و به سرعت، حدود نیمی از تولید فولاد کشور را به خود 

اختصاص داد.
در ادامۀ این موفقیت ها، ناحیۀ فولادسازی و ریخته گری 
مداوم با همکاری سایر مدیریت ها و واحدهای شرکت موفق 
به تولیــد فولادهای ویژۀ مورداســتفاده در لوله های انتقال 
نفت تــرش با اســتاندارد API X۶۰، فولادهای بدنۀ خودرو، 
فولادهای میکروآلیاژی با کاربردهای خاص، فولاد IF و بسیاری 
گریدهای فولادهای ویژه شد که کاهش شدید وابستگی کشور 
به واردات را به دنبال داشــت. همچنین در سالیان گذشته 
فعالیت های گسترده ای در زمینۀ بومی سازی مواد، قطعات 
یدکی و تجهیزات صورت گرفته، به نحوی که در حال حاضر 
بیشتر قطعات یدکی موردنیاز، مواد و قطعات ویژۀ نسوز از داخل 
کشور تأمین می گردد. نباید فراموش کرد که ناحیۀ فولادسازی 
در زمینۀ حفاظت از محیط زیست با نصب تجهیزات غبارگیر 
جدید و همچنین کاهش قابل توجه مصرف آب به موفقیت های 
چشمگیری دست یافته است. در زمینۀ کاهش مصارف و بهبود 
بهره وری فرایندهــا، ناحیۀ فولادســازی موفق به کاهش 
قابل توجه مصرف اقلام پرهزینه شامل الکترود گرافیتی و مواد 
و قطعات نسوز شده است، به نحوی که در زمینۀ مصرف مواد 
نســوز شرکت فولاد مبارکه به عنوان BENCH     MARK    در 

صنعت تولید فولاد در دنیا مطرح است.

خبـــر
پیشرفت های ناحیۀ فولادسازی و 
ریخته گری مداوم از سال 7۰ تاکنون

تمرکز ذوب آهن تامین ریل داخل کشور است
معــاون بهــره 
ذوب  شرکت  برداری 
آهــن اصفهان با بیان 
این که سیاست موجود 
صمــت،  وزارت 
واردات  از  جلوگیری 
ریل مترو و راه آهن به 
کشور اســت، گفت: 
با  اصفهان  ذوب آهن 

توجه به نیاز داخل امسال تمرکزی بر صادرات ریل 
نخواهد داشــت، اما از نظر کیفیت ریل تولیدی 
مطابق استانداردهای جهانی، هیچ محدودیتی 

ندارد. 
مهرداد تولائیان در خصوص آخرین وضعیت تولید 
ریل این شرکت و دریافت گواهینامه استاندارد ملی ایران 
برای تولید آن، اظهار کرد: در حال حاضر ریل  ذوب آهن 
مطابق با استاندارد روز دنیا  تولید می شود ضمن این که 
این شرکت موفق شدگواهینامه استاندارد ملی برای ریل 
خــود را دریافت کنــد. از نظر کیفیت امــکان صادرات 
محصول ریل ذوب آهن وجود دارد،  با توجه به نیازهای 
داخل کشور و قراردادهای موجود ذوب آهن برای تحویل 
ریل، این شرکت در سال جاری برنامه ای برای صادرات 
ریل خود ندارد و با توجه به تعهدات موجود اولویت ذوب 
آهن تامین نیاز داخل است، تا وزارت راه و شهرسازی ناچار 
به واردات ریل نشود. حتی تا نیمه نخست سال آینده نیز 
تعهد تحویل ریل برای ۶ محور مهم کشور در دستور کار 
ذوب آهــن قرار دارد و با توجه به سیاســت وزارت راه و 
شهرسازی بر توسعه حمل و نقل ریلی، شرکت ذوب آهن 
در حال حاضر با توجه به نیازهای موجود کشور ذوب آهن 
می تواند ۱۰۰ درصد نیازهای ریلی داخل را تامین کند و 
در ایــن خصوص با وزارت راه و شهرســازی در تعامل و 
هماهنگی کامل قرار دارد. شــرکت ذوب آهن اصفهان 
اکنون برای تمام پروژه هایی که تا یک سال و نیم آینده 
در برنامه وزارت راه و شهرسازی است، قرارداد منعقد کرده 
و ماهانه با دستور این وزارتخانه برای محورهای مختلف 
ریل را ارســال می کند. زمانی که یــک محصول برای 
نخستین بار در کشور تولید می شود، با توجه به این که 
در آینده رقبایی وارد بازار می شوند، استانداردی برای آن 
محصول مطابق با استانداردهای جهانی تعریف می شود 

تا محصول کیفی وارد بازار شود.
معاون بهره برداری شرکت ذوب آهن اصفهان با بیان 
اینکــه در حال حاضر ذوب آهن برای صــادرات ریل با 
اســتاندارد DE اروپا در تلاش اســت، افزود: زمانی که 
محصول جدیدی تولید می شود اســتاندارد آن باید با 
استانداردهای آن کشور و منطقه تطابق داده شود و بعد 
از دریافت استاندارد ملی برای صادرات آن تلاش می شود.

اگر در آینده مجموعه و کارگاه دیگری اقدام به تولید ریل 
کرد، ملزم به رعایت این استانداردها خواهد بود تا هر نوع 
ریلی وارد بازار نشود. در حال حاضر شرکت ذوب آهن تنها 
تولیدکننده ریل در کشور است و با توجه به اینکه ذوب 
آهن رقیبی در تولید ریل ندارد، به عنوان تنها فروشنده به 
بورس کالا ورود کرده اســت و خریداران براساس قیمت 
تعیین شده در بورس کالا محصول مورد نظر خود را خرید 
می کنند.  البته شــرکت های کوچکی وجود دارند که 
نیازمند ریل گذاری در کارخانه و مجموعه خود هستند 
که بدون برگزاری مناقصه، ریل مورد نیاز خود را از بورس 

کالا خرید می کنند.
معاون بهره برداری ذوب آهن اصفهان در خصوص 
قیمت گذاری ریل ذوب آهن در بورس کالا، گفت:  برای 
این که در حق خریداران اجحاف نشود و ذوب آهن متهم 
به انحصار نشود، ریل تولیدی این شرکت در بورس کالا 
عرضه و فروخته می شــود. اگر هر مجموعه ای تمایل به 
واردات ریل داشــته باشد تا زمانی که شرکت ذوب آهن 
تاییدیه کتبی آن مبنی بر نداشتن شرایط تولید آن و .... را 
صادر نکند، وزارت صمت نیز مجوز واردات ریل را نخواهد 
داد. تولائیان با بیان این که پیش از این، ریل از روســیه، 
هند، چین، ترکیه و ... وارد کشور می شد، تاکید کرد: در 
حال حاضر واردات ریل به کشــور نداریم و این موضوع 

موجب جلوگیری خروج ارز از  کشور می شود.
وی در مورد ورود ذوب آهن برای تامین ریل راه آهن 
قطار سریع السیر اصفهان- تهران، اظهار کرد: ریل تولید 
ذوب آهن برای خطوط پرسرعت ذوب آهن قابل استفاده 
است و جای هیچ نگرانی وجود ندارد و ریل مورد نیاز این 

پروژه مطابق استاندارد تولیدی ذوب آهن است.
مرحله نخست پروژه نمایشگاه بین المللی اصفهان آبان ماه امسال با ۹۶ درصد سرمایه گذاری مشترک شهرداری و اتاق بازرگانی اصفهان در منطقه »روشن دشت« اصفهان به بهره برداری می رسد.مدیر پروژه نمایشگاه بین المللی اصفهان در حاشیه بازدید 
اعضای هیات مدیره انجمن ها، تشکل ها و مدیران اتاق بازرگانی اصفهان از این پروژه درحال ساخت گفت: سایت اصلی این پروژه ۴8 هکتاری در دو مرحله در نظر گرفته شده که در مرحله نخست سالن امیرکبیربا ظرفیت ۷8۰ پارک خودرو در پارکینگ های 
جنوبی و غربی و سرویس های بهداشتی مجهز و در مرحله دوم ساختمان های الکتریکال و مکانیکال احداث می شود.آقایی افزود: مرحله نخست این پروژه در زمینی به وسعت ۱8 هکتار بنا شده که ۱۵ هزار متر مربع آن به سالن امیرکبیر اختصاص دارد.وی تصریح 
کرد: سالن امیرکبیر در سه سالن مجزا با ۷ هزار و 8۰۰ مترمربع فضای مفید نمایشگاهی تعبیه شده که این رقم دو برابر فضای کنونی نمایشگاه در پل شهرستان اصفهان است.آقایی ادامه داد: ۳۲ هزار مترمربع فضای باز نمایشگاهی نیز در اطراف سالن امیرکبیر 
با نصب پایه های روشنایی و با قابلیت های خاص پیش بینی شده است.وی معماری ایرانی - اسلامی عهد صفویه را از ویژگی های منحصر به فرد به کار برده شده در سالن نمایشگاهی و ساختمان های پیرامون عنوان کرد و ادامه داد: ۱۲۰ گونه گیاهی نیز برای فضای 
سبز نمایشگاه در نظر گرفته شده که از اواخر شهریورماه کاشت این گونه ها آغاز می شود.ایمان بازیگران، رئیس تشریفات نمایشگاه بین المللی اصفهان نیزگفت:این پروژه حاصل سرمایه گذاری دو سهامدار بزرگ شهرداری و اتاق بازرگانی اصفهان است.وی این 
پروژه را از نظر فضاسازی و امکانات به روز در کشور، حایز رتبه اول دانست که در سطح منطقه نیز پروژه ای بی نظیر به شمار می رود.شایان ذکر است براساس هدف  گذاری های انجام شده، فاز دوم نمایشگاه بین المللی بزرگ اصفهان تا سال ۱۴۰۱ به پایان می رسد

فازاولنمایشگاه
بینالمللیاصفهان

آبانماه
بهرهبرداریمیشود

حجت الاسلام محرابی دادستان 
عمومی و انقلاب شهرستان مبارکه به 
همراه اصغر هدایــت فرماندار این 
 30 روز یکشــنبه  شهرســتان 
شــهریورماه در جلسۀ مشترکی با 
مهندس عظیمیان مدیرعامل فولاد 
مبارکه،  ضمن گفت و گو و تبادل نظر 
در خصوص راهکارهای تعامل هرچه 
بیشتر بین منطقه و صنعت با اهدای 
یک جلد کلام الله مجید و لوح تقدیر 
 بــه مدیرعامل فــولاد مبارکه از 
همکاری های این صنعت با شهرستان 

مبارکه تجلیل نمودند. 
در این جلسه که در محل برگزاری 
جلســات مدیریت شرکت فولاد مبارکه 
برگزار شــد، حجت الاســلام محرابی 
دادســتان عمومی و انقلاب شهرستان 
مبارکه ضمن گرامیداشــت یاد و خاطره 
شهدای 8 سال دفاع مقدس، به حمایت 
های فولاد مبارکــه از انجمن حمایت از 
خانواده های زندانیان و مساعدت های این 
شــرکت در احداث سوله های اشتغال و 
مهارت آموزی برای زندانیان اشاره کرد و 
گفت: سازمان زندان ها معمولا بخشی از 
هزینه های خــود را از محل کمک های 
نهادها و مراکز مردم نهاد تامین می کرده 
است. در ســال های اخیر با نگاه مثبت 
مدیریت فولاد مبارکه شاهد کمک های 

قابل توجهی از جانب این شرکت بوده ایم  
کــه از آن جمله می توان به تامین هزینه 
ساخت سوله سه هزار متر مربعی زندان 
اسدآباد بعنوان یک اردوگاه استانی اشاره 

کرد.
دادســتان شهرســتان مبارکــه 
مشارکت در تکمیل پروژه زندان اسدآباد 
را به عنوان یک اقدام اجتماعی بســیار 
ارزشــمند و با اولویت بالا برشمرد و بهره 
مندی اقشــار آســیب پذیــر و دریافت 
خدمــات اشــتغالزایی را از جمله دلایل 
اهمیت تکمیل این طرح استانی  دانست.

در ادامــه این دیــدار اصغر هدایت 
فرماندار شهرســتان مبارکه نیز هدف از 
حضور در شرکت فولاد مبارکه را تشکر و 

قدردانی از مدیریت فولاد مبارکه به جهت 
اقدامات صورت گرفته در عرصه مسئولیت 
های اجتماعی برشمرد و ضمن درخواست 
اســتمرار حمایت های صورت گرفته، بر 
نقش اینگونه کمک ها در کاهش آسیب 
هــای اجتماعی در خانــواده ها و مردم 

منطقه تاکید کرد.
همواره شاهد مشارکت فولاد مبارکه 
در خصوص حمایت از زندانیان و اقشــار 
آسیب پذیر بوده ایم  و باید اذعان داشته 
باشیم که حمایت های صورت گرفته در 
حوزه تکمیل زندان اسدآباد به عنوان یک 
اردوگاه اســتانی، تنها بخشی از اقدامات 
تاثیرگذار و قابل تقدیر این شرکت در این 

عرصه است.

فرماندار شهرستان مبارکه همچنین 
به حمایت های شــرکت فولاد مبارکه از 
بیمارســتان حضرت محمد رسول الله و 
شبکه بهداشت و درمان این شهرستان در 
مقابله با بیماری کرونا اشاره کرد و افزود: 
خوشــبختانه با همکاری مردم شریف 
شهرستان مبارکه و حمایت های بسیار 
خوب فولاد مبارکه، وضعیت شهرستان 
مبارکه هیچ گاه به محدوده قرمز و بحرانی 
وارد نشده است که جا دارد به عنوان یک 
ایرانی مراتــب قدردانی خود را به جهت 
کمک های قابــل توجه فولاد مبارکه به 
دانشــگاه علوم پزشکی استان و سیستم 
بهداشت و درمان شهرستان مبارکه ابراز 

نمایم.
بنابر این گزارش در ادامه این دیدار 
مدیر عامل فولاد مبارکه نیز بر تعهد فولاد 
مبارکــه در عمــل به مســئولیت های 
اجتماعی تاکید و خاطر نشان کرد: فولاد 
مبارکه بــا افزایش قابل توجه کمک ها و 
حمایت های خود بــه منطقه پیرامونی 
تلاش نموده اســت در چارچوب قوانین 
شرکت و با توجه به بضاعت موجود، سهم 
کوچکی در جهت رفع مشکلات منطقه 
ای داشــته باشد.  رویکرد مدیریت فولاد 
مبارکه در ســال های اخیــر مبتنی بر 
افزایش و توسعۀ همکاری ها و تعاملات 

بوده است. 

در دیدار فرماندار و دادستان شهرستان مبارکه با مدیرعامل فولاد مبارکه تاکید شد؛

تعامل هرچه بیشتر بین منطقه و صنعت در جهت توسعه پایدار

با برنامه ریزی و تلاش مدیریت و کارکنان سخت کوش 
شــرکت فولاد تاراز چهارمحال و بختیاری در تاریخ 2۵ 
 Tin  Organic  Coating( شهریور 1399 تولید محصول جدید

TOC (با  کیفیت مطلوب از سر گرفته شد.

سعید رشیدی مدیرعامل این شرکت ضمن تأیید این خبر 
در خصوص ویژگی های این محصول گفت: پس از پوشش فلزِ روی 
بر سطح ورق های فول هارد نورد سرد، پوشش نازک ارگانیک برای 
محافظت و جلوگیری از شــوره بر ســطح ورق گالوانیزه اعمال 
می شود.  زیبایی ظاهری به دلیل رنگ و براقیت خاص سطح ورق، 
مقاومت فوق العاده در برابر شوره که از معضلات ورق گالوانیزه است، 
قابلیت فرم پذیری مناسب بدون نیاز به استفاده از روانکار، مقاومت 
بالا در برابر نور خورشید و خوردگی و هزینۀ کمتر تولید نسبت به 
ورق رنگــی بارزترین ویژگی های ورق TOC اســت. کاربرد این 
محصول در تولید پوشــش سقف ها، ساندویچ  پانل ها و برخی از 
بخش های لوازم خانگی  است. با توجه به مزایای یادشده، ورق های 
TOC می تواند جایگزین مناســبی برای ورق های رنگی باشد. 

مدیرعامل شرکت تاراز   از    برنامه ریزی برای  تولید این محصول 
در رنگ های مختلف خبر داد و تصریح کرد: شــرکت فولاد تاراز 
چهارمحال و   بختیاری تنها تولیدکنندۀ ورق های TOC در کشور 
است. به گفتۀ رشیدی با توجه به جدید بودن محصول و نیاز به 
معرفی بــه بازار، در حال حاضر برنامه تولیــد ۳ هزار تن در ماه 
پیش بینی شــده که این مقدار در آینده بر اساس تقاضای بازار تا 
بیش از ۵ هزار تن قابل افزایش است. وی با اشاره به اینکه محصول 
جدید نیازمند اتخاذ شــیوه های بازاریابی طبق اصول مرتبط و 
سپس معرفی و نفوذ در بازار و در نهایت تثبیت و توسعۀ آن است، 
ادامه داد: این محصول در چند سال گذشته نیز در شرکت فولاد 
تاراز تولید و مقداری هم به بازار عرضه شد، ولی به علت عدم تداوم 
عرضه،  معرفی مناسبی انجام نشد. برنامۀ این شرکت استفاده از 
قابلیت های منحصربه فرد تکنولوژی خط تولید برای تولید و عرضۀ 
محصولات با ارزش افزوده بیشتر است که ورق گالوانیزه TOC نیز 
یکی از آن هاست. مدیرعامل شرکت تاراز با تأکید بر اینکه برای 
تولید محصول TOC نیاز به ورق سرد فول هارد با ضخامت ۰.۵ و 

۰.۶ میلی متر است ادامه داد: در این زمینه باید از همکاری شرکت 
فولاد مبارکه در تأمین کلاف سرد فول هارد قدردانی کنیم. ضمن 
اینکه باید در نظر داشته باشیم این همکاری می تواند موجب رشد 
و توسعۀ تولیدات شرکت فولاد تاراز شود. رشیدی در بخش پایانی 
سخنان خود با اشاره به ظرفیت های داخلی و خارجی عرضۀ این 
محصول تصریح کرد: در صورت تأمین مواد اولیه )ورق فول هارد( 
و افزایش تولید، امکان صــادرات ورق TOC به بازارهای جهانی 
به خصوص کشورهای منطقه فراهم است و می تواند برای مجموعۀ 
فولاد مبارکه ارزش افزوده اقتصادی و برای کشور ارزآوری ایجاد 
کند.گفتنی است شرکت تاراز چهارمحال و بختیاری با ظرفیت 
تولید ۲۶۰ هزار تن از سال ۱۳۹۵ در شهرک صنعتی شهرکرد به 
بهره برداری رسید. این شرکت در صورت تأمین مواد اولیه از قبیل 
ورق فول هارد سرد قابلیت تولید انواع محصولات گالوانیزه را دارد. 
محصولات تولیدشده در این شرکت در صنایع ساختمان، صنایع 
فلزی سبک، ساخت برخی قطعات خودرو    و   صنعت لوازم خانگی 

کاربرد دارد.

تأمین رایگان اکسیژن بیمارستان ها توسط فولاد مبارکه  اقدامی راه گشا و ارزشمند
رئیس دانشــگاه علوم پزشکی اصفهان در 
گفت وگوی تلفنی با رادیوفولاد از اقدام فولاد مبارکه 
در تأمین رایگان اکسیژن بیمارستان های تحت 
پوشش این دانشــگاه به عنوان اقدامی راه گشا و 

ارزشمند یاد کرد.
 دکتــر طاهــره چنگیــز  تصریح کرد: رؤســای 
بیمارستان هایی که دغدغۀ تأمین اکسیژن را داشته اند، 
همواره قدردان و سپاس گزار فولاد مبارکه به جهت این 

حمایت ارزشمند و حیاتی خواهند بود.
وی در ادامه به کمک های فولاد مبارکه در خصوص 
تأمین بخشــی از تجهیزات موردنیاز بیمارســتان های 
درمانگر بیماران مبتلا به کرونا اشاره کرد و از دیگر صنایع 
استان دعوت کرد تا همچون فولاد مبارکه به حمایت از 

سیستم درمان استان بپردازند.
رئیس دانشگاه علوم پزشــکی اصفهان در ادامه با 
اشاره به هزینۀ ۵ میلیارد تومانی تأمین لباس ها و وسایل 
حفاظتی کارکنان حوزۀ بهداشت و درمان استان در هر 
هفته، خاطرنشان کرد: دانشگاه علوم پزشکی همچنان 
متقاضی حمایت صنایع استان اصفهان در ادامۀ این مسیر 
است و با توجه به کافی نبودن بودجه های دولتی، نقش 

حمایتی صنایع از اهمیت بسیاری برخوردار است.
خانم دکتر چنگیز در ادامه اظهار داشت: به منظور 
قدردانــی از حمایت های فولاد مبارکــه و ارج نهادن به 

زحمات کارکنان این شرکت، از هیچ تلاشی در راستای 
ارتقای سلامتی این عزیزان فروگذار نخواهیم کرد.

وی با بیان اینکه یک سوم از کل مبتلایان قطعی که 
اخیرا در کشور شناسایی شده اند، مربوط به استان اصفهان 
بوده است، اظهار داشت: این امر نشان از جدیت در فرایند 
شناسایی مبتلایان جدید در استان اصفهان و یک امتیاز 

برای این استان به شمار می رود.
به گفتۀ وی آمارهای منتشرشده حاکی از آن است 
که مبتلایان زیادی در اســتان داریــم و انتظار می رود 

شهروندان این موضوع را یک هشدار جدی بدانند.
وی بــا تأکید بر اینکه این احتمــال وجود دارد که 
مبتلایان بسیاری که هنوز ابتلای آن ها مشخص نشده، 
در جامعه در حال تردد باشند، ابراز امیدواری کرد مبتلایان 

جدید نیاز به بستری شدن در بیمارستان  نداشته باشند 
و با قرنطینۀ خانگی دوران بیمــاری خود را بگذرانند و 

سلامتی خود را بازیابند.
وی خاطرنشــان کرد: با برنامه ریزی و اجرای طرح 
چرخش بیمارســتان های مرجع در اصفهان سعی شده 
تخت کافی برای بیماران در نظر گرفته شود و به این ترتیب 
برای کارکنانی که شش ماه به صورت مستمر مسئولیت 
مراقبت از بیماران را در بیمارستان های مرجع به عهده 

داشته اند، امکان استراحت بیشتری فراهم شود.
رئیس دانشگاه علوم پزشکی اصفهان همچنین به 
اضافــه شــدن بیمارســتان الزهرا )س( به فهرســت 
بیمارستان های پذیرندۀ بیماران مبتلا به کرونا اشاره کرد 
و دلیل این اقدام را کاهش حجم کار  و  تقسیم این بیماران 
در بین تعداد بیشــتری از بیمارستان های استان عنوان 

کرد.
دکتر چنگیز در ادامه گفت: واقعیت امر این است که 
نگهــداری و مراقبــت از بیمــاران مبتلا بــه کرونا در 
بیمارستان ها بسیار دشــوار و پرهزینه است و بار بسیار 
سنگینی به جهت تأمین امکانات و نیازمندی ها بر دوش 
دانشگاه علوم پزشکی قرار گرفته است؛ بنابراین به شدت 
به کمک و همراهی های مردم و صنایع مختلف اســتان 
نیازمندیم تا در این امر یاریگر سیستم بهداشت و درمان 

باشند.

تولید ورق گالوانیزه با پوشش TOC در شرکت فولاد تاراز چهارمحال و بختیاری
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من صغر الهمه حسد الصدیق علی النعمه؛ از کوچکی همت است، رشک بردن دوست بر نعمتی.امام علی)ع(:

استفاده ۴۰ میلیون ایرانی از خدمات کیف پول الکترونیک
۴۰ میلیون ایرانی اکنون از خدمات کیف پول الکترونیک آپ استفاده می کنند که رقمی 
بیش از جمعیت ۳8 میلیونی کانادا را نشان می دهد به گزارش روابط عمومی آسان پرداخت، 
کیف پول الکترونیک آپ با هدف راحتی هموطنان هنگام پرداخت های خرد، در دسترس 
تمامی کاربران این اپلیکیشن قرار دارد و حتی بسیار پیش تر از شیوع کووید ۹ـ۱ توانسته بود 
مردم را از ورود چندباره رمزهای بانکی، پویا و کدهای امنیتی در ساعات مختلف شبانه روز، 
بی نیاز کند. این کیف پول مدتی  است با اپلیکیشن های پرمخاطب کشور همچون اسنپ و 
اسنپ فود هم یکپارچه شده و هر کاربری که نیاز به پرداخت برای خدماتی مانند حمل و 
نقل، رستوران، کافه، جابه جایی کالا، مشورت پزشکی آنلان و خرید سوپرماکتی دارد، می تواند 
بدون مشقت های وارد کردن رمز و کد امنیتی، به سادگی و با فشردن فقط یک دکمه، عبارت 
»تراکنش موفق« را دریافت کند، عبارتی که با وجود ظاهر ساده، گاهی زمان بسیاری از همه 
ما در تاکسی، رستوران یا حین انجام وظایف کاری در محل کار می گیرد.براساس این گزارش، 
بانک مرکزی جمهوری اسلامی ایران هم چندی پیش، نظر به توسعه فضای کسب وکار و 
شناسایی نیازهای جدید در حوزه  پرداخت، الزامات ضروری فعالیت نهادهای جدید مؤسسات 
اعتباری و راهبران کیف پول الکترونیک را منتشر کرد که این موضوع گواهی ا ست بر اهمیت 
خدمات کیف پول در توسعه پرداخت الکترونیک.گفتنی است کاربران آپ در پایین صفحه 
نخست اپلیکیشن، سمت چپ با لمس گزینه کیف پول می توانند از خدمات متنوع و کاربردی 
آن استفاده کنند در عین حال، با تأکید پزشکان در سرتاسر جهان به عدم استفاده از پول 
نقد استفاده از خدمات کیف پول الکترونیک. همزمان با ساده سازی فرمول های تعریف شده 

پرداخت به صورت قانونی، راهکاری مناسب برای قطع زنجیره انتقال در امور بانکی است.

خبر

8 مهر، روز بزرگداشت مولانا جلال الدین محمد بلخی )مولوی(عکس نوشت
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ادامه از صفحه اول
این بار پرچم شکوهمند اسلام راستین به دست توانای رهبر فقید مسلمین 
جهان حضرت امام خمینــی ) ره ( در ایران به احتزاز در آمد و با طلوع دوباره 
خورشید اسلام در سرزمین تشییع سرخ ، نور درخشان حقیقت و پاکی چشم 
کوردلان و گمراهان را در چهار سوی جهان خیره کرد و آنگاه که سپاه محمد 
)ص( با صلا بت و شکوه شایسته اسلام در برابر تمامیت استکبار و کفر جهانی 
قد علم کرد. این واقعیت در فرهنگ جوامع گوناگون تجلی نمود که مسلمان 
معتقد و با ایمان جز خدا از هیچ قدرتی نمی هراسد و در راه خدا مرگ را به جان 
می خرد وبا لبخند به کام مرگ می شــتابد .  شاید این واقعیتها قبل از شروع 
جنگ تحمیلی و توطئه علیه جمهوری اسلامی جوان ایران برای دشمنان اسلام 
محرز نبود وبا آغازجنگی که گمان می کردند خیلی زود با پیروزی کامل به پایان 
خواهد رسید ، گمراهان اسلام این شیر خفته را بیدار کردند و آنگاه دیگر همه 
تأسف بود و اعتراف به اشتباه . طی 8 سال دفاع مقدس مسلمانان سلحشور 
چنان مردانه جنگیدند که به واژه شجاعت آبرو بخشیدند.  8 سال پایداری در 
برابر آن همه هجوم و توطئه و خیانــت اوراق زرینی بر تاریخ ایران افزود که 
نظیرش را هیچ کشوری به یاد ندارد و تکرارش جز با جان نثاری در راه خدا امکان 
پذیر نیست . شجاعت رزمنده دلاوری که زیرچکمه مزدوران عراقی ، با دستهای 
طناب پیچیده شده نیز می غرد » مرگ بر صدام ، ضد اسلام « نشان بارز صلا 
بت و آسیب ناپذیری سپاه اســلام است . جانبازی ، فداکاری و ایثار واز جان 
گذشتگی سلحشوران اسلام طی 8 سال در کلام و بیان نمی گنجد و سرافرازی 
ما برای همهً طول تاریخ مقاومت پیروز سر فرازان این مرز و بوم اسلامی است و 
جا دارد در هر فرصتی یاد شهدا آزاده جنگ تحمیلی را گرامی داشته واز اسُراء 

) آزاده ( و جانبازان تجلیل کنیم که افتخار جهان اسلام هستند .

سرمقاله
مقاومت پیروز» هفته دفاع مقدس گرامی باد«

آشنایی با تاریخچه تأسیس و کارنامه عملکرد شرکت توزیع نیروی برق تهران بزرگ به مناسبت سیزدهمین سالروز تأسیس

۱۰ دستاورد برقی در ۱3 سال
حسین صبوری

مدیرعامل
از دیرباز وظیفه توزیع نیروی برق در کشور تا سطح ۶۳ کیلو ولت بر عهده 
شرکت های برق منطقه ای بوده و بتدریج مسئولیت ولتاژهای بالاتر و پس از چندی 

وظیفه تولید و انتقال نیز به این شرکت ها محول گردید.
در گذر زمان و به منظور مقابله با برخی مشکلات موجود، حسب مطالعات 
صورت گرفته و با توجه به قانون برنامه اول توسعه اقتصادی، اجتماعی و فرهنگی 
کشور و سیاست دولت جمهوری اسلامی ایران مبنی بر واگذاری کارهای خدماتی 
به بخش خصوصی، اندیشه ایجاد شرکت های مستقل و غیر دولتی که مسئولیت 
توزیع نیروی برق را عهده دار گردند، ریشه گرفت و پس از فراهم شدن مقدمات 
کار و اخذ مجوزهای لازم، شرکت های توزیع نیروی برق در کشور، ایجاد شد. آغاز 
فعالیت شرکت های توزیع برق از اولین تجربه های اصلاح ساختار در بخش خدمات 
عمومی در کشور به شمار می رود که توانسته است راهگشای سایر بخش های مشابه 
در این زمینه باشد و با وجود  مشکلات و مسائل فراوان، این شرکت ها راه خود را 
به سوی تکامل پیموده و امروزه همپای بخش های تولید و انتقال، هویتی مستقل 

پیدا کرده اند.
به همین دلیل در سال های گذشته، بخش توزیع به موضوعی مطرح و اندیشه 
برانگیز، تبدیل شده و با به کار گرفتن امکانات و توانمندی های موجود در کشور و 
توسعه این امکانات، موفق شده است در مدت زمانی کوتاه، راهی دراز را طی کند 
تا آنجا که امروزه برای شتاب گرفتن بیشتر این حرکت، از توانمندی های علمی و 

عملی کشورهای پیشرفته جهان در این مسیر استفاده فراوان می شود.
در همین راستا و به موجب قانون استقلال شرکت های توزیع نیروی برق 
مصوب مجلس شورای اسلامی، در تاریخ ۱ مهر ۱۳8۶ شرکت توزیع نیروی برق 
تهران بزرگ تشــکیل و از تاریخ ۱۵ آبان ۱۳8۶ کلیه اختیارات، تأسیســات و 
دارایی های برق منطقه ای تهران در محدوده جغرافیایی شهر تهران به این شرکت 
منتقل شد. در بدو تأسیس، سعید مهذب ترابی به عنوان مدیرعامل شرکت توزیع 
برق تهران بزرگ، منصوب و پس از آن این مســئولیت به ترتیب به سید محمد 

هاشمی واگذار شد.
این شرکت با برخورداری از جایگاهی استراتژیک در بخش توزیع صنعت 
برق کشور، مأموریت اصلی خود را تأمین و عرضه برق مطمئن، پایدار و اقتصادی 
در سطح مشتریان خود، در محدوده جغرافیایی تهران بزرگ و همپای با راهبری، 
پایش، نگهداری و توسعه شبکه، مدیریت بارو مصرف و ارائه خدمات پس از فروش 
به مشترکین قرارداده است و مصمم است با تکیه بر مدیریت کارآمد، منابع انسانی 
متخصص، استفاده بهینه از ظرفیت های بخش خصوصی جهت کاهش تصدی 
گری، بهره مندی از فناوری های نوین و انجام تحقیقات کاربردی، تمامی تلاش 
خود را جهت دسترسی به اهداف و ارتقای سطح رضایت مندی ذینفعان معطوف 
نمایــد. حوزه عملکرد این شــرکت به چهار حوزه معاونت های شمال شــرق، 
شمال غرب، جنوب شرق و جنوب غرب با ۲۲ منطقه تقسیم شده است. همچنین 
این شرکت دارای معاونت های هماهنگی، بهره برداری و دیسپاچینگ، برنامه ریزی، 
مهندسی و نظارت، فروش و خدمات مشترکین، امور مناطق، منابع انسانی و مالی 

و پشتیبانی می باشد.
در افق چشم انداز آتی تصویر شده، این شرکت، به عنوان مجموعه ای پیشرو 

در بین شرکت های توزیع نیروی برق کشور، الگویی برای منطقه و مرکزی تأثیرگذار 
در اتخاذ سیاست های کلان بخش توزیع صنعت برق کشور خواهد بود و در این 
راستا از بدو تأسیس تاکنون اقداماتی اثربخش منطبق با نیازهای روز مشترکان و 

ذینفعان و با به کارگیری فناوری های نوین به مرحله اجرا درآمده است.
بخشی از دستاوردهای مهم شرکت توزیع نیروی برق تهران بزرگ طی۱۳ 

سال گذشته از بدو تأسیس در سال ۱۳8۶ تا کنون عبارت است از:
 افزایش ۴۰ درصدی مشترکان برق پایتخت از ۳.۲۰۰.۰۰۰ به ۴.۵۰۰.۰۰۰ 

اشتراک
 احداث بالغ بر ۲۵۰۰ کیلومتر شبکه برق رسانی ۲۰ کیلوولت و افزایش ۵۳ 

درصدی ظرفیت شبکه فشار متوسط به ۷۳۰۰ کیلومتر
 احداث بالغ بر ۵۴۰۰ کیلومتر شبکه برق رسانی فشار ضعیف و افزایش ۴۰ 

درصدی ظرفیت شبکه فشار ضعیف به ۱۹۰۰۰کیلومتر
 نصــب بیــش از ۴۶۰۰ ترانســفورماتور و افزایــش ۳۵ درصدی تعداد 
ترانسفورماتورها به ۱8۰۰۰ دســتگاه و رشد ۳۷ درصدی ظرفیت منصوبه در 

پایتخت به ۱۱8۰۰ مگاولت آمپر
 افزایش تاب آوری شبکه فشار ضعیف پایتخت با جایگزینی ۷۰۰۰ کیلومتر 

کابل خودنگهدار
 هوشمند سازی و قرائت از راه دور کنتورهای برق 8۵۰۰۰ مشترک

 کاهش ۵۰ درصدی تلفات انرژی برق در سطح شبکه توزیع از ۱۲ درصد 
به ۶ درصد

 افزایــش ضریــب مدیریت و کنترل از راه دور شــبکه با نصب تجهیزات 
اتوماسیون در بیش از 8۰۰ پست برق و ۳۶۰۰ کلید فشار متوسط

 گسترش فرهنگ استفاده از انرژی های نو با نصب و راه اندازی بیش از ۳۹۰۰ 
کیلووات ســامانه های خورشیدی و همچنین ۲۳ مگاوات نیروگاههای مقیاس 

CHP کوچک
 اجرای موفق پروژه حذف قبوض کاغذی قریب به ۴.۵۰۰.۰۰۰ مشترک 

پایتخت
مجموعه تلاشگران خانواده شرکت توزیع نیروی برق تهران بزرگ، امروز 
مفتخرند، ضمن ارائه بهترین و شایسته ترین خدمات به شهروندان پایتخت، همگام 
با دانش و فناوری های روز دنیا، در مسیر خلق مجموعه ای نوین و افتخار آفرین در 
مجموعه شرکت های توزیع برق، همگام با سایر فعالان عرصه صنعت برق کشور 

گام بردارند.


